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  Under Cover: عنوان په انګلیسي ژبه

د جان او لیزا بیور نورې سرچینې په پښتو ژبه کې د وړیا ډاونلوډ یا لیدلو لپاره 

آدرس MessengerX.com او په اپلیکشن کې MessengerX   شتون لري. 

JohnBevere@ymail.com: د لیکوال سره د تماس لاره د بریښنالیک له لارې ده

دا کتاب د میسنجر نړیوال انسټیټیوټ لخوا ډالۍ ده او پلورل یی منع دی.

ایالاتو او نورو هیوادونو کې ثبت شوي. App Store د Apple Inc. د شرکت علامت دی. کوم چې په متحده 

Google Play  او د هغی لوگوو Google Play  د Google LLC علامت دی.



زه دا کتاب زما لومړی زوی، اډیسن ته وقف کوم

"هوښیار زوی د پلار د خوښۍ سبب دی."

امثال: ۱۰: ۱

ستا د نوم معنی دا ده: "محبوب کس چې د امانت وړ وي".زه ډاډه یم چې تا په 

دی نوم ژوند کړی دی

او تا د دې کتاب د احکامو مطابق ګامونه پورته کړي دي.

تا د خدای غوره او خورا غوره نعمتونه او ژمنې په میراث کې ساتلی او د هغه 

انځور به په تا باندې ځلیږي او تا به روښانه کړي. 

ژوندی او بریالی اوسی په ژوند کی.

ستا مور او زه تا سره مینه لرو او خوشحاله یو چې ستا په شان زوی لرو.
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لومړۍ برخه
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لومړی فصل

حفاظت خدای  د 

"اکثره دا ټکي دردونکي دي، نه نرمې کلمې، چې په نهایت کې موږ 

ته ازادي او بې مثاله پناه راوړي."

د "په پناه کی" اصطلاح په بې شمیره مختلف حالتونو کې کارول کیږي. تر ټولو ساده دا شرایط 

کولی شي هغه صحنه بیان کړي چې یو ماشوم په خپل زیر جامو کې او د کمبلی په تودوخه، هغه 

په   آرامه ویده وي یا د خطر په وخت کې د مور او پلار شاته پناه وړي. دا وضعیت د ښار یا هیواد 

په څیر د پولیسو یا اردو لخوا پناه اخیستل کیدی شي. دا کولی شي په ځنګل، غار یا د ځمکې لاندې 

سرپناه کې د څارویو سرپناه هم تشریح کړي وي دا کولی شي هغه وضعیت هم تشریح کړي چې 

په هغه کې یوه کورنۍ د خپل کور څخه خوند اخلي او هغه امنیت چې دوی د سخت طوفان سره 

سره لري. زما په یاد دي کله چې زه ماشوم وم، موږ په یوه ډیر طوفانی سیمه کې ژوند کاوه. موږ 

لویې کړکۍ درلودې، موږ به هغه تورې ورېځې لیدلې چې تیریدلې او تندرونه چې په لیرې کې 

څرګندیدل. یوازې څو دقیقې وروسته، طوفان زموږ په سرونو کې د خپل ټول ځواک سره ښکاره 

شو. ورېځې په خپل ټول قوت سره چغې کړې او د باران څاڅکي د کور په بام کې لکه د هستوي 

ګوزارونو په څېر راښکته کېدل. دا ویل کیدی شي د طوفان په جریان کې و چې موږ د خپل کور 

خوندیتوب او ځواک احساس کړ. بل خوا کړکۍ ټولې لوندی، سړې او د وژونکي بریښنا د بریدونو 

له خطر سره مخ وې. پداسې حال کې چې د کړکیو دې اړخ ته د کور دننه، د باران او رطوبت څخه 
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بشپړ خوندیتوب شتون درلود موږ د سخت طوفان څخه په پناه کی یوو. د نورو پلټنو سره، تاسو 

کولی شئ نورو کلمو ته ورسیږئ؛ پټ یا مخفی امنیت د پټو هویتونو په شتون کې موندل کیږي. 

یو پټ ایجنټ د دښمن له نیول کیدو پرته په آزاده توګه عمل کولی شي، په حقیقت کې د یو 

هیواد حکومت یو پټ ایجنټ ته لقب ورکوي او هغه کولی شي د دښمن په خاوره کې وي. د خپل 

ماموریت ترسره کولو لپاره وړیا احساس وکړئ. نو ښکاره خبره ده چې په هر ځای کې چې موږ دا 

کلمه یا اصطلاح کاروو، د "تحفظ" او "آزادۍ" مفهوم لري. مګر په مسیحیت کې د دې جملې معنی 

څه ده داوود لیکي: "هغه څوک چې په پټه کې وي؟ هغه به د خدای تر سیوري لاندې کیښودل 

شي. د خدای په اړه زه وایم: هغه زما پناه او زما کلا ده، زما خدای چې په هغه باندې زه باور لرم. 

)مزمور: ۱۲-۹۱( دلته بیا، موږ د هرچا لپاره "پناه کې " ګورو چې د خدای تر محافظت لاندې دی، 

په هرصورت، د لومړي آیت د لومړۍ برخې په لوستلو سره دا خورا مهم پوښتنه راپورته کیږي چې 

څوک د خدای په ساتنه کې دی؟ ایا دا د خدای ساتنه ده، دا کتاب هڅه کوي چې د دې پوښتنې 

ځواب ورکړي، او په لنډ ډول ویلي چې هغه څوک چې د خدای د قوي لاس لاندې ژوند کوي هغه 

څوک دی چې د هغه د ساتنې لاندې وي. 

ادم او حوا په باغ کې د خدای په حفاظت کې د آزادۍ او امنیت څخه برخمن وو. له دې سره 

په هرصورت، هغه شیبه چې دوی په آزاده توګه د خدای له امر څخه سرغړونه وکړه، دوی پوه شول 

چې دوی د خپل بربنډ پټولو لپاره  پردې ته سخته اړتیا لري. )پیدایښت ۷: ۳( د انسان نافرمانۍ د 

هغه آزادي او پناه واخیستله.

موږ باید دا ومنو چې "اختیار" یوه مشهوره کلمه نه ده. په هرصورت، موږ اړتیا لرو پوه شو که 

دا موږ باید له دې څخه ونه منو او یا یې ویره ونه کړو، دا ډول محافظت او همدارنګه هغه ګټې 

چې دا واک موږ ته راوړي. دا زموږ سره راځي، موږ به یې له لاسه ورکړو. موږ له دې وېرېږو، ځکه 

موږ دې ته د خدای له نظره نه ګورو. تر ټولو زیات، د واک په اړه زموږ چلند ما ته زما د دریم 

زوی په ژوند کې د وضعیت یادونه کوي کله چې الکساندر د لومړني ښوونځي لومړي ټولګي ته لاړ، 

هغه د خپل ښوونکي سره ترخه تجربه درلوده ښوونکی تل په ټولګي کې خپه و او تل به یې زده 

کوونکي ځورول هغه به هر وخت چیغې وهلې. او له هغه وخته چې سکندر ډېر هوښیار و هغه 

تل د چوپتیا پر ځای خبرو ته ترجیح ورکوله او د استاد د خپګان اصلي لامل ګڼل کېده. ښوونځی د 

هغه لپاره یوه په زړه پوری ټولنیزه غونډه وه. خو له دې چاپېریال سره د عادت کېدو په پیل کې 

دوه ستونزې وی، د استاد شخصیت او بې صبرۍ

ته یی مخ واړوه.



د خدای حفاظت
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څو ځله مې مېرمنې او ما له ښوونکي سره د درسي ټولګي د عادي وخت په تېرېدو سره مشورتي 

ناستې درلودې تر څو له هغه سره مرسته وکړي چې الکساندر وهڅوي چې د خپل ښوونکي اصول 

ومني او له هغه سره همکاري وکړي. خو دې ټول بهیر الکساندر له زده کړې سره او منظم او 

ساینسي اړخونه سره علاقه کمیدله. بیا موږ د ژوند کولو لپاره بل ایالت ته لاړو. الکساندر د لومړني 

ښوونځي دوهم ټولګي ته داخل شو او ښوونکی یې له پخواني ښوونکي سره ډېر توپیر درلود. دغه 

ښوونکی تر ډېره ښه و او د خپلو شاګردانو د خوښۍ او رضایت په اړه یې ډېر پام کاوه. هغه هم 

په دې باور وو چې الکساندر یو ډیر ګران هلک دی. له دې حالت سره موږ تمه درلوده چې زموږ 

زوی به دا ښوونکی خوښ کړي. خو د ښوونکي د بې احتیاطۍ له امله یې په دندو کې غفلت کړی 

او د زده کړې کچه یې هم ټیټه شوې وه. کله چې موږ ته معلومه شوه چې زموږ زوی د ساینس 

او     ادبیاتو له نړۍ څخه تښتیدلی، موږ هغه یو ښه خصوصي ښوونځي ته ولیږو چې د دولت لخوا 

تمویل کیږي مګر د مدیریت او پلان سره او مور او پلار دا اداره کوی، په دې ښوونځي کې زده کړه 

لومړی لومړیتوب درلود. الکساندر په ریښتیا د ماتې او مایوسۍ احساس وکړ. هغه د پوهانو په 

منځ کې دی هلته هغه زده کوونکي وو چې په بریالیتوب سره یې دوه تعلیمي کلونه په زده کړه 

کې بشپړ کړي وو. اوس، الکساندر یو ډیر ښه او مهربان، مګر سخت ښوونکی و. دا ژر څرګنده 

شوه چې هغه د نورو زده کونکو څخه وروسته پاتې و. یو ځل بیا له استاد سره زموږ پرله پسې 

ناستې پیل شوې. خو دا ځل دغه خبرې ډېرې ګټورې وې او زه او لیزا زموږ د ماشومانو د کار او زده 

کړو له بهیر څخه ډېر خبر شو. هره ورځ ښوونځي ته تلل او هره شپه د والدینو تر سختې څارنې 

لاندې کیدل د زغم وړ نه وي، کله کله به سکندر په خپل میز او کتابونو ویده کیده او اکثره وخت 

به یې د کور د کارونو په کولو اوښکې تویولې. بله ورځ، د هغه صبر پای ته ورسید. په هغه ورځ، 

د هغه وروڼه باید یو محفل ته لاړ شي او د خپلو ملګرو سره سکیټ وکړي. خو الکساندر باید په 

کور کې پاتې شي او د ښوونځي نیمګړتیاوې ترسره کړي، کوم چې هغه د خپل میز په دراز کې پټ 

کړی و. او یوازې ځکه د هغه ښوونکي هغه ته ډیر کورنی کار ورکړی و، هغه په     دې محفل کې 

د ساتیرۍ څخه ډډه کوله. 

هغه بی له دی چی وژاړی بل څه نشی کولۍ او دا وخت و چې د یو بل سره دوستانه پلار او 

زوی خبرې وکړي. وروسته له دې چې موږ د څو شیبو لپاره خبرې وکړې، زه وتوانیدم چې ستونزه په 

روښانه توګه وګورم. د الکساندر سترګې له مایوسۍ ډکې وې او له سترګو یې د ستړیا او محرومیت 

اوښکې روانې وې او په حقیقت کې یې زما خبرې نه اوریدلې. موږ دواړه د څو شېبو لپاره غلي وو. 

پرته له یوې خبرې، هغه یوازې خپل سر ټیټ کړ او په ژړا یې ژړل. 
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زه به هیڅکله هیر نه کړم چې له هغه وروسته څه پیښ شو. هغه ناڅاپه ودرېد اوښکې یې 

پاکې کړې او لاسونه یې ونیول. بیا یې ماته د هغه لوی چاکلیټ رنګه سترګو سره وکتل چې اوس له 

اعتماد څخه ډک شوي. دا په بشپړه توګه روښانه وه چې یو فکر یې ذهن ته راغلی و. داسې فکر 

چې د هغه ستونزه به حل کړي او اوښکې به یې پاکې کړي. لاس پر سینه او مستقیم ودرېد او ویې 

ویل: "پلاره، زه غواړم تاسو ته یو څه ووایم." جیسیکا زما ټولګیواله ته یې پیژنې هغه په   ډاکټرانو 

باور نه لري! "ښه پلاره، زه په ټولو ښوونکو باور نه لرم!" 

بریالیتوب سره  لپاره ډیره ستونزمنه وه چې د خندا مخه ونیسم. دا ځل هغه زه په  دا زما 

حیران کړی وم هغه خپلو خبرو ته دوام ورکړ او ویې ویل: "که جیسیکا، چې زموږ په ټولګي کې 

ده، کولی شي  په ډاکټرانو باور نه کوي، نو زه په ښوونکو باور نه لرم "زه نور نه شم کولی ما خپله 

خندا ودروله. که هغه دا د نا امیدۍ څخه ویلی وی، خورا ډیر دا مسخره نه وه. هغه څه چې ما 

پری وخندل د هغه د خبرو سر و. هغه واقعیا فکر کاوه هغه ماته د یوې وحې په اړه خبر راکوی 

چې د هغه د ستونزې حل و او په جدي توګه یې خبرې وکړې هغه داسې عمل وکړ لکه څنګه چې 

په محکمه کې شاهدي ورکوي.

په طبیعي توګه، ما له فرصت څخه کار واخیست او هغه ته می تشریح کړه چې که د هغه 

ښوونکي نه واي نو په کوم حالت کې به وای. د انګولا او افریقایي ماشومانو ته چې تیر کال هلته 

د خدمت لپاره تللي وم ما سفر کړی و، چی څنګه دوی حتی د الکساندر له مقام څخه یو هم نه 

درلود او دا چې دوی د پوهې ترلاسه کولو لپاره ترټولو کوچنی فرصت کارولی و، ځکه چې دوی 

د هر څه په مرسته د خپلې کورنۍ د روزلو په اهمیت پوهیدل. له دې اوږده وضاحت وروسته، 

الکساندر په پای کې د خپلې نوې کشف شوې فلسفې څرګندولو ته مخه کړه.

او هغه د کور کار کولو لپاره د پخلنځي میز ته راستون شو، کوم چې ډیر و. له هغې اونۍ 

وروسته ، ما تل د هغه خبرو اترو په اړه فکر کاوه چې ما له خپل زوی سره درلودلی وی ما د هغه 

فکر د قدرت په اړه د خلکو له نظر سره پرتله کړ.

ډیر خلک د ځواک سره مخ کیدو کې ترخې شیبې تجربه کوي. کله کله دغه ترخې تجربې د 

همدغو قدرتونو د تشدد پایله وي او کله کله د الکساندر په څېر له دغو قدرتونو سره په مقابله 

کې ستړي او نا امیده کېږي او فکر کوي چې دا قدرتونه هغه خنډونه دي چې نه پرېږدي له ژوند 

څخه خوند واخلي او څه چې وغواړي ترلاسه کړي. پداسې حال کې چې دا مشران او هغه واکونه 

چې دوی ته لارښوونه کوي خورا لوی دي. خو د وخت په تېرېدو سره د دې ترخو تجربو له زړه 

څخه دا ډول چلند راڅرګند شو: “زه په واکونو او رهبرانو باور نه لرم” یا هغه جمله چې ډیری 



د خدای حفاظت

>>  13  <<

لویان یې کاروي. “ زه دا ونه منم زه به واکدار نه شم، تر څو چې زه لومړی ورسره موافق نه شم!

خدای د دې موضوع په اړه څه وايي؟ ایا موږ باید د هغه واکونو اطاعت وکړو چې وي، 

حتی که دوی زموږ سره غیر عادلانه چلند وکړي؟ که دوی فاسد وی څه وکړو؟ که دوی موږ ته 

د هغه څه کولو لپاره ووایي چې موږ یې ګناه بولو، نو موږ باید اطاعت وکړو؟ ایا دا زموږ لپاره 

ګټور دی ایا باید موږ یوازې د خدای د روح لخوا لارښود نه شو؟ د خدای کلام په ځانګړي ډول 

د دې ټولو پوښتنو لپاره ځواب لري. زه باور لرم چې دا یو له خورا مهم کتابونو څخه دی چې 

خدای ما ته د لیکلو دنده سپارلې ده، ځکه چې د دې کتاب مینځپانګه د ډیری ستونزو اصلي 

لاملونه دي چې خلک پدې ورځو کې په کلیسا کې ورسره مخ دي. څه شی د لوسیفر )شیطان( 

د سقوط لامل شو؟ بغاوت.

هغه څه چې واقعیا فکر کوونکی دی هغه دا دی چې ډیری ښکاره سرغړونه ده دوی نه دي، 

مګر دوی خورا هوښیار دي. په دې کتاب کې ما خپلې ځینې ناکامۍ د بېلګې په توګه وړاندې 

کړې دي.  زه د ځواک وږي نه یم چې زما د کلیسا غړي، همکاران یا کورنۍ اطاعت ته اړ کړم، زما 

کورنۍ او همکاران حیرانونکي دي. سربیره پردې، زه د کلیسا شپون نه یم. له همدې امله د یو 

سړي په توګه چې ډیری غلطۍ یې کړې وي یا په سمه توګه، یو سړی چې  ډیری ګناه درلودلی، 

زه دا کتاب لیکم.

د ۱۹۸۰ او ۱۹۹۰ کلونو ترمنځ، ما په دوو نړیوالو سازمانونو کې کار کاوه، او زه اراده لرم چې 

تاسو ته د هغو مواردو څو مثالونه وړاندې کړم چې په دې کلونو کې ما د تجربو څخه سرغړونه 

کړې او غلطۍ می کړې. د دې هرې پیښې په اړه هوښیار فکر دا و چې زه باور لرم چې ما په دې 

ټولو قضیو کې سم کار کړی دی، کله چې په حقیقت کې ما خطا کړې وه. زه د خدای څخه د هغه 

د سپیڅلي کلام لپاره مننه کوم چې د دې غلطیو لامل یې څرګند کړ.

 زه د زړه له تله دعا کوم چې تاسو زما له تیروتنو څخه زده کړئ او اجازه مه ورکوئ چې 

په خپل ژوند کې دا شیان پیښ شي. او همدارنگه زما دعا دا ده چې په معنوي بصیرت سره زما 

د ناپوهو اعمالو څخه د ځان لپاره نور برکتونه وګټئ  ځکه چې د دې ټولو تجربو په ترلاسه کولو 

سره ما ښه درسونه زده کړل او د توبې له لارې مې د ژوند د سفر لپاره امنیت او سوله ترلاسه کړ.

زه پوهیږم چې څنګه چې د دې کتاب مینځپانګې ستاسو لپاره خلاص کړم، دا مبارک بدلون هم 

ستاسو په ژوند کې پیښ کیدی شي. د شخصي مثالونو او مقدس کتاب مطالعه کولو پرمهال، د خدای 

رڼا به ستاسو په زړه کې روښانه شي. ځینې   ټکي ممکن هغه باورونه پیاوړي کړي چې تاسو یې 

دمخه لرئ، پداسې حال کې چې ممکن نور ټکي تاسو د ځینو باورونو څخه خلاص کړي، زما دعا 
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دا ده چې تاسو په عاجزۍ سره د خدای کلام ومنئ، ځکه چې د دې کتاب لیکلو زما موخه دا ده.

د حقیقت په مخ کې باید وویل شي چې موږ کولی شو په دوه لارو غبرګون وښیو. موږ کولی 

شو په غوسه شو او دفاعي حالت ونیسو، لکه کاین - د آدم زوی - او هغه قیمتي وحی پریږدو 

چې موږ ورته اړتیا لرو )پیدایښت ۴( ، یا موږ کولی شو خپل غرور مات کړو او عاجز واوسو، لکه 

داوود د ناتن سره په مقابله کې، او اجازه ورکړو. اجازه راکړئ چې د ماتیدو او توبې دا درد موږ 

پورته کړي او د روحاني شخصیت لوړې کچې ته ورسويږ )دوم سموییل ۱۲(

راځئ چې په دې مسله کې د داوود زړه ولرو او هغه غرور یو طرف ته پریږدو چې تل د 

خدای له پلان څخه لرې ساتي، زموږ سفر او امنیت. لکه څنګه چې تاسو دې لارې ته سفر کوئ، په 

یاد ولرئ چې دا ډیری وختونه دردناک ټکي دي چې په نهایت کې تاسو ته ازادي او امنیت راوړي، 

نه نرمې خبرې.

کله چې زه ماشوم وم، زما یو ملګري راته وویل چې د واکسین څخه مخکې چې د لومړني 

ښوونځي په دوهم ټولګي کې ماشومانو ته ورکول کیږي څومره درد لري. د دې اورېدو وروسته ما 

پریکړه وکړه چې دا واکسین په هیڅ قیمت ونه منم. ما د نرس   سره جګړه وکړه تر هغه چې دوی 

بالاخره تسلیم شول. بیا زما مور او پلار ما ته کېناستل او ماته یې تشریح کړه چې څه به پیښ شی 

که دوی ماته د سل واکسین نه وای ورکړی. ما دمخه زما خور د سرطان له امله مړه لیدلې وه، نو زه 

ښه پوهیدم چې دوی غواړي زه هلته وسم. زه پوهیدم چې واکسین به دردناک وي، مګر دا به ما 

له ډیر سخت درد او خطرناک یا احتمالي وژونکي ناروغۍ سره مخ کیدو څخه وژغوري. هرڅومره 

ژر چې زه په دې حقیقت پوه شوم، زه د واکسین کولو لپاره په بشپړ اطمینان سره راستون شوم. 

هرکله چې تاسو د خدای له کلام څخه د دردناک او ساتونکي حقیقت سره مخ شئ، دا مثال په یاد 

ولرئ. پوه شئ چې زموږ د آسماني پلار لارې کامل دي او هر هغه څه چې هغه ستاسو لپاره ځای په 

ځای کړي دي او ممکن په یو وخت کې زیانمن او دردناک ښکاري، په حقیقت کې خدای دا ستاسو 

د خوندیتوب او نجات لپاره ځای په ځای کړي دي او ستاسو لپاره یو نعمت دی. 

هیڅکله مه هیروئ چې زموږ لپاره د هغه مینه خالصه، بشپړه او ابدي ده! مخکې له دې چې 

موږ خپل سفر پیل کړو، راځئ چې دا دعا وکړو:

آسماني پلار، زه زما د زړه له تله څخه غوښتنه کوم چې حقیقت وپیژنم، نه 

راحت او عیش و آرام. نو ما خپل زړه او روح ستا په لاسونو کې درکړ، ځکه 

چې زه پوهیږم چې ستا لارې بشپړې دي. ته زما سره دومره مینه لرئ چې تا 

خپل ګران زوی عیسی زما د ګناهونو د بخښنې لپاره مړ کولو ته لیږلی ترڅو 
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زه ابدي ژوند ولرم. ځکه چې ته زما سره ډیره مینه لرئ، زه ډاډه یم چې ته 

به هغه څه بشپړ کړئ چې تا زما په ژوند کې پیل کړی. تر هغه چې زه دا 

کتاب لولم، زه غواړم چې ته ما سره د خپل روح له لارې خبرې وکړئ او ما ته 

هغه لارې ښکاره کړئ چې زما په ژوند کې ستا د ارادې سره سمی وی، سترګې 

مې خلاصې کړه چې وګورم او غوږونه مې خلاص کړه چې ستا خبرې واورم. 

زه غواړم خپل ژغورونکی وپیژنم - عیسی خدای - د هر وخت څخه ډیر مننه 

چې ته به په دې کتاب کې د ژوندي کلام له لارې زما په ژوند کې څه وکړئ. 

د عیسی مسیح په سپیڅلي نوم. آمین
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دوهم فصل

ده سخته  مبارزه  سره  قدرتونو  له 

"د ډیموکراتیک ذهنیت سره د سلطنت په اصولو پوهیدل خورا 

ستونزمن کار دی."

زما په مخه کې یو ډیر ستونزمن کار دی، یا بلکه، که دا د خدای فضل نه وای، نو دا به ناشونې 

وه چې په داسې نړۍ کې د قدرت په اړه درس ورکړم چې ورځ په ورځ په بې امنۍ کې وده کوي. 

له همدې امله، موږ د دې کتاب د ډیری محتوياتو په وړاندې د حقایقو سره د مقابلې ثبوت نه لرو، 

او دا به په دې نړۍ کې دوام ومومي. په ډیرو مواردو کې، موږ دا حقایق په خپل هوښیار ذهن 

کې انځوروو لکه څنګه چې موږ یې خوښوو. پداسې حال کې چې دا واقعیا زموږ د ژوند دښمن، 

شیطان یو تاکتیک دی. هغه په زړه پوري علاقه لري چې هغه شی رامینځته کړي چې موږ یې زموږ 

په ذهن کې ښه ښکاري او موږ ورو ورو د هغې خوا ته اړوي. 

په دې توګه د شیطان لومړی فریب څرګند شو. د آدم او حوا کیسه په یاد ولرئ؛ د شیطان چال 

ښه کار وکړ. هغه تر نن ورځې پورې خپله لاره نه ده بدله کړې، او له همدې امله موږ ته د خدای 

په کلام کې خبرداری ورکړل شوی و: "زما ګرانو وروڼو، تاسو به دوکه شئ." )یعقوب ۱: ۱۶( او "نور 

د دې عمر په څیر مه کیږه، مګر د خپل ذهن په څښلو سره بدل شه." بیا به تاسو د خدای اراده 

پیژنئ؛ د هغه ښه، خوښ او کامل اراده. )رومیان ۲ : (۱۲

تجربې ما ته ثابته کړه چې د امریکا او اروپا اکثره اتباع د ډیموکراسۍ پلوي دي، تجربې ماته 

ثابته کړه چې ډیری امریکایي او اروپایان هغه خلک دي چې د خدای د کلام مخالفت کوي. دا 
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اعتراضونه اصلي لامل لري. د دیموکراتیک ذهنیت سره د سلطنت په اصولو پوهیدل خورا ستونزمن 

کار دی، مګر موږ باید په یاد ولرو چې د خدای سلطنت یو “پاچاهۍ حکومت” دی او یو پاچا 

حاکم دی، او په هغه کې دا سلطنت، واک، قومانده او قوانين لري، د هغه سلطنت د خلکو د 

ذوق او رايې په اساس نه منل کيږي او نه هم د هغه څه تر اغېز لاندې راځي چې زموږ لپاره 

ښه وي. لکه څنګه چې موږ لیدلی شو، کله چې حوا په چالاکۍ سره د شیطان لخوا غولول شوه، 

نو د سمویل په څیر، چې “خلکو ته یې شاهي دودونه وویل، په کتاب کې یې لیکلي او د خدای 

په وړاندې یې کېښودل.” )۱ سمویل ۱۰: ۲۵( ، موږ باید هم باید د سلطنت اصول زده کړو ځکه 

چې نن ورځ موږ په داسې ټولنه کې ژوند کوو چې موږ ته د دې اصولو سره سم تعلیم نه راکوي. 

که، د یو مسیحی په توګه، موږ هڅه کوو د هغه قدرتونو سره مخ شو چې د کلتور پر بنسټ 

ذهن سره وي، موږ به بې اغیزې ژوند وکړو او موږ به په دوامداره توګه په خطر کې یو، که څه هم 

موږ د خدای اطاعت څخه لیرې کوی - څوک دی د ریښتیني ژوند سرچینه - موږ به نور خوندي نه 

یو. دا لکه څنګه چې موږ په خپل ژوند کې بیسبال لوبه کوو، پداسې حال کې چې خدای د فوټبال 

لوبې تنظیم کړې. په ورته ډول، موږ کولی شو دا مثال د ژوند په توګه ورکړو موږ د بریښنایی 

وسیلې په څیر شو چې موږ یې د کارولو هڅه کوو موږ دا د بریښنایی سایټ سره نه دی نښلولی.

نن ورځ که خلک له چارواکو سره موافق نه وي، نو د لاريونونو په بڼه خپله ناخوښي څرګندوي 

او دغه چارواکي ننګوي. په پای کې حکومتونه مجبور دي چې د دوی په هیلو عمل وکړي او د 

خلکو لپاره حکومتونه وي! داسې نه ده؟ له بده مرغه دې دیموکراتیک فکر په کلیسا کې هم لاره 

موندلې ده او ډېر خلک یې غولولي او خلک یې په خپله واکمن کړي دي او که دغه فکر ته دوام 

ورکړي نو په تدریجي ډول به د چارواکو په وړاندې مخالفتونه پیل کړي هغه خلک چې چارواکو 

ته سپکاوی کوي او حتی په کلیسا کې د خدای څخه ویره لري موږ په مقدس کتاب کې لوستلی:

نو که دوی د هغه عبادت واوري او عبادت وکړي، دوی به خپلې ورځې په 

خوښۍ او کلونه په خوښۍ کې تیر کړي. خو که یې ونه واوري نو له تیغ 

څخه به راښکته شي او له پوهې پرته به مړه شي. ) ایوب :۳۶ ۱۲-(۱۱

په دې آيتونو كې له خداى پرته بل چا ته اشاره نه ده شوې. د خدای کلام په دې برخه کې 

شوې ژمنې ته پوره پام کړئ؛ ستاسو خوښي ستاسو د مور په پناه کې او د خدای په اطاعت کې ده. 

دا هم په یاد ولرئ چې کوم لوی خطر زموږ په تمه دی که چیرې موږ د خدای د سلطنت اطاعت 

ونه کړو. که موږ د خپلواکۍ د ترلاسه کولو لپاره د واک پر وړاندې راپورته شو، موږ په حقیقت 
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کې دا له لاسه ورکوو. زما میرمن تل وایي: “په اطاعت کې آزادي ده او په نافرمانۍ کې، قید دی”.

ځینې     خلک ممکن ووایي: “زه د خدای اطاعت کوم، او د انسان نه، پرته له دې چې زه د هغه 

سره موافق یم، دا غلط فکر دی چې په کلیسا کې ډیری ستونزې رامنځته کوي.” موږ نشو کولی 

د خدای اطاعت او د هغه واکونو اطاعت جلا کړو چې خدای ورته واک ورکړی دی. دا خدای دی 

چې ټولو واکونو ته اجازه ورکوي چې واک ولري. راځئ چې د خدای کلام دا برخه په ګډه ولولو 

چې موږ ته څه وایی:

بل هیڅ  پرته  ته تسلیم شي، ځکه چې د خدای  باید حاکم واک  هر څوک 

ځواک نشته. هغه قدرتونه چې شتون لري د خدای لخوا ټاکل شوي دي. نو 

څوک چې د يوه قدرت پر وړاندې سرکشي کوي، په حقيقت کې يې د هغه 

څه په وړاندې سرکشي وکړه چې خدای له فرمان سره سم دی. او څوک چې 

داسې کوي، د ځان لپاره عذاب اخلي. )رومیان ۱۳ ۲-۱(

په دې آیتونو کې ډیر مهم ټکي دي چې زه به یې په راتلونکو فصلونو کې تشریح کړم. اوس 

غواړم په لنډه توګه څو ټکو ته اشاره وکړم. لومړی، دا خدای دی چې حاکمان ټاکي. په حقیقت 

خپلو  په  دا حقیقت  باید  موږ  رسیدلی.  ته نشي  پرته حاکمیت  اجازې  له  د خدای  کې، هیڅوک 

ذهنونو کې ځای په ځای کړو، د دې قدرتونو په وړاندې بغاوت د خدای د ارادې په وړاندې بغاوت 

او په حقیقت کې د خدای په وړاندې بغاوت دی. دا ډول خلک د ځان لپاره عذاب اخلي. موږ 

باید په یاد ولرو چې دا ټولې خبرې زموږ د آسماني پلار لخوا ویل شوي؛ یو خدای چې د واک وږي 

مشر نه دی. ځکه چې د خدای کلام وايي: “ټول مقدس کتابونه د خدای لخوا الهام دي.” )دوم 

تیموتاوس ۳:۱۶(

له همدې امله دا نشي ویل کیدی چې دا کلام د انسان لخوا ویل کیږي، دا د خدای حکم دی. 

ځینې     خلک پدې باور دي چې دوی یوازې خدای ته ځواب ورکوونکي دي او یوازې د هغه اطاعت 

کوي. له دې حقیقته ناخبره چې د قدرتونو په وړاندې په بغاوت سره په حقیقت کې د لوی خدای 

په وړاندې بغاوت کړی دی. په یاد ولرئ چې عیسی شاول ته څه وویل )چې وروسته یې خپل نوم 

پولس ته بدل کړ(. د رسولانو په اعمالو کې، فصل ۹، آیت ۵، دا وايي: “هغه ځواب ورکړ: رب، ته 

څوک یې؟ ځواب راغی: زه عیسی یم چې ته یې ځوروي.”

د دې کلام په لوستلو سره، موږ پوهیږو چې پولس په هغه وخت کې د خدای په وړاندې 

بغاوت کړی و، او د لاندې آیتونو په لوستلو او د پولس ژوند لیدو سره، موږ پوهیږو چې هغه 
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څوک چې د خدای مخالفت کوي، یا په مستقیم ډول، د پولس په څیر، یا په غیر مستقیم ډول د 

قدرتونو په وړاندې بغاوت کوي. خدای دوی ته د حکومت کولو اجازه ورکوي، دوی ډیری وختونه 

لپاره، هغه یو ملګری لري، زه پخپله دا  تېروتنه کوي، دا تېروتنه دردناکه تجربه ده. د هغه چا 

دردناکه تجربه لرم.

زما د ویښیدلو تجربه

زما هغه وخت په یاد دی کله چې د دردناک تجربې څخه وروسته د زما سترګې په حقیقت 

کې خلاصې شوې چې د هغه قدرتونو سره مخالفت کول چې خدای دوی ته واک ورکړی دی په 

حقیقت کې د خدای په وړاندې بغاوت دی. دا د اتیایمې لسیزې په مینځ کې و چې ما ته د یوې 

لویې نړیوالې کلیسا د ځوانانو ډلې شپونتوب وړاندیز وشو. وروسته له دې چې ما دعا وکړه او 

خدای دا په زړه پورې طریقه تایید کړه، ما دا مسؤلیت قبول کړ او زه ډاډه وم چې دا د خدای په 

اراده کې دی چې زه دا خدمت ترسره کوم. زه ډیر خوشحاله وم، ځکه چې دا لومړی ځل و چې ما 

د یوې ډلې د شپون مسؤلیت په غاړه واخیست، چې ټول ځوانان وو، او زه د امریکا د یوې لویې 

کلیسا خدمتګار شوم، چې ورځ په ورځ یې غړي زیاتیږي. ما د ځوانانو د وزارت په اړه د کتابونو 

لوستل پیل کړل. په دغو کتابونو کې یو لیکوال چې د لوزیانا ایالت د کلیسا د ځوانانو د ډلې شپون 

و، د ځوانانو لپاره ډېر ښه فعالیتونه پلان کړي وو. له همدې امله ما له خپل سکرتر څخه وغوښتل 

چې د خدای له خادم سره اړیکه ونیسي او پوښتنه یې وکړي چې ایا زه کولی شم هلته د دوه ورځو 

لپاره لاړ شم او د دوی پیروانو سره ناسته وکړم او د هغه کلیسا مشرانو په خوښۍ سره زما غوښتنه 

ومنله. کله چې زه هلته ورسیدم، ما د ځوانانو په یوه غونډه کې ګډون وکړ چې د چهارشنبې په 

شپه جوړه شوې وه. زه حیران وم. دوی د ځوانانو لپاره د۱۵۰۰ کسانو ظرفیت درلود، او نږدې ټول 

څوکۍ په هغه شپه ډکې وې. دوی لوبې نه کولې، یا هغه موعظه چې دوی د دوی لپاره چمتو 

کړې وه د دنیاي موضوعاتو سره تړاو نه درلود، او حتی دا پیغام هم نه و چې دوی به په دوامداره 

توګه په مختلفو ګناهونو تورن کړي یا یوازې د پاک ځوان ژوند کولو غوښتنه وکړي. هغه ټکی چې 

زما پام یې ځانته را اړولی و، دا وو چې هغه ځوانان په رښتیا هم هلته په لیوالتیا راغلي وو. زه ډیر 

خوشحاله وم او زه ډاډه وم چې زه د ځوانانو په وزارت کې د تجربې ترلاسه کولو لپاره سم ځای 

ته راغلی یم، ما بله ورځ د کلیسا له مشرانو سره ناسته درلوده او ما ولیدل چې دوی د ځوانانو 

مدیریت ګروپ لري. همدارنګه دوه بشپړ وخت سکرتران او څلور شپانه چې د ځوانانو په وزارت 

کې هم بشپړ بوخت وو. ما د دغو څلورو شپونانو سره ډیری ملاقاتونه وکړل او زما ډیری وخت د 

دوی په اړه د حیرانتیا وړ وو، دوی په هغه وخت کې ۱۲۵۰ ځوانانو ته درس ورکاوه، او د دوی 
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شمیر ورځ په ورځ ډیریده. د خدای خادمانو باور درلود چې په دې خدمت کې د دوی د بریالیتوب 

راز هغه محفلونه دي چې دوی د جمعې په شپه د ښار په سلو کې په ډیرو ځایونو کې کوي. دا 

ګوندونه د ځوانانو د ژغورلو لپاره په کور کلیساونو کې ترسره شوي. دا یو حقیقت دی چې دا خورا 

اسانه ده چې یو غیر محفوظ ځوان یو ګوند ته راوړو په پرتله چې له دوی څخه وغواړئ چې تاسو 

سره کلیسا ته راشي. شپنو ځوان ایمانداران وهڅول چې د اونۍ په جریان کې په ښوونځي کې یو 

څوک په پام کې ونیسي او ویرا ته د اونۍ په پای کې یو محفل ته بلنه ورکړي. ځکه چې میلمانه 

کولی شي هلته د ډوډۍ خوړلو څخه خوند واخلي، د نوي خلکو سره اړیکه ونیسي، او د معاصر 

مسیحی موسیقۍ څخه خوند واخلي، وروسته د کور ګروپ چې د لیسې زده کونکي او د پوهنتون 

محصل وو، د کلام مطابق خبرې اترې پیل کړي. چې په نهایت کې به د نجات پیغام ته لاره هواره 

کړي. له هغې وروسته، هغه ټولو میلمنو ته خبر ورکړ چې د دوی ټولو لپاره نجات چمتو شوی او 

دوی کولی شي خپل ژوند عیسی ته وقف کړي. په پایله کې، ډیری خلک چې د لومړي ځل لپاره 

هلته وو، وژغورل شول. بیا خادمانو له نورو ایماندارانو سره د شریکولو په اهمیت خبرې وکړې، 

خپل نومونه او د تلیفون شمیرې یې ولیکل او د چهارشنبې د شپې په غونډه کې یې د ګډون بلنه 

ورکړه. ما په یوه محفل کې ګډون وکړ او داسې ځوانان مې ولیدل چې خپل زړونه یې خدای ته 

ورکړي، زه ډیر هڅول شوی یم او د ځوانانو د خدمت کولو لپاره نوره انګیزه پیدا کوم. زه بیرته 

زموږ کلیسا ته لاړم او هغه څه مې شریک کړل چې ما له خپل مرستیال سره زده کړل. وروسته له 

دې چې موږ یوځای عبادت وکړو، موږ دواړو ته لارښوونه وشوه چې دا زموږ په ډله کې ترسره 

کړو. همدارنګه، د یکشنبې په ورځ د کلیسا په پارکینګ کې د غونډې څخه یوه ورځ وروسته، ما 

دا مسله د کلیسا له شپون سره په ډیر لیوالتیا سره شریکه کړه. هغه زه ډیر وهڅولم او ویې ویل: 

“دا ډیر ښه دی، ضرور یې وکړه!” 

اته میاشتې پلان او کار

خدای ماته په دعا کې پلان راکړ. ما سمدلاسه د څو ځوانو مشرانو د روزلو لپاره کار پیل کړ. د 

سه شنبې شپه وه چې د ځوانانو د ډلې ټولو غړو ته مې خبر ورکړ چې ډېر ژر به د رهبرۍ درسونه 

زده کړو. خوشبختانه، له اویا څخه زیاتو د یکشنبې د سهار په ټولګي کې ګډون وکړ. ما هغوی ته 

د رهبرۍ د اصولو لکه وفاداري، صداقت، تسلیمي، خدمتګار او ورته درسونه ورکول. د ټولګیو له 

پیل څخه پنځه میاشتې تېرې شوې، خدای یو ځل بیا زما په زړه کې یو پیغام پریښود هغه وویل: 

له دې ځوانانو څخه څلور ویشت تنه غوره کړه چې د مشرتابه په ټولګي کې دي او دوی ته 
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د شاګردۍ کورسونه تدریس کوه. بیا به هغوی د هغو ډلو مشران وي چې تاسو غواړې ځوانان په 

محفلونو کې توبه وباسئ. 

دوه میاشتې وروسته ما دغه مشران وروزل او دوی د کور ګروپونو رهبري کولو ته چمتو شول 

او ما هم د دې خدمت په اړه د ځوانانو د ډلې له ټولو غړو سره چې د سه شنبې د شپې په غونډه 

کې یې ګډون کړی وو خبرې وکړې او دوی ته یې پروګرام تشریح کړ. زما د مرستیال په همکارۍ، 

موږ د غونډو د ځای او وخت په ګډون د ګوندونو اړوند ټول مسایل وڅیړل، او همدارنګه په 

غونډو کې د خلکو ویش د دوی د ښوونځي موقعیت او د دوی د اوسیدو ځای. همدارنګه مو په 

دقیق پلان جوړونه سره ټول هغه وظیفې مشخصې کړې چې د دې غونډو مشرانو درلودې او د دې 

ډلو د شمېر د پراخولو او د هغو خلکو د کار د تعقیبولو څرنګوالی مو چې د نجات لاره مومي. 

موږ په خپل ټول قوت سره مخ په وړاندې لاړو او هیڅ ډول هڅه مو ونه کړه او زموږ هدف چې 

د خدای لپاره د روحونو نیول وو، په لاره کې موږ هڅول او هڅول. هرڅوک د دې خدمت خوب 

د ډلو د مشرانو له لارې د دې ډلو غړو ته لیږدول شوی و. مخکې له دې چې دا خدمت پیل شي، 

ځوانان یو له بل سره خبرې کوي چې دوی غواړي لومړی خپل ګوند ته بلنه ورکړي، موږ دعا وکړه 

چې خدای د هغو خلکو زړونه ولمسوی چې غواړي په محفلونو کې برخه واخلي او د دوی اړتیا 

ته سترګې پرانیزي د عیسی مسیح لپاره او نجات ومومئ. زما مرستیال او ما هغه ورځ ولیدله چې 

د سه شنبې په شپه د ځوانانو غونډه د ۲۵۰۰ ځوانانو په شتون کې جوړه شوې وه. په پایله کې، 

موږ د لیوالتیا څخه ډک وو. 

هغه ملاقاتونه چې زه به هیڅکله هیر نه کړم

اونیزه غونډه کې ګډون  په  اونۍ دمخه، ما د کلیسا د شپنو  پیل څخه درې  له  د ګوندونو 

وکړ. په دې غونډه کې، د کلیسا شپون موږ ټولو یوولسو شپنو ته وویل: “وروڼو، روح القدس ماته 

وښودله چې د کور کلیسا درلودل زموږ د کلیسا د خدماتو سره سمون نه لري. نو، زه له تاسو څخه 

غوښتنه کوم چې ستاسو د کور ټولې غونډې لغوه کړئ! 

په  یو غلط فهمی وه. زما مرستیال  اوریدلي وو. خامخا  ما  باور نشو کولی هغه څه چې  ما 

حیرانتیا سره ما ته وکتل او ما په دې فکر سره ځان آرامولو هڅه وکړه چې د کلیسا شپون د ځوانانو 

د ډلې په اړه خبرې نه کوي او په کلیسا کې د نورو ډلو په اړه خبرې کوي. ځکه چې د سرودنو او 

جوړو د ډلې په ګډون نورو ډلو په کور کې ناستې درلودې او د دې ډلو شپنو په دې خدماتو کې 

ښه پرمختګ نه و کړی، سربیره پردې ما څو میاشتې مخکې د کلیسا له شپون سره په پارکینګ کې 
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خبرې کړې وې. زما د هدف په اړه کلیسا، او هغه دا هم ویلي وو چې زه به یې خامخا تعقیب 

کړم. له همدې امله ، زه دې پایلې ته ورسیدم چې د کلیسا شپون پدې معنی ندي چې د ځوانانو 

ډله باید د دوی کور ناستې هم لغوه کړي. ما نور انتظار ونه کړ او ما وپوښتل: “بښنه غواړم وروره، 

تاسو د ځوانانو له ډلې څخه جلا خبری کوی، سمه ده؟!” 

جانه، روح القدس ما ته وویل چې د کور کلیسا د دې کلیسا د وزارت سره سمون نه لري، بیا ما 

ورته وویل: “وروره، تاسو په یاد لرئ کله چې زه څو میاشتې مخکې د لویزیانا کلیسا ځوانانو ډلې 

غونډې ته لاړم؟ د دوی د کلیسا د ځوانانو په ډله کې د لیسې ۱۲۵۰ زده کونکي درلودل، او هلته 

ټولو څلورو شپنو وویل چې ټولو ځوانانو خپل زړونه په کور ګروپونو کې خدای ته سپارلي دي. 

د کلیسا شپون ماته وکتل او ویې ویل: “جانه، روح القدس ماته وویل چې د کور کلیسا د دې 

کلیسا د خدماتو سره سمون نه لري، ما فکر کاوه چې هغه زما په معنی نه پوهیږي او زه ډیر 

مغشوش وم.”  ما ورته دلیلونه او دلیلونه ورکړل او ویې ویل: “وروره، دا ډیره اسانه ده چې یو 

ځوان چې لا تر اوسه یې یو ګوند ته نجات نه دی ترلاسه کړی، له موږ سره کلیسا ته راوړي.” مګر 

لکه څنګه چې ما تاسو ته څو میاشتې دمخه تشریح کړه، موږ کولی شو دا خلک په ساده ډول یو 

ګوند ته بلنه ورکړو چیرې چې دوی د نجات پیغام واوري.” هغه ځواب ورکړ: “جان، روح القدس 

ما ته وویل چې د کور کلیسا په سمه توګه ندي. د دې کلیسا وزارت.” ما نور خپل صبر له لاسه 

ورکړ او ومی ویل:

خو وروره، موږ د ځوانانو په ډله کې دوه زره پنځه سوه زده کوونکي لرو او د اورلانډو، فلوریډا 

ټول ځوانان ژغورل شوی. خو هغه بیا هم هماغه خبری تکرار وویلی.

ما د کلیسا له شپون سره د پنځلس دقیقو لپاره بحث وکړ. ټولو حاضرو کسانو زما اندیښنه په 

پام کې نیولې وه. مګر یوازینۍ کلمه چې د کلیسا د شپون له خولې څخه راوتلې هغه کلمه وه 

چې هغه باور درلود چې خدای ورته ویلي چې کلیسا ته خبر ورکړي. 

په نهایت کې، ما دلیل پریښود، مګر زما دننه ګډوډي وه. ما د غونډې په جریان کې هیڅ ډول 

خبرې نه اوریدلې او ما فکر کتوه چې موږ د دې کار لپاره اته میاشتې کار کړی او د کلیسا شپون 

پدې خبر و. “ما څو میاشتې مخکی هغه ته خبر ورکړی و، خو چې خدای ته د سلګونو ځوانانو د 

ننوتلو مخه به څنګه ونیول شي؟ هغه څه چې د خدای د کار په وړاندې ولاړ وو، اوس زه څه ووایم 

چې د کور ډلو مشران به څه فکر وکړي؟ کلیسا د خدای د ارادې سره سم خبرې نه کوي! 

کله چې غونډه پای ته ورسېده، زه په چټکۍ سره له کوټې څخه ووتم. یو شپون چې ډیر 
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هوښیار و، هڅه یې وکړه چې ما ودروي او لږ څه خبرې وکړي چې ما آرام کړي. “فرده نه غواړم 

خبرې وکړم! “

کله چې هغه ولیدل چې زه نه غواړم خبرې وکړم، زه موټر ته لاړم، دروازه یې خلاصه کړه، او 

په عین وخت کې زما میرمن چې په موټر کې ناسته وه، سلام وکړ. خو ما دا کار ونه کړ او د دې 

پر ځای چې د ناکامۍ له امله ورته ښه راغلاست ووایم، ما ورته وویل: “تاسو باور نه کوئ چې د 

کلیسا شپون څه وکړل، هغی وپوښتل: هغه څه وکړل!” ما وویل: “هغه د کور ټولې غونډې لغوه 

کړې!” په حقیقت کې، هر څه چې موږ د اتو میاشتو لپاره کار کاوه. هغه ټول پلانونه لغوه کړل! 

ایا ته پدې باور کولی شئ؟!” 

مېرمنې مې راته وکتل او په جدي ډول یې وویل: ښه، داسې ښکاري چې خدای غواړي نا ته یو 

څه زده کړي! ما پښې پورته کړی او په څوکۍ کېناستم او په دې فکر کې وم چې د کلیسا شپون 

څومره په بیړه دی. او زه هم په دې فکر کې وم چې ولې زما میرمن په دې اړه دومره بې پروا 

او بې احساسه ده. 

د ریاست سره ټکر

لکه څنګه چې ما کړکۍ ته وکتل، روح القدس زما له زړه سره خبرې وکړې.

هغه وویل:

“جانه، ته د چا لپاره دا خدمت جوړوئ؟” ځانته یا ماته؟”

ما وویل: “ستا لپاره، خدایه!” 

او بیا یی ځواب راکړ: “نه، دا داسې نه ده!” ته خپل خدمت جوړوی. 

ما وویل، “خدایه، زه نشم کولی زموږ په کلیسا کې ډیری غیر ژغورل شوي زده کونکي ولرو.” 

مګر موږ کولی شو دوی ګوندونو ته راوباسئ ...” ما هرڅه ویل پیل کړل

زما دلیل او د هغه لپاره پلانونه؛ لکه څنګه چې هغه له دوی څخه ناخبره وي. واه، څومره 

ساده چال کی ګیر کیږو!  

خدای ماته اجازه راکړه چې خپلې ټولې خبرې ووایم. بیا یې وویل: “جانه، کله چې زه تاته د 

دې سړي خدمت کولو لپاره دې کلیسا ته راوړم، ستا خدمت د هغه څه توسیع و چې هغه تاته 

سپارل شوی و. زه وم، ما ومنله. ما تا ته د هغه پښې او لاسونه بللي، مګر یوازې د یو چا خدمت 
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کول هغه ماته د موساره یادونه وکړه. کلام وايي: په ټولو کې د خادم حیثیت د خدای کور وفادار 

و چې ګواهي ورکړي چې په راتلونکي کې باید څه وویل شي. )عبرانیان ۵:۳ ( هغه د خدای لخوا 

د جماعت لپاره ټاکل شوی مشر و. بیا یعقوب په تړون کې دا ما ته یادونه وکړه یعقوب د بیت 

المقدس د کلیسا مشر و. هغه ماته د بکشیر یادونه وکړه هلته د ایماندارانو تر منځ د سنتو پوښتنه 

وشوه. )اعمال (۱۵ 

پولس، برناباس، پطرس، یوحنا او د یروشلم د کلیسا ټول رسولان او مشران د دې موضوع په 

اړه بحث کولو لپاره راټول شوي وو. لومړی ځینې فریسیان چې ایمان یې راوړی و خبرې وکړې. بیا 

پطرس خبرې وکړې. او د هغه نه پس، پولس او برناباس خلکو ته هغه څه خپاره کړل چې خدای د 

غیریهودیانو په مینځ کې کړي وو. کله چې دوی خبرې پای ته ورسولې، یعقوب ودرېد، هغه څه یې 

تکرار کړل چې ویل شوي وو، او بیا یې پریکړه وکړه: “نو دا زما نظر دی ...” د مشر په توګه، هغه 

پریکړه وکړه، او د پطرس په ګډون ټول. ، پولس او یوحنا دوی د هغه پریکړه ومنله. 

ما دا متحرک مثال په انجیل کې ولید کله چې فرښتې پطرس له زندان څخه خوشې کړ. پطرس 

د مریم په کور کې ایماندارانو ته وویل: “یعقوب او نور وروڼه دې خبر کړئ.” )اعمال ۱۲: ۱۷( ورته 

د لوقا او پولس لپاره ریښتیا ده. کله چې دوی یروشلم ته راغلل، لوقا لیکلي چې: »وروڼو موږ ته 

تود هرکلی وکړ. بله ورځ، پولس او زه د یعقوب لیدو ته لاړو. مشران ټول حاضر وو.« )اعمال ۲۱: 

۱۸-۱۷( ولې پطرس او پولس باید په دې خبرو کې د یعقوب یادونه وکړي؟ دا روښانه ده چې هغه 

مشر و او د هغه نوم باید په روښانه او جلا توګه ذکر شوی وای. 

هرڅومره ژر چې روح القدس دا ټکی څرګند کړل، هغه دوام ورکړ: »یوحنا، کله چې تاسو زما 

په وړاندې د قضاوت لپاره ودریږئ د هغه وخت په جریان کې چې ما تاسو ته د دې شپون سره د 

مرستې لپاره درکړی دی، لومړی د هغه ځوانانو شمیر چې ځي په اورلانډو - فلوریډا کې د نجات 

لپاره چې تاسو یې راوړی، تاسو به نه پوهیږئ، مګر لومړی به تاسو د هغه شپون سره د وفادارۍ 

په اړه قضاوت وکړئ چې ما یې لاندې ساتلی و! 

بیا هغه یو څه وویل چې زه یې حیران کړم: »په حقیقت کې، تاسو به په اورلینډو کې هغه 

ځوانان ومومئ او تاسو به زما په وړاندې ودریږئ او زه به تاسو ته د دې خبرو سره، د خدای ویره 

د تابعیت او وفادارۍ په اړه قضاوت وکړم.« د دې ټولو دفاع سره، زه د خدای په لاسونو کې د 

موم په څیر وم. روح القدس ادامه ورکړه: »جانه، که ته دې لارې ته ادامه ورکړئ، ځوانان به په 

خپله لاره لاړ شي، کله چې کلیسا بله لاره ځي. تاسو به په کلیسا کې د ویش  )Division ( لامل 

شئ. د )Division( په کلمه کې مخفف )di( د “دوه” معنی لري، د دوو کلمو په یوځای کولو 
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سره، موږ د لید دوه کلمه ترلاسه کوو. ولې نن ورځ ډیری کلیساګانې او کورنۍ جلا شوي؟ ډیری 

نظرونه شتون لري چې معنی یې دا ده چې یو څوک د خدای لخوا ټاکل شوی واک ته نه سپارل 

کیږي. خدای مشران یا سړي ټاکلي دي ځکه چې یوه اداره چې دوه مشران ولري د جلا کیدو او 

ویشلو لپاره برباد وي. 

غبرګون او توبه غوښتل

ما سمدلاسه د خپل سرغړونکي چلند څخه توبه وکړه. د دعا وروسته، زه پوهیدم چې څه 

وکړم. ما تلیفون پورته کړ او د کلیسا مشر شپون ته مې زنګ وواهه. کله چې هغه تلیفون پورته 

کړ، ما وویل، “شپونه، زه جان بیور یم.” ما د بخښنې غوښتنه وکړه. خدای ماته وښودله چې ما 

ستا د واکمنۍ په وړاندې سرکشي وکړه او لویه ګناه مې وکړه. مهرباني وکړئ ما ته بښنه وکړئ زه 

به سمدستي د کور ګروپونه بند کړم.

او هغه ډیر مهربانه و او ماته یې بخښنه وکړه. لکه څنګه چې ما تلیفون ودراوه، ما اوریدلي 

چې روح القدس دا پوښتنه کوي: “اوس څنګه د اونۍ په پای کې ستاسو د مشرتابه ګروپ کې ۲۴ 

کسانو ته دا ووایاست؟”  

په خوب کې، ما خپل ځان یوې کوټې ته ولید چې ټاکل شوي مشران دي، او په یوه غمجن غږ 

کې یې راپور ورکړ، “بچیانو، تاسو په هغه څه باور لرئ چې نه کیږي، دوی ما ته په اندیښنه کې 

ګوري او پوښتنه کوي، “څه؟” 

“تاسو پوهیږئ چې موږ د میاشتو راهیسې پدې پروژه کار کوو، مګر شپون د کور ټولې ډلې 

لغوه کړې، نو موږ به د جمعې شپې محفلونه ونه کړو،” زه په ورته دروند غږ ته دوام ورکوم. 

ما ولیدل چې دوی ټول د دې پریکړې څخه په کرکه او خپګان شکایت کوي. دا ډیره اسانه وه 

چې ولیدل چې دوی د کلیسا لوی شپون سره خپه وو. موږ د هغه قربانیان وو او البته زه د هغه 

په   دې عمل کې ښه ښکاریدم. د دې په اړه فکر کولو وروسته ما واورېدل چې خدای وپوښتل: “ایا 

ته داسې کار کوئ، ما ځواب ورکړ: نه، ربه!”

په بله ناسته کې په ډاډه زړه او په مخ کې موسکا او له جوش څخه ډک د خپلو مشرانو 

خونې ته لاړم. ما په لیوالتیا اعلان وکړ: “زه ستاسو لپاره ښه خبر لرم دوی په لیوالتیا او تمه وپوښتل: 

“څه شی دی؟”

دوام میورکړ: “خدای موږ د هغه شیانو له پیل او جوړولو څخه منع کړي چې له هغه څخه 

ندي.” لوړ شپون موږ ته د دې اونۍ د پرسونل په غونډه کې وویل چې د روح القدس هدف او 
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پدې کلیسا کې د هغه لاره د کور کلیساګانې نه دي. نو، په پایله کې، ګوندونه به لغوه شي! داسې 

ښکاریده چې دوی ټولو زما جوش بیرته ما ته راوړی او وی ویل: “هو، دا سمه ده!”

ما حتی د دوی سره ستونزه نه درلوده. زه یوازینی کس نه وم چې د دې تجربې له امله وده 

کوله، موږ ټول د راتلونکو غونډو په جریان کې له دوی سره شریکول. د دغو څوارلسو ځوانانو څخه 

ډیری یې نن ورځ په بشپړ وخت کې خدمت کوي او ښه کار کوي. 

مات زړه او توبه غوښتونکی

کله چې زه شاته وګورم، زه ډاډه یم چې دا پیښه زما په ژوند او وزارت کې یو مهم ټکی و. 

که زه مات شوی نه وای، او پر ځای به مې خپلې مبارزې ته مخه کړې وای او په کلک هوډ روان 

وای، نن به په بل ځای کې ولاړ وم. ښايي ما به هغه ګوندونه لغوه کړي وای ځکه چې ما بله 

چاره نه درلوده، خو زړه مې مقاومت، غرور او ضد و. هېڅکله مه هېروئ: د خدای غوښتونکي 

مکاران دي. بلکه، مات زړه توبه ته اړتیا لري؛ هغه زړه چې د خدای لپاره تږی او وږی وي. د 

دې لپاره داوود وايي:

سوزېدونکې  د  تاسو  راوړم؛  یې  به  زه  کنه  وکړې،  قرباني  غواړې چې  نه  ته 

نذرانې، د خدای د منلو وړ قربانۍ، مات شوي روح نه خوښ یاست. خدایه، 

ته به مات شوي زړه او توبه کونکي حساب کړئ. )مزمور ۵۱ ۱۷-۱۶(

موږ کولی شو په خپل ژوند کې لویې قربانۍ وکړو؛ د اوږدې مودې خدمت، پرته له معاش، له 

خوب څخه، د ډیرو خلکو ته د رسیدو لپاره د لارو په لټه کې او هر څه کار کول؛ ځکه چې خدمت 

نه ختمیدونکی لیست لري. د دې ډول قربانیو په کولو سره، موږ په اسانۍ سره تصور کولی شو 

چې موږ او زموږ هڅې د خدای په رضا کې دي. په هرصورت، په دې ټولو عملونو کې، زموږ داخلي 

انګیزه لاهم زموږ د خودخواهۍ لخوا په غلطه توګه تغذیه کیدی شي.

دا خبرې واورئ: خدای د هغه اطاعت څخه خوښ دی چې راتلونکي ته لار هواروي. د دې 

کتاب مقصد نه یوازې دا چې د خدای واک ته د تسلیم کیدو اهمیت څرګندول بلکې د دې اطاعت 

لپاره مینه او جذبه هم رامینځته کول دي. »زه پوهیږم چې شاید په هغه شهادت کې چې ما دلته 

ورکړ، ستاسو بې ځوابه پوښتنه ستاسو په ذهن کې جوړه شوې ده. د مثال په توګه، »ایا خدای 

تاسو ته نه وو ویلي چې دا کور ګروپونه جوړ کړئ« ایا تاسو پوښتنه کولی شئ، »که چیرې شپون 

د کلیسا د لارښوونې په اړه غلط و؟« که هغه په   غلطه لار اچول شوی وای نو څه به شوي وای؟‹ 
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لکه څنګه چې موږ پدې بیاکتنو کې نور هم ځو، دې پوښتنې ته او نور ډیر څه موږ به نورو 

پوښتنو ته ځواب ووایو.

په هرصورت، مخکې له دې چې د سپارل شوي واک نور وڅارل شي، موږ باید د مستقیم الهي 

واک ته د تسلیم کولو اهمیت وپیژنو. واچمن نی د روحاني واک په کتاب کې لیکي:

مخکې لدې چې انسان خپل ځان د الهی ټاکل شوي واک ته وسپاري، هغه 

باید لومړی د واک طبیعت سره مخ شي. د خدای سره زموږ ټوله اړیکه پدې 

پورې اړه لري چې ایا موږ له دې واک سره آشنا یو یا نه. که موږ یو، نو موږ 

کولی شو په هر ځای کې واک ترلاسه کړو، او که موږ په دې توګه د خدای 

لخوا منع شوي یو، موږ د هغه لخوا کارول کیدی شي.

لومړی، خدای ته د تسلیم کولو اهمیت په اړه باید یو پیاوړی روحاني بنسټ جوړ شي. یوازې 

د داسې بنسټ ایښودلو وروسته موږ کولی شو د ټاکل شوي واک ته د سپارلو اهمیت ته لاړ شو. د 

هرې معنی لپاره چې موږ یې جوړوو، دا به د ]بنسټیز مفهوم[ زاویه وي. د ډبرې موضوع.
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دویمه برخه

د خدای په مستقیمه پناه کې
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دریم فصل

دی شوی  تعریف  ګناه  د 

کلیسا اکثرا د ګناه له داخلي او اصلي تعریف څخه انحراف کړې. 

موږ د هغې د اصلي معنی سره هیڅ تړاو نلرو.

راځئ چې لږ لوبه وکړو. څرنګه چې زه د دې لوبې سرلیک لپاره بله مناسبه کلمه نلرم، نو دا 

به غوره وي چې ناروغ او ارواپوه ووایم. ته هغه ناروغ یې چې پر بستر پروت یې غږېږې او زه 

ارواپوه یم چې ستا تر څنګ په څوکۍ ناست یم. زه یوه کلمه وایم او تاسو لومړی هغه څه وایاست 

چې ستاسو ذهن ته راځي. ایا تاسو چمتو یاست او اوس مطلوب کلمه: ګناه! په ټوله نړۍ کې د 

ډیرو ایماندارانو او مشرانو سره د خبرو کولو وروسته، لومړی څه شی دی چې تاسو یې په اړه فکر 

کوئ؟ تاسو باید د زنا، فحاشي یا د جنسي چلند نورو مثالونو په اړه فکر کړی وي، ما ډیری وختونه 

د بدمرغه عمومي وینا اوریدلې چې: »هغه په     ګناه کې ښکیل شو!« نور وضاحت ته اړتیا نشته، 

په دې حالاتو کې زه د فرد په نیت سمدستي د هغه څه څخه درک کوم. داسې ښکاري چې د فکر 

کولو دا طریقه په سر کې ده، پداسې حال کې چې دا د ګناه کلمې سره هیڅ تړاو نلري. 

یا کیدای شي ستاسو په ذهن کې د مخدره توکو د څښلو یا اخیستلو انځور روښانه شي. بې 

یا جادو  ایمانداران دې خلکو ته د لوی ګناهګار په سترګه ګوري. شاید قمار، قتل، غلا  له شکه، 

تاسو ته ښکاره شوی. یا شاید - که څه هم دا ډیر امکان نلري - نفرت، شخړه، حسد او بخښنه  

د ګناهونو په لیست کې ځای پیدا کړئ. زه فکر کوم چې موږ کولی شو د اندیښنې پرته یو اوږد 

لیست چمتو کړو. 
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دا د اصلي معنی سره هیڅ تړاو نلري

د یو څه لپاره د دې په اړه فکر کولو وروسته، اجازه راکړئ چې دا ووایم: چې آدم په باغ کې 

زنا نه وه کړی یا حتی چرس یی نه څکلی! په هرصورت، د هغه ګناه دومره جدي وه چې هغه ټول 

انسانان غلام کړل. د ګناه د تعريف لپاره بايد د انسان شرايط په پام کې ونيول شي، ځکه چې د ګناه 

او نافرمانۍ طبيعت د انسان په رګونو کې خپريږي. هغه د انسانانو لپاره کوم ناوړه شی درلود؟ 

په ساده ډول یې ووایم، هغه هغه څه ونه منل چې خدای ورته وویل چې دا ډول تباهۍ وکړي.

د یوې شیبې لپاره یې فکر وکړئ. زه دا نه وایم چې هغه لیست چې موږ یې د ګناه په اړه 

ورکړو باطل دی، مګر زه ټینګار کوم چې کلیسا اکثرا د ګناه له اصلي او داخلي معنی څخه انحراف 

کوي، د دې مهمې اړیکې پرته - لکه څنګه چې موږ به پدې فصل کې وګورو - موږ په اسانۍ سره 

دوکه شو. اجازه راکړئ یو بل مثال ورکړم: فرض کړئ د ناروغ په اړه ستاسو عمومي پوهاوی یا د 

محتوياتو پوهه یو سړی دی چې د بدن تودوخه یې له ۳۷ درجو څخه پورته وي او په بدن کې 

یې عمومي ناراحتي وي، یا سړی ټوخی یا پرنجی کوي یا تبه لري. زما په اوه کلن ذهن کې، دا زما 

د ناروغۍ بشپړ پوهه وه. په هغه وخت کې زما مور ته معلومه شوه چې زما ګرانه څوارلس کلنه 

خور په سرطان اخته ده. هغه په   منظمه توګه ډاکټر ته لاړ او دوه اونۍ په روغتون کې و. مور مې 

راته وویل: جانه، ستا خور ډېره ناروغه ده، خو تبه یې نه درلوده او نه یې ټوخی او نه پرنجي کوله. 

زه پوه نشوم چې ولې زما مور او پلار او زما انا  دوی یو شان دي. ما فکر کاوه چې هغه یوازې 

ستړی شوی وه او زه نشم کولی د هغه د ناروغۍ جديیت درک کړم ځکه چې ما د خپلې تجربې 

او پوهې له لارې تحلیل کړه. 

زه په دې پوه نه شوم چې یوه ورځ دوی زه له ټولګي )لومړني ښوونځي( څخه راوغوښتم او 

کور ته یې بوتلم، هلته مې یو شپون ولید چې زما د مور او پلار تر څنګ ناست وو. بیا یې راته 

وویل چې خور مې مړه شوې ده، دا یوازې هغه وخت و چې دوی موږ ولیدل او هغه ډیره ناروغه 

وه. د دې ټولو میاشتو په جریان کې، زه پوه نشوم چې څه پیښیږي ځکه چې زما د ناروغۍ تعریف 

یوازې د هغې یوې نښې پورې محدود و. ما وپوښتل او نور می تحقیق وکړ. ما زده کړل چې ناروغ 

هغه څوک دی چې په ناروغۍ اخته وي. ما نور ناروغي د پخوا په څیر ورته پیمانه نه ده تعریف 

کړې. اوس زه پوهیږم چې د ناروغۍ اصلي معنی څه وه. زه پوه شوم.
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د ګناه اصلي معنی

نه  په داخلي معنی  اکثرا  اړه هم ریښتیا ده. زموږ څخه ډیری  په  دا د کلیسا د ډیری غړو 

پوهیږي چې د ګناه حقیقت څه دی. دې لور ته د تګ لپاره، موږ باید د دې مقدس کتاب تعریف 

وګورو. مقدس کتاب وايي: »د بې عدالتۍ ګناه.« )اول  یوحنا ۳: ۴(

یوناني کلمه چې د بې قانونۍ لپاره کارول کیږي Anomia ده. د سپېڅلي کتاب د لغتونو یو 

لغت دا کلمه په لاندې ډول تعریفوي: “د قانون څخه د ناپوهۍ او د هغې په اړه د پوهاوي 

نشتوالی یا ماتول په ساده اصطلاحاتو کې د قانون یا الهي واک ته نه تسلیمیدل.” “د ګناه د کلمې 

ریښتینې معنی”، او په لاندې ډول دوام لري: “د ګناه په دې معنی کې، اصلي کرکټر د خدای قانون 

یا اراده ده او په خپله خوښه یې بدلول.

د دې معنی د تایید لپاره، راځئ چې د عیسی یو مثال وګورو. هغه د خلکو سره ډوډۍ خوړله 

میلمستیا کې وي.” خدای ډوډۍ  په  پاچا  د  “برکت دی هغه څوک چې  یې وویل:  یو  کله چې 

وخوړله. )لوقا (۱۵:۱۴

خدای د سړي څرګندونې وکارولې ترڅو پوه شي چې څوک د واده د ډوډۍ په میز کې دی هغه 

به حاضر وي. هغه په   دې ټکو سره پیل کړ: “عیسي ځواب ورکړ: شخصي.” پر هغه یو لویه میلمستیا 

تنظیم کړه او ډیری یې راوبلل. کله چې د ډوډۍ وخت راغی، خادم رالېږل شوي مېلمنو ته يې 

وويل، راشئ، هر څه چمتو دي. )لوقا :۱۴ -۱۶ (۱۷ هغه څوک چې دا میلمستیا یې تنظیم کړي 

پلار او خدمتګار دی، عیسی مسیح پخپله. د کارولو دا تعبیر تقویه کوي. مقدس کتاب په ځانګړې 

توګه وايي: “په تیرو وختونو کې، خدای زموږ د پلرونو سره ډیری وختونه او په مختلفو لارو کې د 

پیغمبرانو له لارې خبرې وکړې، مګر په دې وروستیو وختونو کې، هغه موږ سره د خپل زوی له لارې 

خبرې وکړې، هغه زوی چې هغه یې د هر څه وارث وټاکه او ددی له لارې یې نړۍ جوړه کړه. 

“ )عبرانیان -۱:۱ (۲ عیسی، وینا کوونکی موږ د هغو کسانو سره علاقه لرو چې د نوي عهد نامې 

په جریان کې یې تدریس، لیکل او تبلیغ کاوه. دوی ته امر شوی چې د خدای د الهام او وړاندوینو 

سره سم خبرې وکړي. موږ باید څه وکړو خدای موږ ته وایی چې واورئ او په سمه توګه یې بیان 

کړئ. په دې دا اعلان په مستقیم ډول هغو کسانو ته په نښه کیږي چې مخکې بلنه شوي وي؛ دا 

په هغو پورې اړه لري دا هغه څوک دي چې په کلیسا کې دي، نه غیر ایمانداران  چې هیڅکله 

یې مقدس کتاب نه دی اوریدلی. 

لپاره بهانې پیلوي “راشئ.” لومړی کس وايي: “ما  په هرصورت، دا خلک د تلیفون نه منلو 
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پنځه موټرې اخیستي دي او موږ د اونۍ په پای کې یو محفل لرو.” او زه واقعیا غواړم چې هلته 

واوسم، مهرباني وکړئ ما وبښئ.” 

دوهم کس وايي، “ما لاس ویګاس ته وړیا ټکټ وګاټه، او تر ټولو مهم، ما ته پنځه زره ډالر 

راکړل شوي چې په کیسینو کې مصرف کړم. زه واقعیا غواړم زه به ځم، نو مهرباني وکړئ ما له راتګ 

څخه بخښنه وکړئ!”

دریم کس وايي: “زه له خپل سکرتر سره مینه لرم او موږ پلان لرو چې پدې اونۍ کې یوځای 

سفر وکړو.” له همدې امله موږ په هاوایی کې یو هوټل نیولی ترڅو رومانټیک اونۍ ولرو. مهرباني 

وکړئ زما میرمنې ته هیڅ مه وایئ، هغه فکر کوي چې زه په سوداګریز سفر روان یم، نو زه نشم 

کولی.

ایا دا هغه څه دي که تاسو انجیل ولولئ ، تاسو به د دوی ځواب وګورئ؟ دا په بشپړه توګه 

توپیر لري. راځئ چې هر یو معاینه کړو:

لومړی کس خادم ته وویل: ما یو فارم اخیستی دی مخکې له دې چې موږ دوام ورکړو، زه یوه 

پوښتنه لرم: آیا د ځمکې اخیستل ګناه ده؟ ځواب منفي دی. موږ ټول پدې پوهیږو. راځئ چې یو 

ځل بیا وګورو چې هغه څه وویل: “ما یو فارم اخیستی دی چې زه باید هر وخت وګورم.” هیله 

لرم چې بخښنه وکړی. 

 )آیت (۱۸  لکه څنګه چې ما وویل، د ځمکې یوه ټوټه اخیستل ګناه نه ده، مګر کله چې 

داخلي  او  اصلي  ګناه  د  به  دا  مهم شي،  ډیر  څخه  اطاعت  سمدستي  کلمې  د  خدای  د  مالکیت 

معنی سره مترادف وي. دا د قانون څخه سرغړونه ده. دا د خدای واک ته د نه منلو عمل دی چې 

راتلونکی کس د قمار لپاره سفر نه دی کړی. هغه وويل: “ما پنځه غواګانې اخيستې او اوس يې په 

لاره کې ازمايښت کوم او هيله لرم چې بخښنه وکړی.”  )آیت (۱۹ ايا د غوا اخيستل ګناه ده او که 

د ژوند کومه بله وسيله؟ البته دا نه ده، مګر کله چې وسیله یا سوداګرۍ، د سمدستي اطاعت مخه 

نیسي دا د کلمو یا د خدای اراده څخه راځي، دا ګناه ده. په یاد ولرئ چې آدم د عدن په باغ کې 

قمار یا شرط نه دی کړی. هغه په   ساده ډول د هغه څه اطاعت نه کاوه چې خدای وویل. وروستی 

کس وویل: ما  نوی واده کړی او نه شم راتلای. )آیت (۲۰ ايا ښځه کول ګناه ده؟ که دا وي، زموږ 

ډیری به په لوی مصیبت کې وي. په هرصورت، کله چې د کس هیله او رضایت د خدای رضا ته د 

تسلیم کولو څخه ډیر مهم شي، دا ګناه ده. 

د عدن باغ یو ځل بیا یاد کړئ؛ حوا دوکه شوې وه )دوم قرنتیان ۱۱: (۳ خو د آدم کیسه بل 

څه وه: “آدم دوکه شوی نه و.” )اول تیموتائوس ۲ : (۱۳ کلام د انسان ګناه ته په اشارې سره وايي: 
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“ځکه لکه څنګه چې د یو سړي نافرماني ډیری ګناهګار شول ...” )رومیان ۵ : (۱۹ آدم نافرماني وکړه 

ځکه چې د هغه میرمن مخکې د خپلې میرمنې فریب ته تسلیم شوې وه، او حوا غوښتل چې هغه 

هم ورته وکړي. هغه غوښتل چې د خدای د حاکمیت اطاعت وکړي، د آدم د نافرمانۍ په پایله کې، 

“ډیری ګناهکاران شول” یا موږ کولی شو دا ووایو: “ډیری یې د خدای د واک څخه سرغړونه وکړه.” 

اوس وګوره چې عیسی د هغو کسانو په اړه څه وویل چې په نرمۍ سره یې عذرونه وکړل مګر 

ځانونه یې د خدای بلنې او واک ته نه دي سپارلي: “زه تاسو ته وایم چې د بلونکو څخه هیڅوک 

به زموږ د ډوډۍ خوند ونه کړي.” )لوقا ۱: (۲۴ دا سړی څومره دروند دی! دوی ته اجازه نه وه 

ورکړل شوې چې د واده په ډوډۍ کې برخه واخلي چې مخکې دوی ته افتخاري بلنه ورکړل شوې 

وه. دوی د جنسي بد چلند یا د مخدره توکو او الکول ناوړه ګټه اخیستنې له امله ندي بلکه په 

ساده ډول، دوی محروم شول. د خدای د کلام د نافرمانۍ له امله، هغه د واده له ډوډۍ څخه 

لیرې شو ولې دا باید موږ حیران کړی که موږ په سمه توګه فکر وکړو؟  ایا د آدم نافرماني د انسان 

لپاره لویه پایله نه ده؟

ايا په زړه پورې نه ده چې په دې تمثيل کې د نشه يي توکو د روږديتوب، فحشا، فساد، شراب 

خوري، قتل نه دي ذکر شوی؟ 

دا یوه تېروتنه ده!

که تاسو دا مثال نور ولولئ نو پوه به شئ چې خادم پاچا ته خبر ورکړ او بس عذرونه يې ورته 

وکړل. کوربه خپل خادم ته امر وکړ: “سړکونو او کوټې ته.” د ښار نه بهر کوڅو ته لاړ شه او زما 

میلمانه ته د خلکو د راوستلو ټینګار وکړه ترڅو زما کور ډک شي. )لوقا ۱۴: (۲۴

په مقدس کتاب کې د سړکونو او لویو لارو خلک د ظالمانو، فاسدانو، غلو، قاتلان، شرابیان او 

داسې نور دوی په دې تمثیل کې دي. مګر په مثبت اړخ کې!  

خدای خبر چې په اخري وختونو کې به د دې کسانو څخه ډیری دا معلومه کړي د دوی ژوند 

خالي دی او ]د دوی عمل[ دوی ته له غم پرته بل څه نه دي راوړي دی دوی د محرکاتو په وړاندې 

مقاومت کولو او کله چې د پاچا غږ کیږي ستړي شوي دوی به سمدلاسه اطاعت وکړي. په مقابل 

کې، هغه کسان چې بلنه ورکړل شوې وه، البته د کلیسا غړي او هغه څوک دي چې فکر کوي دوی 

ښه او مذهبي دي، مګر یوازې هغه وخت چې دوی د خدای څخه وي دوی اطاعت کوي کله چې 

دا مناسب وي او د دوی په پلانونو، کاري لیست، خوښیو او برکتونو کې مداخله نه کوي. د خدای 

عظمت که نه، دوی خپل ځان د آدم سره پیدا کوي، له شتون څخه بهر.
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“زه ځم، ښاغلیه”

ګناه د واده د ډوډۍ په تمثیل کې د الهی واک څخه د نافرمانۍ په بڼه خپل ریښتینی معنی 

وښوده. عیسی دا مسله په بل مثال کې روښانه کوي؛ هغه د پوښتنې په ځواب کې وویل: “ستاسو 

نظر څه دی؟” له دې جملې سره یې اوریدونکي اراده وکړه چې خپل ځان ته ژور نظر ورکړي ترڅو 

دوی د خپلو ځوابونو سره حقیقت ته لنډ نظر ورکړي. 

عیسی د دوو زامنو سره د یو سړي په اړه خبرې کوي. پلار خپل لومړي زوی ته ورغی او ورته 

یې وویل: زویه، د انګورو باغ ته لاړ شه او کار پیل کړه! 

هلک ځواب ورکړ: زه نه ځم، خو بیا یې فکر بدل کړ او د انګورو په باغ کې کار ته لاړ.

دا کار یی وکړ.

بیا پلار زوی ته ورغی او ورته یې وویل زویه له پلاره مننه وکړه: زه ځم “ښاغلیه” دا کلام د 

مشر زوی دی، پلار ته یې په ډاډه زړه ځواب ورکړ. مګر عیسی هغه وايي: “هغه نه دی تللی.” بیا 

عیسی په خورا ساده ځواب سره یوه مهمه پوښتنه وکړه: “د دغو دوو زامنو څخه کوم یو غوښتل 

چې پلار خبره پوره کړي؟”

لکه څنګه چې هغه وايي، جماعت په سمه توګه ځواب ورکړ: “لومړی.”

بیا عیسی د موضوع زړه ته ځي او وايي: “زه تاسو ته وایم، مالیه راټولونکي او فاحشې به 

ستاسو په وړاندې د خدای سلطنت ته ننوځي. )متا ۲۱: ۳۱-۲۸ ولولۍ( 

ښه، ښکاره ده چې هر پلار غواړي چې زوی یې ووایي، “هو، ښاغلیه، زه ځم” او په حقیقت 

کې په خوښۍ سره لاړ شي. يعنې يوازې د امر اطاعت مهم نه دی، بلکې د هغه حکم د عملي کولو 

لېوالتيا هم مهمه ده. دا بېلګه ښیي چې د دې مشرانو ګناه په حقیقت کې د ګناه ریښه ده، دا 

نافرماني ده. دا ]ګناه[ په زنا، قتل، غلا او داسې نورو پورې محدوده نه ده. 

مشران مغرور او په ځان باوري وو ځکه چې دوی فکر کاوه چې دوی د لویو ګناهونو په جال کې 

ندي راغلي، که څه هم د دوی د محدود تعریف له مخې دوی یوازې د هغه څه په جال کې اچولي 

چې دوی یې ادعا کوي په کلکه او په کلکه ډډه کول - دا دی، ګناه یا د الهی واک څخه نافرماني.

نو لویه ګناه څه ده؟

تاسو کولی شئ د مقدس کتاب له لارې وګرځئ او ورته پیغام په تکرار سره ومومئ. ته فکر 

کوې چې دروغ، شراب، زنا، غلا، قتل دا ګناهونه نه دي؟ دوی یقینا دي! دوی هم په ورته تناسب 
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کې د خدای د واک په وړاندې ودریږي چې موږ ته ووایي چې له دروغو څخه ډډه وکړئ او “هر 

یو خپل ګاونډی ته ریښتیا ووایاست، ځکه چې موږ ټول د یو بل غړي یو.” )افسسیان ۴: ۲۴- (۲۵ 

هغه  د شرابو په   اړه وایی: “ مه مستیږي”  )افسسیان ۵: ( ۱۸او د زنا په اړه خبرداری ورکوي: “له 

زنا څخه وتښتئ” )اول قرنتیان ۶: ( ۱۸د غلا په اړه؟ “غل به بیا غلا نه کوی” )افسسیان ۴: (۲۸ موږ 

ته د قتل په اړه ویل کیږي: هغه څوک چې د خپل ورور څخه کرکه کوي هغه قاتل دی، او تاسو 

پوهیږئ چې هیڅ قاتل ژوندی نه دی په ځان منلو کې هیڅ ابدیت شتون نلري. )اول  یوحنا ۳: (۱۵ 

عهد جدید ټینګار کوي چې هغه خلک چې دا ډول عمل کوي د آسمانی سلطنت به میراث ونه 

لري. )اول قرنتیان ۶: ۹- (۱۱، )غلطیان ۵: ۱۹- (۲۱، )مکاشفه ۲۱: (۸ مګر راځئ چې دا حقیقت هیر 

کړو چې ټول ګناهونه ویجاړونکي دي، د لوی ګناه سره. راځئ چې بیرته د رواني او ناروغ لوبې ته 

لاړ شو. ناروغ، د ګناه په سمه پوهه سره، اوس کولی شي په بستر کې په اسانۍ سره ځواب ورکړي: 

“ګناه د خدای واک ته تسلیم نه دی.” 

د شرارت ورځې

د عیسی پیروانو له هغه څخه د پای وختونو په اړه وپوښتل. هغه د هغو پیښو په بیانولو سره 

د دوی پوښتنې ته ځواب ورکوي چې پیښیږي او هغه شرایط بیانوي چې د دوی بیرته راستنیدو 

دمخه به خپریږي. یو له هغو شرطونو څخه دی: “د بدۍ د زیاتوالي په پایله کې، د ډیرو مینه به 

سړه شي.” مګر څوک چې ثابت پاتې شي هغه به وژغورل شي. )متی ۲۴: ۱۳-(۱۲ هرکله چې زه په 

کلیسا کې له خلکو څخه پوښتنه کوم چې ایا دا زموږ په اوسنۍ ټولنه کې پلي کیږي، زه د پورته 

لاسونو او سرونو سره لیدل کیږم چې زموږ په ټولنه کې ډیری خلک موږ ته د ګناهګار په سترګه 

ګوري. که موږ ووایو هیڅوک نه، یوازې یو څو د پوښتنې سم او دقیق ځواب پیژني. عیسی پدې 

مسله کې د ټولنې په اړه خبرې نه کوي، هغه د کلیسا تشریح کوي. تاسو شاید حیران یاست چې 

زه څنګه دې پایلې ته رسیدلی یم. ښه، په دې دوه آیتونو کې دوه جملې ښیې چې هغه د کلیسا 

په اړه خبرې کوي ټوله ټولنه نه.

لومړی، کلیدي جمله ده “ډیری مینه به سړه شي”. د مینې لپاره یوناني کلمه Agape ده. دبلیو.

او فکر  الهام شوي روح لخوا د داسې معنی  لیکي: »Agape  د  ای.واین، د ژبپوهنې متخصص، 

څرګندولو لپاره کارول کیږي چې مخکې نامعلوم و.” دا کارول شوی دی.” په یاد ولرئ چې عیسی 

وویل، “زه تاسو ته یو نوی حکم درکوم، او دا د یو بل سره مینه کول دي. ]هغه کلمه چې د مینې 

په معنی کې کارول شوې Agape ده.[ لکه څنګه چې ما تاسو سره مینه کړې ده، یو بل سره مینه 
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وکړئ.”  )یوحنا ۱۳: ( ۳۴ مخکې له دې دا مینه انسانانو ته معلومه نه وه، عیسی لومړنی کس و 

چې دا یې وښوده. هغه دا کلمه په لاندې جمله کې تعریفوي: “لکه څنګه چې ما له تا سره مینه 

کړې” او “وین” دوام ورکوی: “دا مینه د ژورې او تلپاتې مینې څرګندونه کوي، او بشپړ شتون د 

هغه لپاره مهم دی، او بشپړ د بې ارزښته شیانو په وړاندې دی.” 

په اصل کې، دا کلمه د خدای غیر مشروط مینه څرګندوي؛ هغه مینه چې د روح القدس لخوا 

زموږ په زړونو کې اچول کیږي، هغه څوک چې عیسی وویل: “او نړۍ به هغه ونه منی.” )یوحنا 

۱۴: ۱۷ رومیان ۵:۵( 

اساسا، دا مینه یوازې په خلکو کې ده څوک چې عیسی د دوی د نجات په توګه مني. 

نورې یوناني کلمې شتون لري چې په عمومي توګه په نوې عهد نامې کې د مینې ژباړل کیږي، 

خو دا کلمات د غیر ایماندارانو لپاره هم هغومره کارول کیږي لکه د ایماندارانو لپاره. یو له دغو 

کلمو څخه Phileo ده. دا کلمه د دبلیو.ای.واین په وینا: “په دې معنی، د Agape په پرتله، دا 

...  د Phileo کلمه  یو ډول مینه څرګندوي  او  نرم احساس  پیژندل کیدی شي چې Phileo ډیر 

لکه  کلمه،  دا  کارول شوی.  نه دی  توګه  په  امر  د  لپاره  “مینه”  د خدای  لپاره  انسان  د  هیڅکله 

Agape، په ځانګړې توګه د ایماندارانو لپاره کارول کیږي. 

د عیسی په وینا: “د بدۍ د زیاتوالي په پایله کې، د ډیری خلکو مینه به سړه شي” ، د مینې 

لپاره کارول شوې یوناني کلمه Phileo نه ده ، Agape ده! عیسی مستقیم له ټولنې سره خبرې نه 

کوي، مګر کلیسا ته. هغه وايي چې په پای کې به په کلیسا کې شر زیات شي. موږ نشو کولی د 

هغه نورو ورته بیانونو څخه سترګې پټې کړو. په متی انجیل کې یوه وینا موندل کیدی شي: “هر 

څوک چې ما ته “زما رب، زما رب” وایی د جنت سلطنت ته به ننوځي، مګر یوازې هغه څوک چې 

زما د پلار اراده کوي څوک چې په آسمان کې دی.”  )متی ۷: ۲۱(. دا بیان زموږ ټول تصورات او 

د انفرادي نجات معنی له مینځه وړي. موږ باور لرو چې موږ ټول باید د توبې دعا وکړو او بیا به 

ډاډ ترلاسه کړو چې موږ به په سلطنت کې خوندي ځای ولرو. موږ یا غافل پاتې شوي یو او یا مو 

د هغه پر احکامو ټینګار نه دی کړی. دې جعلي احسان ډیری ګمراه کړي او د دې لامل شوي چې 

اطاعت ته جدي پام ونه کړي. عیسی وايي چې په سلطنت کې به یوازې هغه څوک وي چې د پلار 

اراده مني او پوره کوي، یا په بل عبارت، د خدای حکمونه ساتي.

ایمان موږ ته راکړل شوی ترڅو موږ ځواکمن کړی او موږ د هغه څه اطاعت وکړو چې هغه 

له موږ څخه وغوښتل. د عبرانيان لیکوال په دې اړه غوره تعریف وړاندې کوي: »راځئ چې شکر 

وباسو او د خدای عبادت په ویره او ویره سره وکړو.« )عبرانیان ۱۲ : ۲۸( فضل موږ ته ځواک راکوي 
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چې د خدای خدمت په خوښۍ سره وکړو، کوم چې د هغه د ارادې سره سم دی. عیسی په متی 

انجیل کې ادامه ورکوي: »په هغه ورځ به ډیری خلک ما ته ووایی: زموږ ربه، زموږ ربه، ایا موږ 

ستا په نوم نبوت نه دی کړی؟ ایا موږ ستا په نوم جنات نه و ایستلی؟  ایا ستا په نوم ډیری معجزې 

نه دی کړی؟« ) متی ۷ : ۲۲( 

په دې برخه کې یو څو نه، بلکې ډیری ذکر شوي دي ایا تاسو د عیسی په پخوانی وینا کې د 

»ډیری« کلمه په یاد لرئ؟ د ډیرو مینه به سړه شي دا ډله به عیسی ته ووایي: »خدایه، موږ نبوت 

وکړ، موږ جنیات ایستل، او موږ ستاسو په نوم معجزې ترسره کړې!« یو غیر ایماندار کس نشي 

کولی د عیسی په نوم جنیات وشړی. )اعمال ۱۹: ۱۳-۱۷( نو، لکه څنګه چې تاسو لیدلی شئ، هغه 

بیا کلیسا ته اشاره کوي. 

بیا به مدعی مسیحیانو ته ووایي: »اې بدکارانو زما څخه لرې شۍ.«  )متی ۷: ۲۳( پام وکړئ 

چې دوی څه کوي - بدکاري ]بدکاري، بې قانوني[. په بل عبارت، د دوی د ژوند طریقه هغه خلکو 

ته ورته ده چې موږ د واده په ډوډۍ کې ولیدل. دوی په یوه نمونه کې کار کوي چیرې چې دوی 

د خپلو کارونو لیستونه، خوښۍ، یا پلمی د خدای د حکمونو په وړاندې وړاندې کوي. نن ورځ، دا 

یو عادي او طبیعي چلند دی. د ساده کولو لپاره، د دوی ژوند د دوی د آزادې ارادې څخه بهر دی 

او د ځان په رحم کې دی. دوی هر هغه څه مني چې مناسب وي او د دوی په پلان کې شامل وي. 

دوی د خپل اوسني بدمرغۍ څخه خبر نه دي. زه په بخښنه سره ووایم چې دا نن ورځ د ډیری 

مسیحیانو ریښتیا ده. 

دوهم دلیل چې موږ پوهیږو چې عیسی کلیسا ته اشاره کوي د هغه په     راتلونکي بیان کې 

لیدل کیږي: »مګر هغه څوک چې پای ته رسیږي هغه به وژغورل شي« د یوې دورې یا ریس پای ته 

چې تاسو باید لومړی پیل کړئ. غیر ایماندار تر اوسه د مسیجیانو دور نه دی پیل کړی. 

د دوکی صدمه او درد

کله چې عیسی او د هغه رسولان د وروستیو وختونو خلکو سره خبرې کوي، موږ د یو اخطار 

سره مخ یو چې څو ځله تکرار شوی او د هغه فضا لپاره غوره توضیح دی چې په هغه وخت کې 

غالب دی. دوکه!.

د دوکی د خپریدو یو لامل د ګناه د اصلي او لازمي معنی غلط پوهاوی دی. دا زما د خور د 

ناروغۍ په اړه زما د ذهن له چوکاټ څخه دومره توپیر نلري. کله چې کور ته راغلم او پوه شوم 

چې خور مې مړه شوې ده، حیران شوم. ځکه چې ما هیڅکله دا نه منله چې هغه واقعیا ناروغه 
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ده. دا په هغه وخت کې زما تجربې ته بیرته ځي.

په داسې حال کې چې ما دعا کوله، ما په خپل روح کې یو خوب ولید. یو خوب چې زما د 

ژوند او خدمت لاره بدله کړه. ما د خلکو یوه لویه ډله ولیده؛ دوی دومره لوی وو چې شمیرل 

کیدی نشي. دومره لوی چې ما مخکې هیڅکله نه و لیدلی. دوی د سلطنت د دروازې مخې ته ولاړ 

وو، حیران او مغشوش؛ د ننوتلو په انتظار کې، دوی تمه درلوده چې خپل رب واوري: »راشئ، زما 

د پلار برکت، او د نړۍ له پیل څخه ستاسو لپاره چمتو شوی سلطنت وارث کړئ.« )متی ۲۵ : ۳۴( 

مګر پرځای یې، دوی اوریدلي چې خدای وویل: »له ما څخه » لرې شۍ، ای ظالمانو« )متی ۷ : ۲۳( 

ما د دوی په مخونو کې ویره، درد او ډار لیدلو. دوی په حقیقت کې باور درلود چې دوی د جنت 

لپاره غوره شوي، ځکه چې خدای اعتراف کړی و او دوی مسیحیان وو. خو دوی د ګناه په اصل نه 

پوهېدل. که څه هم دوی د جنت هیله درلوده، دوی د پلار اراده په اطاعت سره پوره کولو لپاره 

اراده او لیوالتیا نلري. خدای د هغو ماشومانو په لټه کې دی چې د اطاعت لپاره یو ګام پورته کولو 

لپاره لیواله زړه لري. دا مهمه نده چې زموږ د ژوند کومه برخه اغیزه کوي، موږ د ایماندارانو په 

توګه باید د پلار اراده په شوق او خوښۍ سره ترسره کړو. د اطاعت په پایله کې د بریا او سوکالۍ 

څخه ډک ژوند تجربه کې، او د نافرمانۍ په پایله کې سختۍ، سلیمان یو داسې حکمت څرګندوي 

چې تر پایه دوام لري: »نو راځئ چې د ټولې مسلې پایله واورو. له خدایه ووېرېږئ او د هغه 

حکمونه وساتئ، ځکه چې دا ټول مسؤلیت دی. )جامعه ۱۲ : ۱۳(

د متی آیت ۲۳:۷ بشپړ متن په داسی ډول دی: »مګر زه به دوی ته په واضح ډول ووایم: 

آیت  دا  لرې شۍ!« ځینې ښايي ووایي چې  ما څخه  له  اې ظالمانو،  پیژنم.  نه  تاسو هیڅکله  زه 

ایماندارانو ته نه دی راغلی، ځکه چې عیسی وویل: »زه هیڅکله تاسو نه پیژنم.« په یاد ولرئ چې 

غیر ایمانداران نشي کولی د عیسی په نوم بد روحونه وباسي. کله چې عیسی وايي: »زه هیڅکله 

تاسو نه پیژنم ...«  دا مهمه ده چې په یاد ولرئ چې په یونان کې د »پوهیدلو« لپاره ژباړل شوی 

کلمه ginosko ده. دا کلمه په نوې عهد نامې کې د نارینه او ښځې ترمنځ د نږدی اړیکو څرګندولو 

لپاره کارول کیږي. )متی ۱: ۲۵( دا کلمه د نږدېوالي څرګندونه کوي. په حقیقت کې، عیسی وايي: 

“هیڅکله په صادقانه توګه.” زه تاسو نه پیژنم. په ۱ قرنتیان ۸: ۳ کې موږ لولو: “خو څوک چې د 

خدای سره مینه لري هغه خدای پیژني” دلته، “پېژندل شوی” د ginosko په توګه ژباړل شوی. هغه 

څوک چی خدای سره مینه لري چې له هغه سره ژوره مینه لري. عیسی وايي: “هغه څوک چې زما 

سره مینه نه کوي، هغه به زما کلام نه ساتي. )یوحنا (۱۴:۲۴
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څلورم فصل

د شرارت پټ قدرت

د مکاشفی پوهه - نه اکتسابی - د دوکی او غلطۍ په وړاندې 

زموږ ترټولو لوی محافظت دی.

د "پای وخت" اصطلاح په انجیلونو کې کارول کیږي. کامل په بشپړ ډول پوهیږي چې دا ورځې 

به پیښیږي او لکه څنګه چې دوی په زړه پوري دي، دا د انساني تاریخ ترټولو ویرونکي وختونه هم 

دي. دوی په زړه پوري دي ځکه چې موږ به په ټولو نسلونو کې د خدای د جلال ترټولو لوی وحې 

شاهدان واوسو چې تجربه شوي. هغه ویاړ چې د نه منلو وړ راټولیدو او د روحونو حاصلاتو سره 

به وي. دا دوره به په ورته وخت کې د ویاړ او خوښۍ، قضاوت او ویره دوره وي.

په  اوسئ چې  په واضح ډول وايي: "مګر خبر  ته  پولس موږ  له وېرې ډک، ځکه چې رسول 

وروستیو ورځو کې به سخت وختونه راشي." )دوم تیموتاوس ۱:۳( د دې وینا په سریزه کې وايي: 

خبر اوسئ" په بل عبارت: د هغه څه په اړه محتاط اوسئ چې زه پدې اړه لیکم، په خپل ذهن کې 

یې بیان کړئ او تعریف یې کړئ! بيا يې دغه سختي او وحشت په دريم باب په تفصيل سره بيان 

کړ. د دې سختۍ او وحشت لامل د حکومتونو او ملحدانو نه دي. د دې خطرناکې دورې لامل په 

کلیسا کې د فریب ریښې او خپریدل دي. دا اخطارونه په نوي عهد کې تکرار شوي. 

خیانت یو وحشتناک شی دی. ولې ځکه چې دا فریب دی! فریب شوی سړی په خپل ټول زړه 

باور لري چې هغه په   سمه لاره روان دی کله چې هغه واقعیا په غلطه لاره روان وي. عیسی په 

انجیلونو کې څو ځله د فریب پروړاندې خبرداری ورکړ. هغه موږ ته د دې په اړه یوازې په ۲۴ 
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متی کې څلور ځله خبرداری ورکړی دی. په حقیقت کې، کله چې د هغه شاګردانو د هغه د بیرته 

راستنیدو په اړه وپوښتل، زموږ د نړۍ د بیانولو په وخت کې د هغه له خولې څخه لومړنۍ خبرې 

دا وې: "خبردار اوسئ ترڅو هیڅوک تاسو ګمراه نه کړي." )متی ۲۴: ۴( یو څوک کولی شي په اسانۍ 

سره د هغه په   اخطار کې عاجل او اړتیا احساس کړي. د هغه غږ جدي او رسمي دی. هغه غوښتل 

چې د هغه خبرې د دوی په وجود کې کښل شوي او تل د دوی په مخ کې وي. دا کلمې دوه زره 

کاله پاتې دي، او موږ باید محتاط واوسو چې د هغه مشورې ته پام کړو.

.دوه مهمې پوښتنې

موږ باید دوه مهمې پوښتنې وکړو: لومړی دا چې د خیانت عملي ریښه څه ده، دوهم دا چې 

ولې دا فریب له ازمایښت وروسته خپل تعلیمات خپروي، باید ووایو چې د خیانت عملي ریښه بل 

څه نه ده؟ د هغه څه په پرتله چې موږ په تیر فصل کې تشریح کړل. دا د الهی واک څخه نافرماني 

یا د قانون ماتولو معنی لري، یا په بل عبارت ورته شر. موږ ته وړاندیز شوی:

“د کلام راوړونکی اوسئ، نه یوازې اوریدونکی؛ “ځان مه دوکه کوۍ!”  )یعقوب ۱ :۲۲(

واوري  کلام  یو څوک  کله  وایی چې  ته  موږ  انجیل  دروند!  او  څومره جدي 

مګر اطاعت یې نه کوي، فریب د هغه زړه او ذهن ته ننوځي. دا ډول سړی 

د غندنې لاندې ژوند کوي او داسې ښکاري چې ښه کار کوي، پداسې حال 

کې چې هغه په     حقیقت کې په غلطۍ کې دی. چیرې چې د الهی واک ته 

ریښتیني تسلیم نه وي - چې د هغه د کلام واک پکې شامل وي - دروازه 

د لوی مګر فرعي فریب لپاره خلاصه ده. ولې په اخري وختونو کې فریب 

دومره په چټکۍ سره خپریږي؟ پولس تشریح کوي چې ډیری یې دوکه شوي 

نه ده ترلاسه کړې.” )دوهم تسالونیکیان  ځکه چې “دوی د حقیقت مینه 

۲: ۱۰( د حقیقت سره مینه یوازې د اوریدلو لیوالتیا نه ده، بلکې د هغه د 

اطاعت کولو مینه هم ده. خدای یو نبی ته وویل: 

»د خلکو زامن په کوڅو او د کورونو په دروازو کې ستاسو په اړه خبرې کوي. 

او هر یو بل ته او هر یو خپل ورور ته وویل چې راشئ او واورئ! هغه کلمه 

څه ده چې د خدای څخه راځي؟ او دوی به تاته په همدې ډول راشي چې زما 

قوم به راشي او ستا خبرې به واوري، خو په خوله به یې نه کوي، خو زړونه 

یې د حرص پیروي کوي. )حزقیال ۳۳: ۳۱-۳۰(
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کله چې دوی  تعلیمات خوښوي، مګر  او  کلیساګانو کې، ډیری خلک ښه واعظونه  په  زموږ 

ریښتینې نړۍ ته ننوځي، دوی لاهم د خدای له ارادې څخه ډیر خوښوي )۲ تیموتاوس ۱: ۳: ۴(. 

موږ باید له هر چا او هر څه څخه ډیر حقیقت سره مینه وکړو. موږ باید په لیوالتیا سره د خپل 

هوساینې او خپل ژوند پرځای د هغه اراده ولټوو نو دا به اسانه وي چې د هغه د ارادې لپاره خپلې 

شخصي غوښتنې لرې کړو. موږ به خپل صلیب پورته کړو، موږ به د خپل ځان څخه انکار وکړو او 

په لیوالتیا سره موږ به د هغه اراده تعقیب کړو. ځکه چې هغه خدای دی، زموږ خالق، زموږ نجات 

ورکوونکی او زموږ لپاره د هغه مینه پاکه او بشپړه ده. یوازې دا به موږ د دوکی مخه ونیسي. ایا 

موږ کولی شو په کلیسا کې دا ډول وقف او بې غرضه یو خورا مختلف واقعیت وګورو؟ دی دا د 

حیرانتیا خبره ده چې څنګه د انجیل لیکوالان زموږ وخت په سمه توګه بیانوي دوی د هغه څه په 

پرتله ډیر دقیق وړاندوینه وکړه چې موږ یې ګورو. 

د بدۍ پټ ځواک ]بې قانونۍ[

یو بل مهم فکتور دی چې باید په دې پوه شي چې ولې زموږ په عمر کې د بدۍ کچه پراخه 

ده. موږ ته اخطار ورکړل شو: »ځکه چې بې دینی اوس هم کار کوی.« )دوهم تسالوکیان ۲: ۷( یوه 

کلمه چې د بې ایمانۍ یا بدمرغۍ په توګه ژباړل کیږي، )۲تسالوکیان ۲: ۷( دا په اصل کې یوناني 

Anomia ده ]په انګلیسي کې Lawlessness[ کوم چې موږ یې په تیرو لوست کې لرو. 

د NKJ ۷ ژباړه کې، دا د ځواک کوډ په توګه راجع کیږي. حرص یوازې هغه 

وخت کار کوي کله چې دا هوښیار او فریب وي. موږ د دې ځواک څخه خبر 

نه یو، دا زموږ د اخطار څخه پټ دی. ځکه چې خدای نه غواړي له دې راز 

څخه پټ شي. )دوهم قرنتیان ۲: ۱۱( 

شیطان د فریب خدای دی. د دې په اړه فکر وکړئ: هغه د پرښتو دریمه برخه د خدای په 

او بشپړ  په بشپړ  )مکاشفه ۱۲: ۳-۴( کوم چې  راپورته کړه  چی د فساد لامل ګرځي.  وړاندې 

چاپیریال کې پیښیږي؛ زموږ د پاک رب په حضور کې! عیسی خبرداری ورکوي چې شیطان نه یوازې 

یو دوکه کونکی دی ، بلکه هغه د درواغجن پلار دی. )یوحنا ۸: ۴۴( عیسی موږ ته خبرداری ورکوي 

چې د شیطان فریب به په وروستیو ورځو کې ډیر څرګند شي ، نو څومره چې امکان ولري غوره 

شوي کسان به هم د هغې په جال کې راشي. متی ۲۴:۲۴( 

ولې موږ باید حیران شو؟ که هغه په     اسمان کې د ملیونونو فرښتو د ګمراه کولو وړ وي ، نو 
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ولې هغه باید په ځمکه کې د ډیری خلکو ګمراه کولو توان ونلري چیرې چې هغه د “هوا د ځواک 

ریسه” بلل کیږي؟ )افسسیان ۲: ۲( موږ باید د قرنتیان کلیسا ته د پولس دا اندیښنه په دقت سره 

وڅیړو:

“مګر زه ویره لرم چې حوا د مار په چل کې دوکه شوې، او ستاسو فکرونه 

به هم د هغه صادقانه او خالص تسلیم کولو څخه چې تاسو مسیح ته یې 

یاست، وګرځول شي.”  )دوهم قرنتیان ۱۱: ۳( 

پولس وویل چې ایمانداران د حوا لخوا دوکه شوي، پرته له شکه، بدکاران د حوا د فریب یوه 

غوره نښه ګڼل کیدی شي. هغه په   یو کامل چاپیریال کې ژوند کاوه، هغه د خدای په حضور کې 

وه، د هغی په     بدن کې هیڅ شی شتون نه درلود، او هغه باید د شیطان ترټولو ماهر پلان وګڼل 

شي. هغه د خپل فکر د پاکوالي د فاسدولو لپاره د فریبناکو تاکتیکونو څخه کار واخیست. د حوا په 

اړه د هغه د تاکتیکونو په پوهیدو سره، د هغه لویه بریا موږ ته راښکاره کیږي، او موږ پوهیږو 

چې هغه څنګه نن ورځ د ورته فریب ځواک سره موږ ته دوکه ورکوي. 

په یاد ولرئ چې حوا د نافرمانۍ لامل شوی و، مګر آدم پوهیده څه کوی. زه په کلیسا کې 

داسې خلک وینم چې د خدای د حکم څخه سرغړونه کوي او په ښکاره ډول د دوی په سترګو 

پوهیږي او په بشپړ ډول پوهیږي چې دوی څه کوي. دوی نه دوکه کیږي. دوی په کې دي دوی 

یوې خطرناکې سیمې ته ننوځي او د روحاني مرګ په لور پرمختګ کوي. )رومیان ۸: ۱۳( د دې 

خلکو زړونه سخت دي او رسیدل یې ستونزمن دي. نو داسې نور خلک هم شته - چې ډیری یې د 

کلیسا نافرماني کوي - او دوی دوکه شوي دي. لکه څنګه چې موږ د حوا سره په اړیکه کې ولیدل، 

د دوی ناپوهي او د پوهاوي نشتوالی دوی ته د فریب لامل شوی، او دا د ناپوهۍ پټه ده چې د 

فریب لپاره زرخیز ځمکه ده د پوهې نشتوالى، د هغوى اميران وږي دي او عام خلک يې له تندې 

څخه سوړ دي.” )اشعیا ۵: ۱۳(

د خدای د لارو او روحاني قوانینو نازل شوی پوهه موږ له بدۍ څخه ساتي او د حقیقت رڼا او 

هغه لاره چې موږ یې څرګندوي او له هغې څخه ساتي.

د اکتسابی پوهی پروړاندې مکاشفه

خدای سړی په باغ کې کېښود او ویې فرمایل: د باغ د ټولو ونو څخه په وړیا توګه وخورئ، مګر 

د ښه او بد د پوهې ونې څخه مه خورئ، ځکه چې په کومه ورځ چې تاسو یې وخورئ، ته به مړ 
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شئ. )پیدایښت ۲: ۱۶-۱۷( له هغه وروسته خدای له سړي څخه ښځه پیدا کړه. موږ ګومان کولای 

شو، چې دغه کار لږ وروسته رامنځ ته شوي، ځکه چې سړي مخکې له دې چې ښځه له خپلې غاړې 

څخه را وایستله، د آسمان د هر حیوان او مرغۍ یې ولید او نوم یې واخیست.

ښځې د آدم په خلاف دا حکم په مستقیم ډول د خدای له خولې نه و اوریدلی، دا ممکنه ده 

چې آدم د خدای د باغ څخه خوند اخیستی وي. موږ کولی شو دا حالت د مار په وړاندې د هغه 

له ځواب څخه اټکل کړو. لاندې آیتونه په غور سره ولولئ:

“مګر مار هغه ټولو وحشي ځناورو څخه ډیر هوښیار و چې خدای جوړ کړی 

و. ښځې ته يې وويل: آيا په رښتيا هم خداى فرمايلي دي چې ددغی له ونې 

څخه مه خورئ؟ ښځې مار ته وویل: موږ د باغ د ونې میوې خورو، خو خدای 

فرمایلي دي چې د باغ په منځ کې د ونې میوه مه خورئ او مه یې لمسوئ، 

کنه مړه به شئ. )پیدایښت ۳: ۳-۱(

لومړی، پام وکړئ کله چې مار د خدای له حکم څخه وپوښتل، د دې پرځای چې ووایې “خدای 

وویل....”، ښځې ځواب ورکړ: “موږ د باغ د ونو میوه خورو ...”. د بل ونی څخه. دا ځواب د هغه 

چا نه دی چې د زړه ضربان لري او د هغه چا په څیر هڅول کیږي چې مستقیم امر یې ترلاسه 

کړی وي.

دوهم، په یاد ولرئ چې د هغه ځواب د خدای له اصلي حکم سره توپیر لري. هغه زیاته کړه: 

“خدای فرمایي چې له دې څخه مه خورئ او مه یې لمس کوئ، داسې نه وي چې خدای هیڅکله 

د دې ونې د لمس کولو په اړه څه نه دي ویلي.” د خدای مستقیم وحی، هغه څه چې خدای یې 

وايي هغه د بل چا څخه اوري.

کله چې خدای خپل کلام د روح القدس له لارې ښکاره کوي، دا کلام زموږ یوه برخه کیږي. دا د 

یو کتاب په لوستلو، د بل د ښوونې اوریدلو، یا کله چې موږ یوازې مقدس انجیل لوستلو سره پیښ 

کیدی شي. دا د هغه یوه برخه وه. برعکس، کله چې موږ د خدای امر اورو، مګر دا حکم موږ ته 

د روح القدس له خوا نه دی نازل شوی، دا حکم زموږ برخه نه کیږي. دا حکم یوازې زموږ لپاره د 

قانون په څیر دی او دا  “د ګناه ځواک، شریعت” دی. )اول قرنتیان ۱۵: ۵۶(

لکه څنګه چې ما وویل، زه باور لرم چې آدم حوا ته د خدای امر تکرار کړ. ډیری احتمال، حوا 

هغه څه تعقیب نه کړل چې خدای په شخصي توګه د هغې په اړه ویلي وو. هغه یوازې د آدم 

د پوهې او معلوماتو پر بنسټ ومنله چې “دا لاره ده”. د هغه لپاره دا ښکاره پوهه نه وه، بلکې 
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ترلاسه شوې پوهه او خبر وه. د دویم لاس د دې حکم اوریدل هغه د فریب لپاره ډیر زیان منونکی 

کړ. له همدې امله ابلیس د ادم پر ځای هغه په   نښه کړه. 

لوی  ترټولو  زموږ  وړاندې  په  فریب  د  پوهه،  شوی  ترلاسه  نه  پوهاوی،  او  پوهه  ښکاره 

محافظت دی. ډیری د قانونیت سره تړلي دي ځکه چې دوی یوازې د انجیلونو پوهه او لارښوونې 

او محدودیتونه اوریدلي دي. که دا زموږ د مور او پلار څخه وي یا مبلغین، ټیپونه یا کتابونه، 

د فریب  راکوي چې  پوهه  دا  او  ته څه مهم دي  راکوي چې خدای  پوهه  ته  یوازې موږ  دوی 

څخه ساتنه کوي.

مګر دا بې احساسه خبرې دي. دوی کولی شي سورتونه یا آیاتونه پرته له خطا تکرار کړي، دوی 

دا آیتونه له لاسه ورکړي. دوی ممکن حتی په شدت سره، مګر په لیوالتیا سره، د نوي درس تبلیغ 

وکړي چې دوی یوازې په یوه مدرسه کې اوریدلي دي. په هرصورت، دوی ښیې چې دوی نشي کولی 

هغه څه ژوند وکړي چې دوی یې په لیوالتیا سره وویل. دا د دوی د وجود برخه نه ده. دوی کلام 

له ځانه سره وړي، مګر دوی بند پاتې دي او د الهي ژوند د تولید توان نلري. کله چې دا شیان 

پیښیږي، دوی په اسانۍ سره د هغه څه اضافه کولو یا کمولو لپاره لیوالتیا لري چې خدای ویلي دي. 

دوی په اسانۍ سره غولول کیدی شي ځکه چې دوی د خدای په لارو نه پوهیږي.

په دې مثال کې چې موږ ډیری وختونه اوریدلي یو، “ښه، تاسو پوهیږئ، پیسې د ټولو بدیو 

ریښه ده!” دا هغه څه نه دي چې خدای فرمایي: “ځکه چې پیسی هغه ریښه ده چې د هر ډول 

بدۍ  ورڅخه راځي.” )اول تیموتاوس ۶: ۱۰( 

که پیسې د ټولو بدیو ریښه وي، نو عیسی غلط و ځکه چې هغه یو خزانه دار او د پیسو 

کڅوړه درلوده یو ځل یوې ښځې د عطرو یو بوتل مات کړ، چې د یو کال مزدوري وه. یهودا، چې 

د پیسو عاشق و، په دې کار سخت خپه شو، مګر خدای هغه وګرځاوه او د ښځې ستاینه یې وکړه. 

)یوحنا ۱۲: ۷-۳(

نه، دا پخپله پیسې نه دي، مګر د پیسو مینه یا د پیسو مینه د ټولو بدیو ریښه ده. دا یو غیر 

صحي جذبه او د پیسو روږديتوب دی. دا قانوني نظر د دې لامل کیږي چې خلک د پیسو په اړه 

غیر صحي چلند ولري چې هیڅکله د خدای اراده نه وه. خدای موږ ته د غیر صحي غوښتنې او 

پیسو انحصار په وړاندې خبرداری راکوي. له همدې امله، دوی هیڅکله د مالي مسلو په اړه د الهی 

صالح طریقې سره سم عمل نشي کولی. دا ناپوهي دا ثابتوي چې د خدای کلام د دوی په زړونو 

کې نه دی نازل شوی. دوی یوازې د خدای د کلام په اړه ترلاسه شوې او ارتباطي پوهه لري او دا 

دوی ته د فریب لپاره اختیار ورکوي. 
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نو، موږ څنګه وحی پوهه ترلاسه کوو؟ د خدای په حضور کې او د هغه په   وړاندې په ویره او 

مینه کې چې زموږ په زړونو کې سوځیدلی دی د عاجزۍ ګام پورته کول. خدای وايي:

“زما لاس دا ټول شیان جوړ کړل، نو دا ټول پیدا شول. خو زه به دا سړی وګورم 

چې ضعیف او مات زړه دی او زما د کلام څخه ویریږي. )اشعیا ۶۶: ۲(

هغه څوک چې د هغه په     کلام کې ډوبیږي، د هغه په     اعتبار کې ثابت دی، که هغه د هغې 

څخه ګټه پورته کول غواړي یا نه. هغه څوک دی چې په زړه کې د خدای څخه ویره لري. مقدس 

کتاب په واضح ډول وايي: “ خدای د هغه چا سره دی چې د هغه څخه ویره لري، او د هغه عهد 

دا دی چې دوی ته درس ورکړي.” )مزمور ۲۵: ۱۲( اوس چې سلیمان د خپل ژوند په پای کې څه 

وویل، دا غوره ده چې اندازه یې کړئ: “نو راځئ چې د ټولې مسلې پای واورئ.” له خدایه ووېرېږه 

او د هغه په   امرونو عمل وکړه، ځکه دا د انسان ټول وظيفه ده. )جامعه ۱۲: ۱۳( د هغه لارې 

هغه چا ته ښکاره کړئ چې له هغه څخه ویره لري او یوحنا دې ډلې ته وايي: 

“ما تاسو ته دا شیان د هغه چا په اړه لیکلي دي څوک چې تاسو ګمراه کوي. 

ستاسو په اړه ، زه باید ووایم چې هغه مسح چې تاسو د هغه څخه ترلاسه 

کړی په تاسو کې پاتې کیږي، او تاسو اړتیا نلرئ چې څوک تاسو ته د هرڅه 

په اړه درس درکړي، مګر ستاسو مسح کول تاسو ته درس درکوي. دا مسح 

ریښتینی ده، نه جعلي. نو، لکه څنګه چې تاسو ته ښوول شوي، په ساحه کې 

پاتې شئ. )اول یوحنا ۲: ۲۷-۲۶(

دا ښیې چې څنګه د خدای نازل شوي کلام موږ دوکی څخه ساتی. حوا نافرمانۍ ته متوجه 

شوه ځکه چې هغې د الهی نازل شوي پوهه نه درلوده. له همدې امله هغی د مار په الفاظو کې 

انحراف او چال ونه موندل. 

مار دا څنګه وکړل؟

راځئ چې د دې پوښتنې ځواب ته ورشو؛ مار ]ابلیس[ څنګه ښځه دوکه کړه؟ د برید پلان 

یې څه وو؟ د دې پوښتنې په ځواب پوهیدل اړین دي چې څنګه یې د ښځی د ګمراه کولو لپاره 

رڼا ورکړه؟ هغه هیڅکله په واک کې د چا لخوا ناوړه ګټه نه ده اخیستې. هغه د خپل پلار، د 

هغه مالک یا د هغه د خدمت ګروپ سره بد تجربه نه درلوده. هغه په   یوه باغ کې له ګلونو ډک 
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او ښکلی دی. آزاد د بدو روحونو له فشار څخه آزاد ژوند کاوه. هغه ټول پوهیدل چې د خدای 

نیکمرغي او د هغه روزي وه. هغه به د خدای په حضور کې ګرځېده او خبرې به یې ورسره کولې. 

نو مار هغه څنګه دوکه کړه؟ د خدای امر په یاد ولرئ: “د باغ د ټولو ونو څخه په آزاده توګه 

وخورئ، مګر د ښو او بدو د پوهې د ونې څخه مه خورئ، ځکه چې په کومه ورځ چې تاسو یې 

وخورئ، تاسو به مړه شۍ. )پیدایښت ۲: ۱۷-۱۶(

د خدای نیکۍ دوی ته اجازه ورکړه: “تاسو کولی شئ په آزاده توګه وخورئ ...”، پداسې 

حال کې چې د هغه واک دا محدودیت رامینځته کړی چې “... مګر د ښه او بد د پوهې 

میوه مه خورئ”. خدای یوازې د یوې استثنا سره د هرې ونې څخه د خوړلو لپاره د دوی 

په آزادۍ ټینګار وکړ. 

دا د خدای فطرت دی چې مینه او بښنه کوي. هغه لیواله دی چې په خپل باغ کې د 

هغه چا سره وي

دوی د هغه سره مینه لري او د هغه اطاعت کوي. هغه د روبوټونو په لټه کې نه دی 

چې د انتخاب ازادي نلري. هغه د خپلو اولادونو په هیله؛ هغه چې هغه په     خپل شکل جوړ 

کړي؛ په آزاده اراده. کله چې هغه یوې ونې ته د دوی لاسرسی محدودوي، هغه دوی ته 

یو انتخاب ورکوي چې دوی د مړینې څخه ساتي، کوم چې د دوی د ارادې سره تړلی وي. ایا 

دوی باور او اطاعت کوي پرته له دې چې هیڅ انتخاب نه وي؟ 

راځئ چې د ماررا کلمې ډیر نږدې وڅیړو. او مار د صحرا د ټولو حیواناتو څخه ډیر 

هوښیار و چې خدای پیدا کړی. او ښځې ته يې وويل: آيا په رښتيا هم خداى فرمايلي دي 

چې د باغ د ټولو ونو څخه مه خورئ؟ )پیدایښت ۳: ۱( په نننۍ او ساده ژبه کې مار وویل: 

ما اوریدلی دی خدای وویل چې تاسو د کومې ونې څخه نه خورئ، سمه ده؟! 

د هغه پلان د خدای د فرمان لومړی تحریف سره پیل کیږي. د معنی په بدلولو سره، 

انګیزه تر پوښتنې لاندې راولي. هغه هڅه کوي رسولان په داسې لاره کې  هغه د خدای 

رهبري کړي چې په نهایت کې به د استدلال له لارې د خدای نیکۍ او صداقت ننګوي. 

الهی واک  د  اسانه وي چې هغه  به  دا  نو   ، کار سرته ورسوي  دا  هرڅومره ژر چې هغه 

پروړاندې وګرځوي. مار د خدای بخښنه او سخاوت له پامه غورځولی او یوازې په استثنا 

یې ټینګار کړی چې خدای جوړ کړی دی. هغه ښه شیان په ګوته کړل چې خدای یې ساتلي 

و. مار یوه پوښتنه تحریف کړه، د خدای یوازینی حکم چې د ]آدم او حوا[ د ساتنې لپاره 

ورکړل شوی و، د خدای نیکمرغه په   غیر عادلانه توګه. ایا تاسو کولی شئ خندا واورئ او 
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دې پوښتنې ته ځواب ورکړئ: »ایا خدای واقعیا ویلي چې تاسو باید د باغ د ټولو ونو څخه 

ونه خورئ؟« سره له دې چې ټول باغ ته د هغې د خوړلو لپاره لاس رسی لري، مار د حوا 

پام یوې ونې ته وګرځاوه چې دوی یې له خوړلو منع شوي وو. هغه خدای د »ورونکي« پر 

ځای د »اخیستونکي« په څیر ښکاره کړ. 

مار په دې وتوانید چې د خدای غیر عادلانه استدلال کولو سره په الهی سلطنت برید 

وکړي. شیطان احمق نه دی، هغه د الهي واک تر ټولو بنسټیزو عناصرو ته ځي: »عدالت او 

انصاف د هغه د تخت بنسټ دی.« )مزمور ۹۷: ۲( د هغه تخت د هغه د واک استازیتوب 

کوي. که شيطان وکولای شي خپل عادل شخصيت په بل ډول په فريب او تحريف سره ښکاره 

کړي، نو د هغه د واکمنۍ بنسټيز بنسټونه به د هغه د مخلوق په سترګو کې تر پوښتنې 

لاندې راشي. 

د مار د پوښتنې په ځواب کې ښځې ورته وویل: ښځې مار ته وویل: موږ د باغ د ونو 

میوه خورو، خو د باغ په منځ کې د هغه ونې له میوې څخه چې د باغ په منځ کې ده، خدای 

ورته وویل: له دې څخه مه خورئ او مه یې لمس کوئ، که نه مړ شئ.« )پیدایښت ۳: ۳-۲( 

دا خورا ممکنه ده چې د هغه د ځواب سره سره، هغی د دې حکم د علت په اړه حیران و. 

هغه د خدای د نیکۍ پوښتنه کوله. ایا تاسو اوریدلی شئ چې هغه څه فکر کوي؟ »دا ښه 

ښکاري، زه نه پوهيږم چې موږ ولې د دې ونې څخه نه شو خوړلای، دا څه شی کیدی شي؟ 

په دې کې څه شی دی چې زموږ لپاره ډیر ښه دی؟!« 

د خدای د انګیزو په اړه د نوي موندل شوي شک سره، هغی د هغه د واک د پوښتنې 

لپاره خلاص و. موږ د خدای واک، حقیقت او کمال ته د هغه جعلي سره خلاص او چمتو وو. 

موږ فرصت لرو چې د خدای واک، د هغه حقیقت او کمال په جعلي سره ونیسو مار وویل: 

ته به په هر صورت مړ شې، خو خدای خبر چې په کومه ورځ به یې وخوري، سترګې به 

مو خلاصې شي او ته به د خدای په شان د ښو او بدو پېژندونکی شې. )پیدایښت ۳: ۵-۴(

د فریب څښتن هڅه وکړه چې د ښځې د وفادارۍ بنسټونه له منځه یوسي، هغه هم د 

خدای څخه په کلکه انکار کولو او هغه ته په ډاډ ورکولو سره چې هغه به مړه شي. هغه 

په   چټکۍ سره خپل استدلال ته دوام ورکړ: 

»د مرګ پرځای، تاسو به د خدای په څیر شئ. تاسو به وکولی شئ د ښه او بد ترمنځ انتخاب 

وکړئ، ځکه چې تاسو به هوښیار شئ.« تاسو اړتیا نلرئ په دوهم لاس څه واورئ او د نورو خلکو 

غیر عادلانه امرونو ته غوږ شئ! 
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د ګناه کول - د غلامۍ زیږون

حوا حیرانه وه. هغی په   حیرانتیا سره وویل: ولې خدای دا میوه زما څخه منع کړه؟ هغه مېوه 

ښه او خوندوره وموندله، نه بده او زیانمنه. هغه فکر وکړ: »یقینا دا خورا ښه خواړه دي، او له 

هرڅه پورته، دا موږ هوښیار کوي!« دې استدلال هغه د هغی شاوخوا هر څه ته سترګې پټې کړې. 

کله چې یې یوازې یوې ونې ته توجه وکړه، ټول هغه نعمتونه یې هیر کړل چې د دوی لپاره ورکړل 

شوي وو. هغه له ځانه سره فکر وکړ: دا ونه زموږ لپاره په دې کې ښه څه لري او خدای له موږ 

څخه اخیستې ده. د هغې میوه تل زموږ وي. خدای دې ولې له موږ سره داسې وکړل، که د دې 

ونې څخه څه ترلاسه کړي، نو له موږ څخه به یې څه کړي وي؟« 

كه د خداى د حق او ښېګڼې او د هغه د تضمين په اړه پوښتنې كولو ته زيان نه وي، نو په 

دې اړه د هغه د حاكميت د تسليمېدو هېڅ دليل نشته. د هغه نفس د پلار په اراده غالب شو. 

حوا ميوه واخيسته او په خپلو لاسونو يې وګرځوله، »مار بايد سم وي!« او هغه یی وخوړه او بیا 

یی خپل میړه ته ورکړه.

کله چې دوی له هغه میوې څخه وخوړل، نو ناڅاپه یې سترګې خلاصې شوې او کله چې دوی 

پوه شول چې دوی بربنډ دي، نو دوی د ویرې او شرم په څپې کې راوتلي. د دوی د نافرمانۍ له 

امله، دوی د روحاني مرګ سره مخ شول. اوس بدن د هغو خلکو کارګر و چې دوی یې واکمن کړل. 

د خدای د کلام په نیولو او تنګ لاره ته د ننوتلو په پایله کې د دوی ژوند د نافرمانۍ او بغاوت 

څښتن ته خلاص شو. 

او د دوی د تیارو سرور شو. لکه څنګه چې کلام وايي: »ایا تاسو نه پوهیږئ کله چې تاسو خپل 

ځان د یو فرمانبردار بنده په توګه وسپارئ، نو تاسو به د هغه چا بنده یئ چې تاسو یې اطاعت 

کوئ، که هغه د ګناه بنده وي، چې د مرګ لامل کیږي، یا د هغه خدمتګار وي؟ اطاعت، کوم چې د 

صداقت لامل کیږي؟« )رومیان ۶: ۱۶( د مرګ سرور نه یوازې نړۍ ته د ننوتلو اجازه ترلاسه کړې وه، 

بلکې د ننوتلو اجازه یې هم ترلاسه کړې وه. پولس دا ژوند درلود، مګر په قانوني توګه دا موضوع 

په لاندې ډول بیانوي: »له دې امله، لکه څنګه چې ګناه د یو سړي له لارې نړۍ ته ننوتله، او مرګ 

د ګناه له لارې، او مرګ په ټولو انسانانو کې خپور شو، ځکه چې ټولو ګناه وکړه.« )رومیان ۵: ۱۲(

د دوی د نافرمانۍ دمخه، هیڅ ډول کینه، غوسه، بښنه، لانجه، غیبت، فساد، خیانت، خالي 

ګټه  ناوړه  توکو  مخدره  د  دا  درلود؛  نه  شتون  جنسیت  ناوړه  هیڅ  وه.  نه  انصافي  بې  یا  کول، 

اخیستنه، شراب، قتل یا غلا نه وه. له مېرمنې او ماشومانو سره ناوړه چلند نه دی شوی. ناروغي، 

قحطي او فقر په بهر کې شتون نه درلود. طبیعي آفاتونه او مصیبتونه په بشپړ ډول د انسانانو لپاره 
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ناڅرګند وو. ټول حیوانات په پوره همغږۍ کې ژوند کاوه. د ځمکې فضا د خدای د لارښود ارادې 

او په ټول مخلوقاتو کې د هغه د مشرۍ له امله په امن کې وه. 

نافرماني له ځانه سره دا سخته کړه او چې د انسانانو طاعون دی مجبور کړ او دا لست څو 

چنده شو او د هر نسل په راتګ سره خطاګانې وشوې. د دوی بغاوت د بې قانونۍ او شر د ځواک 

د پیل نښه وه. د دې فریب په پایله کې، انسانانو د رزق او ساتنه له لاسه ورکړه. دا بغاوت چې 

د شیطان د بغاوت یوه نمونه وه، د هغه د واکمنۍ او تباهۍ دروازه یې پرانیستله. هغه له دې 

فرصت څخه پوره ګټه پورته کړه چې د خدای په څیر شي، مګر هغه په     خدای غالب نه شو. د 

خدای د مخلوق په غلامۍ سره، هغه خپل تخت پورته کړ. )اشعیا ۱۴: ۱۴-۱۲(

نن ورځ نقشه توپیر نلري

د شیطان فعالیت نن ورځ یو څه توپیر لري. هغه لاهم هڅه کوي د خدای شخصیت تحریف 

کړي ترڅو موږ د هغه د واک پروړاندې وګرځوي. د يعقوب رساله د دې موضوع په څرګندو ټکو 

ښکاره کوی، ګرانو ورونو! هره ښه ډالۍ او هره ډالۍ کامل ده: » دا یو ستنه ده، چې د رڼا د پلار 

لخوا نازل شوی، چې نه د بدلون وړ دی او نه د بدلون له امله سیوری دی.« )یعثوب ۱: ۱۷-۱۶( 

لیکوال غواړي ډاډ ترلاسه کړي چې موږ د غیرقانوني ځواک او بدۍ په ورته راز کې نه غورځو چې 

تبا شو. هغه موږ ته خبرداری ورکوي چې زموږ ساتنه وکړي، لکه څنګه چې پولس وکړ. موږ باید د 

هغه خبرو ته په دقت سره پام وکړو او په زړونو کې یې ځای په ځای کړو. د خدای له ارادې څخه 

بهر هیڅ ښه نشته، دوی ممکن ښه وکړي، مګر که دوی د خدای له ارادې سره سم نه وي، هیڅ 

غلطی مه کوئ، په دوی کې هیڅ ښه نشته. 

یعقوب بیا تکراروي چې که تاسو په دې باور یاست چې له رزق څخه بهر هیڅ ښه نشته، نو 

تاسو دوکه شوي یاست. لکه څنګه چې حوا وخوړله. په دقت سره پام وکړئ هغه څه چې موږ یې 

بیاکتنه کړې. دا مهمه نه ده چې دا د ظاهري، خوند یا احساساتو له مخې څومره ښه ښکاري، که 

دا د خدای له خوا نه وي، دا به په پای کې د غم او افسوس او په پای کې مرګ ته ورسوي. الهی 

رزق او ساتنه د فریب له ګواښ سره مخ ده. هر کامل او ښه ډالۍ د خدای له خوا ده. هغه سرچینه 

ده. دا حقیقت ومني او په زړه کې یې ځای په ځای کړئ، نو ظاهري بڼه به تاسو دوکه نه کړي! 

که حوا دا کار کړی وای، هغه به هیڅکله داسی حرکت نه وای کړی. هغه د خپلې هیلې د پوره 

کولو لپاره د الهي رزق څخه بهر وکتل.

څومره خلک د غلط فرد سره د غلط دلیل لپاره واده کوي؟ خدای ممکن دوی ته د دوی د 
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والدینو یا شپنو له لارې خبرداری ورکړی وي یا مستقیم د دوی زړونو ته یې ویلي وي، مګر دوی 

خپل ځان ته اجازه ورکوي چې دا غږونه خاموش کړي. شاید دوی یوازې وي او د ژوند لپاره د 

ملګري په لټه کې وي، شاید یو څوک د دوی په سترګو کې د پام وړ وي او دا پریکړه ګټوره ښکاري. 

دوی په ښکاره ډول د خدای د ارادې په وړاندې خپله اراده ساتلې ده، او دوی به ټول په لوی 

مصیبت کې ونیول شي. 

البته، خدای کولی شي زموږ د غلطو قضاوتونو او غلطو پریکړو لپاره تاوان ورکړي. د بیت شیبا 

سره واده کولو کې د داوود ګناه وروسته د سلیمان د زیږون لخوا جبران شوه. په هرصورت، هغه 

په     دې نافرمانۍ کې ډیر غم وخوړ، او تور به یې هیڅکله له خپل کور څخه ونه وځي. اوس خپل 

زوی په ځوانۍ یا د پسرلي په لومړیو کې له لاسه ورکړ. څومره به ښه وي کله چې موږ اطاعت 

غوره کړو! 

ډیری وختونه ډیری خلک خپل ځای، دنده، کلیسا یا ښار پریږدي - چیرې چې خدای دوی کرلي 

دي. ځکه چې دوی له هغو واکونو سره موافق نه دي چې پر دوی تحمیل شوي دي. یا شاید دوی 

ویني چې د دوی ژوند په ټپه ولاړ دی، یا دوی باور لري چې د دوی لپاره هیڅ راتلونکی شتون نلري 

چیرې چې دوی دي. ډیر ژر به یو فرصت راشي، مګر دوی به د روح القدس له تایید پرته هغه ځای 

پریږدي. نه یوازې دا، بلکې دوی اکثرا د هغه پاکۍ څخه جلا شوي چې خدای دوی ته بللي دي. 

دوی استدلال کوي چې: »زه په دې پناه ځای کې بند پاتې یم، زه باید یو څه وکړم.« 

بیا، د هغه څه تعقیب چې دوی باور لري د دوی لپاره ښه دی، پای د خدای د ارادې خلاف 

دی دوی عمل کوي دوی ممکن په پای کې ښه مالي وضعیت ومومي، مګر د دوی زړونه په اړیکه 

کې دي په اخلاص او لیوالتیا سره، هغه د خدای څخه لرې شوی دی.

د عامه مسايلو په اړه، څومره خلک د خدای نافرماني کوي؟ شاید دوی د خدای د کلمې له 

مشورې بهر د شتمني یا بریا ترلاسه کولو لاره ومومي. دوی وروسته ځي او د یو څه وخت لپاره 

ساتیري، خوښۍ او لیوالتیا ومومي. دوی په هغه څه کې ښه والی ومومي چې خدای ورته »نه« 

ویلي. دوی ویره لري چې خدای به دوی د جاذبې یا تفریحي شیانو څخه منع کړي. دوی فکر کوي 

چې خدای د دوی اړتیاوې نه پوهیږي یا د دوی د هیلو اهمیت بې بنسټه ګڼي. دوی باور لري 

چې خدای وفادار نه دی، ځکه چې هغه د وخت په حدودو کې د دوی دعاګانې نه دي ځواب 

کړي. دوی بهانه کوي چې: »زه ولې انتظار وکړم؟« زه به هغه څه واخلم چې ښه او خوندور وي!«
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عیسی ته پام وکړئ

عیسی ته پام وکړئ، هغه څلویښت ورځې او شپې په صحرا کې پرته له اوبو، خواړو او آرامۍ 

څخه و. کله چې لوږه فشار راغله، درد یې معده سور کړه. که ژر تر ژره خواړه او اوبه ورته ونه 

رسي، هغه به مړ شي. مګر کوم یو لومړی راغلی، تیاری یا لالچ؟ په همدې وخت کې شیطان راغی 

او ویې پوښتل: که ته د خدای زوی یې، ته ووایه چې دا ډبرې ډوډۍ شي. )متی ۴: ۳( دښمن یو 

ځل بیا پوښتنه کوي چې خدای پاک څه ویلي دي. خدای په واضح ډول ویلي وو چې عیسی د هغه 

زوی دی. شیطان یو ځل بیا هڅه وکړه چې د خدای شخصیت خراب کړي: »که ته د خدای زوی 

یې، نو خدای ولې په دې دښته کې د لوږې اجازه ورکړه؟« ولې يې ستا لپاره څه تيار نه کړل؟ شاید 

دا د ځان لپاره چمتو کولو وخت دی. که ته ژر تر ژره خواړه ترلاسه نه کړئ، ته به مړه شئ، یا 

که ته ډیر ځنډ وکړئ، ته به د جدي فزیکي ستونزې سره مخ شئ. تر ټولو ځواکمن ستاسو خدمت 

وکړي. دا ډبرې په ډوډۍ بدل کړئ! 

عیسی ودرېد او د خدای چمتو کولو ته یې انتظار وکړ. هغه دښمن ته اجازه نه ورکوله چې د 

خدای شخصیت په خپل ذهن کې تحریف کړي. هغه پوهیده چې پلار به یې د هغه اړتیاوې پوره 

کړي. هغه د واک تابع پاتې شو او دا ورته مهمه نه وه چې دا شیبې څومره ناخوښه وې.

وروسته له هغه چې عیسی د شیطان د ازمایښت پروړاندې ودرېد ترڅو پخپله ستونزې حل 

کړي ابلیس هغه پریښود او پرښتې راغلې او د هغه خدمت یې وکړ. )متی ۴: ۱۱( ولې لیکوال 

عیسی په عبرانیانو کې داسې تشریح کوي: »هغه په     زړه پوری چیغې او اوښکې یې هغه ته دعا 

وکړه چې د مرګ مخه یې ونیوله، او خدای ته د هغه د تسلیم کولو له امله ځواب ورکړ؟ که څه 

هم هغه زوی و، هغه بار چې هغه یې پورته کړی وی هغه ته یې د اطاعت کولو درس ورکړ. 

)عبرانیان ۵: ۸-۷(

خدای د هغه د مقدس ویره له امله هغه اوریدلی. هغه هیڅکله د خدای په نیکۍ کې شک 

نه درلود. حتی کله چې د لویو ازموینو او کړاوونو سره مخ شو چې د زغم څخه بهر و، هغه اطاعت 

غوره کړ؛ که څه هم دا د ډیرو ستونزو معنی وه.

د ادم او حوا د ځواب په مقابل کې دغه ډول اطاعت او تسلیمېدل د هغه پر ژوند د دښمن 

ټولو بریدونو ته لاره وتړله. هغه ګواهي ورکړه: »زه له تاسو سره د خبرو کولو ډیر فرصت نه لرم، 

ځکه چې د دې نړۍ مشر راځي. هغه په   ما باندې هیڅ واک نلري. زه غواړم پوه شم چې زه له 

تاسره مینه لرم، راځه چې لاړ شو. » )یوحنا ۳۱-۱۴:۳۰(

عیسی، دا وروستی سړی - د آدم په مقابل کې - د خپل پلار په بشپړ اطاعت کې روان و او 
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د دې توان درلود چې ګواهي ورکړي چې شیطان په هغه کې هیڅ شی نه دی موندلی، له همدې 

امله موږ ته ویل کیږي: »هغه څوک چې وايي هغه په     هغه کې پاتې کیږي لکه څنګه چې عیسی 

چلند کاوه چلند وکړئ.« )اول یوحنا ۲: ۶( او زموږ مثال او پرمختګ. هغه یوازینی کس دی چې د 

زموږ بها یې ورکړې او موږ ته یې د تګ لاره هواره کړه. موږ نور د لومړي سړي او د هغه د شر او 

قانون ماتونې لاره نه تعقیبوو، مګر موږ ته د وروستي سړي د اطاعت په لاره کې د تګ کولو لپاره 

بلنه ورکړل شوې او ځواک راکړل شوی. 

هغه پیغام چې باید په جذبه او ځواک سره وپیژندل شي دا دی:

»نو ځکه چې زه د شاهدانو دومره لوی ورېځې شاوخوا راټول شوی یم، راځئ 

چې هر هغه زیاتی او هر ګناه چې په اسانۍ سره زموږ لاسونو او پښو ته 

په  ټاکل شوی دی  لپاره  په هغه سیالۍ کې چې زموږ  او  لیرې کړو،  راځي 

ایمان کامل  د  او  اتل  په  او راځئ چې خپلې سترګې  استقامت سره ودریږو. 

مظهر عیسی ته واړوو، څوک چې د هغه خوښۍ لپاره چې د هغه په     وړاندې 

و، صلیب برداشت کړ او د هغې شرم یې سپک کړ او اوس د خدای د تخت 

ښي خوا ته ناست دی. د هغه چا په اړه فکر وکړئ چې د ګناهکارانو لخوا 

دومره مخالفت یې برداشت کړی، تر هغه چې تاسو ستړي او نا امیده شئ. 

)عبرانیان ۱۲: ۳-۱(

پایله: د لومړي آدم له زوال څخه زده کړه وکړئ او د وروستي ادم ]عیسی[ اطاعت وکړئ. 

تعقیب کړئ.

په راتلونکي فصل کې به د نافرمانۍ پایلې وڅیړو. دا پایلې به سمدستي ونه لیدل شي مګر 

دوی به خامخا د نافرمانۍ وروسته راشي.
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پنځم فصل

برخه لومړۍ   - پایلې  نافرمانۍ  د 

ایمان او اطاعت یو له بل سره نه جلا کیدونکې دي، ځکه چې 

اطاعت موږ ته د دې شاهدي ورکوي چې دا ریښتیا ده.

د نافرمانۍ څخه مختلف پایلې ترلاسه کیږي. ثانوي اغیزې تل سمدستي د پیژندلو او لیدلو 

دی چې  تصادف  دا  کې  حالت  دې  په  تولیدوي،  فصل  کرل  تخم  څنګه چې  لکه  مګر  ندي،  وړ 

دښمن د اوږدې مودې لپاره دا پوهاوی له موږ څخه پټ کړی دی چې موږ به د اطاعت او زوال 

ارزښت کم کړو. په اسانۍ سره د هغه د چالاک تاکتیکونو په جال کې. ځینې   خلک په ناپوهۍ 

سره استدلال کوي چې د دوی د اطاعت پایلې دومره روښانه دي چې دوی کولی شي دا د دوی د 

پریکړې مستقیم پایله وي زه حیران یم چې دا د قانون ماتولو او بد ځواک راز دی. زه هیله او دعا 

کوم چې دا فصل او راتلونکي دوه فصلونه به ستاسو په زړه کې داسې عزم پیدا کړي چې تاسو به 

هیڅکله نافرماني ونه کړئ.

د آدم اولاد

زه به د کاین څخه زده کړه پیل کړم - د آدم لومړی زوی. کاین په کرنه بوخت و. د هغه ورور 

هابیل، چې د آدم دویم زوی و، شپون و. انجیل موږ ته وایی چې کاین خدای ته د ځمکې د میوو 

نذرانه راوړه، او په ورته وخت کې، هابیل هم د رمې څخه لومړی زیږیدلی د ډالۍ په توګه راوړی. 

موږ پوهیږو چې: هابیل هم د خپلې رمې او د دوی له لومړي زیږون څخه ډالۍ راوړې. او خدای 
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د هابیل او د هغه ډالۍ معنی لري، مګر د کاین او د هغه ډالۍ معنی نه لري. نو په غوسه شوي 

سړي خپل سر ټیټ کړ.«  )پیدایښت ۴: ۵-۴(

په حاشیو کې، دا باید وویل شي چې د بال مقاله هغه دودیز قول ردوي چې وايي: »خدای 

تاسو هغه ډول مني چې تاسو یې یاست« او ډیری وختونه په کلیسا کې اوریدل کیږي. دا بیان 

بالکل ریښتیا نه دی. خدای مو توبه قبول کړه! د دې مسلې غوښتنلیک د حنانیه او سفیره په اړه 

لیدل کیدی شي. ځکه چې دوی د دې حقیقت سره موافق نه و، دوی مړه شول! )اعمال ۱: ۱۱(

خُدائ پاک د کاین نذرانه قبوله نۀ کړه. بالاخره، هغه کاین ونه منل! دا حقیقت چې خدای 

کاین نه دی منلی دا پدې معنی ندي چې د کاین برخلیک د تل لپاره رد شوی دی، مګر د خدای د 

غیر مشروط منلو په اړه زموږ عصري دیني پوهه ]هغه غلط باور چې خدای موږ مني لکه څنګه 

چې موږ یو[ غلط دی. په حقیقت کې، دا خطرناک دی ځکه چې دا زموږ له زړونو څخه د خدای 

ویره لرې کوي. د خدای ویره زموږ ساتنه او له ګناه څخه زموږ د جلا کیدو لامل دی. )خروج ۲۰: 

۲۰( مقدس کتاب موږ ته د حنانیه او سفیره له مړینې وروسته وایی: »بیا په ټوله کلیسا او ټولو 

هغه چا چې اوریدلي وو لوی ویره راوتلې وه.« )اعمال ۵: ۱۱( نافرماني نور جدي مسله نه وه!

زه غواړم دا یو څه عصري کړم ځکه چې دا د آدم د دوو ماشومانو کیسه ده. د آدم اولاد په 

هغه کور کې لوی شوی وو چې دوی د خدای نوم یاداوه. دوی دواړو خدای ته ډالۍ راوړې وه 

چې د دوی د خوښۍ څرګندونه وه. مقدس کتاب موږ ته وایی چې خپل بدنونه د ژوندیو قربانیانو 

په توګه وړاندې کړو چې خدای ته د منلو وړ وي.)رومیان ۱۲: ۱(. هرکله چې خدای ته قرباني 

راوړل کیږي، دا هغه ته زموږ د خدمت استازیتوب کوي. نو موږ د هابیل په اړه خبرې نه کوو؛ 

هغه څوک چې د خدای خدمت کوي، او د کاین ورور چې د خدای خدمت نه کوي. ]دلته زموږ د 

بحث موضوع کاین ده.[ کاین د سپورت په ډګرونو، د نری رنځ په کلبونو یا بارونو کې نه ځړول او 

د کلیسا په غونډو کې به یې د امکان تر حده ګډون کاوه. کاین د هغه چا سره مه ګډوئ چې نه 

غواړي د خدای لپاره څه وکړي. دواړه باید ایمانداران وګڼل شي او هغه څوک چې له خدای سره 

اړیکه لري. دا دواړه سړي د خدای لپاره د ډالۍ راوړلو په کار کې سخت کار کاوه. په حقیقت کې، 

موږ کولی شو په ډاډ سره ووایو چې کاین د هابیل په پرتله سخت کار کړی. زه د کرنې او څارویو 

په اړه ډیر لږ پوهیږم، مګر زه دومره پوهیږم چې کرنه د څارویو په پرتله سخته ده. د څارویو 

په ساتلو کې، تاسو د سهار او ماسپښین مسؤلیت یاست، مګر د ورځې په ګرمۍ کې تاسو ډیری 

وختونه د ونې تر سیوري لاندې آرام کولی شئ او یو یخ څښاک وڅښئ! کرنه یو ډیر فشار لرونکی 

کار دی. د کاین نذرانه، د هغه له خولې سره راوړل شو هغه دا د هغه ځمکې څخه راوړل چې 
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خدای لعنت کړی وه. ) پیدایښت ۳: ۱۷-۱۹( هغه د ځمکې څخه ډبرې، د ونې ډډونه او نور اضافي 

شیان پاک کړل. بیا یې هغه خاوره وکرل او کښت یې وکړ. هغه خپل فصلونه کرل، اوبه ورکول، 

سرې ورکول او ساتنه یې کوله. هغه د ډالۍ د چمتو کولو لپاره ډیرې هڅې وکړې. 

ولې خدای کاین قبول نه کړ؟

نو موږ باید پوښتنه وکړو چې ولې خدای د کاین ډالۍ ونه منله کله چې هغه پوهیده چې 

د هغه کار ډیر ستونزمن دی ځواب د هغه په     مور او پلار کې موندل کیدی شي؟ هر حوض چې 

خدای په باغ کې جوړ کړی و یو پوښ درلود. څاروي - پوستکي، کبان، او مرغۍ - بڼکې. تاسو 

هیڅکله قطبي ریچھنه وینئ چې جینس اغوندي. حیوانات اضافي پوښښ ته اړتیا نلري. آدم او حوا 

هیڅ استثنا نه وه. دوی هیڅ فزیکي پوښ یا جامې نه درلودې، مګر یو تاج هغۀ د هغوئ په سرونو 

جلال کښېښودو او پټ يې کړو. )مزمور ۸: ۵( هغه کلمه چې په مفهوم کې کارول کیږي د یو څه 

شاوخوا یا د یوې جملې پوښلو لپاره په سر باندې تاج ایښودلو سره معادل دی. هغوئ د هغه جلال 

سره پوښل شوي وو. هغه جلال چې خدای په دوی باندې ایښی و دومره پوښلی و چې د دوی 

لوګی یې د دوی له سترګو پټ کړ. د دې دلیل لپاره، مقدس کتاب وايي: »او آدم او د هغه ښځه 

دواړه لوڅ وو او هیڅ شرم نه درلود.«  پیدایښت ۲: ۲۵( دوی د خپل ځان شعور تر امر لاندې نه 

وو، مګر د دوی ژوند د خدای په لاس کې و. د پوښ د غوښتلو فکر دوی ته ندی راغلی ځکه چې 

دا اړین نه و. دا حالت بدل شو کله چې دوی نافرماني وکړه. د دوی د نافرمانۍ دمخه، د دوی روح 

په دوی باندې تسلط درلود، مګر د دوی له نافرمانۍ وروسته، د دوی بدن په دوی واکمن شو. د 

میوو خوړلو وروسته په مقدس کتاب کې لیکل شوي لومړني ټکي دي: بیا د دواړو سترګې خلاصې 

شوې او پوه شول چې دوی لوڅ دي. نو هغوئ د انځر پاڼي سره يو ځائ ګنډل او د ځان دپاره يې 

کرسچه جوړه کړه. )پیدایښت ۳: ۷(. کلیدي کلمه »پوهیدل« ده. دوی هغه پوهه درلوده چې 

پخوا یې نه درلوده؛ د ښه او بد د پیژندلو عمومي اصول او قاعده، یا د پیښې د سموالي او غلطۍ 

پر بنسټ ژوند کول. له نزول څخه مخکې د دوی اعمال د ښه او بد د پوهې پر بنسټ او یا د حق 

او باطل پر بنسټ نه، بلکې د خدای د پوهې پر بنسټ کنټرول شوي. دوی د اطاعت د احساس 

پر بنسټ هڅول شوي وو چې د باور او مینې څخه راوتلي وو، د دوی په ذهن کې حق او باطل 

شتون نه درلود، مګر د خدای په لاس کې وو. موږ ته ویل کیږي چې:

»هغه ډبره ده او د هغه عملونه کامل دي. ځکه چې د هغه ټولې لارې عادلانه دي.« خدایه 

امین
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او له ظلم څخه خلاص شو. هغه عادل او صادق دی. )تثنیه ۳۲: ۴( 

آدم او حوا د خدای په حضور کې ژوند کاوه او د ښه او بد د پوهې میوه یې اخیستې، دوی د 

خدای څخه بهر د ښه او بد په اړه د پوهې سرچینې ته ورسیدل. موږ کولی شو دا د دلیل قاعدې 

په توګه وپیژنو. دوی نور د خدای حاکمیت ته اړتیا نه درلوده، مګر دوی په خپل ځان کې د حق 

او باطل د پیژندلو احساس درلود، د دې دلیل لپاره، لومړی پوښتنه چې خدای یې له زوال وروسته 

وپوښتل: “کوم تاسو خبر کړل؟” )پیدایښت ۳: ۱۱(

کله چې خدای پوښتنه کوي، هغه د معلوماتو په لټه کې دی. هغه غواړي تاسو هغه څه ته 

وښيي چې هغه د بیانولو اراده لري خدای دمخه پوهیده چې دوی د ونې څخه خوړلي او دوی د 

خپلې پوهې او حکمت په اړه خبرې کوي. دوی اطاعت د استدلال سره بدل کړ. په حقیقت کې، 

خدای وویل: “نو اوس تاسو پوهیږئ چې تاسو زما څخه بهر د ښه او بد احساس سرچینه موندلې 

ده.” دا څرګنده ده چې تاسو د ښه او بد د پوهې له ونې څخه خوړلي دي!” د نافرمانۍ څخه 

سمدستي وروسته، دوی د انځر د ونې پاڼې یا د خاورې میوه پوښل. سره له دې چې ځانونه یې پټ 

کړي وو، خو بیا یې هم ځان بربنډ احساس کړ او ځانونه یې پټ کړل. خدای له دوی څخه وپوښتل: 

“د حق او باطل د دې نوي موندل شوي احساس له امله چا پوه کړل چې تاسو بربنډ یاست، دوی 

هڅه وکړه چې هغه څه وکړي چې دوی سم فکر کوي، مګر دوی بیا هم د بربنډ احساس کاوه؟” 

دا پوښ د خدای لاره نه وه. هغه د بې ګناه حیوان په قربانۍ او د هغې د پوستکي سره د آدم او 

حوا پوښلو له لارې خپل د منلو وړ پوښښ یا وړاندیز ښکاره کړ. دا طریقه د خدای لخوا ټاکل شوې 

وه، نه د ځمکې له زړه څخه میوه. په دې وخت کې، آدم او حوا د خدای په لټه کې نه وو، مګر 

کاین او هابیل نه وو! د دوی مور او پلار دوی ته د خدای د منلو وړ ډالۍ ښوولې وه. نو کله چې 

خیانت کوونکي د ځمکې له محصول څخه ډالۍ راوړي، دا ډالۍ د خدای لپاره د منلو وړ نه ده

اوه خدایه، هغه دا د ځان خدمت کولو طریقه وکړه. هغه د دې لخوا لعنت ته متوجه شو د 

استدلال او منطق طریقه سمه او غلطه وه، پداسې حال کې چې د هغه ورور هابیل اطاعت کاوه. 

هغه د ماشومانو په څیر پاک او پاک عمل کاوه. 

تاسو باید دا مسلط کړئ

مقدس کتاب موږ ته وایی: “دا د ایمان په واسطه وه چې کاین د قابیل قرباني څخه خدای ته 

غوره قرباني وړاندې کړه، او د دې باور له امله د هغه په   اړه ګواهي ورکړل شوه چې هغه صادق 

دی، ځکه چې خدای د هغه د ډالۍ او نیکۍ په اړه ګواهي ورکړه. که څه هم د نړۍ سترګې تړلې 
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دي، هغه بیا هم خبرې کوي.” )اعمال ۱۱: ۴( د نوي عهد نامې لیکوال د هابیل اطاعت د ایمان سره 

مساوي کوي. په لاندې فصلونو کې، موږ به زده کړو چې ریښتینی باور په بنسټیز ډول د اطاعت 

سره برابر دی. ریښتینی ایمان په اطاعت ولاړ دی، نه د حق او باطل احساس. کاین هرڅومره ژر 

چې هغه خپله ډالۍ ترلاسه کړه خدای ته د منلو وړ نه ده: “نو قین په غوسه شو په شدت سره 

یې سر ټیټ کړ. )پیدایښت ۴: ۵( 

دا د حقایقو سره د مخامخ کیدو په اړه د یو مذهبي شخص غبرګون دی. هغه په   قهر شو. 

تاسو کولی شئ د دې حقیقت په مثدس کتاب کې ومومئ. دا غوسه د غرور لخوا تغذیه کیږي، او د 

خپل ځان سره د ریښتینې پاتې کیدو لپاره، غرور د خپل رحمت په واسطه د خدای اراده او طریقې 

مني، خدای هغه ته د کین سترګې خلاصې کړې ترڅو د هغه پوښتنې ته: “ولې غوسه یې؟” او که 

تاسو خپل ځان وغورځاوه، نو تاسو به ونه منل شي؟ )پیدایښت ۴: ۷-۶( 

د خدای له نظره، دا اطاعت دی. هغه د قربانۍ څخه ډیر اطاعت غواړي. هغه څو ځله خپلو 

خلکو ته ویلي دي چې سندرې او عبادت کوونکي باید د شرابو تر څنګ ونه دریږي او قربانۍ 

او کله چې ما خبرې کولې، دوی نه  نه راکوي،  ورکړي. ولې کله چې ما لوستل، هیڅوک ځواب 

او د هغه  اوریدلي. )اشعیا ۶۶: ۴( هغوی قربانۍ ورکړې خو د خدای څه ته یې غوږ ونه نیوه 

اطاعت یې ونه کړ. د عبادت تر ټولو لوړه بڼه اطاعت دی. د دې په پوهیدو سره، موږ کولی شو د 

“زما اطاعت” کلمې د “که تاسو ښه کوئ” په ځای د پیدایښت په آیاتونو کې د هغې معنی بدله 

کړو. موږ کولی شو دا ډول آیتونه ولولو:

کاین، ته ولې غوسه یې؟ تاسو باید په غوسه نه شئ. له دې موضوع څخه زده کړه وکړئ. که 

تا زما اطاعت کړی وای نو ما به ستا او ستا قرباني قبوله کړې وای لکه ستا د ورور په څیر چې ما 

د هابیل او د هغه قرباني قبوله کړې وه. 

خدای خبرداری ورکړی: “که تاسو ښه کار ونه کړئ ]که تاسو د خپلې ګناه له امله اطاعت نه 

کوئ او دوام کوئ[ نو پوه شئ چې ګناه کوونکی ستاسو په انتظار کې دی او په تمه دی، مګر تاسو 

باید توبه وباسئ او بریالي شئ. “ )پیدایښت ۴: ۷(

په دې آیت کې باید دوه ټکي په پام کې ونیول شي. لومړی، ګناه )نافرماني( جذبه لري، 

د نافرمانۍ تر شا هغه ځواک دی چې د آدم له لارې د ننوتلو اجازه ورکړل شوه، دا یو هدف 

و: دا قضیه ده د یو شریر ساینس پوه په څیر چې یو څه راډیو اکټیو ګازونه په خلاص ځمکه 

کې خپروي، پداسې حال کې چې په حقیقت کې ساینس پوه پخپله شتون نلري. هغه یو 

وژونکی او ځواکمن ځواک راڅرګند کړ. یوازې هغه څوک چې محافظتي جامې او تجهیزات 
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اغوندي کولی شي د دې ګاز څخه ځان وساتي. مقدس کتاب وايي: “موږ ایماندرانو یو”  موږ 

پوهیږو چې موږ د خدای څخه یو او ټوله نړۍ په هغه کې ده. )۱ یوحنا ۵: ۱۹( 

د دې وضعیت د لیدلو بله لاره دا ده چې د ګناه د جذب قانون سره پرتله کړئ. جاذبه 

یو دایمي ځواک دی چې تل په خپل ځای کې وي او په هرڅه اغیزه کوي. که تاسو د یوې 

ودانۍ له سر څخه ټوپ کړئ، تاسو به وګورئ چې دا قاعده کار کوي او تاسو به ترټولو ټیټ 

ټکي ته راښکته شئ، او تاسو به واقعیا خورا سخت سقوط وکړئ. تاسو خامخا د سقوط اراده 

نه لرئ، یا تاسو پوهیږئ یا تاسو باور لرئ، مګر ]که تاسو د یوې ودانۍ له غاړې څخه ښکته 

شئ[ تاسو به په هرصورت ورسره مخ شئ. یوه ورځ ساینس پوهانو یو بل قانون کشف کړ، 

د پورته تللو قانون. دوی پوهیدلي چې که شرایط سم وي، د بویانسي قانون د جاذبې قانون 

ځای نیسي. نوښتګرانو د وزرونو د قانون پر بنسټ الوتکه جوړه کړه. کله چې تاسو په 

الوتکه کې الوتنه کوئ، تاسو د جاذبې له قانون څخه په یوه سطحه کې یاست او د جاذبې 

ترټولو ټیټې نقطې ته نه ښکته کوئ. مقدس کتاب موږ ته وايي: “ځکه چې په مسیح کې 

هغه ما د ګناه او مرګ له قانون څخه خلاص کړ.” )رومیان ۸: ۲( څومره حیرانوونکی خبر! 

زه یوازې تیر کال په ټوله نړۍ کې د انجیل تبلیغ کولو لپاره نږدې دوه سوه زره مایل الوتنه 

کوم. کله چې زه په دې طیارو کې ناست یم، دا ما خوشحاله کوي چې د الوتنې قانون ما د 

جاذبې له قانون څخه خلاص کړی دی. په هرصورت، که پیلوټ پریکړه وکړي چې انجنونه 

بند کړي، دوی به د وزر څخه راښکته شي او الوتکه به په بشپړ ډول مطابقت ولري. دا به د 

جاذبې احساس وکړي او په طبیعي توګه الوتکه به په تاوتریخوالي سره راښکته شي. موږ نور 

د جاذبې د قانون له مهارت څخه خوند نه اخلو، په داسې حال کې چې موږ خپل ځان د 

هغه څه په تسلط کې وینو چې مخکې مو له مهارت څخه خوند اخیستی و. مقدس انجیل 

په دې اړه مسله نوره هم روښانه کوي: “نو، وروڼو، موږ مدیونه یو، مګر د نفس نه، چی د 

هغې مطابق ژوند وکړو. ځکه چې که د خپل نفس له مخې ژوند وکړئ؛ نو مړه به شئ؛ مګر 

که تاسو د روح په وسيله د بدن ګناهونه مړ کړئ، تاسو به ژوند وکړئ. “ )رومیان ۸: ۱۲-

۱۳( که څه هم د ژوند روح قانون موږ د ګناه له قانون څخه خلاصوي، د ګناه قانون پاتې 

دی، زموږ ساتنه یا په هغې باندې حاکمیت، د ریښتینې باور یا اطاعت څخه راپورته کیږی.

“د ژوند د روح قانون” ته د “ایمان قانون” هم ویل کیږي. )رومیان ۳: ۲۷( موږ پوهیږو 

چې د ایمان قانون د ګناه قانون پورته کوي. ریښتینی باور باید د کارونو او اطاعت کونکي 

عمل سره وي. )یعقوب ۲: ۱۹-۲۳( ایمان او اطاعت نه جلا کیدونکې دي، ځکه چې اطاعت 
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د ریښتیني ایمان ثبوت دی. 

هابیل د ایمان یا اطاعت او خدای ته د تسلیمۍ له لارې د ګناه یا مرګ قانون باندې 

مهارت درلود. خدای له کاین سره په خبرو کې ورته وايي: هیله ستا ګناه ده )نه د ثقل د 

قانون غوښتنې یا کوم بل بدلیدونکي او ثابت مسله(؛ که ته زما اطاعت وکړې نو ته به په 

هغې کې پاتی شې )لکه د وزر الوتنه. په جاذبی باندې غالبیږي. 

خلاص لاسرسی

دوهم ټکی چې خدای کاین ته وښوده دا وه: “او که ته ښه ونه کړی ]تا زما اطاعت ونه کړ[، 

ګناه کوونکی په انتظار کې پروت دی.”  )پیدایښت ۴: ۷( په یاد ولرئ چې خدای د “دروازې” کلمه 

کاروي. د هر انسان په ژوند کې یو مجازی دروازه شتون لري؛ که تاسو د دې څخه خبر یاست یا نه، 

دا شتون لري. دا ستاسو د هوساینې د ننوتلو لاره ده. په دې حالت کې دا د ګناه او بد ځواک ته 

لاسرسی په ګوته کوي. خدای موږ ته له پیل څخه سم وایی چې دا د ګناه او بد نفوذ دروازې څه 

خلاصوي او څه یې بندوي. نافرماني دا خلاصوي، پداسې حال کې چې اطاعت یې بندوي.

د نورو په اړه څه پیښ شوي هغه په     خپل حکمت ټینګار کوي. دښمن یې زړه ته ننوتی، 

ورپسې کرکه. بیا د لویې لارې نفرت. هغه د قتل په اړه فکر کاوه، ډیر مخکې یې خپل ورور په 

قهر او جنون کې وواژه. هغه جنګیالی و او د خدای ویره یې له لاسه ورکړې وه. هغه د خدای د 

پوښتنې په ځواب کې خپل چلند وښوده، “ستا ورور چیرته دی: “زه نه پوهیږم، ایا زه زما د ورور 

ساتونکی یم؟” )پیدایښت ۴: ۹( هغه خدای ته دروغ وویل ځکه چې هغه ښه پوهیده چې ورور 

یې چیرته دی. هرڅوک پوهیږي چې خدای پوهیږي چې هابیل چیرته دی، مګر دا هغه وخت 

څرګندیږي کله چې یو څوک استدلال ته مخه کوي او په ژوند کې نافرمانۍ ته اجازه ورکوي. هغه 

د روحاني حقیقتونو د پوهیدو ځواک له لاسه ورکړی و. او هغه هڅه وکړه چې د خدای عکس په 

خپل حد او محدودیتونو کې راټیټ کړي، او هغه ځان د خدای په څیر هوښیار ګڼي - او ځینې 

وختونه حتی د هغه څخه ډیر هوښیار. هغه په   خپل سم ذهنیت کې نه و، لوسیفر یو پروټوټایپ 

دی، استدلال د یو شر څخه راغلی چې هغه یې د دې لامل شوی چې باور وکړي چې هغه کولی 

شي خدای له منځه یوسي. څومره احمقه! مګر هغه ډیر ځان ته متوجه کړل. )اشعیا ۱۴: ۱۷-۱۲( 

که تاسو د کاین او هابیل ملګري وئ او د کیسې څخه خبر نه یاست نو تاسو به د ټولو شرایطو 

سره مغشوش او ګمراه شوي یاست چې یو سړی چې د خدای په خدمت کې یې سخت کار پیل 

کړی و، په پایله کې به قاتل شي؟! دا څنګه ممکنه ده چې هغه خپل زړه او روح د ګناه قانون 



په پناه کی 

>>  62  <<

ته خلاص کړي؟ آیا تا په نافرمانۍ باندې اصرار اوریدلی چې په هغه کې ویل کیږي: “هغه ته مخ 

ورکړه، هغه به تا سپاره شي!” دا متل په بشپړ ډول د نافرمانۍ قانون استازیتوب کوي. که تاسو 

یوازې خپل کوچنیتوب ورته خلاص کړئ ، لکه په بند کې درز په څیر ، دا به د اوبو د زور له امله 

په بشپړ ډول مات شي او سیلاب به راشي. 

ما په دې موده کې د ۱۸ کلونو بشپړ خدمت ویاړ درلود، زه په ډیرو مواردو کې د دې قانون 

شاهد یم. ما هغه کسان لیدلي چې د خدای په کارونو کې د لیوالتیا سره پیل شوي دوی په خپلو 

کلیساګانو کې فعال وو او په دوامداره توګه یې نورو ته د عیسی په اړه شاهدي ورکوله. دوی د 

کاین په څیر وو چې په سخت کار او جديت سره پیل شوي. خو د وخت په تیریدو سره حالت 

داسې شو چې د ځان غوښتنې برخې لا هم په دننه کې پاتې دي. دا حالت د لیکوال د مستقیم 

واک یا د هغه د ټاکل شوي واک سره د ټکر په څیر کیدی شي. په هرصورت، دا تل د واک په اړه 

ښکاري. ما ولیدل چې دوی نورو ته د تسلیم کولو څخه انکار کوي او په خپلو لارو ټینګار کوي. 

دا حالت یوازې لږ مخکې دی چې د دوی ژوند په بشپړ ډول په قانون او بغاوت کې ډوب شي، دا 

شر به په قتل سره ځان نه ښکاره کوي، مګر یو شی ډاډمن دی: دا به په یو ډول ځان ښکاره کړي! 

شاید د حرص، نفرت او کینه، غوسه، بښنه، بغض، خیانت، غیبت، جنسي ګناه، د نورو ګڼو ګناهونو 

موندل چې د دوی په بدن اخته کوي، چې د نورو سره په سمه لاره روان دي، او نورو واکونو ته 

تسلیم کول دي. یو خورا سخت، د قانون پلي کولو او نه منلو وړ عمل.

که دوی په مستقیمه توګه د الهي واکمنۍ په وړاندې بغاوت او سرکشي وکړي، لکه څنګه چې 

د کاین په قضیه کې، دوی د خدای واک او ځواک انځور د کنټرول وړ کچې ته راټیټوي او په پایله 

کې دوی په زیاتیدونکي توګه متکبر او تکبر کوي. دوی د هغه ربیت اعتراف کوي ، مګر په حقیقت 

کې دوی د عیسی خدمت کوي چې دوی یې په ذهنونو کې رامینځته کړي. پرته له دې چې پوه 

شي، دوی خپل دلیلونه په زړونو کې د تخت او الهي واک څخه پورته کوي. په بل عبارت، دوی د 

هغه فریب له امله چې د دوی په زړونو کې ځای لري د حقیقت څخه سترګې پټې کړي. که ته په 

ځوانۍ کې کاین ته ووایې، کله چې هغه لا هم حساس زړه درلود او خدای ته یې خدمت کاوه: 

“یوه ورځ ته به خپل ورور ووژني”، هغه به حیران شو او سمدستي به یې ځواب ورکړ: “دا ناشونې 

ده، زه به هیڅکله داسې کار ونه کړم. مګر وروسته، هغه خپل ځان بغاوت او بدۍ ته خلاص کړ 

او یو داسې عمل یې وکړ چې مخکې د هغه لپاره ناممکن و. 

که خلک د کلیسا څخه بهر وي یا د کلیسا غړي، یوه ورځ به دوی د خدای په وړاندې ودریږي 

او د دوی د شر او بغاوت لپاره به قضاوت وشي. مګر که تاسو د دوی د ژوند دورې تعقیب کولی 
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شئ، تاسو به هیڅکله تصور ونه کړئ چې دوی به داسې برخلیک ولري. اوس هم دوی هيڅکله 

خپل ځان ته قانون ماتوونکي او باغيان نه ګوري، خو د قيامت په ورځ به چې حقيقت څرګند شي، 

نو حيران به شي، چې زه څنګه د خدای له لارښوونو څخه په اطاعت کې دومره لرې شوم؟ لکه او 

د هغه د پوښ کیدو حقیقت یې نه منل. 

د هغو کسانو لپاره چې دوکه شوي دي یوازې یوه لاره ده، او هغه د خدای رحمت لپاره چې 

سترګې یې خلاصې کړي او د خدای د حقیقت رڼا د فریبکارانو څخه د تیاره کفن لیرې کړي. زما د 

زړه غږ او د دې کتاب موخه دا ده چې خلک د خیانت، نافرمانۍ او سرکشۍ له زور څخه وژغورل 

شي او هغو کسانو ته د حق رڼا ورښکاره شي چې مخکې یې په منګولو کې اچولي دي، څو له دې 

څخه خلاص شي. ما دا پیغام په ټوله نړۍ کې خپور کړ، او کله چې وپوښتل شول چې څومره د 

نافرمانۍ په فضا کې راوتلي، ځواب تل دردناک دی. د ۵۰٪ څخه ډیر خلک! تر ټولو ډیر اقرار چې 

ما اوریدلی دی هغه دا و چې: “زه نه پوهیږم چې زه باغی او نافرمان یم تر څو چې حقیقت زما 

په زړه کې څرګند نه شي.”

زه دا هم اقرار کوم چې ما دا کتاب د داسې چا په توګه نه دی لیکلی چې هېڅکله د بغاوت 

او بې قانونۍ په پټو قدرتونو کې راګیر شوی نه وي، نه! ما خپل ځان د هغې په سختو کلاګانو 

کې موندلی دی، او د خدای مینه او رحمت زما د زړه خطا او زما لارې روښانه کړې. زه له تاسو 

سره هغه څه شریکوم چې زه پوهیږم او له هغه څه چې زه آزاد شوی یم. زه د خدای د هغه لوی 

رحمت لپاره خورا ډیر مننه کوم.

خدای، د فضل څخه بهر، هڅه کوي زموږ سترګې د نافرمانۍ ځای ته خلاص کړي. مګر لکه 

څنګه چې دا د نورو په اړه پیښ شوي، موږ به هم د حقیقت د لیدلو توان ونلرو که موږ لومړی 

خپل ځان عاجز نه کړو. په راتلونکي څپرکي کې به موږ د عاجزۍ ډراماتیک اهمیت او زموږ په 

نجات کې د هغې رول او د غرور سره ورته وژونکې پایلې وګورو.
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د خدای په نظر، نسبي اطاعت په اصل کې اطاعت نه دی.

د شاول ژوند، د اسراییلو لومړی پاچا، یو روښانه انځور وړاندې کوي کله چې موږ د نافرمانۍ 

سره لوبې کوو د هغه ژوند یوه غمجنه کیسه ده چې زموږ د مومنانو لپاره ډیری درسونه لري. 

د خدای په کلام کې د هغه په     وړاندې د اصلاح او عذاب ډیری مفکورې کلیدي شتون لري. د 

هغه ژوند ته یو سرسري نظر موږ ته د الهی واک بشپړ اطاعت نه کولو روحاني پایلو روښانه پوهه 

راکوي. که موږ اجازه راکړو، دا پوهه به موږ پیاوړي کړي او موږ ته د شاؤل ناکامۍ خبر کړي یو. 

موږ ته ویل شوي دي: "دا شیان د دوی لپاره د مثال په توګه پیښ شوي او زموږ لپاره د عبرت په 

توګه لیکل شوي چې په داسې وخت کې ژوند کوي چې د ټولو عمرونو پای ته رسیدلی وي." )اول 

قرنتیان ۱۰: ۱۱(

نسبي اطاعت

راځئ چې له هغه ځایه پیل وکړو چې د اسراییلو لوی پیغمبر سموئیل د خدای له خولې څخه 

صادر شوي حکم سره شاؤل ته ځي. هغه شاؤل ته اخطار ورکړو چې دا لارښوونې په دقت سره 

تعقیب کړي: "نو لاړ شه او عمالیقیانو ته ماتې ورکړه، د هغوی ټول ملکیتونه له منځه یوسه او په 

هغوی رحم وکړه، مګر نارینه، ښځې، ماشومان، ماشومان، غواګانې، پسونه، اوښان او وزې ووژنه 

وه."  )اول سموییل ۱۵: ۳( د عمالیقانو هیڅ یو مال، که انسان وي یا حیوان، باید ژوندي پاتې 
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نشي. هر ژوند باید تباه شي. د ساؤل ځواب ته وګورئ، هغه ونه ویل، "زه به دا کار ونه کړم، ډیری 

وختونه، دا غوره ده چې یوازې ښکاره محدود کړئ!" مګر موږ به ژر پوه شو چې دا ریښتیا ندي. 

نافرماني ده. دا داسې نه وه چې شاؤل لومړی موافقه وکړه، بیا یې خپل فکر بدل کړ. زموږ څخه 

ډیری د نافرمانۍ دا ډول خورا ښه پوهیږي. شاؤل دې کار ته لومړیتوب ورکړ او غفلت یې ونه کړ 

او بیا یې ناڅاپه په هیرولو کې نافرماني وکړه. ډیری دا مني چې دا چلند تابع نه دی، مګر دوی 

د هغه د ښه نیت له امله بخښنه کوي. ډیری احتمال، هرڅوک موافق دي چې دا سناریوګانې د 

نافرمانۍ نمونې استازیتوب کوي. مګر راځئ چې خپل پام شائول ته واړوو. 

هغه سمدلاسه خپل لښکر راټول کړ او په عمالیقو باندې یې د برید لپاره چمتو کړل. هرڅه 

سم ښکاري؛ هغه ټول سړي، ښځې، ماشومان د شاؤل د تورې د تیغ او د هغه د لوی لښکر څخه 

تیر کړل او ووژل. په هرصورت، د عمالیک پاچا هغه ولې د خپل وخت کلتور تعقیب کړ، که تاسو 

د دوی مشر ژوندی نیولی وي، تاسو به هغه د یو غلام په توګه خپل ماڼۍ ته راوړئ. 

شاؤل په زرګونو وحشي ځناور ووژل، خو هغه ښه پسونه، غويی، خوسکي، پسونه او هر څه 

چې ښه وو ونه وژل، او هغه خپل قوم ته ورکړل چې خدای ته قرباني کړي او په حقیقت کې د 

مقدس کتاب عمل پوره کړي. تصور وکړئ چې خلکو به د هغه عملونو ته څنګه کتلي وي پداسې 

حال کې چې دوی هغه څاروي درلودل چې دوی یې د څښتن لپاره قرباني کړل، دوی له ځان سره 

فکر وکړ: "موږ څومره ښه پاچا لرو، هغه تل خدای په پام کې نیسي." 

په دې اړه د خدای نظر په بشپړ ډول توپیر درلود. هغه سموئیل ته په ژړا وویل: "زه پښیمانه 

یم چې ما شاؤل پاچا جوړ کړ ځکه چې هغه زما پیروي نه کړه، هغه زما غوښتنه پوره نه کړه." 

سموئیل په قهر شو او ټوله شپه یې څښتن ته دعا وکړه. )اول سموییل ۱۵: ۱۱( 

شاؤل په لسګونو زره خلک وژلي وو او یوازې یو ژوندی پاتې شوی و هغه د خدای په امر 

۹۹.9٪ ترسره کړی و، موږ د هغه اطاعت وینو، مګر خدای یې نه دی لیدلی. بالاخره د نبي په 

وسيله په راتلونکو څو آيتونو کې هغه ته “سرکش” وايي. نو موږ زده کوو چې نسبي اطاعت په 

هیڅ ډول د خدای له نظره اطاعت نه ګڼل کیږي. په حقیقت کې، اطاعت چې تقریبا بشپړ وي، 

حتی تر ۹۹٪ پورې، اطاعت نه ګڼل کیږي، مګر دا نافرماني ده. ما څو ځله دا نظر اوریدلی دی: 

"تاسو ولې هغه څه نه ګورئ چې ما کړي دي؟" ته ولې یوازې هغه کوچنیو ته ګورې چې ما نه دي 

کړي؟" شاول کولی شي داسې شیان ویلي وي. که دا د انساني استدلال او منطق سره سم وي، مګر 

دا د الهي استدلال سره سمون نلري! 

سموئیل د شاؤل لیدو ته لاړ او کله چې هغه ورته ورسید، نو شاؤل یې په تود هرکلي وویل: 
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"د خدای برکت دې وي! ما د خدای حکم عملي کړ. )اول سموییل ۱۵: ۱۳( تاسو کولی شئ د هغه 

په   غږ کې ډاډ او خوښۍ واورئ. زه په بشپړ ډول باور لرم چې شاؤل مخلص او صادق و. هغه په     

ریښتیا باور درلود چې هغه امر کړی و، پداسې حال کې چې خدای هغه یو باغی بللی. موږ د دې 

لامحدود واټن لپاره څه توضیح کولی شو د هغه څه تر مینځ چې خدای یوه شپه مخکې وویل 

او هغه څه چې ساؤل په ځان باور درلود؟! ځواب په دې جمله کې دی: "د کلام عمل کوونکی 

اوسئ، نه یوازې اوریدونکی؛ "ځان فریب کړه!" )یعقوب ۱: ۲۲( کله چې یو څوک د خدای د کلمې 

نافرماني وکړي او هغه ته په ښکاره ډول وښودل شي، د هغه په   زړه باندې یو پرده ایښودل کیږي 

او هغه پرده د هغه لید خرابوي او بندوي. دا فریب دی. شاؤل د خپل استدلال په واسطه د هغه 

د عمل په دوکه کولو قانع شو، پداسې حال کې چې د هغه عمل غلط و. د هغه باور د خدای 

حقیقت سره مخالف و، که څه هم دا د انساني استدلال سره موافق و، دا لومړی ځل و چې شاؤل 

د خدای کلام په بشپړ ډول اطاعت کولو کې پاتې راغلی. سموییل دمخه د هغه د نافرمانۍ له امله 

هغه ملامت کړی و. )اول سموییل ۱۳: ۱-۱۳( دا ممکنه ده چې نورې بیلګې شتون ولري چې ثبت 

شوي ندي. شاؤل د نافرمانۍ ځانګړتیا درلوده. هرڅومره ژر چې دا خصوصیت رامینځته شي، دا د 

حقیقت او غلطۍ ترمینځ توپیر کول خورا ستونزمن کوي. 

د دوکی پرده

ایا تاسو په یاد لرئ چې لومړی ځل چې تاسو د خلاصون وروسته ګناه کړې وه؟ زما په یاد دي 

ما داسې احساس کاوه لکه یو تیز چاقو چې زما زړه ته ننوتلی وي. د خدای د ماشومانو په توګه، 

موږ ټول د داسې احساس سره اشنا یو. دا د روح القدس غوښتنې او زموږ د زړونو له امله پیښ 

شوي چې موږ ماتوي. مګر څه پیښیږي کله چې موږ د ریښتیني توبې سره بیرته راستنیدو پرځای 

د خپلو اعمالو توجیه کول پیل کړو؟ دوه شیان واقع کیږي: لومړی دا چې د هماغه نافرمانۍ عمل 

تکرار کړو، دوهم دا چې د فریب پرده زموږ په زړونو کې پټیږي او په پایله کې یې د فرضیت 

احساس کمیږي او پر ځای یې دلیل راځي. 

په راتلونکې ګناه او سرغړونې کې، موږ نور هغه چاقو ]چې زموږ په زړه کې ډوبیږي[ ډیر تیز 

نه وینو، ځکه چې په هغې باندې یو پوښ ایښودل شوی دی. په داسې حالت کې، موږ یوازې یو 

څه نا آرامۍ احساس کوو. یوځل بیا موږ خپل ځان توجیه کوو او یو بل پرده زموږ زړه پوښي او 

د حق غږ خاموشوي. بل ځل چې موږ جرم کوو، مکلفیت یوازې موږ ته ټکان ورکوي. که موږ بیا 

خپل ځان توجیه کړو، فریب به زموږ زړه د کفن په څیر پټ کړي. كه بيا ګناه وكړو نو هغه پوښ   
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به دومره غټ شي چې د فرض لپاره به ځاى نه وي او يوازې توجيه به پاتې وي. خیانت له موږ 

څخه حقیقت پټوي او ضمیر مو وچیږي. په دې مرحله کې، یو سړی ممکن د ټولو نیکیو څخه 

لیرې شي، یا لکه څنګه چې ډیر احتمال لري، هغه به په یو ډول ښه وي، مګر د ښه او بد د پوهې 

تر لعنت لاندې به ژوند ته دوام ورکړي. د هغه د سم او غلط احساس اوس د ژوند له کلمې پرته 

له بلې سرچینې څخه راځي چې له لارې یېروح القدس د موادو په زړه کې جذب شوی، دا سرچینه 

اخلي. هغه په   هغه فریب کې دی چې د هغه په     زړه کې دی

دوهم، هغه، هغه ژوند کوي دا فریب ممکن د انجیل کتابونه وي، کوم چې خلک مړه کوی. 

)۲ قرنتیان ۳: ۶( هغه څه چې ټولنه یې فکر کوي سم او غلط دي. په هرصورت، هغه د ژوندي 

خدای سره په اړیکه کې دی. اوس یوازې دی. هغه د خدای پیغام اوریدلی شي د خدای پیغمبر له 

لارې چې د خدای لخوا لیږل شوی. 

یو درې مرحلې پروسه

د دې لپاره چې یو څوک د هغه په     نافرمانۍ کې وویني، خدای هغه د پرمختګ پروسې له لارې 

اخلي. هغه لومړی هڅه کوي چې د مکلفیت له لارې سړی سره وګوري. خو كه څوك پرله پسې 

نافرماني وكړي، په داسې ځاى كې به ځاى پرځاى شي، چې زړه يې په مستقيم ډول خداى ته نه 

شي رسېداى، نو لكه څنګه چې خداى سموئيل ته د پېغام سره لېږلى دى. د نبی اصلي او ریښتینی 

خدمت دا دی چې د خلکو سترګې خلاصې کړي چې لارې وګوري. خدای کولی شي هر څوک د 

نبی پیغام سره واستوي. دا اړینه نه ده چې یو څوک ریښتینی نبی وي؛ پیغام د شپون، پلار، مالک، 

ماشوم یا ملګري له لارې ورکول کیدی شي. یعقوب تشریح کوي: “زما وروڼو، که په تاسو کې یو 

له حق څخه انحراف وکړي او بل یې بیرته راولي، نو هغه ته خبر ورکړئ چې څوک یو ګناهکار له 

ګمراهۍ څخه راوګرځوي، هغه به د مرګ څخه ژوند وژغوري او بې شمیره ګناهونه به پټ کړي.” 

)یعقوب ۵: ۱۹-۲۰( په یاد ولرئ چې دا پیغام دا هغه ایماندارانو ته خطاب کیږي چې په ګناه کې 

دي. د “بې شمیره ګناهونو” ترکیب ته مستقیم پام وکړئ. د اخطار، علت دا تکرار نافرماني ده. 

هرڅومره ژر چې یو نبی یا پیغمبر رالیږل شوی وي، که موږ هغه ته غوږ ونه نیسو، خدای 

به موږ د قضاوت له لارې پوه کړي، پولس لیکي: “که موږ د ځان قضاوت وکړو، موږ به قضاوت 

ونه شو.” )اول قرنتیان ۱۱: ۳۱( په دې آیت کې د “قضاوت” کلمه دوه ځله کارول شوې ده، په 

هرصورت، هر یو جلا جلا کلمه لري: “مګر که موږ پخپله قضاوت وکړو”، دلته د قضاوت لپاره 

یوناني کلمه)Diakrino(  ده چې معنی لري “جلا کیدل. لوی او د پام وړ جلا کول.” دا هغه وخت 
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پیښیږي کله چې موږ خپل ځان په بشپړه توګه و ازمایو، موږ د خپل ضمیر څخه جامې او پوښ 

لرې کوو. موږ دا په خپله نافرمانۍ په توبه او اعتراف سره کوو: “موږ قضاوت نه شو” کوم چې 

دلته د قضاوت لپاره یوناني کلمه ده )Krino( چې معنی یې “مجازا یا غندنه” وايي: “نو کله چې 

خدای زموږ قضاوت وکړ ]Krino[، سزا کوو ترڅو موږ په نړۍ کې محکوم نه شو. )آیت ۳۲( خدای 

لیواله دی چې موږ له خپل نافرمانۍ څخه جلا کړي ترڅو موږ د نړۍ سره ملامت نه شو. )متی ۷: 

۲۰-۲۲ ؛ لوقا ۱۲: ۴۸-۴۵(

له همدې امله پوښتنه راپورته کیږي: “خدای څنګه خپلو خلکو ته سزا ورکوي یا قضاوت کوي، 

په داسې حال کې چې دوی د نبوي اخطار څخه سترګې پټې کړې، معمولا د دې پوښتنې په ځواب 

کې باید د سختیو، ناروغیو یا هر ډول آفتونو په کارولو سره وویل شي؟” زبور لیکونکی وايي:

ما به تېروتنې کولې، خو اوس زه ستا خبره ساتم “مخکې له دې چې مصیبت 

ووینم”. ای خدایه، زه پوهیږم چې ستا قانون انصاف دی او هغه مصیبت چې 

تا په ما راورساوه هغه ستا له امانتونو دی. )مزمور ۱۱۹: ۷۵-۶۷(

که موږ د قرنتیانو په لومړي لیک کې د پولس کلمو ته وګورو، نو موږ به وګورو چې هغه دا 

مسله هم په بشپړ ډول روښانه کوي: “له همدې امله ستاسو څخه ډیری ضعیف او ناروغه دي، 

او ستاسو څخه ځینې ویده دي. خو که موږ خپل ځان واکمن کړو، موږ به واکمن نه شو.” )اول 

قرنتیان ۱۱: ۳۱-۳۰(

ژوندی مثال

زه د ډیرو مثالونو شاهد یم چیرې چې خلک د خدای د پخلاینې پروسې لومړیو دوو میتودونو 

ته د ځواب نه ورکولو له امله قضاوت او انضباط شوي دي. سم کله چې زه په ټیکساس کې د 

ځوانانو په کمپ کې تبلیغ کوم. دا یوه ننګونه وه؛ ځکه چې ډیری ځوانانو په لومړۍ اونۍ کې د 

ګناه، ټکر او نورو له امله د خدای په وړاندې خپل حساسیت له لاسه ورکړی و. په هره غونډه کې، 

یو شمیر ځوانان نجونی او هلکان عیسی ته راغلل او له خپلو ګناهونو یې توبه وکړه، ډیری یې 

جنسي اړیکې درلودې او د عزت او وقار سره د مسیح په وینه پاک شوي. زه د تیرې شپې جشن ته 

په لیوالتیا سره سترګې په لار وم، ځکه چې ما ټوله اونۍ توبه لیدلې وه. 

کله چې زه وروستۍ ناستې ته لاړم، زه پوهیدم چې هغه څه چې ما وړاندوینه کړې وه پیل نه 

شي. یوځل بیا، ما اړتیا احساس کړه چې د نظم او سمون په اړه خبرې وکړم او خلک توبه وباسی. 
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کله چې زما د خبرو وخت و، ما مایکروفون واخیست او روح القدس ماته وښوده: “په تالار کې 

لاهم یو سړی دی چې سرکش او نافرمان دی. دې سړي ته بل چانس ورکړئ چې مخ ته راشي!” )ما 

په تیره غونډه کې د نافرمانۍ په اړه خبری کړی وی.( 

ما هغوی ته زنګ وواهه. یو څو ځوانان راغلل، مګر ما په خپل زړه کې احساس وکړ چې په 

دوی کې هیڅوک هغه څوک نه و چې روح القدس یې په لټه کې و. دوی حساس ځوانان وو چې 

ستونزه یې د بل څه احتمال و.

روح القدس بیا زما زړه ته وویل: “دغه کس ته ووایه چې که نن شپه توبه ونه کړي، د هغه 

د ژوند قضاوت به وشي.” یوځل بیا، ما احساس وکړ چې هغه څوک چې روح القدس ورته اشاره 

کوي په هغه ډله کې نه دی، روح القدس بیا زما له زړه سره خبرې وکړې: “دې سړي ته ووایه که 

له توبې څخه انکار وکړي نو قضاوت به وي!” هغه ماته دا خبره په ډېر ټینګار سره وکړه، بیا مې د 

هغه غږ واورېد، چې ویل یې: دې سړي ته ووایه چې د توبې بلنې ته ځواب ورنکړي، په راتلونکو 

دریو اونیو کې به له موټر سره ټکر وکړي. 

ما په ویره او ټکان سره ځواب ورکړ چې روح القدس زما په زړه کې تیر شوی و. مګر زه 

پوهیدم چې د دوی څخه هیڅ یو هم هغه سړی نه دی چې خدای یې غواړي. خدای ماته وښودله 

چې زه باید د دې خلکو خدمت وکړم چې راغلي دي او د دوی لپاره دعا وکړم. ما داسې وکړل او له 

هغې وروسته، غونډه په یوه ځواکمنه بڼه بدله شوه لکه څنګه چې ما تمه درلوده. ډیری ځوانانو 

د خدای څخه ډالۍ ترلاسه کړې او ځینې یې د خدمت لپاره وبلل. ځینې     روغ شول او د خپل ژوند 

لپاره یې هدف وموند. هغه شپه د هیچا لپاره نه هیریدونکې وه.

څو میاشتې وروسته د هغو ځوانانو شپون راته زنګ وواهه. هغه ماته د ځوانانو د کمپ يو 

وړيا راپور راکړ او ويې ويل: “جانه، زموږ د ځوانانو په ډله کې يوه د لېسې نجلۍ ده چې زموږ 

لپاره د نورو په پرتله زياتې ستونزې لري. هغه تل نافرماني کوي او د ستونزو لامل کیږي. ما احساس 

وکړ چې هغه هغه و چې روح القدس په هغه شپه خبرې کولې. زه ډیر مایوسه شوم کله چې ما 

ولیدل چې هغې د توبی بلنې ته ځواب ونه ویل )زه نه پوهیږم چې دا نجلۍ څوک وه(. 

هغه دوام ورکړ: “د کمپ څخه درې اونۍ وروسته، لکه څنګه چې تاسو خبرداری ورکړی و، 

هغه د موټر حادثه درلوده.” موټر چپه شو.

زه په بده توګه لړزیدلی وم، ما غوښتل پوه شم چې څه پیښ شوي. زه پوهیدم چې ما د روح 

القدس له لارې خبرې کړې وې، مګر ما هیله درلوده چې دا سړی د هغه د غمجنې پیښې دمخه د 

روح القدس غږ اوریدلی وي. هغه دوام ورکړ: “خدای د دې نجلۍ ژوند وژغوری!” هغه په   نازک 
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حالت کې وه، خو اوس بیرته راستون شوی دی. هغه اوس مهال یوه له هغو نجونو څخه ده چې 

زموږ په کلیسا کې خدمت کولو ته لیواله ده. هغه په   بشپړه توګه مختلف شخصیت شوه. د هغې 

ژوند په بشپړه توګه بدل شوی دی! 

راځئ چې د خبرې یو ځل بیا ولولو: “مخکې له دې چې ما مصیبت ولید، زه ګمراه شوی وم.” 

مګر اوس زه ستاسو کلام ساتم. دا خدای نه دی چې په موږ باندې دا ډول آفتونه راولي. نه، هغه 

زموږ څخه د ساتنې لاس اخلي او دښمن ته اجازه ورکوي چې دا وکړي. 

هغه څه چې اطاعت به موږ له هغه څخه ساتي. مزمور لیکونکی په واضح ډول وایی چې:

“تا خلک زموږ په سر کړل او موږ د اوبو او اور څخه تیر کړل، مګر تا موږ 

بدبخت نه کړو.” )مزمور ۶۶: ۱۲(

دې ځوانې میرمنې په یوه پیښه کې د هغه پام ځان ته اړولی و. په روغتون کي يې توبه وکړه 

او د خرم او برکات پر ځای ولاړ. دا د هغی د صداقت لپاره د خدای لومړی انتخاب نه و، مګر دا 

یوازینۍ مؤثره لاره وه کله چې نورې ټولې لارې ناکامې شوې.

ما غوښتل ووایم چې ټولې پیښې داسې پای لري، مګر داسې نه ده. یو بل سړی مې یادیږي؛ یو 

ځوان هغه سرکشه او بې واکه وه! یو خادم چې زه یې پیژنم هغه ته خبرداری ورکړ، مګر هغه دې 

خبرتیا ته پام ونه کړ او له دې پیښې لږ وروسته د موټر چلولو په پیښه کې ووژل شو. زه کولی شم 

نور ډیری مثالونه ورکړم. ډیری یې توبه وکړه او برکت یې ورکړ، او داسې نور هم وو چې برخلیک 

یې د پاچا شاؤل په څیر و.

د قرباني په برابر کی اطاعت

راځئ چې بیرته د شاؤل کیسه ته لاړ شو. سموئیل د شاؤل فریب ولید او سمدلاسه یې د ریښتیني 

پیغمبر او رسول په څیر کیسه وکړه سمویل وپوښتل: “بیا دا زما په غوږونو کې د پسونو غږ او د 

غواګانو ټیټ غږ دی چې اورم؟ )اول سموییل ۱۵: ۱۴( شائول سمدلاسه ځواب ورکړ: “دا د عمالیقانو 

څخه راوړل شوي وو، ځکه چې خلکو سره ښه پسونه او غواګانې نه وې چې څښتن ستاسو خدای ته 

قرباني کړي، او پاتې نور مو په بشپړه توګه له منځه یوړل. )اول سموییل ۱۵: ۱۵-۱۴( 

کله چې شاؤل د حقیقت سره مخ شو، نو هغه د خپل ځان څخه تور واخیست او خلکو ته 

یې واړوله. هغه داسې استدلال وکړ: “ما غوښتل چې اطاعت وکړم، مګر زما خلکو زه مجبور کړم 

چې د کار کولو توان نلري.” 
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آدم او حوا خدای ملامت کړل. حوا موږ ملامت کړو. ادم هغه سمه وه، خدای ورته دا ښځه 

ورکړې وه او ښکلې ښځه یې ورکړې وه. خو هېچا هغه دې ته اړ نه کړ چې میوه وخوري. هغه دا 

په خپله خوښه وخوړله. هو، حوا دوکه شوې وه، مګر هغې پخپله نافرماني غوره کړه.

شاؤل د خلکو مشري وکړه. د شاؤل خلکو مشري نه کوله. هغه نه یوازې د خپلې نافرمانۍ 

مسؤل و، بلکې د دوی د نافرمانۍ مسؤل هم و. هغه یوازینی کس و چې د نورو د رهبرۍ او 

لارښوونې واک درلود.

مشرانو، په غور سره واورئ! تاسو د هغه نافرمانۍ لپاره چې تاسو یې په ژوند کې اجازه لرئ 

هغه څوک چې ستاسو په پاملرنې باور لري تاسو به ومومي، تاسو به بیرته تادیه کړئ. 

عیلی، د اسراییلو مشر او د سموئیل ښوونکی، پوهیده چې د هغه زامن د خدای امرونو ته 

سپکاوی کوي، مګر هغه هیڅ هم ونه کړل. د سزا ورکولو لپاره یې د هغوی ملاتړ وکړ، خو له خپل 

واک څخه یې کار وانه خیست او نه یې له دندې ګوښه کړ او نه یې د هغوی د کړنو مخه ونیوله. 

له همدې امله، خدای حکم وکړ: “ما هغه ته خبر ورکړ چې زه به د هغه د کور د ګناه په اړه 

سخته قضاوت وکړم ځکه چې هغه پوهیږي، ځکه چې د هغه زامنو په ځان لعنت کړی او هغه 

یې نه منع کړی.” )اول سموییل ۳: ۱۳( دا یوازې د هغه زامن نه و چې قضاوت شوی و، بلکې هغه 

پخپله هم قضاوت شوی و. 

له هغې وروسته، شاؤل خپله نافرماني ثابته کړه، ځکه چې هغه پسونه او غواګانې خدای ته 

د نذرانې او قربانۍ په توګه پریښودل. تاسو پوهیږئ هغه په     دې فکر کې دوکه شوی و چې د 

نافرمانۍ له لارې هغه کولی شي د منلو وړ قرباني وړاندې کړي یا د خدای خدمت وکړي. دا د 

بغاوت یوه هوښیاره او فریبناکه بڼه وه.

عیسی دا مسله په دې ډول بیانوي: “که څوک وغواړي چې زما پیروي وکړي، هغه باید خپل 

ژوند  قربانۍ  د  چې   )۲۴  :۱۶ )متی  وکړي  پیروي  زما  او  کړي  پورته  صلیب  خپل  کړي،  رد  ځان 

استازیتوب کوي، تاسو کولی شئ د ځان قرباني ژوند ولرئ.” ، مګر تاسو په حقیقت کې د خدای 

له ارادې څخه انکار نشي کولی خپل ځان قربانۍ غوره کړئ او د خدای په وړاندې بغاوت ته دوام 

مه ورکوئ! 

د هغه څه تمرکز د اطاعت په کلمه دی چې موږ یې اطاعت کولی شو ځکه چې زموږ پلانونو 

او غوښتنو ته له مرګ پرته، موږ به په نهایت کې د ارادې ترمینځ په ټکر کې پاتې شو. خدای او د 

انسانیت اراده او هیله. که موږ خپل ژوند یوې خواته نه کړو، نو موږ به د خپلو غوښتنو د پوره 

کولو لپاره لاره پیدا کړو چې د هغه سره په ټکر کې دي. موږ حتی انجیل د دوی د توجیه کولو 
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“ایا موږ د  له ځانه وپوښتو:  باید  په توګه کاروو، لکه څنګه چې شاؤل وکړ. موږ  لپاره د اساس 

خدای خدمت کوو؟” ایا پدې کې نافرماني شامله ده؟” که داسې وي، شیطان زموږ د قربانیو څخه 

کار اخلي دا نافرماني ده. هغه به جلال ومومي، ځکه چې هغه بنسټ ایښودونکی او څښتن دی.

په دې وخت کې سموئیل د شاؤل دلیل خاموش کړ او ویې ویل:

“په پام کې ونیسئ تر هغه چې زه تاسو ته ووایم چې خدای تیره شپه ماته 

وویل. هغه ورته وویل: ماته ووایه او سموئیل وویل: کله چې ته په خپلو 

سترګو کوچنی وې ایا ته د اسراییلو د قبیلو مشر نه یې او ته د اسراییلو پاچا 

نه یې؟ او خدای ته په یوه لاره رالیږلی وی او ویې فرمایل: دا ګناهکاران په 

بشپړه توګه له منځه یوسه او له هغوی سره وجنګیږه تر څو دوی تباه شی. 

نو تا ولې د خدای کلام ته غوږ ونه نیوه، په بدل کې مو په غنیمت برید وکړ 

او هغه څه مو وکړل چې خدای نه غوښتل؟ )اول سموییل ۱۹-۱۵:۱۶(  

سموئیل وویل: کله چې ته په خپلو سترګو کوچنی وې، ته د اسراییلو د قبیلو مشر وې. ایا ته نه 

یی؟” په بل عبارت: “شاؤله! کله چې ته لومړی پاچا شوی، بې ادعا، عاجز او زوال “ وې.”

په  پاچا شي، شاؤل  باید  ته وویل چې  کله چې سموئیل هغه  کلونه مخکې،  موږ ګورو چې 

ناباورۍ کې ځواب ورکړ: “ایا زه د بنیامین او د اسراییلو تر ټولو کوچنیو قبیلو نه یم؟” او آيا زما 

قبيله د بنيامين د قبيلې د ټولو قبيلو نه وړه نه ده؟ نو ته ولې ماته داسې خبرې کوې؟” )اول 

سموئیل ۲۱: ۹( شاؤل ځان د پاچا په توګه نه لیده، هغه حیران شو چې خدای ولې د هغه په     څیر 

یو کوچنی سړی غوره کړ. 

وروسته، کله چې خدای غوښتل هغه د اسراییلو په وړاندې وړاندې کړي، هر یو قبیله د خپلو 

ټولو دعاګانو سره راغلل. د بنيامين قبيله د هغوئ څخه غوره شوه. د دې قبیلې څخه، د شاول 

کورنۍ غوره شوه، او بیا شاول پخپله: “د بنيامين قبيله سره هو اخیستل شوی، او واخستل شو او 

شاول د هغه قبیله نږدې شوه، او کله چې هغوی د هغه په   لټه کې وو، دوی یې ونه موندل. نو 

هغوی یو ځل بیا د خدای څخه وپوښتل، “ایا هغه سړي دا کار کړی دی؟” ایا هغه به بل ځای 

 )۲۲-۲۱-۱۰ سموئیل:  )اول  پټوي  ځان  کې  مینځ  په  شیانو  د  “اوس  ورکړ:  ځواب  خدای  راشي؟” 

شاؤل د خدای په خلکو باندې د حکومت کولو څخه انکار وکړ. هو هغه په   سترګو کې کوچنۍ و. 

سموئیل هغه ته دا یادونه وکړه او دوام یې ورکړ: “خدای تا ته یو ماموریت درکړی و او ویې ویل: 

لاړ شه او هرڅه په بشپړه توګه ترسره کړه ... ته اوس ولې فکر کوئ چې ته د خدای څخه ډیر 
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پوهیږئ؟” ستا عقل کله د خدای د حکمت او بصیرت ځای نیسي؟ ایا ته اوس د هغه ځای نیولی 

دی؟ ولې د حق او باطل له خدای پرته له بلې منبع څخه لټون کوئ؟ په دې عاجز او بې رحمه 

سړي څه شوي؟” یا زموږ څخه څوک د خدای څخه ډیر پوهیږي، مګر کله چې موږ نافرماني کوو، 

د خدای او زموږ شاوخوا خلکو ته پیغام دا دی چې موږ د خدای څخه ډیر پوهیږو! هغه څوک 

چې نه یوازې نړۍ بلکې هر څه چې په نړۍ کې دي پیدا کړي. هغه خالق چې په خپلو ګوتو یې 

اسمان کې ستوري ایښي دي. مګر کله چې موږ د هغه مشورې له پامه غورځوو، موږ د انسان 

عقل تر هغه لوړ ګڼو!

 تمرد او جادوګري

سموئیل شاؤل ته وکتل او په زړورتیا سره یې وویل:

ایا خدای د سوزېدونکې قربانیو سره خوښ دی یا د خدای د حکم په اطاعت 

د پسونو غوړ  او  اطاعت وکړئ  قربانۍ  د  دا غوره ده چې  اوس  کولو سره؟ 

واورئ. ځکه چې نافرماني د جادوګرۍ ګناه ده، او وژنه د بت پرستۍ په څیر 

ده. ځکه چې تاسو د خدای کلام پریښوده، هغه هم تاسو د سلطنت څخه 

لرې نه کوی. )اول سموییل ۱۵: ۲۳-۲۲(

مستقیم مثال د جادوګرۍ سره تړاو لري: “بغاوت د جادو د ګناه په څیر دی” په یاد ولرئ چې 

د “لکه ...” ۱۱ کلمې په انګلیسي ژباړه کې په واضح ډول ویل شوي دي دا په دواړو کې عام دي 

د نوي کنگ جیمز KJ او )NKJ( نسخې. کله چې کلمې په یوه ځانګړې بڼه )ایټالیک( کې کارول 

کیږي چې د متن یا کراسورډونو په متن کې نه وي، نو د موضوع د لا روښانه کولو لپاره د ژباړونکي 

لخوا اضافه کیږي یوازې “IS” دی. 

دا متن باید په لاندې ډول ولوستل شي: “ځکه چې نافرماني جادو ده” دا ژباړه د دې آیت معنی 

روښانه کوي. دا یوه خبره ده چې ووایو بغاوت د جادو سره ورته دی، او دا ووایه چې دا واقعیا 

جادوګر دی، یو بشپړ توپیر دی. البته، یو ریښتینی مسیحی به هیڅکله په پوهه سره  جادو ونه 

کاروي. خو څومره چې په ناخبره توګه د فریب له امله تر اغیز لاندې دي؟

د “جادو” کلمه ذهن ته د یو تور رنګه څیره انځور راوړي چې منترونه او د منترونو تلاوت 

کوي، په جارو باندې حرکت کوي او راتلونکی د شیشې له لارې ګوري لکه څنګه چې یو لوښی په 

اور کې جوش شوی وي. یا شاید په خورا عصري نسخه کې دا هغه څوک وي چې جادو کوي او په 

نورو باندې د تاثیر کولو لپاره لعنت کوي. راځئ چې دواړه عکسونه زموږ شاته واچوو او د ظاهري 
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لید په پام کې نیولو پرته د جادوگرۍ اصلي مفهوم ومومو. هغه عبراني کلمه چې په دې آیت کې 

د جادو لپاره کارول شوې ده qesem ده. په هرصورت، د دې کلمې معنا: د جادوګرۍ، متخصصین 

موږ ته وايي چې د جادو ساینس ته اشاره کوي د اصطلاح سمه معنی نامعلومه ده، کوم چې د دې 

اصطلاح په ژباړو کې د توپیر لامل کیږي بڼه یا طریقه نه، مګر د جادو د هدف پایله. 

جادو د بد روحونو نړۍ ته دروازه پرانیزي. د جادو هدف د پیښو، حالاتو یا خلکو کنټرول په 

مختلفو لارو ترسره کیږي، کوم چې ډیری وختونه د روحونو په نړۍ کې د څه په اړه د پوهیدو او 

پوهاوي پرته ترسره کیږي، په جادو کې د عمل څخه په بشپړه توګه خبرتیا نه شتون لري د هغو 

ځواکونو په اړه چې په دې مسله کې لاسوهنه کوي په بشپړه توګه درک او خبرتیا لپاره ترسره 

کیږي په اصولو کې، جادو د بشپړ پوهاوي سره یا د پوهاوي پرته ترسره کیدی شي. د هغې هدف د 

تسلط او کنټرول دی، مګر په یو ډول کنټرول په ناڅاپي توګه، د کنټرول عمل لپاره، د بد روحونو 

نړۍ ښکیل کیږي.

د نافرمانۍ له لارې غلامي

په تیرو وختونو کې، ما د یو ځوان شپون په توګه، د جادو د ساینس په اړه زده کړه وکړه او 

د دې مسلو سره دخیل شوم. د لوړو زده کړو په چاپېریال کې داسې ځوانان وو چې په جادوګرۍ 

بوخت وو یا په مختلفو کچو کې د روحونو رابلل کېدل، زما د ځوانانو د ډلو مشرانو د خپلو هغو 

ټولګیوالو راپور راوړ چې په جادوګرۍ او شیطانیت کې ښکېل وو. یو له خورا په زړه پورې اصولو 

څخه چې ما ډیری وختونه د جادوګرانو څخه زده کړل هغه دا چې کله یو نوی کس د جادوگرۍ 

ډلې سره یوځای شو، د ډلې مشرانو به هغه وهڅول چې مخدره توکي وکاروي، شراب وڅښي، غیر 

رواجي جنسي اړیکې ولري، غلا وکړي او نور کارونه وکړي. چې د خدای یا ټولنې قوانین ننګوي. زه 

تر هغه وخته سخت وم تر څو چې خدای دا حقیقت را څرګند کړ: “نافرماني جادو دی.”  

دوی فکر کاوه چې هرڅومره چې دوی بغاوت وکړي، دوی به ډیر ځواک ترلاسه کړي، او دوی 

د قدرت په لټه کې دي. دا ریښتیا ده، ځکه چې بغاوت دا جادوګري ده.

او ځواک ته  نافرماني کوي، هومره دوی خپل نفوذ، کنټرول  هرڅومره چې دوی د ځواکونو 

لاسرسی ورکوي. د خدای د حکمونو او قوانینو او د هغه د ټاکل شوي واک په وړاندې په بغاوت 

سره، دوی په شعوري توګه د شیطانانو نړۍ ته د کنټرول حق ورکوي. 

دا عقیده منعکس کوي هغه څه چې جادوګران د شیطان انجیل بولي. څو کاله مخکې د کلیسا 

له غونډې وروسته د هوټل په خونه کې د تلویزیوني چینلونو لیدو پرمهال، ما د یوې شبکې سره 
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په ځانګړې توګه د جادو او شیطانیزم په اړه ولیدل دا یو هوښیار کار و، ځکه چې تادیه کوله ما 

د چینل بدلولو فکر کاوه، کوم چې طبیعي ده زه باور لرم چې هرڅه چې موږ په روحاني جګړه 

کې ورته اړتیا لرو باید د خدای د روح له لارې ترلاسه شي په هرصورت، ما د یوې شیبې لپاره هغه 

پروګرام ته وکتل. دا برنامه د شیطان انجیل معاینه کوي خبریال یا وړاندې کوونکی د لومړي نمبر 

امر په اړه خبرې کولې:

“هر څه چې تاسو غواړئ هغه وکړئ!”

دې جملې زما پام ځانته راواړوه. د انجیل آیتونه سمدلاسه ذهن ته راغلل. مرمور لیکونکی 

لیکي:

بیا ما وویل: زه به راشم! زما په اړه د کتاب په کتابچه کې لیکل شوي دي: زما 

هیله، زما خدایه! ستا شریعت زما په زړه کې دی. )مزمور ۴۰: ۸-۷(

عیسی د خپل ځان په اړه وویل: “... زه د خپلې خوښې په لټه کې نه یم، مګر د هغه چا 

اراده چې زه یی رالیږلی یم )یوحنا ۵: ۳۰( د مطالعې په کلونو کې، زه پوهیدم چې خدای د هغه 

چا لپاره هیله لري.” په اطاعت سره هغه ته لاړ شه دا ناڅاپه ما ته راغله چې دا هم ریښتیا ده: د 

تیارو روحونه دوی ته راوتلي دي چې په بغاوت کې ژوند کوي. دا حکم چې “هر څه چې وغواړئ 

هغه وکړئ” د خدای له کلمې څخه مستقیم انحراف دی او په بشپړ ډول د هغه څه سره سمون 

لري چې خدای د بغاوت په اړه وايي. هغه څوک چې په خپله خوښه د شیطان خدمت ته ځانونه 

سپاري، په دې اصول پوهیږي، مګر نور یې دوکه کوي. ناپوهان قانون ماتوي، د ازادۍ په نوم یې 

ګڼي، خو په نافرمانۍ کې ازادي نشته. نوی عهد د هغه څه روښانه انځور وړاندې کوي چې د 

بغاوت په پایله کې واقع کیږي. دوی د فساد او بدۍ غلامان کیږي. پطرس په غلطه لاره هغه ورته 

ښیي: »دوی د ازادۍ وعدې کوي، خو پخپله د فساد غلامان دي. څه انسان د هغه څه غلام دی 

چې په هغه باندې تسلط لري.« )دوم پطرس ۲: ۱۹(

حقیقت څرګند دی. ازادي نشته؛ د آزادۍ پر ځای، دوی په اسیر او کنټرول کې دي، چې د 

دوی روحونه د شیطانانو د تسلط او واک لپاره خلاصوي. پولس پدې ټکي ټینګار کوي: “ایا تاسو 

نه پوهیږئ کله چې تاسو خپل ځان د یو چا اطاعت کونکي بندګانو په توګه وسپارئ، نو تاسو به د 

هغه چا بندګان یاست چې تاسو ته امر کوي، که دا د ګناه خادم وي چې د مرګ لامل کیږي، یا د 

هغه خدمتګار وي؟ اطاعت، کوم چې د صداقت لامل کیږي؟” )زومیان ۶: ۱۶( عیسی په دې اصول 

ټینګار کوي: “آمین، امین، زه تاسو ته وایم، څوک چې ګناه کوي د ګناه غلام دی. )یوحنا ۸: ۳۴(
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ایا تاسو د خدای ډالۍ لپاره د هغه په   انتخاب کې د کاین نافرماني په یاد لرئ؟ خدای بیا هغه 

ته څرګنده کړه چې د هغه انتخاب د هغه د تقدیر استازیتوب کوي. هغه کولی شي د ګناه ]جادو[ 

د تسلط لپاره د خدای اراده بنده کړي یا هغه سرکش وي او نورو ته درناوی وکړي او د خدای 

په ساتنه او ځواک کې د ګناه د خړ عکس سره مخ شي ، څوک چې د تسلط او واک په لټه کې و. 

سموئیل شاؤل ته په ورته ډول خبرداری ورکوي لکه څنګه چې خدای کاین ته خبرداری ورکړی و. د 

هغه نافرماني د هغه روح د کنټرولونکي روح نفوذ ته خلاص کړ، کوم چې هغه یې داسې چلند کاوه 

چې هیڅکله به یې نه وي کړی که هغه هوښیار وي. ساؤل واقعیا توبه نده کړې ، او مقدس کتاب 

په ۱ سمویل ۱۶: ۱۴ کې ښیې چې د هغه له بغاوت او نافرمانۍ لږ وروسته، یو بد او عذابونکی 

روح د هغه ژوند ته ننوتل او هغه یې ځورول پیل کړل. د دې بغاوت په پایله کې، بد روح ته اجازه 

ورکړل شوه چې خپل ژوند ته لاسرسی ومومي. ساؤل د ریښتیني توبې د نشتوالي له امله هیڅ سوله 

ونه موندله. شاول د هغه چا څخه په بشپړ ډول مختلف شخص شو چې موږ لومړی ولیدل. هغه 

ځوان چې یو عاجز او زوال سړی و او د خپل پلار او سمویل په څیر د قدرتونو اطاعت کوونکی و 

، هغه څوک چې د خدای پورې اړوند هر څه ته درناوی درلود ، هغه څوک و چې هر هغه څه یې 

بې عزته کړل چې مینه یې درلوده. که ته په تیرو ورځو کې او د هغه د بغاوت څخه دمخه هغه ته 

تللی وای او ویل یې: “شاؤل، یوه ورځ به راشي چې ته به اته پنځوس بې ګناه شپانه د دوی میرمنو 

او ماشومانو سره په بشپړ ظلم سره ووژنې، نو هغه به تاسو له دندې ګوښه کړي وای. یو غمجن 

لیونۍ او استدلال یې وکړ: “ناممکن دی!” زه به هیڅکله دا کار ونه کړم مګر حقیقت دا دی چې 

هغه وکړل! )اول سموییل ۲۲(

بد روح هغه د حسد، غوسه، نفرت، شخړو، قتل او فریب څخه ډک ژوند ته لاره هواره کړه، 

او هغه یې په هغه باندې کنټرول درلود. هغه تعقیب ورکړ. هغه روح به د خپل شوق او خواهش 

له امله ووژني. هغه څوک چې د خدای او ځان ترټولو وفادار بنده و. هغه باور درلود چې داود 

یو غدار و، کله چې هغه په     حقیقت کې یو سړی و چې د خدای زړه یې غوښتل. د ناوړه تسلط 

په پایله کې، ساؤل د فریب د یو تور بادل لاندې د حقیقت یوازې یو ناڅاپي لید لیدلی. حقیقت 

دروغ شو او دروغ حقیقت شو. 

اه، ما دا څو ځله لیدلی دی! نه یوازې د نورو په اړه، بلکې د ځان په اړه. زه د خپل ژوند 

دورې ته ګورم کله چې ما د نافرمانۍ سره لوبې کولې. زه غواړم د هغه فریب لپاره ژاړم چې زه 

پکې روان وم. په هغه وخت کې ما خدای ډارونکي چارواکي او مشران د قانون او سخت دریځو یا 

غلطو خلکو په توګه ولیدل او ما خپل ښه او خدای ډارونکي ملګري سیالان او دښمنان ګڼل. زه د 



یاغیانو بلې خوا ته متوجه شوم، ځکه چې یوازې په دې لاره زه کولی شم د خپلې نافرمانۍ د اور 

سوځولو لپاره خالص تیل چمتو کړم. موږ خپل ځان خدای ته نږدې وګڼلو او ځان مو باوري کړ چې 

موږ د خدای د بندګانو نوی نسل یو چې راپورته شوي یو.

خدای پر ما مهربانه دی ستا سترګې خلاصې کړې! پرېږده چې دا فریب ښکاره شي، ترڅو زما 

په څېر دوکه نه شې.
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اووم فصل

شوی جادو 

د خدای کلام رڼا دوکه څرګندوي، فکرونه روښانه کوي او د خلکو د 

زړونو اراده څرګندوي.

بغاوت جادوګري ده. د قانون ماتولو د دې پټو اصولو اغیزې زموږ په ټولنه کې څرګندې دي. 

زموږ په کلیساګانو کې، دا خورا کم نه دی، که څه هم دا د هغې ننوتلو کې په هوښیارۍ سره کار 

کوي. دا فصل د بغاوت له لارې په ایماندارنو باندې د جادو اغیزې یوه بشپړه څیړنه وړاندې کوي. 

موږ له زوړ عهد نامې څخه نوي عهد نامې ته راغلي یو او له هغه ځایه اوسني وخت ته د هغه 

واکمنۍ معاینه کوو چې د نافرمانۍ په پایله کې پیښیږي.

هغه لعنت چی رد شو

لومړی، راځئ چې اسراییل وګورو. د ابراهیم اولادې د موآب په میدانونو کې د دښتې له لارې 

د سفر پرمهال خیمې ولګولې. هغوئ د باشان سره جنګ وکړ او شکست يې ورکړو او کله چې 

اموريانو خلقو ته د هغوئ د مُلک نه د تېرېدو اجازه نۀ ورکوله، نو هغوئ هغه مُلک تباه کړو.

کله چې بنى اسِرائيلو د موآب په ميدانونو کښې خېمې ودرولې، بلق او هغه خلق چې هغه 

يې مشر وو، د موآبيانو او مديانيانو سره اندېښمن شول. خلک له وېرې لړزېدل. خدای د اسراییلو 

سره وعده کړې وه: "او زه به خپل ویره ستاسو په مخ کې ولېږم، او زه به ټول هغه خلک چې تاسو 
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ورسره مخامخ یاست حیران کړم، او زه به ستاسو ټول دښمنان ستاسو سره مخامخ کړم." )خروج ۲۳: 

۲۷( دوی پوهیدل چې اسراییلیانو هر هغه ملت ته ماتې ورکړې چې د دوی په وړاندې راپورته 

شوي او د هغه وخت ترټولو ځواکمن ملت مصر په بشپړ ډول ویجاړ کړی دی. 

پاچا بلام ته یو سفیر واستاوه چې مرسته وغواړي هغه د خپل صداقت او بصیرت له امله ښه 

پیژندل شوی و چې د بلام وړاندوینې به ریښتیا شي، او که هغه لعنت وکړي لعنت به شی وروسته 

له دې چې د سفیرانو دوه ډلې راورسېدې، بلعام په پای کې موافقه وکړه چې پاچا ته د شهزادګانو 

سره لاړ شي ترڅو په اسراییلو لعنت وکړي. د پادشاه لخوا د پیسو او درناوي وړاندیز بلعام لالچ 

وکړ. په بله ورځ هغوئ د بعل غرو ته ورسېدل او بلعام د بنى اسِرائيلو خلک وليدل. هغه پاچا ته 

لارښوونه وکړه چې اوه قربانګاه جوړه کړي او د هرې یوې لپاره قرباني وړاندې کړي. بلعام بیا 

خپله خوله پرانستله چې په اسراییلو لعنت وکړي مګر پرځای یې، دوی برکت شو. 

باید ووایو، پاچا خپه شو! بالق بلعام ته وويل: زما څه؟ ایا تاسو ما تاه د خپلو دښمنانو د لعنت 

کولو لپاره راوستلی، او تا هغوی ته برکت ورکړ! )اعداد ۲۳: ۱۱( بیا بلعام وړاندیز وکړ چې دوی 

یو لوړ ځای ته لاړ شي، په دې هیله چې بالاق به د هغه ارمان پوره کړي. شاید په لوړ ځای کې 

د لعنت کولو لپاره ډیر انرژي وي. یو ځل بیا اوه قربانۍ ځایونه جوړ شول او په هغې باندې اوه 

قربانۍ کیښودل شوې. مګر بیا، کله چې بلعام د لعنت کولو لپاره خپله خوله خلاصه کړه، د هغی 

پرځای د اسراییلو برکت وشو. 

دغه بهیر دوام وکړ. هرکله چې بلعام غوښتل لعنت وکړي، هغه مجبور شو چې برکت ورکړي. 

د بلعام په دوهم نبوت کې، موږ دا ژور بیان موندلی شو: "په ریښتیا د یعقوب لپاره هیڅ جادو او 

د اسراییلو لپاره هیڅ شی نشته."  )اعداد ۲۳: ۲۳(

بلعام اعلان کوي   چې د خدای د خلکو په وړاندې هیڅ جادو کار نه کوي! څومره په زړه پورې 

او ځواکمن بیان چې دا جمله نن ورځ چوکاټ ته راوړي، موږ کولی شو ووایو: "هیڅ جادو د خدای 

د خلکو په وړاندې کار نه کوي، او د کلیسا په وړاندې هیڅ جادو کار نه کوي!" دا ژمنه باید موږ 

وهڅوی. جادوګر کولی شي چیغې او شور وکړي او خپلې شمعې وسوځوي. دوی کولی شي خپل 

زړه راښکونکي لعنت ووایی، مګر دوی نشي کولی د خدای اولاد ته زیان ورسوي. دوی به د ژوندي 

خدای کلیسا په وړاندې غالب نشي.  امثال ۲۳: ۲ دا حقیقت بیانوی: "لکه د الوتونکي مرغۍ او د 

الوتلو په څیر، هیڅ ظالم لعنت په هیچا مه پریږدي."
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لعنت بیرته راستون شوی

راځم هغو ورځو ته چې زه د ځوانانو شپون وم. یوه نجلۍ چې د هغې په عالي لیسه کې د 

جادو مشرانو څخه وه په مسیح باور درلود. د هغه مور هغه شیطان ته وړاندیز کړی وه کله چې 

هغه امیندواره وه. د باور وروسته، هغه زما د مرستیال سره د خپل پخواني ژوند په اړه خبرې کولې. 

نجلۍ یو څه وویل چې د زما پام یې ځان ته اړولی و: "موږ نشو کولی په مسیحیانو باندې جادو 

وکړو، زما مرستیال وپوښتل، "ولې نه؟ " هغی وویل: "ځکه که موږ پر دوی لعنت ووایو، نو هغه 

لعنت به بیرته موږ ته راشي." 

زما مرستیال حیران شو. لکه څنګه چې تاسو لیدلی شئ، د هغی خبرې د بلعام له خبرو سره 

سمون لري، هغه دا پوښتنه کوي: "زه څنګه لعنت کولی شم چې خدای لعنت نه دی کړی؟" او زه 

څنګه په هغه څه لعنت کولی شم چې خدای نه وي لعنت کړی؟" )اعداد ۲۳: ۸( حتی که بلعام 

په بنی اسرائیلو لعنت کړی وی، نو هغه لعنت به بیرته خپل ځان ته راستون شی داوود په دی 

باره وايي:

ما د بدکارانو د دسیسې څخه پټ کړه، او د بدکارانو د وخت څخه، چې د 

تورې په څیر خپلې ژبې تیزوي، او د تیر په څیر تریخ خبرې کوي ترڅو د 

پرهیزګارانو په برید کې حمله وکړي. او دوی په ناڅاپه او بې پروایۍ حمله 

کوي. )مزمور ۶۴: ۶-۲(

په  په جادو کې ښکیل دي(، مګر دوی  )هغه څوک چې  لخوا خپریږي  لعنتونه د سرکشانو 

صداقت باندې هیڅ اغیزه نلري چې د لعنت کولو پایله وګورئ: 

مګر خدای به په دوی باندې تیر  وار وکړی او دوی به ناڅاپه ټپیان شي. د 

هغوی ژبې به د ځان په خلاف وګرځي او دوی به له منځه یوسي. او څوک 

چې دوی وویني نو د دوی لپاره به خپل سر وخوځوي. )مزمور۶۷: ۸-۷(

د دوی ژبې به د ځان په خلاف وګرځي. ډیری کلمې چې د نورو د زیان رسولو لپاره د دوی 

له خولې څخه خلاصیږي، خپل ځان ته به یی واړوي. داوود د دې حالت تشریح کولو لپاره دا 

روښانه انځور کاروي: “هغوی زما په لاره کې یو څاه کیندلی، مګر دوی په خپله وغورزیږی.” 

)مزمور ۵۷: ۶(



په پناه کی 

>>  82  <<

نافرمانۍ ته متوجه شو

بلعام پوهیده چې دا ناشونې ده چې په اسراییلو باندې په هغه لاره لعنت شي چې دوی روان 

وو. هیڅ لاره نه وه چې هغه یو څه لعنت وکړي، که څه هم هغه اراده درلوده. موسی وضعیت 

په داسی ډول بیانوي: “ځکه چې کله ته له مصر څخه وتلې وې، په لاره کې يې په ډوډۍ او اوبو 

ستاسو هرکلى ونه کړ او له همدې امله يې د ارام نهرين بلعام بن بعور په تا د لعنت کولو لپاره 

وګوماره. مګر ستاسو څښتن خدای نه غوښتل چې بلعام د فاتور څخه واوري، نو ستاسو څښتن 

خدای ستاسو لعنت په برکت بدل کړ، ځکه چې ستاسو څښتن خدای تاسو سره مینه درلوده. )تثنیه 

۲۳: ۴-۵( دا زموږ لپاره مساوي ریښتیا ده.

په غصه شوي بادشاه بالاق چيغې وکړی: “نو د بالاق غوسه د بلعام په وړاندې راوپارېدله، 

هغه خپل دواړه لاسونه سره يوځاى کړل او بالاق بلعام ته وويل: ما تا ته غږ وکړ چې په خپلو 

دښمنانو لعنت وکړه او اوس تا درې ځله برکت ورکړ.” نو اوس، خپل ځای ته وتښته! ما وویل چې 

تا ته درناوی وکړم. بیشکه خدای مو د احترام کولو څخه منع کړي یی. )اعداد ۲۴: ۱۱-۱۰(

پاچا اراده وکړه چې بلعام ته د خپل وژونکي دښمن په لعنت کولو کې د هغه د بریالیتوب 

لپاره لوی مالي انعام او ټولنیز عزت ورکړي. خو بالاخره پاچا وویل: ته خپل اجر هېرولای شې، ښکاره 

خبره ده چې ستا خدای نه غواړي چې تا داسې وکړي. له زما سترګو لرې شه! 

بلعام ستونزه درلوده هغه واقعیا دا انعام غوښتل. له همدې امله هغه هلته و، او اوس هغه 

نږدې هرڅه له لاسه ورکړي دي. د دې زیانونو د مخنیوي لپاره، هغه د پاچا سره د برید بل پلان 

شریک کړ. که څه هم هغه پوهیده چې هغه نشي کولی په اسراییلو لعنت وکړي، هغه پوهیده 

چې څنګه دوی د ځان لعنت کولو لپاره رهبري کړي. 

د بغاوت او جادوگرۍ تر منځ د روحاني تړاو په پوهیدو سره، بلعام پاچا ته مشوره ورکړه چې 

موآبیان د اسراییلو کمپ ته د نفوذ لپاره واستوي. هغه ښکلې نجونې غوره کړې او د دوی په مینځ 

کې یې واستول ترڅو د اسراییلو نارینه د جنسي ګناه او د خدای د حکمونو په وړاندې بغاوت ته 

وهڅوي. هغه پوهیده چې هغه به مړ شي. 

د هغه مشورې  ته  پاچا  دواړه  او عیسی  پیښ شوي ځکه چې موسی  دا  پوهیږو چې  موږ 

راجع کوي. موسی ټینګار کوي چې: “اوس دوی هغه څوک دي چې د بلعام د مشورې سره سم 

یې اسراییلیان مجبور کړل چې د فغور په قضیه کې له خدای سره خیانت وکړي او د خدای په 

جماعت کې طاعون رامنځته شي.” )اعداد ۳۱: ۱۶( کلونه وروسته، عیسی وویل چې بلعام، بالاق ته 

دا ښوونه وکړه چې: دوی د بلعام پیروي کوي؛ هغه چا چې بالاق ته ښوونه وکړه، “داسې کسان 
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شته چې بنی اسرائیل به د بتُانو د نذرانې خوړلو ته وهڅوي او په بدکارۍ کې به ښکیل شي.” 

)مکاشفه ۲: ۱۴(

دا موضوع په ټوله مقدس کتاب کې خپره شوې ده. د بلعام د وړاندوینې سمدستي وروسته، 

موږ لولو: “او اسراییل په شطیم کې میشت شول، او خلکو د موآب د لوڼو سره زنا وکړه ځکه چې 

دوی خلک د خپلو معبودانو قربانیو ته رابلل.” نو خلکو خوړل او د خپلو خدایانو عبادت یې کاوه. 

او بنى اسِرائيل د بعل پېغور سره يوځاى شول، او د خُدائ پاک غضب په بنى اسِرائيلو باندې نازل 

شو.)اعداد ۲۵: ۳-۱( د دوی د نافرمانۍ په پایله کې، یو سخت طاعون خپور شو او په اسراییلو یې 

اخته کړ. نافرماني د دې لامل شوې چې دا خلک چې هیڅوک یې لعنت نشي کولی په وبا لعنت شي: 

“او هغه څوک چې د وبا له امله مړه شوي څلور ویشت زره وو.” )اعداد ۲۵: ۹( 

څلور ویشت زره کسان! ایا تاسو په دې تراژیدي پوهیږئ؟ نن ورځ که کومه هوايی حادثه یا 

طوفان په سلهاو انسانان ووژني نو په سر کې ځای لري. موږ د سلگونو خبرې نه کوو، بلکې د څلور 

ویشت زره کسانو خبره کوو، چې دا تر ټولو ستر تاوان دی، چې بني اسرائيلو په يوه خاصه دښته 

کې تجربه کړ او دا د خلکو د بغاوت پايله وه. 

دې بنسټیز نافرمانۍ د بشپړې کچې طاعون ته دروازې خلاصې کړې. د دوی بغاوت بې رحمه 

و. په حقیقت کې یو بې شرمه اسراییلي سړي خپله مدینه ښځه د موسی او د اسراییلو د جماعت 

په وړاندې د ښودلو لپاره راوړه او دې کار دوی خدای ته ژړل. )اعداد ۲۵: ۶(

وبا په څه شی ودرول شوه. تاسو شاید اټکل کړی وي؛ خالص اطاعت!

“کله چې فیناس بن الازهر بن هارون کاهن دا ولیدل، هغه د جماعت څخه 

ودرېد، په خپل لاس کې یې نیزه واخیستله، د اسرایی سړی او ښځی د شا 

څخه ورننوتل، او دواړه یې په خیټه کې ووهل. د اسراییلو سړی او ښځه او 

وبا د اسراییلو له ماشومانو څخه لیرې شوه. )اعداد ۲۵: ۸-۷(

یو ځل بیا په دې ټکي ټینګار کوم: خدای د مرګ او ناروغۍ لامل نه دی. بني اسرائيلو په بې 

رحمۍ او سرغړونې سره د هغه له واک څخه سرغړونه وکړه او بې عزتي يې وکړه. له همدې امله 

د خدای حفاظتي پوښ لرې شو او دښمن د خدای په اجازه خلکو ته لاسرسی وموند. دا مسله یو 

ځل بیا ثابته شوه چې نافرماني د جادوګرۍ په څیر ده او شیطانانو ته اجازه ورکوي چې د خلکو 

ژوند کنټرول کړي، مګر د دوی د نافرمانۍ له امله ډیری ژوند له لاسه ورکړو.
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چا پر تاسو لعنت ویلی دی؟

د زاړه عهدنامې په مثال کې، موږ ولیدل چې بغاوت جادوګر دی. بې شمیره نور مثالونه شتون 

لري. اوس راځئ چې د نوې عهد نامې معاینه کړو. پولس غلاطیه کلیسا ته یو سخت او په قهر 

لیک لیکي. دا د غلاطیه خلکو ته یو لیک نه و، مګر په مستقیم ډول هلته کلیساګانو ته خطاب 

شوی و. د پولس خبرې په دقت سره ولولئ: “اې ناپوهه ګناهکارانو، چا پر تاسو جادو کړی دی؟” 

)غلاطیان ۳: ۱(

یوه دقیقه انتظار وکړئ! پولس کلیسا ته وايي چې دوی د جادو تر لعنت لاندې دي. تاسو 

شاید پوښتنه وکړئ، “ما فکر کاوه چې د خدای د خلکو په وړاندې هیڅ جادو نشته؟” د اطاعت 

په وړاندې هیڅ لعنت نشي خپریدلی. مګر په یاد ولرئ چې نافرماني په نورو باندې جادو کوي. 

ایا ستا په یاد دي چې زما د مرستیال سره د هغې نجلۍ سره لیدنه وکړه چې جادوګره وه 

او پریښودل شوې وه؟ کله چې هغې ته نږدې نجلۍ ورته وویل، هغه د دې خبرې معنی ولیدله 

چې په مسیحیانو باندې لعنت نشي کیدی، هغه سمدستي وویل: “مګر ستاسو شپون کولی شي 

د کلیسا نافرمانه غړي ]نافرماني[ اغیزمن کړي.” چا په تا باندې جادو وکړه چې د حق خبره ونه 

مني؟ )غلاطیان ۳: ۱(

جادو د خدای د کلام په نافرمانۍ پورې تړلی دی. ولې بغاوت، جادوګري؟ په حقیقت کې، غلط 

کلیسا د نافرمانۍ له امله د جادو تر لعنت لاندې نیول شوې وه. 

مخکې له دې چې دوام ورکړو، موږ باید دا ټکی روښانه کړو؛ کله چې موږ د هغه څه نافرماني 

کوو چې خدای زموږ لپاره جوړ کړي دي، موږ د جادو لاندې راځو، او کله چې موږ د هغه څه 

نافرماني کوو چې موږ ته نه دي نازل شوي. دا بیان د پولس د وینا په دوام سره روښانه شوی: “تاسو 

کله چې عیسی مسیح  اطاعت ونه کړئ  تاسو  ترڅو  پرتاسو جادو کړی  کلیساګانو، چا  بی فهمه 

ستاسو د سترګو په وړاندې مصلوب شوی و.” )غلاطیان ۳: ۱(

دا ځانګړې پیښه یو جامع حقیقت لري. خُدائ پاک د خپل فضل په ذريعه هغو خلقو ته خپل 

نجات څرګند کړی وو چا چې په خپلو کليساګانو کښې د پولس مبلغ اورېدلى وُو. مګر دا ډیر وخت 

نه و چې دوی د نورو دلیلونه او دودونه ومنل او د هغه څه نافرماني یې وکړه چې د روح القدس 

لخوا دوی ته په څرګنده توګه نازل شوي. دوی د دې عقیدې سره سم درس او ژوند پیل کړ چې 

د شریعت د کارونو په ساتلو سره نجات ترلاسه کیږي. په هرصورت، عمومي فرضیه چې موږ یې 

تمرکز کوو هغه دا دی: “کله چې موږ د هغه څه نافرماني کوو چې خدای موږ ته په ښکاره توګه 

نازل کړي، موږ خپل ځان د جادو تر اغیز لاندې نیسو.” ما ولیدل چې دا قانون په ټولو ډلو، کورنیو 
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او اشخاصو پلي کیږي. ما د ډیری “کلیساګانو” سره ولیدل چې د یو څه دلیل لپاره د نافرمانۍ په 

جنون کې ژوند کوي. د دوی ډیری د موضوع له جديت څخه خبر نه دي، ځکه چې دوی د یو ډول 

فضل په درس کې ضعیف شوي دي - کوم چې د اطاعت اهمیت کموي. د بحران څخه وروسته 

بحران د دوی په ژوند کې پیښیږي. دوی تل د ستونزو او ګناهونو سره مبارزه کوي چې دوی د 

بریا ترلاسه کولو مخه نیسي. دوی له یوې جال څخه تښتي او په بل جال کې نیول کیږي تر هغه 

چې دوی ځان ومومي. هره سناریو داسې بریښي چې خرابیږي. دا ستونزه د دوی وخت، انرژي او 

شتمني ضایع کوي. په ځینو ځایونو کې د بدو ځواکونو نفوذ او عذاب ته اجازه ورکړل شوې ده. د 

دوی نافرمانۍ نهره زیانمنه کړې ده.

ما داسې خلک لیدلي چې ودونه یې په کړاو یا حتی بدتر شوي، د جلا کیدو لامل شوي. ځینې     

یې په خپل مسلک کې د پرمختګ مخه نیولې، یا حتی بدتر، ځینې یې د غلا، مالي بحران، یا پیښو 

سره مخ شوي دي. زما د نا امیدۍ له امله، دوی د یو چا په لټه کې دي چې ملامت کړي. دوی په 

وار وار د مور او پلار، ورونو، بادارانو، خاوندانو، اولادونو، ملګرو او یا هر هغه چا کړنې او چلند 

ملامت کړی چې د دوی له توجیه سره برابر نه وي. 

دلته دوه تورن دي چې په حقیقت کې یو بل ته خواړه ورکوي: لومړی دوکه ده. د دوی په زړونو 

د تیارو ورېځو پوښلی دی ځکه چې دوی د خدای د حکم په اطاعت کې پاتې راغلي دي دوهم تورن 

د کنټرول روحونو تنګ دی چې د نافرمانۍ له امله برید کوي. پولس د ایماندارانو په اړه چې په  

نافرمانۍ کې دي درس ورکوي: “هغه باید په نرمۍ سره مخالفینو ته لارښوونه وکړي، په دې هیله چې 

خدای به دوی ته توبه وکړي، ترڅو دوی په حقیقت پوه شي او خپل هوش ته راشي، او د شیطان هغه 

جال لرې کړي چې دوی یې د خپلې ارادې د پوره کولو لپاره نیولي دي.” )دوهم تیموتاوس ۲: ۲۶-۲۵( 

ستونزه دا ده چې غولوونکي د نورو څخه د خپلې نافرمانۍ د پټولو لپاره په نورو باندې تور لګوي او 

دا کار دوی ړانده کوي او دا هغه څه دي چې دوی باید خلاص شي.

د هغه د کلام لپاره د خدای شکر او مننه! د کلام رڼا د انسان د زړونو فکرونه او ارادې پیژني او 

فریب څرګندوي. له بده مرغه خلک د نافرمانۍ پر مهال زده کړه هېروي او د نافرمانۍ په دښته 

کې ګرځي او د دې پر ځای چې له خپلو تېروتنو او ناسمو لارو زده کړې وکړي، ملامت او ملامتوي.

زړه دی پر ما نه سوزي

زما یوه پیښه را په یاد شوه چې یو چا یو څه زده کړل. ما په یوه نړیوال خدمت کې د خدمت 

کولو ویاړ درلود چې د کلیسا او مقدس کتاب ښوونځي ترکیب و. زه د دې خدمت درناوی کوم او 
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مینه لرم ځکه چې دا زما په ژوند خورا اغیزه کړې. یوه ورځ د همدې خدمتي ډلې یو مشر راته 

زنګ وواهه او ویې ویل: جان، ما د دې خدمت ټولو نږدې ملګرو ته زنګ وواهه، چې له دوی سره 

د یوې داسې پېښې په اړه خبرې وکړم، چې زه یې له بلې سرچینې نه اورم. زه باید تاسو ته ووایم 

چې زه خپلې میرمنې ته طلاق ورکوم. زموږ له واده اتلس کاله تېرېږي او داسې ښکاري چې موږ د 

فکري نقطې او د ژوند له لید څخه جلا یو. موږ نشو کولی شیان د یو جوړه په توګه ترسره کړو او 

هغه شیان چې موږ یې خوښوو په بشپړ ډول توپیر لري. موږ د کلونو لپاره یوځای هڅه وکړه او 

شیان ښه شول، مګر لکه څنګه چې موږ پرمختګ وکړ، دا خراب شو. زه باور نشم کولی هغه څه 

چې ما اوریدلي وو. ما فکر کاوه، “نه، مهرباني وکړئ دا مه کوئ!” ما دا جوړه او د دوی خدمت 

ټیم خوښ کړ. زه خورا حیران او بې خبرې وم.

ډیره  عیسی سره  له  زه  پوهیږئ چې  ته  “ښه، جان،  ورکړ،  دوام  ته  زما چوپتیا  دې سړي 

مینه لرم، او که زه دا غلط کار وکړم، هغه به ما ته وښيي چې د هغه د وضعیت په اړه یو 

زه  چې  ځکه  کولې  خبرې  لږ  ډیر  ما  ورسیدې.  ته  پای  اترې  خبرې  وکړي.”  خبرې  دقیقې  څو 

لاهم د هغه په خبر حیران وم. 

ټوله ورځ ما نشو کولی د هغه څه څخه چې ما اوریدلي وو خپل ګډوډي لرې کړم. ما خپل ځان 

ته دا ټکي بار بار تکرار کړل. ما فکر وکړ: “دا د یو خوب په څیر دی!” زما د وحشتناکو فکرونو 

په مینځ کې، ما احساس وکړ چې روح القدس ما ته وایی چې تلیفون پورته کړم او هغې ته زنګ 

ووهئ او ریښتیا ووایاست. بل سهار، ما تلیفون وکړ. ما د تلیفون زنګ تر سبا پورې ځنډولی و ترڅو 

دا زما عکس العمل نه وي، مګر د روح القدس لارښود په توګه لیدل کیږي. هغه سمدلاسه زما غږ 

وپیژنده او ویې ویل: “سلام جانه، څه خبره ده؟” 

“زه غواړم له تاسو سره د طلاق په اړه لږ څه خبرې وکړم،” ما پیل وکړ. آیا ستا د میرمنې د ژوند 

په کومه برخه کې کوم غیر اخلاقي عمل شوی دی؟” ځواب یې ورکړ: “بلکل نه!” 

بیا ما وویل: “هغه څه چې تاسو یې کوئ غلط دي.” عیسی دا روښانه کړه هغه تعمیر چې د 

طلاق لپاره یوازینی دلیل ګڼل کیدی شي جنسي ګناه ده )متی ۵: ۳۲( او د مالکي کتاب موږ ته وايي 

چې خدای طلاق نه خوښوي ځکه چې دا په جامو باندې ظلم کوي دا موږ پوښي. )ملاکی ۲: ۱۶( 

تاسو پرون ما ته وویل چې تاسو د عیسی سره مینه لرئ، او که تاسو یو څه غلط کوئ، هغه به تاسو 

ته وښيي. خو ولې هغه تاسو ته هغه څه درکړي چې مخکې یې په خپلو خبرو کې روښانه کړي او 

د دوی هیلې یې دوه ځله ورکړي، تاسو څنګه په شعوري توګه د هغه څه خلاف عمل کولی شئ؟! 

که تاسو دا کار کوئ، تاسو څنګه کولی شئ د غړو یا د مقدس کتاب په ښوونځي کې ودریږئ او 
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دوی ته ووایاست چې د ګناه او بدکارانو په وړاندې ودریدلو سره په تقدس کې ولاړ شئ؟! تاسو 

خپل ځان او ستاسو خدمت ستاسو له ستونزو او فریب څخه خلاص کړئ! 

خادم ما ته مخه کړه او په جدي غږ یې وویل: “جان بیوره، ته زما په ځای نه یی او پر دی زړه 

نه سوزي!” خادم تلیفون پرې کړ. نیم ساعت وروسته، ما زما د دفتر څخه یو پیغام ترلاسه کړ چې 

زما ملاقات لغوه شوی دی. )باید زه هلته د دریو میاشتو لپاره لاړ شم( ما خپلې میرمنې ته وویل: 

“زه پوهیدم چې یو څه پیښیږي، مګر ما فکر نه کاوه چې دا به ژر وي.” زموږ ټول ارتباطات په 

بشپړه توګه قطع شول، او بیا یو بل خادم، چې هلته هم په ستونزه کې و، وویل چې زما نوم هلته 

“بدبخته” دی. ما له ځانه سره فکر وکړ چې دا ټول شیان ما وکړل چې یو ریښتینی ملګری ووسم. 

د فرمان له مخې بیدار شوی

زما د حیرانتیا لپاره، اوه میاشتې وروسته، ما د هغه څخه تلیفون ترلاسه کړ: “جانه، زه باید 

ما  پیښ شوي چې  له هغه څه  پوهیږئ چې وروسته  تاسو  تاسو سره دوستانه خبرې وکړم.”  له 

تاسو وځورولۍ او نیټه می لغوه کړه؟ ښه، یوه میاشت وروسته زما پښتورګي کار پریښود، او ما 

د جراحۍ ۵۰٪ چانس درلود. زما د جراحۍ وروسته، زه ناڅاپه له خوبه راویښ شوم او خپل ځان 

ته می وویل: “زه څه کوم؟” ناڅاپه پوه شوم چې زه څومره غلط وم. زما د پښتورګو ناکامي هغه 

زنګ و چې زه یی ویښ کړم. ما خپله میرمن غږ کړه او توبه مې وکړه. زه کلیسا او د مقدس کتاب 

ښوونځي ته لاړم او د دوی په وړاندې یې توبه وکړه. ما د مقدس کتاب ښوونځي ته وویل: “ما د 

جان بیور ګمارنه لغوه کړه ځکه چې هغه ماته وویل چې زما طلاق یوه تېروتنه وه.” زه به هغې 

ته زنګ ووهم او تاسو به وګورئ چې هغه به بیرته راشي “نو جان، مهرباني وکړئ بیرته راځۍ؟!” 

ما ځواب ورکړ: “البته، زه د دې سړي لپاره ډیر خوښ وم، او د دې خدمتګار لپاره زما درناوی 

ډیر زیات شو.” د دې ټولو سره، زه باید دا اضافه کړم چې هغه د تمې څخه ډیر ژر روغ شو او په 

راتلونکي کال کې ورته د صحي پښتورګو یوه جوړه مرسته وشوه. دې خادم یوه غونډه هم له لاسه 

ورنکړه. د دې سړي پرمختګ ډاکټران حیران کړل. همدارنګه په دې توبه سره د هغه په   خدمتي 

ژوند کې لا زيات واک او روحي ځواک رامينځته شو، اوس له ډېرو کلونو وروسته دغه کس د پخوا 

په پرتله ډېر اغېزمن، مخکښ او د يوې ډېرې خوښې کورنۍ سره يو مشهور ويناوال دی. هرکله چې 

زه د دې جوړه سره یم، زه کولی شم په اسانۍ سره د یو بل لپاره د دوی مینه وینم. تاسو شاید 

هیڅکله نه پوهیږئ چې دوی څو کاله دمخه د جلا کیدو په څنډه کې وو.
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درې نیمې میاشتې ناروغۍ

زما لپاره د دې خادم پوښتنه کول اسانه کار نه و، ځکه چې ما څو کاله وړاندې ورته تجربه 

درلوده. دا تجربه زما د واده سره تړاو نه درلود، مګر په خدمت کې زما د نافرمانۍ سره تړاو درلود. 

کله چې موږ د لومړي ځل لپاره د “جان بیور خدمت” د بنسټ ډبره کېښوده، خدای موږ ته یو 

ځانګړی لارښود راکړ. دا چې موږ د خپل خدمت لپاره یو فرصت یوازې د دې لپاره نه منو چې دا 

ښه ښکاري، او موږ غواړو هغه لومړی وپیژنو. 

ښه، دا څو کاله تیر شول. داسې ښکاري چې زموږ د خدمت پراخولو لپاره ښه فرصت شتون 

لري. مګر په دعا کې، خدای پاک ما او زما میرمنې ته په جلا توګه وویل: “نه! په هرصورت، دوی 

په خپل وړاندیز ټینګار وکړ او زه یې خوشاله کړم، نو ما هغه وړاندیز واورېد. دا ډیر وخت نه و 

چې ما د هغه کلمې څخه د تیښتې لپاره عذرونه پیل کړل چې خدای زما په زړه کې ځای په ځای 

کړی و. زه ګډوډ او ګبچ وم. زما میرمن هڅه وکړه چې ما ته د دې پریکړې په وړاندې مشوره 

ورکړي، مګر هغې ژر تر ژره پوه شوه چې زه به په هرصورت قانع نه شم، ما دا وړاندیز ومنله. 

زه له ناروغۍ څخه وژغورل شوم، دا زما برکت و، چې زما د روغتیا په برخه کې کومه ناروغي او 

ستونزه نه وه، ډېر کم ناروغه شوم او که مې وکړ، نو دا ناروغي به له شلو څخه زیاته نه وه. څلور 

ساعته یا شپاړس ساعته د عیسی صلیب، لکه څنګه چې دا موږ ته د ګناهونو بخښنه چمتو کوي، 

زموږ لپاره هم سوله چمتو کوي. )اشعیا ۵۳: ۴-۵ مزمور ۱۰۲: ۲-۳( مګر یوه ورځ چې زه د دې 

فصل وده وم، زه ناروغ شوم او درملنه یې نشو کیدۍ. ناروغي د انفلونزا سره پیل شوه. دا دوهم 

ځل و چې زه له نولس کلنۍ راهیسې ناروغ وم. د څو ورځو د زکام سره د مبارزې وروسته، زه د 

ویروس سره ښکته شوم. زما میرمن او زه د خپل واده کلیزې لمانځلو لپاره له ښار څخه بهر لاړو، او 

زما تبه په دې څو ورځو کې ۳۸ درجې وه، او زموږ رخصتۍ یې خرابه کړه. د اونۍ په پای کې، ما 

د تبې او زکام په وخت کې تبلیغ وکړ. بله اونۍ، تبه مي په کاناډا کې هم غونډې کی دوام پیدا کړ. 

د لوړې تبې سره، ما تبلیغ وکړ او بیرته خپلې خونې ته لاړم او تر راتلونکي خدمت پورې په بستر 

کې ودریدم. ما ډیر لږ قوت درلود.

تبه درې اونۍ دوام وکړ. موږ نشو کولی پوه شو چې څه تیریږي. ما هیڅکله د داسې ناروغۍ 

سره معامله نه وه کړې. ما دعا وکړه او جنګ مې وکړ، د خدای کلام مې وکاراوه، خو ناروغۍ ته 

مې ماتې ورنکړه. زه ډاکټر ته لاړم. هغه قوي انټي بیوټیکونه وړاندیز کړل او زه په زر وخت کې 

بیرته عادي حالت ته راغلم. خو یوه اونۍ وروسته له دې چې انټي بیوټیکونه ختم شول، سخت 

زکام شوم. هغه ډول چې د یو شخص څخه ژوند اخلي زه بې وسه وم. ما د ستوني درد، دروند سر 
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او هر ډول ځورونکي شرایط درلودل. دا ناروغي یوه هفته روانه وه، په داسې حال کې چې زه هم 

خپل خدمت ته حاضر وم. 

د زکام څخه د روغیدو وروسته، ما خپل زنګون ټپي کړ کله چې په بهر کې دیوال ته ختلم. ټپ 

دومره جدي و چې ما په خپل سفر کې ویلچیر وکاراوه او راتلونکې څو اونۍ مې په بېسکۍ سره 

تیرې کړې. کله چې دا پای ته ورسیده، بیا بیا د بل ویروس سره برید وشو. زما د بدن تودوخه د ۳۸ 

او ۳۹ درجو تر مینځ وه او ما لاهم نشو کولی درملنه وکړم. ما بیا یو نسخه ترلاسه کړه ترڅو یې 

وخوړم. ما نشو کولی چې یوه اونۍ پرته له ناروغه لاړ شم. دا دوره درې نیمې میاشتې دوام وکړ.

زما د ناروغۍ په وخت کې، زما ښځه د یوې ورځې لپاره هم ناروغه نه شوه، زما د فزیکي 

ستونزې سربیره، په نورو لارو کې هم پیښ شوي. داسې برېښېده لکه يو دښمن مې چې ستونی 

راښکته کړی وي او داسې برېښېده چې زه يې لږ حرکت هم نه شم کولای. ځکه چې هغه زما څخه 

ډیر پیاوړی و. زما شعوري نافرمانۍ په ما لعنت کړی و! 

د ریښتیني توبې له امله سمدستي خلاصون

څلور میاشتې تېرې شوې او ما خپله ګناه ومنله. په هرصورت، ما لاهم خپله ژمنه پوره کړې 

وه، او ما هیڅ لاره نه لیدله پرته لدې چې زما دننه یوه معجزه پیښ شي. لیزا او ما د یو بل لاسونه 

ونیول او توبه مې وکړه او د خدای بخښنه او رحمت مې وغوښتل. خدای موږ د اوږدې ژمنې څخه 

راوباسه چې موږ پکې ښکیل وو. 

څو میاشتې وروسته، زه او زما میرمن هر هغه څه ته لاړم چې پیښ شوي وو او زما ټولې 

ناروغۍ زما نافرمانۍ ته منسوب شوی. موږ پوه شو چې څومره ژر چې ما توبه وکړه، زما ټول 

روغتیا بیرته راستانه شوه. هغه ستونزه چې زموږ په شاوخوا کې ښکاره شوه حل شوې او ورکه 

شوه.

د هغه وخت په جریان کې، د یعقوب کلام زما لپاره روښانه شو. ما ډیری وختونه د هغه خبرې 

نقل کړي دي: “د شیطان په وړاندې ودریږه، هغه به ستاسو څخه وتښتي.” )یعقوب ۴: ۷( په تیرو 

وختونو کې، کله چې ما د برید احساس وکړ، زه د خدای کلام ته په اشارې سره د تیاره پروړاندې 

قوي ودریدم او ښه پایله می ولیده. خو په هغه وخت کې هیڅ نه و. کله چې زه له دې کړکېچ 

څخه راووتم، ما خپل ځان ته د یعقوب د هغه څه نقل کول وموندل: “د خدای سره سوله وکړئ. 

د شیطان په وړاندې ودریږه، هغه به ستاسو څخه وتښتي.” )یعقوب ۴: ۷(

موږ کولی شو د الهی واک ته د اطاعت کولو له لارې د شیطان پروړاندې ودریږو. موږ کولی 
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شو د خدای کلام هر څومره چې وغواړو نقل کړو، مګر که موږ په اطاعت کې نه یو، موږ به هیڅ 

پایله ونه ګورو.

یو مهم وضاحت

په دې ټکي پوه شئ: هرکله چې انسان له کومې ستونزې، ناروغۍ، مشکلاتو، کړکېچونو داسی 

یوازی نه ده چی لامل یی نافرمانیو وی. داوود داسې سړی و. په هغه کې هیڅ بغاوت نه و. هغه 

هیڅ غلط کار نه دی کړی چې خپل مشر په غوسه کړي. خو هغه په   غارونو، دښتو کې ژوند کولو 

ته اړ شو. هغه بی کوره او بی وطنه سړی شو. کلونه کلونه یې د کور په کور په سختیو کې ژوند 

کاوه. ځینو یې د هغه د نافرمانۍ پایله ګڼله او په سختۍ کې یې اچول، خو په خپل بصیرت او 

تنګ نظره یې خپلو پیروانو ته دا خبره ورکوله، چې هغه د یوه نوي سلطنت په جوړولو بوخت دی 

او د داوؤد له ژوند سره یې د خدای پام او لېوالتیا هم محسوسولای شي ښکاره ده چې د خدای 

حکمت په کار و.  

د فرمانبردارانو بې شمیره مثالونه شتون لري چې رنځ یی لیدلی. عیسی، یوسف، حنا، دانیال، 

یرمیاه، ایوب او نور. د مطیع او جادو تر مینځ توپیر دا دی چې د مطیع انسان لپاره روحاني جریان 

او پرمختګ دی. دوی خپل سرونه د دیوالونو په وړاندې نه ټکوي. دوی د غره په شاوخوا کې هیڅ 

ځای ته نه ځي. کاین بله کیسه لري. د هغه نافرماني د لوی ناورین پایله وه. هغه زړه مات شو او 

توبه یې رد کړه، چې پایله یې د هغه په   ژوند لعنت و. هغه خپل پاتې ژوند د یوه مفرور او مجرد 

په توګه تیر کړ. د هغه بې هدفه سرګردانۍ د راتلونکو نسلونو لپاره یوه بیلګه او خبرداری دی. 

زه غواړم په دې وینا پای ته ورسوم: د دې دوو فصلونو حقایق د نورو قضاوت کولو لپاره مه 

اخلئ. د دوی مشکلات ممکن یو ازموینه وي چې په کې خدای پاک دی. د دې فصل موخه دا ده 

چې تاسو سره د الهی واک د نافرمانۍ په جديت او اهمیت پوه شئ. که تاسو په نافرمانۍ کې 

یاست، زه امید لرم چې تاسو به د دې حقایقو څخه کار واخلئ ترڅو خپل قضاوت وکړئ او په توبه 

سره د ژوند لارې ته راستون شئ.
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اتم فصل

دی؟ مسؤل  څوک  چې  پوهیږي  خدای  ایا 

که موږ د خدای اطاعت کولو څرنګوالی زده کړو، موږ به د بل چا 

په اړه د خدای واک منلو څخه ویره ونه لرو.

موږ مستقیم الهي واک ته تسلیم شوي او د هغې په اهمیت پوهیدلي یو. اوس راځئ چې هغه 

چا ته د تسلیمولو اهمیت وڅیړو چې خدای ورته واک سپارلی دی. د ځان چمتو کولو لپاره، راځئ 

چې د کلام د برخې سره پیل وکړو چې موږ یې په دویم فصل کې پوښلی. 

هیڅ  بل  پرته  د خدای  تسلیم شي، ځکه چې  ته  واک  حاکم  باید  "هرڅوک 

دي.  شوي  ټاکل  لخوا  خدای  د  لري  شتون  قدرتونه چې  هغه  نشته.  ځواک 

)رومیان ۱۳: ۲-۱(

واکمن واکونه

لومړی، دا واکمنان څوک دي؟ په دې متن کې په ځانګړې توګه، پولس یوازې دولتي او مدني 

واکونو ته اشاره کوي. په هرصورت، دا کلمې د حکومتي مشرانو لپاره نه کارول کیږي، مګر د واک 

نورې څانګې شاملې دي. هغه څه چې موږ له دې متن څخه ترلاسه کوو باید د سپارل شوي واک 

په ټولو برخو کې پلي شي. 

نوې عهد نامې د واکونو د څلورو برخو او کټګوریو په اړه خبرې کوي: مدني، کلیسا، کورنۍ 

او ټولنیز. په ټولنیز اړخ کې، زه هم ګمارونکي، ښوونکي، او مالکین شامل دي. نوې عهد نامې د 
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هرې برخې لپاره ځانګړي لارښوونې وړاندې کوي. په هرصورت، په ډیرو مواردو کې، د مشورې د 

حدودو ساحه د ټاکل شوي واک ټولو برخو ته غځول کیږي. 

د آیت په پیل کې پام وکړئ: "هرڅوک"، هیڅوک مستثنی نه دی. نو دا په یاد ولرئ. دا یو امر 

دی، نه وړاندیز. په دې تړاو خدای نه نصیحت کوي او نه امر کوي او نه خبرداری ورکوي ]بلکې 

امر کوي[.

"هرڅوک باید لوړ واک ته تسلیم شي،" هغه دوام ورکوي چې د تسلیمیدولپاره یوناني کلمه 

hupotasso ده. دا کلمه د نظامي مفکورې سره تړاو لري چې معنی یې “ تسلیم کول”، “ د یو 

قوماندان تر قوماندې لاندې په نظامي بڼه کې تنظیم کول )د سرتیرو ډلو ویشل( دی.

په ساده ژبه ویلای شو چې دا کلمه په دې آیت کې د دې لپاره کارول شوې ده چې موږ ته 

د دې هڅونې لپاره په پوره اراده سره واکونو ته وسپارو. هر څوک باید حاکم واکونو ته تسلیم 

شي، ځکه چې دا خدای دی چې زموږ په ژوند کې ټول حاکم واکونه ترتیب او ټاکلي دي. د قدرت 

سرچینه او اصلي سرچینه بیرته خدای ته ځي، هیڅ استثنا نشته. په حقیقت کې، په دې آیت کې د 

“مقرر شوي” کلمه په یوناني کې “Tasso ” ده، چې معنی یې “ګمارل، یا ځای پر ځای” ده. په هیڅ 

صورت کې دا کلمه تصادف نه کوي. دا یو مستقیم ټاکنه ده. دا یو مستقیم ټاکنه ده. له هغه وخته 

چې خدای ټول واکونه ټاکلي دي، که موږ د دوی درناوی وکړو او یا یې اطاعت وکړو، موږ د دوی 

تر شا واک رد کړی که موږ دا حقیقت پوهیږو یا نه، موږ د خدای د قدرت او واک سره مقاومت 

کړی دی. کله چې موږ د خدای د استازي مخالفت کوو، موږ پخپله د خدای مخالفت کوو!

کله چې موږ د مسیحیانو په توګه د هغه ځواک سره معامله کوو چې وي، موږ باید د دوی 

شخصیت څخه هاخوا وګورو او د دوی موقف ته درناوی وکړو. موږ په قدرت کې د خلکو اطاعت 

کوو، ځکه چې د خدای واک او ځواک په دوی پورې تړلی دی. که موږ د دوی شخصیت ته متوجه 

یا نه، موږ باید د دوی درناوی وکړو. ډیری  یو او که نه، موږ فکر کوو چې دا د دوی حق دی 

ایمانداران خدای ته تسلیمیدل مني، مګر دوی د واک اختیار ته تسلیمیدل غفلت کوي ]د واک 

بدیل[. دوی دوکه شوي دي!

که موږ د خدای اطاعت کولو څرنګوالی زده کړو، موږ به په بل چا کې د خدای واک تایید او 

منلو څخه ویره ونه لرو. ایا داسې شیبې شتون لري کله چې موږ باید د الهی واک او سپارل شوي 

ایمانداران فکر کوي یوازې یو استثنا  انتخاب وکړو؟ هو مګر دومره نه چې ډیری  واک تر مینځ 

شتون لري، چې موږ به یې په راتلونکي فصل کې بحث وکړو.  په هرصورت، دلته ټکی دا دی 

چې ډیری مسیحیان فکر کوي چې اطاعت استثنا دی او شخصي وړیا انتخاب مشروع دی. د دې 
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ډول استدلال تعقیب کولی شي موږ د بربادۍ لعنت ته ورسوي. دا عمل نه یوازې موږ د خدای د 

قضاوت لاندې راولي، بلکې شیطاني ځواکونو ته د لاسرسي اجازه هم راکوي. که موږ غواړو چې د 

خدای برکت او اطاعت وکړو، موږ باید د سپارل شوي واک او ځواک په اړه هم یو انتخاب وکړو. 

او د هغه اطاعت وکړو.

ایا شیطاني قدرتونه د خدای لخوا ټاکل شوي؟

موږ ته ښوول شوي چې ټول واکونه د خدای لخوا ټاکل شوي او موږ باید د دوی دریځ ته 

درناوی وکړو او دوی ته تسلیم شو دا هغه ځای دی چې خلک اکثرا مغشوش کیږي. معمول غبرګون 

دا دی: “زه پوهیږم چې مشران ظالمان او په ښکاره ډول شیطاني دي.” تاسو څنګه راته ووایئ چې 

دوی د خدای لخوا ټاکل شوي؟!’’ د ځواب لپاره، راځئ چې د یو ډیر بد مثال سره پیل وکړو، د هټلر 

او سټالین په څیر یو څوک. دا دواړه کسان د تېرې پېړۍ تر ټولو بد مشران وو. موږ ټول په دې 

موافق یو چې ځینې دا ظالمان او بد دي که نه؟! 

راځئ چې د مصر د واکمن فرعون په اړه خبرې وکړو. هغه بې له شکه یو له دغو خلکو څخه 

دی. د هغه په     مشرۍ کې، د اسراییلو خلکو سره خورا ظالمانه او وحشیانه چلند وشو. خلک یې 

غلامان کړل او بې وزله یې کړل، له جسمي او روحي پلوه یې ترې کار واخیست او که څه هم دا 

ټول کافي دي ]د بدو خلکو په منځ کې یې ځای پر ځای کړي[، خو زرګونه یې په بشپړې سړېدو سره 

ووژل. د خپلې واکمنۍ په وخت کې د خلکو له ژوند سره څه ډول بې پروا او د خدای د خلکو په 

وړاندې غرور و؟ د هغه ځواک له کوم ځای څخه راغلی؟ ایا دا په پای کې یو تصادف وو؟

د مقدس کتاب په وینا، خدای د موسی له لارې فرعون سره خبرې وکړې: “مګر له همدې امله 

ما ته پورته کړی.” )خروح ۹: ۱۶( پولس رومیانو ته په خپل لیک کې پدې ټکي ټینګار کوي: “ځکه 

چې کتاب فرعون ته وايي: ما تاسو د دې هدف لپاره راپورته کړي چې زه په تاسو کې خپل ځواک 

څرګند کړم، او زما نوم په ټوله نړۍ کې وپیژندل شي.” )رومیان ۹: ۱۷( د دې دوو منابعو له لارې 

موږ پوهیږو چې دا آیت صحیح دی او موږ په غلط فهم یا غلط تفسیر کې نه یو. ځکه چې د دوو 

شاهدانو په شهادت سره پر یوې مسلې ټینګار شوی دی )یوحنا ۸: ۱۷(. په دې کې شک نشته چې 

خدای فرعون راپورته کړ او هغه یې د قدرت په دې مقام کې ځای پر ځای کړ، نه ظالمان. په بل 

عبارت، دا خدای دی چې فرعون ته یې د ابراهیم نسل واک ورکړ. دا ټوله مسله د »هغه قدرتونو 

سره تړاو لري چې د خدای لخوا ټاکل شوي.«

راځئ وګورو چې دوی څنګه د فاسد واکمن تر مشرۍ لاندې راغلل. خدای پاک ابراهيم ته په 
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هغه وخت کې وحي وکړه کله چې هغه  پنځه اويا کلن و او ورته يې وويل چې که هغه اطاعت 

وکړي نو له هغه څخه به لوی قوم جوړ کړي. ابراهیم همداسې وکړل او د هغه اطاعت خدای ډیر 

خوښ کړ د هغه پیدایښت د »زموږ پلرونو« په نوم یادیږي. )رومیان ۴: ۱۱-۱۲( خدای د هغه سره 

تړون وکړ او په دې عهد کې یې هغه ته وویل: ډاډه اوسئ چې ستاسو اولاد به په داسې خاوره 

کې پردیو وي چې د دوی نه وي او دوی به یې غلامان کړي او پر دوی به څلور سوه کاله ظلم 

وکړي. )پیدایښت ۱۵: ۱۳( په بله ژباړه کې د »بدچلند« پرځای د »مصیبت« کلمه کارول کیږي. 

یا  لمسیانو  ماشومانو،  خپلو  د  به  زه  توګه،  په  پلار  د  هلکانو  د څلورو  ګولۍ!  ترخه  یوه  څه 

اولادونو لپاره د داسې میراث په اوریدو خوشحاله نه شم. زه دا د راحتۍ یا پیاوړي کولو نبوت یا 

حتی اخلاقي او اصلاح کونکی نه ګڼم. په دې اړه فکر وکړئ! موږ د نوي زریزې په لومړۍ پیړۍ 

کې یو. دا عمل به زما په نسل اغیزه وکړي هغه چې په ۲۴۰۰ میلادي کال کې قدم اخلي. زه کولی 

شم په اسانۍ سره فکر وکړم چې ایا دا زما ژمنه او برکت دی چې د خدای اطاعت وکړم؟ ! تر دې 

هم په زړه پورې خبره دا ده چې دا نبوت د عيسی له پيدايښت څخه مخکې دی.

ایا دوی بد چلند کړی؟

ځینې   ښايي استدلال وکړي چې: »خدای ابراهیم ته وویل چې دا به پیښ شي ځکه چې د هغه 

نسل به نافرماني وکړي او له همدې امله د دوی د ناوړه چلند لپاره د سزا په توګه د فرعون تر واک 

لاندې وي، مګر په حقیقت کې خدای د دوی لپاره داسې پلان نه درلود چې وګوري او ومومي.« 

که دا استدلال سم وي. 

د ځواب موندلو لپاره، موږ باید لومړی پوه شو چې دوی څنګه د فرعون د واکمنۍ لاندې 

راغلل - اسحاق - یو خدای ډارونکی سړی و چې یو فرمانبردار او مقدس ژوند یې درلود. هغه او د 

هغه میرمن شرفاقه دوه زامن درلودل: د عیسو مشر زوی او د یعقوب کشر زوی دوی په هر لحاظ 

مختلف وو. خدای د دوی په اړه خپل نظر څرګند کړ مخکې له دې چې دوی زیږیدلي وي: »ما له 

یعقوب سره مینه درلوده، مګر ما له عیسو څخه بیزاره وم.«  )رومیان ۹: ۱۳( 

که څه هم یعقوب د لږې لارې سره پیل کړ، هغه په     پای کې په فانول کې د خدای سره لوی 

مخامخ شو. )پیدایش ۳۲( دې لیدنې د خدای د نعمت ژمنه د هغه په     ژوند کې رامینځته کړه او د 

هغه نوم د یعقوب څخه اسراییل ته بدل شو، چې معنی یې »د خدای سره شهزاده« ده. هغه خپلې 

کورنۍ ته امر وکړ چې د بت پرستۍ څخه ډډه وکړي او په خدای کې پاک پاتې شي، د پایلې په 

توګه، د هغه کورنۍ د سفر پرمهال د خدای ویره خپره شوه. )پیدایښت ۳۵( اسراییل د ۱۲ ماشومانو 
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پلار و. د هغه یوولسم زوی یوسف، ځکه چې هغه د خپل پلار محبوب و، د هغه د مشرانو وروڼو 

نفرت درلود. خدای یوسف ته دوه جلا خوبونه ورکړل چې په پیغمبرۍ کې یې وښودله چې هغه 

به یو لوی مشر شي او وروڼه به یې د هغه خدمت وکړي. دوی د هغه د خلاصون لپاره لاره هواره 

کړه، او کله چې یوسف د غلام په توګه پورته شو، دوی دا هدف ترلاسه کړ. یوسف د یوازیتوب 

او نا امیدۍ کلونو سره سره خدای ته وفادار پاتې شو - پداسې حال کې چې هغه په     مصر کې و. 

د فرعون د یو افسر سره لس کاله خدمت کولو وروسته، هغه د خپل بادار په ښځه د جنسي تیري 

په تور تورن شو. هغه د دوو کلونو څخه زیات ځان په بند کې وموند، مګر بیا هم ثابت او وفادار 

پاتې شو. بیا خدای هغه د فرعون د دوو نوکرانو د خوبونو د تعبیر لپاره وکاراوه. هغه کسان چې 

بندیان وو. یو یې اعدام شو، بل یې وژغورل شو، خو ژغورل شوي سړي یوسف تر ډېره وخته یاد نه 

کړ. په هرصورت، یوسف وفادار و. وروسته، کله چې فرعون د خوب له امله پریشان شو، ژغورل 

شوي خادم هغه ته یوسف نوم ورکړ. یوسف د فرعون د خوب د تعبیر لپاره له بند څخه راووت. 

د خوب تعبیر خبرداری ورکړ چې اوه کاله سخته وچکالي به د اوو کلونو ډیریدو وروسته واقع شي. 

خدای یوسف ته حکمت ورکړ چې فرعون ته په ډیرو کلونو کې د ژغورلو درس ورکړي. فرعون د 

يوسف له حکمت څخه ډېر متاثر شو او سمدلاسه يې د دويم مصري په مقابل کې بغاوت وکړ او 

يوازې فرعون تر هغه لوړ و.

په  اسِرائيلو کور ته لاړ شو، د يوسف نيک پلار چې د هغۀ د زوئ  بنى  بېرته د  راځئ چې 

هکله هيڅ خبر نۀ وُو. خدای هغه ته هیڅ شی ندی ښکاره کړی. دا د ابراهیم د اولادونو مصر ته 

د لیږدولو وسیله وه. د وچکالۍ دوه کاله وروسته، اسراییل خپل اولاد مصر ته واستول چې غنم 

واخلي. دوی به پرته له غنمو مړه شي. مصر یوازینی ځای و چې دوی یې کولی شول ځکه چې 

دا یوازینی هیواد و چې د خدای د حکمت ]د یوسف له لارې[ په مرسته یې ځان وچکالۍ ته 

چمتو کړی و. خدای دا ملت ]مصر[ د هغه څه له لارې شتمن کړ چې د یوسف له لارې یې نازل 

کړ. خدای د مصر پاملرنه کوله ترڅو ترټولو پیاوړی او اغیزمن ملت شي. خو دا ټول کارونه د یوې 

خاصې موخې لپاره تر سره شول. بني اسرائيل مصر ته ورسېدل. هغوی یوسف ته راوړل شول، خو 

هغوی یې ونه پېژندل. دا د حیرانتیا خبره نه وه. څوک به څنګه په تخت کې د غلامانو د لیدلو تمه 

کولی شي؟! خو یوسف هغوی وپیژندل او خپل هویت یې له دوی څخه پټ کړ او هغوی ته یې 

وړیا غنم ورکړل. خو هغه یو پلان جوړ کړ او هغه دا وو چې یو ورور یې امانت تر هغه وخته 

پورې ساتلي وو چې دوی بیرته راشي. کله چې د دوی رزق ختم شو، نو د اسراییلو د ټولو زامنو سره 

بیرته راستانه شول. کله چې ټول سره راغونډ شول، یوسف خپل ځان ورته معرفي کړ. 

د یوسف وروڼه، د هغه په   هویت پوهیدل، په سختۍ سره ویریدل. یوسف په دې حالت کې 
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و چې د دوی د خیانت غچ واخلي. خو پرځای یې هغه دوی ته تسلیت ورکړ: »او یوسف خپلو 

وروڼو ته وویل: ما ته نږدې راشئ.« بیا دوی ورنژدې شول، ویې ویل: زه ستا ورور یوسف یم، چې 

له منځه تللی وم! او اوس مه خپه کیږه، او دا بدل مه کوه چې ما دلته راولېږه یا خدای خبر څوک 

یې مسؤل دی؟ 

تاسو زه خرڅ کړم، ځکه چې خدای زه له تاسو څخه مخکې رالېږلی یم چې 

)روح( ژوندی وساتم، ځکه چې اوس په ځمکه کې دوه کاله قحطی ده، او په 

پنځو کلونو کې به هیڅ فصل نه وي. )پیدایښت ۴۵: ۸-۴(

تاسو شاید حیران شئ چې ایا هغه په     مصر کې دومره وخت تیر کړ چې خپل خوب یې ریښتیا 

کړي. شاید د کلونو دردونه، نا امیدۍ او یوازیتوب یې هیر کړی وی. په هرصورت، څنګه یو مینه 

وال خدای کولی شي هغه دومره ډیر تکلیف سره مخامخ کړي؟ هغه څنګه کولی شي د اسراییل 

ترټولو وفادار او فرمانبردار اولاد ته اجازه ورکړي چې په بند کې دولس کاله غلامي او یوازیتوب 

تیر کړي پداسې حال کې چې هغه بې ګناه و؟ ای یوسف په یاد ولره چی هغه کلمه چی د دوو 

شاهدانو له خولې راوځی صحیح ده. وګورئ چې مزمور لیکونکي کلونه وروسته څه وویل: 

»هغه په   ځمکه قحطي وبلله او د خوراک ټول ذخیرې یې له منځه یوړلې. 

او د هغوئ نه مخکښې يې يو سړی يوسف ولېږلو چې په غلامۍ باندې خرڅ 

شو. د هغه پښې په زنځیرونو تړل شوې وې، غاړه یې د اوسپنې په حلقه تړل 

شوې وه. تر هغه چې د هغه خبره رښتیا شوه، او د خدای کلام د هغه ریښتیا 

ثابته کړه. )مزمور ۱۰۵: ۱۹-۱۶(

ایا یوسف په خپل تشخیص کې توهم نه و؟! راځئ چې دې برخې ته نږدې وګورو: لومړی، 

خدای، نه بد یا شرایط، قحط پلان کړی. دوهم، لکه څنګه چې یوسف وویل، خدای هغه د خپلې 

کورنۍ څخه مخکې لیږلی. کله چې د »خدای پاک هغه رالیږلی« جمله کارول کیږي، نو بل چا 

دا کار نه دی کړی. یوسف په انکار کې نه و ، هغه د خدای د روح له لارې خبرې کولې. دریم، د 

هغه رنځ یو امتحان و. یا د یوسف لپاره د پاکولو یو ډول عمل په پای کې هغه په     بندونو کې ټپی 

شوی و، زموږ د زندانونو څخه خورا بدتر و. خو یوسف یو هلک و، آیا د دې معنی دا نه ده چې 

ښه خلک د زورواکو لخوا ځورول کیدی شي؟ او دا یو تصادف یا د شیطان پلان نه دی ایا تاسو پدې 

معنی یاست چې دا شرایط واقعیا د خدای لخوا چمتو کیدی شي؟ 
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یو لوی نجات؟

راځئ چې دغو مهمو پوښتنو ته ځواب ووایو. راځئ چې یو ځل بیا د یوسف خبرې وګورو. په 

یاد ولرئ، هغه د الهي الهام لاندې خبرې وکړې: »او خدای زه ستاسو څخه مخکې رالیږلی یم چې 

ستاسو لپاره په ځمکه کې پاتې شوم او تاسو لوی نجات ته راوړم.« او تاسو زه دلته نه یم لیږلی مګر 

خدای. )پیدایښت ۴۵: ۷-۸( یو لوی نجات! یوه دقیقه انتظار وکړئ. دا د ابراهیم د نسل نافرماني نه 

وه چې دوی یې د فرعون تر امر لاندې راوستل، بلکې دا د خدای پلان و چې پایله یې باید وویل شي 

چې خدای دمخه خبر و چې د یوسف له مړینې لږ وخت وروسته به یو بل فرعون راپورته شي چې 

له بنی اسرائیلو سره به ناوړه چلند وکړي. ظلم )خروج ۱: ۸-۱۴( خدای ابراهیم ته کلونه وړاندې 

ویلي وو چې دوی ځورول شوي وو. نو دا د خدای لوی نجات و؟ تاسو څنګه د نجات په اړه خبرې 

کولی شئ کله چې دوی په داسې رنځ کې وو!؟ 

ځینې   شاید پوښتنه وکړي: “ولې خدای د مصر پر ځای د ابراهیم نسل ته دا ډول حکمت نه 

دی ورکړی؟” په هغه وخت کې د اوو کلونو وچکالۍ لپاره د خوراکي توکو ذخیره کول، د دې 

ټولو لامل دی؟ دا نه وه چې بشپړ دلیل روښانه دی. خدای غوښتل چې دوی د فرعون تر واکمنۍ 

لاندې وي. هغه دا ډول پلان جوړ کړی و. تاسو شاید ووایاست: فرعون د هټلر پخوانی مثال دی. 

په زرګونو یې ووژل او د خدای اولادونه یې په ډیرو سختیو او کړاوونو اخته کړل. هو، دا ریښتیا ده 

مګر موږ باید په یاد ولرو چې د خدای لومړیتوب په دې نړۍ کې د آرامۍ لپاره نه دی - د هغه 

لومړیتوب زموږ نجات دی! 

د خدای حکمت واورئ چې فرعون ته یې وویل: “مګر د همدې لپاره ما ته راپورته کړې، ترڅو 

تا ته خپل ځواک وښیې او زما نوم په ټوله نړۍ کې څرګند کړي.”  )خروج ۹: ۱۶(

د دې څخه دمخه، یوازینی خلک چې د څښتن څښتن پیژني ابراهیم،   اسحاق، یعقوب او د هغه 

اولادونه وو. پاتې نړۍ د ابراهیم،   اسحاق او یعقوب خدای نه پیژني. له همدې امله کله چې موسی 

فرعون ته لاړ او امر یې وکړ چې اسراییلیان پریږدي چې د څښتن په نوم لاړ شي، فرعون ځواب 

ورکړ: “څوک دی چې زه د هغه خبرې واورم او اسراییل آزاد کړم؟” زۀ مالکِ خُدائ نه پېژنم، او زۀ 

به بنى اسِرائيلو ته سپکاوی نۀ کړم. )خروج ۵:۲( فرعون او ټول مصر خدای نه پیژني. په هرصورت، 

کله چې خدای د هغه نښې ورکړې هغه د خپلو خلکو ازادي وښوده، هر څه بدل شول.

د طاعون له یوې کوچنۍ حملې وروسته، ځینو مصریانو د خدای خبرې واورېدې. د ږلۍ له 

راتګ څخه مخکې، موږ لولو: “نو څوک چې د فرعون له بندګانو څخه د خدای له کلام څخه ویره 

لري، خپل خادمان او څاروي خپلو کورونو ته ولېږئ.” )خروج ۹: ۲۰( ډیر ژر دوی د فرعون څخه 
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دي هغوی عرض وکړ: “دا خلک پریږدئ چې د خپل خدای عبادت وکړي.” )خروج ۱۰: ۷( حتی د 

مصر جادوګرانو خپل پاچا ته وویل: “دا د خدای کار دی.” )خروج ۸:۱۹( 

د څښتن په اړه د دوی نوې پوهه پدې بشپړ متن کې څرګنده ده: او د خلکو رب هغه د 

د  د فرعون  په خاوره کې،  او  موسی هم د مصر  درناوي وړ وګرځاوه.  د  نظر کې  په  مصریانو 

خادمانو او د خلکو په سترګو کې خورا لوی و. )خروج ۱۱: ۳( دوی د خدای سړي ته ژور درناوی 

کاوه، ځکه چې اوس دوی پوهیدلي چې څښتن څوک دی، او موږ ولوستل چې مصریانو هغه څه 

ورکړل چې د ابراهیم اولاد له دوی څخه وغوښتل. لکه سپین زر، سره زر او جامې  )خروج ۱۲: 

۳۵-۳۶( په پای کې فرعون وویل: خدای عادل دی او زه او زما قوم ګناهګار یو. )خروج ۹: ۲۷( په 

پای کې، ټول مصر پوهیدل چې ژوندی خدای څوک و.

ټولې ځمکې هغه وپیژندلو

نه یوازې مصر، بلکې ټولې ځمکې د ریښتیني ژوندي خدای پیژندل د ځمکې ترټولو پیاوړي 

دښمن ته د ماتې ورکولو او ذلیل کولو مستقیم پایله وه چې خدای هغه ملت ته د “لوی” په مقام 

کې ځای ورکړ تر څو وروسته د اسراییلو د غلامانو له لارې هغوی ته ماتې ورکړي. که غلامانو یو 

بې وزله او ضعیف یا حتی یو متوسط     ملت ته ماتې ورکړې وای ، نو دوی نشي کولی چې خدای 

په ټوله نړۍ باندې دومره ژور تاثیر پریږدي چې د کلونو کلونو سره سره چې اسراییل په صحرا کې 

تیریږي، ملتونه لاهم د څښتن څخه ویره لري. او د بنى اسِرائيلو د نوم په اورېدو به يې لړزېدل. د 

هغې اغیزې حتی په راتلونکي نسل کې هم څرګندې وې. یوشع، د موسی جانشین، دوه جاسوسان 

د جیریکو د ځواکمنو خلکو ځمکې ته واستول. دغو کسانو راحب فشار ولید چې ورته یې وویل: 

په  ویره  ستاسو  او  ده،  درکړې  ځمکه  دا  ته  تاسو  څښتن  چې  پوهیږم  “زه 

امله وچ  له  اوسیدونکي ستاسو  ټول  او د ځمکې  راګیره شوې ده،  موږ کې 

شوي دي، ځکه چې موږ اوریدلي دي چې څنګه خدای ستاسو په وړاندې د 

کوچني سمندر اوبه وچې کړې. تاسو د مصر څخه راووتل او د اموريانو د دوو 

پادشاهانو يعنې سيحون او عوج سره چې تا جوړ کړي وو هغه څه وکړل او 

کله چې مُونږ واورېدل نو زمونږ زړونه خُدائ ته شول اؤ ستا په وجه د هيچا 

ک خُدائ ستاسو خُدائ پاک په آسمان او په  ژوند پاتې نۀ شو، ځکه چې مالِ

ځمکه مالک دی. )یوشع ۹: ۱۱(
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او هغه وايي چې د څښتن خدای “د ځمکې ټول اوسیدونکي” خړ شوي. د خدای نوم په ټوله 

ځمکه پیژندل شوی و او دوی هغه نه یوازې د هغه د ویاړ لپاره، بلکه د هغه د خلکو د خلاصون 

او د هغی  پیژندلی و. لومړۍ میوه هغه وخت څرګنده شوه کله چې بهرنۍ فاحشه  لپاره هم 

له دې څخه هم خورا مهم دي، د عیسی مسیح  او د هغې د کورنۍ غړي  کورنۍ وژغورل شو 

مخکښ ځای په ځای شو. دا به هیڅکله ممکنه نه وه که خدای پخپله په ټوله ځمکه کې د فرعون 

نوم نه وي پیژندلی، د خدای ویره لاهم د نیل، کاهن او اسراییلو په منځ کې د خدای نوم یاد شوی 

و بیا د هغه څه لپاره چې هغه د فرعون سره په اړیکه کې کړی و. اسراييليان له فلسطينيانو سره په 

جګړه کې ښکېل شول او په لومړۍ ورځ يې ډېر زيانونه واړول، بله ورځ اسرائيلو د لوظ صندوق د 

جګړې ډګر ته راوړ. هغوئ سره راغونډ شول او ”ټول بنى اسِرائيل چغې وهلې چې زمکه ولړزوله. 

)اول سموییل ۴: ۵( فلسطینیانو دا غږ واورېد او له ځانه یې وپوښتل چې دا څه معنی لري نو دوی 

پوه شول چې دوی د اسراییلو کمپ ته د خدای د لوظ صندوق راوړی دی. 

او فلسطنيان وډار شول، ځکه چې ويل يې: خداى دې کمپ ته راغلى دى، او 

ويې ويل: زموږ مشره، ځکه چې پخوا داسې څه نه دي شوي. زموږ افسوس دی 

پر مونږ، څوک به موږ د دې ځواکمن خدای له لاسونو وژغوري؟ دا هغه خدای 

دي چې مصریان یې په صحرا کې په طاعون اخته کړل. )اول سموییل ۴: ۸-۷(

د عبراني کلمه چې د خدایانو لپاره کارول کیږي الوهیم ده. دا کلمه په زاړه عہد نامې کې 

نږدې دوه زره ځله د خدای پیژندلو لپاره کارول شوې - هغه خدای چې موږ یې خدمت کوو. یوازې 

دوه دیرش ځله د لومړي پیدایښت په اړه لیکل شوي، کوم چې د خدای او زموږ خالق استازیتوب 

کوي. نو د دې کلمې سمه ژباړه د “خدایان” پرځای “خدای” ده. سل کاله وروسته، فلسطینیان 

هغه وخت ویریدل چې دوی د هغه خدمت نه کاوه ځکه چې دوی پوهیدل چې ریښتینی ژوندی 

خدای څوک دی. 

د خدای د حکمت عمق

خدای د هغه ساتنه نه کوي کله چې مشرتابه فاسد وي. فرعون حاکم وو: “ځکه چې د خدای 

پرته بل هیڅ ځواک نشته.” هغه قدرتونه چې شتون لري د خدای لخوا ټاکل شوي دي. )رومیان 

۱۳: ۱( د کلونو په اوږدو کې هر مشر چې مشروع واک لري، که ښه وي یا ظالم، د خدای لخوا ټاکل 

شوی. هغه دا د یو ځانګړي دلیل لپاره فرمان ورکوي نه په ناڅاپي ډول. تاسو شاید اوس پوښتنه 
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وکړئ: “د سټالین یا هټلر په څیر مشر څه ښه کیدی شي؟” 

د ځواب لپاره، اجازه راکړئ د پولس څخه نقل کړم:

“نو خدای په چا رحم کوي په چا چې وغواړي او په چا چې وغواړي سختوي.” 

د هغه قضاوت ناڅرګند دی او د هغه لارې د پوهیدو وړ ندي. ځکه چې 

څوک دی چی د خدای له فکرونو خبر وی یا د هغه مشاور دی؟” )رومیان ۹: 

۱۸ او ۱۱: ۳۴-۳۳(

هغه کارونه چې هغه یې کوي مور ته نه ښکاري. موږ باید هغه څه ومنو چې هغه یې اوس 

ښکاره کول نامناسب ګڼي.

پولس یو ځل بیا خپل حکمت بیانوي: “مګر اې انسانه، ته څوک یې چې د خدای سره بحث 

وکړي؟ ایا یو مخلوق خپل جوړونکي ته وایی چې ولې دې زه داسې جوړ کړم؟” )رومیان ۹: ۲۰( د 

هغه خبرې واورئ: “تاسو څوک یاست؟” په بل عبارت، ایا موږ د هغه په     پوښتنه کې یو؟ 

خدای موږ ته هغه دلایل راکړي چې د فرعون د راپورته کولو تر شا یې د مثال په توګه درلودل 

ترڅو موږ وګورو او پوه شو چې موږ باید د هغه په   حکمت او نیکۍ باور وکړو. په هرصورت، 

هغه تل موږ ته د هر مشر لپاره دا دلیل نه څرګندوي. هغه غواړي چې موږ د هغه په   حکمت 

او نیکۍ باور وکړو. 

خدای په خپل حکمت کې هیڅکله اجازه نه ورکوي چې رنځ بې هدف وي. هغه تل کولی 

شي د نجات هدف لپاره دا رنځ بیرته راولي، حتی کله چې موږ په دې شیبه کې د خدای هدف او 

اراده نه وینو. په هرصورت، ټول به په راتلونکي کې ښکاره شي. د هغه په     ښه والي کې، هغه به 

هیڅکله اجازه ورنکړي چې زیان او تاوان موږ ته د ابدیت په ساحه او هدف کې راشي. تاسو ښايي 

استدلال وکړئ او دلایل وړاندې کړئ: مګر د فاسدو مشرانو لخوا خلکو ته ډیر زیانونه اوښتي دي.

د حسي نقطه نظر څخه دا ریښتیا ده، مګر خدای د بدن څخه بهر روح پیژني. د هابیل مړینه 

بې ګټې ښکاري، مګر داسې نه وه ځکه چې د هغه وینه لاهم خبرې کوي )عبرانيان ۱۱: ۴(: په 

زرګونو مسیحیان د فاسدو مشرانو لخوا د تحقیقاتو او تعذیبونو په جریان کې ووژل شول چې له 

پیل څخه  دوام لري، مګر د دوی وینه وه. د دوی وینه لا هم بې ځایه نه ده تویه شوی.

موږ فرصت لرو چې د عاجزۍ، اطاعت او دعا له لارې مشران اغیزمن کړو. کله چې د خدای 

خلک خپل ځان عاجز کړي، دعا وکړي او له خپلو ناوړه او ګناه لارو څخه وګرځي، خدای به له 

اسمان څخه واوري او د دوی ځمکه به روغه شي. د داوران په کتاب کې د خدای ډارونکي رهبرۍ 
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ایمانداران د  امر کوم چې  امله لومړی  مثال ذکر شوی دی. په نوي عهد کې راغلي: “له همدې 

واکمنانو او ټولو دفترونو په ګډون د ټولو خلکو لپاره دعاګانې، شفاعتونه او شکرونه وکړي، ترڅو 

موږ په کامل تقوی او خپلوۍ کې د آرام او سولی ژوند تیر کړو. ځکه چې دا ښه او خوښ خدای 

زموږ ژغورونکی دی. )اول تیموتاوس ۲: ۳-۱(

زموږ دعاګانې په واکمنو مشرانو اغیزه کوي. اغېزې یې د رهبرانو له انتخاب څخه پراخې کېدای 

شي. د دې ټولو سره سره، استثناوې شتون لري. د لومړنۍ کلیسا رسولان اکثرا د واکونو او واکمنانو 

له ظلم سره مخ وو چې دوی یې ځورول. دوی د خدای څخه د دوی د ژوند د لارې یا لږې دعا له 

امله برید نه و کړی، مګر دغو مشرانو د خدای د نجات په هدف کې رول لوبولی.

لومړۍ هیرودیس اګریپا

په  نوم  اګریپا. د هیرودیس  له دغو مشرانو څخه وګورو: د لومړی هیرودیس  یو  راځئ چې 

فلسطین کې د مسیح له زیږون څخه د هغه تر خدمت پورې او د هغه له ژوندي کیدو وروسته 

د ډیری رومي مشرانو پیژندلو لپاره کارول شوی و. هیرودیس اګریپا په ۳۷ میلادي کال کې واک ته 

ورسید. په حقیقت کې، د مسیح د رسناخیز وروسته. هغه ډیر هوښیار او موثر وو. په لیوالتیا سره، 

هغه هغه څه وکړل چې د خپل ځان د پرمختګ لپاره اړین وو. د هغه یو سیاسي چلن - وروسته 

له هغه چې د روم امپراتور کالیګولا ووژل شو - د کلاډیوس سره د تخت په نیولو کې مرسته کول 

وو. کلاډیوس هغه ته د دې هوښیار سیاسي حرکت لپاره انعام ورکړ او اګریپا یې په خپل موقف کې 

تایید کړ او د یهودو او سامریا سیمې یې خپلې سیمې ته اضافه کړې. هغه د خپل نیکه هیرودیس 

په څیر لویه سیمه واکمنه کړه او لوی شو. 

د هغه د واکمنۍ په جریان کې، هیرودیس باید د یهودیت یا مسیحیت سره یوځای شي. هغه 

سمدلاسه د مسیحیانو د ځورونکي رول په غاړه واخیست. د اعمالو په کتاب کې موږ لولو:

“په هغه وخت کې، پاچا هیرودیس په کلیسا کې په ځینو خلکو باندې د 

ظلم لاس اوږد کړ. د هغه په   امر يعقوب او حناره په توره ووژل شول. او 

کله چې هغه ولیدل چې یهودیان خوښ دي، نو هغه یو ګام نور هم لاړ او 

پطروس یې هم ونیول. دا د فطیر اختر په وخت وشو. )اعمال ۱۲: ۱-۳( واکمن 

مسیحیان ځوروي ځکه چې دا عمل سیاسي اهدافو ته رسیدلي او د یهودانو 

په مینځ کې شهرت ترلاسه کولی شي. هغه اسرا ته نږدې د دریو رسولانو څخه 

یو یې وژلی و، او هغه هم د پطرس د وژلو پلان جوړ کړ.
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موږ باید پوښتنه وکړو: “د اګریپا ځواک له کوم ځای څخه راغلی؟” حتی که ظاهراً هغه خپل 

قدرت په خپل چال چلن لاس ته راوړی وی، خو د خدای له خبرتیا او ارادې پرته د قدرت دغه مقام 

ته نشی رسیدلی.

پطرس، چې د اګریپا لخوا ځورول شوی و، ایماندارانو ته وویل: “د خدای څخه وویریږئ او د 

پاچا درناوی وکړئ.” )دوهم پطرس ۲: ۱۷( څه؟ د هغه پاچا درناوی چې یعقوب یې وژلی دی ولې 

خدای باید داسې ظالم مشر ته ووایي چیرې چې د هغه ډیری اولادونه ژوند کوي او بیا وايي چې 

“د هغه درناوۍ د ټولې کلیسا په جدي توګه لیدل کیدی شي؟” کلام: “بیا دوی پطرس په بند کې 

ساتلی و، مګر د خدای په وړاندې د هغه دعا کوله. )اعمال ۱۲: ۵(

د پایلې په توګه، خدای یوه فرښته واستوله چې په معجزه توګه یې پطرس د کوټې څخه وژغوره 

او هغه کور ته یې راوړه چیرې چې دوی د هغه لپاره دعا وکړه. که ایمانداران پاچا ته درناوی نه 

وای کړی، بلکې د هغه د ټاکل شوي واک په اړه یې د خدای له حکم څخه سرغړاوی کړی، دوی 

نشي کولی د خدای د لاس د معجزانه حرکت شاهدان شوی وای.

د پطرس د اعدام لپاره د اګریپا پلانونه، د کلیسا غوښتنې او اطاعت، بې اغیزې پاتې شول. دې 

پېښې په ځانګړې توګه ایمانداران لا پسې قوي کړل. د فرعون په څیر، خدای خپل قدرت د نجات 

او خلاصون په موخه څرګند کړ. د دې په اړه ترټولو لوی شاهد پخپله په مقدس کتاب کې موندل 

کیدی شي: “مګر د خدای کلام لا نور خپور شو.” اعمال ۱۲: ۲۴( د اولیاوو دوامداره او مستحکم دعا 

او د قدرت د مقام په اړه د دوی اطاعت د شیانو په بدلولو کې خورا لوی پایله درلوده. که موږ د 

کلام لوستلو ته دوام ورکړو، نو موږ به وګورو چې هیرودیس اګریپا یوه ورځ وټاکله چې پکې هغه 

برخه اخیستې وه او په خپل شاهي تخت کېناست او غونډې ته یې وینا وکړه. خلکو چیغې کړې: 

دا د خدای د یوې فرښتې غږ دی، ځکه چې خدای د خدایانو لخوا تسبیح کیږي، نه د سړي غږ! بيا 

مړ شواو د هغه بدن چينجي وخوړ. )اعمال ۱۲ ۲۳-۲۲(

قضاوت راغی، مګر دا قضاوت د خدای توره وه، نه د خدای قوم. موږ به ژر پوه شو چې دا 

یوازې خدای دی چې حاکمانو ته قضاوت راوړي موږ ته امر شوی چې د دوی لپاره دعا وکړو او 

د دوی واک ته تسلیم شو. که د منځګړتوب اړتیا وي، موږ ته ویل شوي چې موږ په دې کې هیڅ 

رول نه لرو. 

هغه څه چې ما په دې فصل کې لیکلي دي ریښتیا دي؛ حتی که دا د کلیسا د فکر او نظر سره 

مخالف وي. راځئ چې د الهی حکمت ترلاسه کولو لپاره خلاص زړه ولرو. په یاد ولرئ چې هغه 

زموږ په خوا کې دی، نه زموږ په وړاندې.
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نهم فصل

درناوی پاچا  د 

“موږ باید د واک په موقف کې د درناوي، تابعدارۍ او اطاعت 

ښودلو زده کړو.”

هغه پریکنده او قوي مشوره چې په تیرو فصل کې د پطرس لخوا په لنډه توګه بیان شوې، 

زموږ په وخت کې ځانګړې پاملرنې ته اړتیا لري. مخکې له دې چې د آيت د دې برخې د تفسيرولو 

لپاره، مخکې له دې چې په متن کې يې وڅيړو: “ای عزیزانو، په دې نړۍ کې د اجنبي په توګه 

تاسو ته غوښتنه کوم چې د هغه نفسي خواهشاتو څخه ډډه وکړئ چې ستاسو د روح سره په ټکر 

کې دي. ستا عمل دې د بی ایمانانو په منځ کې دومره د منلو وړ وي چې که دوی په تا باندې 

د بدۍ تور هم ولګوي، نو ستا د نیکو اعمالو په لیدلو سره به د هغه د ملاقات په ورځ د خدای 

ستاینه وکړي.” )اول پطرس ۲: ۱۱-۱۲( یو څوک تقریبا پوهیدلی شي چې حاکمانو ته تسلیم کول 

ورته چلند دی چې ]پطرس[ د دې په اړه وايي هغه شخړه چې له تیریدو څخه راځي د واک او 

اطاعت د سرغړونې تر مینځ جګړه ده. په هرصورت، موږ ډیری وختونه بشپړ برعکس فکر کوو؛ 

موږ د نافرمانۍ غوښتنې ته د ملګري په توګه ګورو او د دښمن په توګه تسلیم شو. دا فرضیه نشي 

کولی له حقیقت څخه سرچینه واخلي.

موږ باید هیر نکړو هغه څه چې پطرس لیکلي؛ ځکه چې حتی کله چې موږ په غاړه کې یو، 

موږ ممکن د یو څه غلط کار کولو تور ولګوو، ما اوریدلي چې خلک دا استدلال کوي: “په دې کې 

څه شی دی؟” زه اطاعت کوونکی یم، مګر دوی بیا هم ما په هغه شیانو تورنوي او ملامتوي چې 
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ما په کومه ګناه نه ده کړې!” دوی د اطاعت حقیقت له لاسه ورکړی، دا په خدای پورې اړه لري 

او اجر هم د هغه له خوا راځي. هغه پیغام چې په دې کې ویل شوی ډیر ښکلی دی:

“خادمانو، په درناوي او ډار سره د خپلو ځمکنیو بادارانو اطاعت وکړئ، او د 

زړه په اخلاص سره، لکه څنګه چې تاسو د مسیح اطاعت کوئ. او دا هم، نه 

یوازې کله چې دوی ستاسو څارنه کوي، یا د دوی پام ځان ته راجلبوي، مګر 

د مسیح د خادمانو په توګه، د مدافعینو سره لیدنه وکړئ. په لیوالتیا سره 

خدمت وکړئ، لکه څنګه چې تاسو د خدای خدمت کوئ، نه د انسان، ځکه 

چې تاسو پوهیږئ چې خدای به هر چا ته د هغه د ټولو نیکونو بدله ورکوي، 

که هغه غلام وي یا آزاد. )افسسیان ۶: ۸-۵(

راځئ چې بیرته د پطرس مشورې ته لاړ شو: “د خدای په خاطر، هر هغه مقام ته چې د خلکو 

په منځ کې ټاکل کیږي تسلیم کړئ، که هغه پاچا وي چې تر ټولو لوړ وي، یا دا هغه واليان دي 

چې د بدکارانو د سزا ورکولو او د نیکونو ستاینه کوي. هغه.” )اول پطرس ۲: ۱۳-۱۴( لکه څنګه 

چې روح القدس موږ د پولس له لارې هڅوي، هغه موږ  د پطرس له لارې مشوره راکوي چې د 

ټولو واکمنو واکونو اطاعت وکړو. په یاد ولرئ چې د هغه په   واکمنۍ کې چې راجع ورته اشاره 

شوې خورا ظالمانه وه او ایمانداران یې ډیر ځورول. د پولس په څیر، پطرس موږ هڅوي چې پوه 

شو چې واکونه د خدای لخوا دي، کوم چې انسانانو ته ورکول کیږي، نه د انسانانو څخه. پطرس 

به هیڅکله د هیرودیس اګریپا شخص ته تسلیم نه شي پرته لدې چې هغه پوه شي چې د پاچا 

په ځای کې واکونه د خدای لخوا دي. که موږ لاهم د الهی واک سره مبارزه کوو، نو دا به خورا 

ستونزمن وي چې د ټاکل شوي واک سپارلو ته وسپارل شي. پطرس موږ ته خبرداری راکړ ځکه چې 

هغه پوهیده چې نافرماني په حقیقت کې د مسیح د مخالف روح روحیه پیاوړې کوي، ځکه چې 

دا ځواک “د هر هغه څه په مقابل کې چې د خدای په نوم یادیږي او عبادت کیږي مخالفت کوي 

او ځان لوړوي.” )دوهم تسالونیکیان ۲: ۴( هو، د هر هغه څه سره چې خدای بلل کیږي، چې 

طریقې، لاری، عملونه او هغه څوک چې په حقیقت کې یې ټاکلي دي؛ دا د خدای ژوند کولو معنی 

لري. موږ ایماندران باید له ځانه وپوښتو: ایا موږ د شر او قانون ماتونې په برخه کې همکاري کړې 

او یا مو مخه نیولې ده؟ که مو ورسره مرسته کړې وي، د شیطان له اصولو سره سم مو چلند او 

عمل کړی دی نه د خدای. 

پطرس ادامه ورکوي: “د هرچا درناوی وکړئ، د خپلو وروڼو سره مینه وکړئ، د خدای څخه 

ویره وکړئ او د پاچا درناوی وکړئ.” )اول پطرس ۲: ۱۷( هغه موږ هڅوي او مشوره راکوي چې نه 
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یوازې حاکمانو ته وسپارو، بلکې د دوی درناوی هم وکړو. د درناوي لپاره یوناني کلمه )timao( ده 

چې معنی یې “درناوی کول، د درناوي سره چلند کول، د احترام کول دی”. دا هماغه خبرې دي چې 

عیسی هغه وویل: “مګر زه د خپل پلار درناوی کوم” )یوحنا ۸: ۴۹( د ویبسټر لغت د “درناوی” 

کلمه د “احترام او درناوي په توګه تعریفوي؛ د تسلیم او اطاعت سره چلند، او د ټاکل شوي دندې 

ترسره کول.” اجازه راکړئ دا تکرار کړم: هغه سلطنت چې پطرس ورته اشاره کوي په هغه وخت 

کې د ایماندارانو له ځورونکو څخه و! دا هیڅ امکان نلري چې هغه پاچا ته د یو فرد په توګه راجع 

کړي، هغه موږ هڅوي چې د خدای لخوا ټاکل شوي واک په توګه د هغه درناوی وکړو.

له مات زړه سره مرکه

په دې وروستیو کې، ما د امریکا په سویل کې په یوه لوی ښار کې په یوه مشهور مسیحي 

سټیشن کې د ژوندۍ راډیو پروګرام سره مرکه درلوده. موږ زما د یو کتاب په اړه بحث کاوه. ویاند 

د مرکې په مینځ کې د لسو دقیقو وقفې غوښتنه وکړه. په دې وخت کې او له هغه وقفې څخه، زه 

په هوا کې نه وم، ما یو څو اعلانونه او ځینې راډیوګانې په ټیټ حجم کې اوریدلې. یوځل زما پام د 

یو سړي غږ ته راغی کله چې هغه د وضعیت راپور ورکولو. هغه خپلو حاضرینو ته، چې شمېر یې 

سلګونو زرو ته رسېده، وویل، چې په شمال کې به هوا دومره سړه شي، چې د دغه ایالت د والي 

شونډې به یخې شي. هغه د والي نوم واخیست او ویې ویل چې شونډې به یې دومره کنګلې وي 

چې نه شي کولی خپله خوله خلاصه کړي او هغه احمقانه شیان ویل چې هغه یی معمولا کوي. زه 

حیران وم، ما باور نشو کولای چې ما داسې اوریدلي وی. زه مغشوش وم چې ایا دا د مسیحی شبکه 

ده؟! یقینا نه. بیا ما فکر وکړ، »که دا یوه مسیحی شبکه وي، شاید دا د هوا راپور په دې شبکه کې د 

بلې خبري سرچینې څخه راغلی وي، زه نشم کولی هغه څه چې ما د مرکه کونکي له رسیدو دمخه 

اوریدلي وو!« زموږ غږ بیا په هوا کې شو. هغه له ما څخه یوه تړلې او مبهم پوښتنه وکړه چې ما 

ځواب ورکړ چې دا مهمه ده چې موږ په هر کار کې د خدای زړه ولرو زما ذهن لاهم په هغه څه 

وو چې ما اوریدلی و او ما وویل: »یو ښه مثال هغه څه دي چې ما اوریدلي دي تنفس کول.« بیا 

ما وپوښتل، »ایا دا  مسیحی راډیو سټیشن دی؟« هغه ځواب ورکړ، »هو!« 

ما وویل، »ښه، شاید هغه څه چې ما اوریدلي وي د نړۍ له سرچینې څخه خپاره شوي وي، 

ځکه چې یو څوک هغه خبرې کولې، د خدای زړه یې نه درلود چې څو دقیقې مخکې یې وویل.

هغه وویل: »تاسو څه ته اشاره کوئ؟«

ما ځواب ورکړ: »هغه اعلان چې د والي د خولې د یخ او تړلو خبرې کوي.«
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د مرکې کوونکې ویاند غږ په لړزونکي غږ بدل شو او ویې ویل: هغه سړی زه وم.

ما وویل: “مقدس کتاب وايي چې موږ باید د خدای څخه ویره ولرو او نه د پاچا یا د هغه 

خلکو څخه ویره لرو دوی ځواک دي، راځئ چې درناوی یې وکړو. 

هغه په   یوه غږ چې د پخوا په پرتله ټینګ و، وویل: “هو، مګر لږ ټوکه، څه باک نه لری.

ما په چټکۍ سره ځواب ورکړ: “د هغه څه په تړاو نه چې خدای موږ ته د درناوي کولو ویلي 

دي.”

پولس رسول وویل: د خپل قوم مشر ته بدې خبرې مه کوه! )اعمال ۲۳: ۵(

او هغه مرکه له دې جملې سره پلان شوې پایلې ته له رسېدو پرته پای ته ورسېده هغه وویل: 

“ښه، جان او زه شیان په ورته ډول نه ګورو.”

زه متاثره او زړه مات شوم؛ ايا دا د والي عزت او احترام و؟ زه دا منم چې دا سړی چې یاد شوی 

دی ځان یې د درناوي وړ لاره نه ده کړې، مګر هغه باید د والي په اړه دا کار کړی وای. د مسیحیانو 

په توګه، موږ باید د واک موقف ته درناوی وکړو. څومره ایمانداران د بدو ټوکو څخه اغیزمن شوي؟ 

دا د حیرانتیا خبره نه ده چې موږ د ډیری ټولنیزو عناصرو حرمت هیر کړی دی. د تعقیب 

لاندې د لومړنۍ کلیسا دا چلند خورا لرې دی. دوی د واکونو درناوی کاوه. کله چې زموږ چلند او 

خبرې داسې وي، نو موږ په خپل وخت کې د بدۍ او بې قانونۍ ځواک زیاتوو. مقدس کتاب موږ 

ته وایی: “د نړۍ مشر یوازې هغه وخت دی چې هغه څوک چې تر دې دمه یې خنډ لرې کړی دی 

لاهم کار کوي؟” )دوهم نسالونیکیان ۲: ۷( 

دا چلند د روح القدس د مخنیوي ځواک پروړاندې جګړه ده. دا طریقه د شیطان قانون دی!

له خدایه وېره درناوی رامنځته کوي

راځئ چې د پطرس وینا ته لاړ شو: “د خدای څخه وویریږئ او د پاچا درناوی وکړئ.” دوی د 

خدای ناپاکه واکمني خوند اخیستې، نو هغه څه چې د هغه په     نظر کې ارزښت لري هم د دوی په 

سترګو کې دي او دوی د هر هغه څه څخه کرکه کوي چې خدای تری کرکه کوي. د دوی په زړونو 

او ژوند کې د عزت ترڅنګ وېره هم ځای پر ځای کېږي او د ټولو هغو کسانو درناوی کوي چې په 

رهبرۍ کې دي، ځکه چې د دوی له نظره دا خدای دی چې خپل واک ورته سپارلی دی، کله چې د 

خدای د وېرې روحیه کمه وي واک ته درناوی مه کوئ. ایا تاسو د اشعیا توصیف د عیسی په باره 

کی په یاد لرئ چې هغه لیکي:
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پوهې  او  حکمت  د  دا  شي،  کېښودل  باندې  هغه  په  به  روح  خدای  د  او 

روح او د خدای د پوهې او ویره روح دی. او د هغه خوښي به د خدای د 

او هغه به د هغه د سترګو په  او ځواک د روح په ویره کې وي،  مشورې 

اساس قضاوت نه کوي، او هغه به د هغه د غوږونو په اوریدو سره سزا نه 

ورکوي. )اشعیا ۱۱: ۳-۲(

د عیسی خوښي د خدای په     ویره کې ده چې دا هغه هڅوی ترڅو د هغه څه پراساس نور 

قضاوت ونه کړي چې هغه په   طبیعي ډول لیدلي او اوریدلي دي. د دې راډیو کوربه په خپلو کړنو 

سره وښودله چې دی د خدای له وېرې سره بلد نه دی، ځکه دا وېره په ټاکل شویو واکونو پورې اړه 

لري. له دې امله چې د والي چلند صادقانه نه و، نو د راډيو چلوونکي د هغه څه په اړه قضاوت 

کوي چې غوږونه يې اورېدلي او سترګو يې ليدلي دي او د همدې معيار له مخې د راډيو چلوونکي 

کار سم ګڼل کېږي. مګر که هغه د سترګو له لارې وګوري چې د خدای ویره لري، هغه د والي واک 

لیدلی شي. د دولتي چارواکو سپکاوی هیڅکله د خدای عمل نه دی.

یحیی د دې ځواک څخه یو له هیرودیس سره ښکیل و، مګر د هغه قضیه د مرکه کونکي ]راډیو 

کوربه[ څخه په بشپړه توګه توپیر درلود. لومړی، یحیی هیرودیس ته وویل: “ته د دې میرمنې 

]د خپل ورور میرمن[ سره حلال نه یی” )متی ۱۴: ۴( هغه په     مستقیم ډول ګناه په ګوته کوي او 

د هغه په     وړاندې بې عزتي یا بې رحمه نه وي. دوهم، هغه د خدای د پیغمبر په توګه د هغه د 

موقف په اړه هیرودیس سره خبرې کوي، او په پای کې، چې یحیی د پاچا په اړه بې احترامه ټوکه 

نه ده کړې. 

یوازینی کس چې تاسو یې په مثدس کتاب کې موندلی شئ چې د حاکمانو په اړه ټوکې کولې 

الیاس دی. هغه د بعل او اشیریم د دروغجن پیغمبرانو او هغه خدایانو ته ملنډې وهلې چې دوی 

یې استازیتوب کوي. دا هغه حاکمان وو، چې اصلي ځواک یې نه درلود او د دوی ځواک جعلي 

و، ډیری اسراییلیان یې تیاره ته لیږدول. د دوی موقف د خدای لخوا نه و ټاکل شوی. هغه کسان 

چې د جادوګر ]بی ایمانه[ ډلو لخوا رهبري کیږي تسلیم او اطاعت کولو ته نه اړ کیږي. مګر دا د 

دوی د بې احترامۍ دلیل نه دی، ځکه چې: “حتی میکائیل، کله چې هغه د ابلیس سره د موسی 

په اړه بحث کاوه، د هغه د سپکاوی کولو لپاره یې د هغه د غندلو جرئت ونه کړ، مګر یوازې یې 

وویل: خدای دی تاته سزا درکړي! )یهودا ۹: ۱۰( د خدای روح د الیاس لپاره و ترڅو هغه په   دې 

ډول خبرې وکړي. زموږ د هغو کسانو لپاره چې د هر ډول مشر سپکاوی کوي، که څه هم هغه بد 

او تیاره وي، دا خورا ناپوه کار دی. 
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راځئ چې بیرته ټاکل شوي واک ته لاړ شو. تر څو چې موږ په سترګو سره هغه ځواک ونه وینو 

چې د خدای په رڼا کې روښانه او بې توبه وي، اطاعت او درناوی خورا ستونزمن دی. مګر وګورئ 

چې مقدس کتاب څه وايي: “په ځانګړې توګه هغه څوک چې د خپل نفس د فاسدو غوښتنو پیروي 

کوي او د خدای واک ته سپکاوی کوي.” )دوهم پطرس ۲: ۱۰(

هغه څه چې واقعیا فکر کوونکی دی دا حقیقت دی چې هغه څوک چې پطرس او یهودا د 

دوی په اړه خبرې کوي، دوی په کلیسا کې دي. )یهودا ۱۲، دوهم پطرس ۲: ۱۳: ۱۵(

کله چې ما دا کتاب پیل کړ، ما خبرداری ورکړ چې د دې پیغام ممکن د ځینو لپاره ستونزمن 

وي چې دا ترلاسه کړي ځکه چې موږ ډیری د خدای سلطنت د ډیموکراتیک ذهن سره ګورو له 

همدې امله موږ ته امر شوی چې د خپل ذهن روح نوي کړو. )افسسیان ۴: ۲۳( که د راډیو د اعلان 

کوونکي ذهنیت ورته ځانګړی وای، ښايي ما یې یادونه نه وای کړې، خو دا ذهنیت په کلیساګانو 

کې شتون لري. ما دا حقیقت د بل کلنټن د ولسمشرۍ پرمهال کشف کړ. 

د دوو تېروتنو پایله سمه نتیجه نه ورکوي

کله چې په ۱۹۹۲ کې ولسمشر بل کلنټن وټاکل شو، زه د دریو ورځو لپاره خپه وم تر څو چې 

خدای زما ستونزه حل کړي. هغه ماته وښودله چې دا ناشونې ده چې څوک د هغه له پوهې پرته 

واک ته راشي او څوک چې په واک کې دي زما د ژوند تمرکز د هغه ټاکل دي. کله چې دا خبره ماته 

څرګنده شوه، ما د هغه شخصي سمت د هغه مقام او ځواک ته بدل کړ. کله چې ما دا کار وکړ، ما 

د دې مشر سره د پاکې مینې احساس وکړ او ما د هغه د خوشې کیدو او په سمه لاره د لیدلو اراده 

درلوده. زه باور لرم چې دا جذبه د هیرودیس په لور د یحیی په زړه کې هم شتون درلود. که څه 

هم هغه د دې مشر لپاره د خدای زړه په غوسه او کرکه سره خراب کړی و. په دې وجه هغۀ له 

هغۀ سره خبرې کړې وې، خو دا يقينى وُو چې ارمیا په هغه چا ژړل چې هغۀ ته يې دومره سختې 

خبرې کړې وې. داسې کسان هم شته چې له سختې شرعي او له کرکې ډک زړونه خبرې کوي او 

له بلې خوا داسې کسان هم شته چې له زړونو څخه د خدای پاک کلام په رحم او کرکه راوباسي. 

خدای پر هغو کسانو ډېر غضب کوي، چې د انصاف پر بنسټ خپل قضاوت کوي او شکایت کوي. 

ما دا د ولسمشر کلنټن څخه مخکې په ډیرو کلیساګانو کې لیدلی دی. مخکې له دې چې دوام 

ورکړم، اجازه راکړئ چې ووایم چې ما په هیڅ ټاکنو کې ولسمشر کلنټن ته رایه نه ده ورکړې، او 

زه په دې هیواد کې د هغه د چلند په افشا کیدو زړه ماتوم.

په ۱۹۹۲ کې د سفر پرمهال، ډیری ایماندارانو له ما څخه وغوښتل چې په تلویزیون کې د یو 
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ډیر محافظه کار سړي پروګرام وګورم. داسې برېښېده چې هغه زموږ د ملت د ديموکراتيکو مشرانو 

په اړه ډېر څه ويل؛ په ځانګړې توګه د ولسمشر او د هغه د مېرمنې په اړه. ما اوریدلي چې دا 

اونیزې تفسیرونه په بیلابیلو ښارونو کې ترسره کیږي. “تاسو باید د دې سړي په اړه واورئ،” دې 

متعصبو خلکو وویل او دا په ډاګه کوي چې په واشنګټن کې څه پیښ شوي!” برعکس، ما په دوی 

باور نه درلود، ما له ځانه سره فکر وکړ: “زه باید دا سړی ومومم او واورم چې هغه څه وايي.” زه 

د تلویزیون شخص نه وم. او په پای کې د دې سړي لیدو لپاره ما نږدې ۹ میاشتې ونیولې. زه په 

کالیفورنیا کې له یوې غونډې څخه د خپل هوټل خونې ته راستون شوی وم کله چې ما تلویزیون 

چالان کړ او دا هلته و! هغه ډیره خوږ و او د هغه ټیک ډیر سخت و. بیا یې د ولسمشر کلنټن په 

اړه خبرې پیل کړې. ما له ځانه سره وویل: دا هغه سړی دی چې هرڅوک یې راته په باره کی ویل! 

زه په پای کې د دې مشهور سړي د خبرو په اوریدو خوښ شوم. زه ناست وم او د هغه د 

خبرو لیدو او اوریدو ته چمتو شوم. ما د هغه خبرې شل دقیقې واورېدې. هغه پر ولسمشر سختې 

نیوکې وکړې او هغه ته یې د احمق په سترګه وکتل. د هغه ټوکې مسخره وې او د هغه خبرې 

ټکان ورکونکې او طنزیه وې، خو هر وخت به مې د معدې درد احساساوه. ما فکر وکړ: “غلطي 

چیرته ده؟” هر هغه څه چې هغه وايي رښتیا دي هغه دوی ته د ولسمشر آزاد ذهنیت ورکوي.

روح القدس سمدلاسه ځواب راکړ: “تاسو د خپلو خلکو د مشر په اړه د بد ویلو حق نلرئ 

امر کوم!  ، زه  ، لومړی  امله  بله برخه دې ته نه وه رسیدلې: “له همدې  )اعمال ۲۳: ۵( د وینا 

ایمانداران د ټولو خلکو لپاره غوښتنې، دعاګانې، شفاعتونه او شکرونه راوړي.” د حاکمانو او ټولو 

دفترونو په شمول د ټولو لپاره راوړي، ترڅو موږ وکولی شو د دین په بشپړتیا کې آرام ژوند وکړو. 

)اول تیموتاوس ۲: ۳-۱(

دې آيتونو ماته داسې حیران کړم، لکه يو ټن خښتې چې زما پر سر وغورځول شي، خداى پاک 

موږ ته امر کړى، چې د واکمنانو او د واک خاوندانو ته دعا وکړو، د هغوى درناوى وکړئ او شکر 

وباسئ. هغه موږ ته هم امر وکړ چې د دوی په وړاندې خبرې ونه کړو. او موږ ته مه وایه چې په 

دوی نیوکه وکړو، د دوی په وړاندې وجنګیږئ او یا یې مسخره کړئ. که څه هم د تلویزیون مبصر 

په ډیری مسلو کې ریښتیا خبرې وکړې، مګر د دوو غلطو پایله هیڅکله د سم کار پایله نه ده. زه په 

دې سړي دومره خپه نه وم، څومره چې له ایماندارانو څخه چې د دې پيغام اورېدو ته يې وهڅاوه، 

خپه وم. تر هغه ځایه چې د دې مبصر خبره وه، ما هغه د یو داسې کس په توګه ولید چې هیڅ 

ښه نه پوهیږي. هغه څه چې زه یې نه پوهیږم دا وو چې ایمانداران څنګه کولی شي د هغه پیغام 

خپور کړي. دوی څنګه د پاچا درناوی ونه کړ؟ خدای موږ ته ویلي چې موږ باید د مسیحیانو په 
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توګه څه وکړو؛ راځئ چې دعا وکړو، شفاعت وکړو، مننه وکړو. پولس نه یوازې د هغو کسانو لپاره 

د مرګ د سزا په اړه خبرې کوي چې د بدکارۍ او بې قانونۍ په مختلفو لارو حرکت کوي، “بلکې 

دوی هغه کسان هم ټاکي چې دوی یې کوي.” )رومیان ۱: ۲۳( ]دوی د دې لپاره هم جریمه شوي.[

موږ په کومو قوانینو باور لرو؟

ما په ټول هیواد کې موعظه پیل کړه چې د هوټل په خونه کې زما سره څه پیښ شوي. ډېرو 

يې رڼا وليده او توبه يې وکړه، خو نور ډېر په غوسه شول. دوی استدلال کاوه چې مبصر د حق 

]اخلاقي[ ژوند لپاره ولاړ دی او زموږ په حکومت کې د بیان ازادي منل شوې ده، په هرصورت، 

موږ یو عمل لرو چې دا چلند بدلوي. یا موږ د دیموکراتیکو قوانینو سره سم ژوند کوو یا د خدای د 

سلطنت د قانون سره سم، ایا موږ ایمانداران باید په آزاده توګه شراب وڅښو ځکه چې زموږ هیواد 

د شرابو څښلو اجازه ورکوي؟ موږ ښه قانون لرو. په لرغوني روم کې یو ایماندار د لومړۍ پیړۍ د 

کلیسا د مسیحیانو په اړه لیکلي: “دوی خپلې ورځې په ځمکه تیروي، مګر دوی د جنت اتباع پاتې 

کیږي.” دوی د تاسیس شوي قوانینو اطاعت کوي، مګر په ورته وخت کې، دوی د پخوانیو قوانینو 

څخه خپل تاوان اخلي.” د دې معنی څه ده چې موږ باید د دې پرځای چې د تلویزیون په لیدلو 

او د هغه سړي پیغامونو ته یې مصرف کړو د خپل هیواد د مشرانو لپاره ډیر اغیزمن او شفاعت 

ونه کړو؟ ایا خدای دا نه دي ویلي چې د اطاعت چلند پایله دا ده چې “په بشپړ تقوی او وقار کې 

سوله ایز او آرام ژوند وکړئ؟” 

زه یو خادم پېژنم چې له ولسمشر کلنټن سره یې ناسته درلوده او ورته یې وویل: “هر هغه 

مشر چې د بې ګناه ماشومانو د وژلو ]سقط[ قانون جوړ کړي د خدای د قضاوت درد به وخوري 

او د دې خدمتګار چلند به ورته وي.” یحیی د هیرودیس په وړاندې، دا توپیر نه و. د خدای دغه 

پیغمبر د هغه زړه خبرې وکړې چې د عدالت او پاکې مینې لپاره یې قهرجن و چې هغه د زیږیدلو 

ماشومانو او ولسمشر لپاره درلود. دا سړی هیڅکله داسې نه و چې د ولسمشر سره ملنډې وکړي 

کله چې نارینه او ښځینه د تلویزیون شخصیتونو ته غوږ نیسي چې د واکونو شرمول کیږي، دوی د 

خدای زړه له لاسه ورکوي. غیبت ته غوږ نیول ابدي میوه نه لري. 

د ځواک درناوي لپاره زړه

د خدای قدرتونو ته درناوي لپاره، موږ باید یو زړه ولرو چې ځواک ته درناوی وکړي او اجازه 

راکړئ چې دا زموږ په چلند کې هم خپره شي. پولس موږ هڅوي:
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ځکه صالح خلک له واکمنانو نه وېرېږي، بلکې بدکاران ترې وېرېږي. ایا ته 

غواړې چې په واک کې له هغو کسانو نه وېرېږې چې سم دي او هغه ستا 

ستاینه کوي؟ ځکه نو بنده كه ظلم كوې نو وېرېږی، خداى به درسره خير 

وكړي. خو ځکه چې توره نه شي زغملی. هغه د خدای بنده او د غضب اجرا 

کونکی دی چې هغه چا ته سزا ورکړي چې ګناه وکړي. له همدې امله، یو 

باید حاکمانو ته تسلیم شي چې نه یوازې د غصې څخه ډډه وکړي،  سړی 

بلکې د خپل ضمیر له امله هم. همدا لامل دی چې تاسو مالیه ورکوئ، ځکه 

څوک چې واک لري خپل وخت د دولت کارونو ته وقف کوي، دوی د خدای 

بندګان دي. هر چا ته هغه څه ورکړئ چې د هغه حق دی: که دا مالیه وي، 

مالیه ورکړئ. که تاسو پیسې ورکړئ که درناوی وي، درناوی یې وکړئ؛ که 

خراج دی، د هغه خراج ورکړی، د هغه درناوی وکړئ. )رومیان ۱۳: ۷-۳(

خدای هغه کسان چې په واک کې دي خپل “خدمتګاران” بولي او دوی د درناوي او عزت 

مستحق دي. زه دا اور په خپل زړه کې احساسوم هرکله چې زه یو پولیس، اور وژونکی، ښاروال، 

د ټولنې غړی، والي، د دولت قانون جوړونکی، قاضي، سناتور، یا بل څوک د حکومت په هره څانګه 

کې وینم. کله چې زه یو ښار، ریاست یا دفتر ته ورځم، زه د درناوی احساس کوم چې زما دننه کې 

وده کوي. دوی د خدای خادمان دي چې د خدای خلکو ته خدمت وکړي.

زه څو ځله د غیرقانوني سرعت له امله جریمه شوی یم او هر ځل ما د جریمې اخیستو وروسته 

د پولیسو افسر ته ویلي دي: “صاحب، ما یوه خطا کړې او زه غواړم ستاسو څخه مننه وکړم چې 

ستاسو دنده او د ښار خدمت کول دي، مهرباني وکړئ ما ته بښنه وکړئ!” تاسو باید د دوی مخونه 

وګورئ. یوځل چې د پولیسو افسر سره داسی چلند وشی. پيل يې ډېر سخت کوی، خو کله چې يې 

وليدل چې د خپل واک مقام ته يې زما درناوى وکړ، ورو ورو نرم شو. په ناباورۍ کې، د ماته بښنه 

وکړه، که څه هم ما د داسې کولو اراده نه درلوده.

زما یو ملګری وو چې هغه په هغه ایالت کی چیرې چې د راډیو کوربه د هغه والي ملنډې 

وهلې هلته شپون و. هغه د خپل ښار لپاره دعا کوله او د خدای څخه یې وغوښتل چې څنګه 

بنسټیز بدلون راولي، په هغه وخت کې د هغه کلیسا د ایماندارانو یوه کوچنۍ ډله جوړه کړه. 

خدای دې د هغه په   زړه کې ځای په ځای کړي چې د خپل ښار د چارو ساتونکو ته درناوی وکړي. 

په دعا کې پاتې کیدو وروسته، هغه اوس پوه شو چې څه یی وکړي. او د هغه د کلیسا مشرانو د 

خپل ښار ترټولو لوی اړتیاو ته کتنه پیل کړه. دوی پوه شول چې د ښار د اور وژنې اداره ماسکونو 
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ته اړتیا لري ترڅو اور وژونکي د سخت لوګي په مینځ کې خلک وګوري، مګر دا وسیله د هغه کال 

په بودیجه کې اخیستل شوې وه. دا وړاندوینه نه وه. د هر ماسک بیه ۲۵ زره ډالره ده. دا د دې 

اندازې کلیسا لپاره ډیرې پیسې وې. 

شپون خپل خوب له غړو سره شریک کړ او لومړنۍ ډالۍ چې راټوله شوې وه، ټول اړتیا یې 

پوره شوه. هغه او د کلیسا مشرانو ښاروالۍ ته یو چک وړاندې کړ. هغه راته وویل: جانه، ته شاید 

حیران شې، چې د ښار لوړ پوړو چارواکو ته به دا ډول مرسته څه ډول ورکړې وي. مګر دوی باور 

نه شي کولی چې یوې کلیسا داسې سخاوت او مینه ناک عمل کړی وي. دوی تمه درلوده چې خلک 

د کمبود په اړه شکایت وکړي، نه حکومت ته ډالۍ.

په هغه وخت کې، کلیسا وده پیل کړه. کله چې کلیسا ته نوې ودانۍ ورکړل شوه، ډیری دولتي 

چارواکي یې غړي وو او ډیری یې اوس هم دي. د دې شپانه میوه د راډیو کوربه سره پرتله کړئ.

ما د ډیری ایمانداران څخه اوریدلي چې د دوی د مالیاتو ورکولو په اړه شکایت کوي ما په 

کلیسا کې له خلکو سره لیدلي چې د دوی د مالیاتو د ورکولو څخه د مخنیوي لپاره لاره لټوي. دوی 

ادعا وکړه چې دا د دوی قانوني حق دی. زه له دوی سره استدلال کوم چې: "د خدای مشوره باید 

د هغه نظر بدله کړي چې تاسو فکر کوئ سم او قانوني دي." خدای وايي چې تاسو مالیه ورکړئ!" 

بیا زه دوی ته وایم: "څوک د هغه سړکونو لپاره پیسې ورکوي چې تاسو یې ساتئ، د پولیسو، د اور 

وژنې څانګې، او د قانون پلي کولو لپاره ما د ځینو محاسبینو څخه اوریدلي چې ما ته یې ویلي دي 

یرئ د مالیاتو نه ورکولو لإار بهانی دا واقعیا غمجن شوم. ما خپل محاسب ته وویل: "زه نه  چی ٔ

غواړم چې کوم ابهام وي. زه نه غواړم مداخله وکړم." د مالیاتو تادیه کول یو فرصت دی چې هغه 

خدمتونه بیرته راستانه کړو چې حکومت موږ ته راکوي. موږ نشو کولی له هغه څه څخه غلا وکړو 

چې موږ یې ورکوو. آیا دا ممکنه ده چې ایمانداران د دې غلا په اړه خوشحاله وي؟

که کلیسا په دې اړه صادق وي، موږ کولی شو د خپل ملت او نړۍ لپاره غوره شاهدان واوسو. 

موږ باید د هغه چا په وړاندې چې په واک کې دي د اطاعت او وظیفې تر څنګ درناوی زده کړو. 

د دې کولو سره، موږ د آسماني پلار درناوی کوو. کله چې موږ پاچا ته درناوی کوو، موږ ښکاره کوو 

چې موږ د خدای څخه ویره لرو.

دا د ځواک ټولو څانګو پورې اړه لري

لکه څنګه چې ما په تیرو فصلونو کې لیکلي، د پاچا د درناوي امر په مستقیم ډول د ښار او 

هیواد د چارو ساتونکو ته بیانوي، په دې مشوره کې د واک نورې برخې هم شاملې دي. په دی 
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آیتونو کې د عزت لپاره حوالې یادونه وکړئ: "د خپل مور او پلار عزت وکړئ." )افسسیان ۶:۲( 

یو ځل بیا امر کوي: "او ښځه باید د هغې د میړه" درناوی وکړي" )افسسیان ۵: ۳۳( د ټولنې د 

واکمنانو او زورواکو په اړه مو لوستي: هغه کسان چې د غلامۍ تر جونګړې لاندې ژوند کوي، 

باید خپل باداران د پوره درناوي وړ وګڼي، ترڅو خلک د خدای او تعلیم نوم بدنام نه کړي. )اول 

تیموتاوس ۶: ۱( او په کلیسا کې د ځواک په اړه، موږ ته امر شوی چې: "مشران چې ښه رهبري 

کوي د دوه ګوني درناوی مستحق دي، په ځانګړې توګه هغه څوک چې په موعظی او تدریس کې 

سخت کار کوي." )اول تیموتاوس ۵: ۱۷(

د ځوانانو شپون په توګه، ما ډیری وختونه دوی لیدلي چې د خبرو کولو پرمهال د دوی مور او 

پلار ته درناوی نه کوي. د دې ځوانانو په چلند کې هیڅ پام نشته، یوازې درناوی وکړئ! که د دوی 

مور او پلار څه ونه کړي، زه به یې په ځای کې وغندم. که دوی یوازې په دې پوهیدلي چې دوی 

به خپل ځان ته څه زیان ورسوي، نو دوی به د داسې کار کولو جرئت نه کاوه. خدای وايي: "لعنت 

دې وي په هغه چا چې له مور او پلار سره بد چلند کوي. او ټول خلک ووایي: آمین! )تثنیه ۲۷: 

۱۶( هغه سزا چې موږ په تیرو فصلونو کې بحث کړی هغه به په هغه چا راشي چې د مور او پلار 

بې عزتي کوي. برعکس، خدای د هغو کسانو لپاره د لوی نعمت وعده کوي چې د خپلو والدینو 

درناوی کوي: "پلار هغه څوک دی چې وعده لري: تاسو بریالي شئ او د خپلې مور او ځمکې عزت 

وکړئ، چې تاسو دا لومړی اوږد فرمان جوړ کړئ." )افسسیان ۶: ۳-۲(

په حقیقت کې، خدای یو اولاد ته دوه واضح ژمنې ورکوي که هغه د خپل مور او پلار درناوی 

وکړي: لومړی، دا کس به بریالی وي. هغه څوک چې د مور او پلار درناوی نه کوي د خپل ژوند 

د بریا تمه نشي کولی، هغه د لعنت لاندې دی. )زه به په دې اړه خپله شاهدي د راتلونکي فصل 

لپاره وساتم.( 

دوهمه ژمنه اوږد عمر دی. د مور او پلار درناوی څومره ګټه لري! تاسو شاید فکر کوئ، "یوه 

دقیقه انتظار وکړئ، زه هغه اولاد پیژنم چې د مور او پلار درناوی یې کاوه او په ځوانۍ کې مړ 

شوي، زه په یقین سره پوهیږم چې د خدای کلام دا د ژمنو لومړی حکم دی!" کله چې موږ هغه 

څه ته اجازه ورکوو چې موږ یې شاوخوا ګورو د خدای ژمنې ردوي، موږ په ستونزو کې کیږو. 

دې حقیقت ته پام وکړئ چې پلار د هغه چا لپاره د غلامۍ څخه د بشپړې آزادۍ ژمنه کوي چې 

راښکته شوي دي. د هغه په   قول کې راغلي دي: په عدل ټینګ اوسئ او له ظلم څخه لرې اوسئ، 

مه وېرېږئ او له ګډوډۍ څخه به پاتې شئ او په مصیبت کې به نه یاست. )اشعیا ۵۴: ۱۴( مګر 

ځینې مسیحیان په ویره کې ژوند کوي که چیرې ژمنې غیر ارادي وې، نو ولې ډیری په رنځ او عذاب 
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کې ژوند کوي؟! د دې پوښتنې ځواب په داسی ډول دی: "دوی ژمنه د دعا له لارې ترلاسه کړه او 

د ایمان په ښه مبارزه سره یې وګټله." 

د ابراهیم زوی اسحاق یو ښه مثال دی. خدای د ابراهیم سره د اسحاق په اړه وعده وکړه: "زه 

به د هغه سره خپل تړون ټینګ کړم، ترڅو د هغه وروسته د هغه د اولاد سره یو ابدي تړون وي." 

)پیدایښت ۱۷: ۱۹( خدای وعده وکړه، خو د اسحاق له واده وروسته دوی ته معلومه شوه چې 

د هغه ښځه بانډه ده، باید ووایو چې خپله ښځه یې خپله نه ده غوره کړې، بلکې روح القدس 

یې غوره کړې ده! تاسو شاید پوښتنه وکړئ: "ایا ستا مطلب دا دی چې خدای بانډه غوره کړه؟" 

ژمنه په خپل ډول کار نه کوي، مګر باید ترلاسه شي. وګورئ چې کلام څه وايي: "او اسحاق د خپلې 

میرمنې لپاره خدای ته دعا وکړه، ځکه چې هغه بې اولاده وه. او خدای هغه ته ځواب ورکړ او د 

هغه ښځه رفقا حامله شوه. )پیدایښت ۲۵: ۲۱(

اسحاق خدای ته دعا وکړه او د هغه د ژمنې ترلاسه کولو لپاره یې جګړه وکړه. هغه د خدای 

د ارادې سره سم دعا وکړه او ځواب یې ترلاسه کړ. کلام موږ هڅوي چې: "دا هغه باور دی چې 

موږ د هغه په   شتون کې لرو چې هرکله چې موږ د هغه د ارادې سره سم څه وغواړو، هغه زموږ 

اوري. او که موږ پوهیږو چې هغه موږ ته هغه څه اوري چې موږ له هغه څخه غوښتنه کوو، نو 

موږ ډاډه یو چې موږ هغه څه ترلاسه کوو چې موږ له هغه څخه وغواړو. )اول یوجنا ۵: ۱۵-۱۳( 

خدای په خپله وعده کې خپله اراده څرګنده کړې ده. که هغه موږ ته ژمنه راکړې وي، موږ پوهیږو 

چې موږ د هغه د ارادې سره سم دعا کولی شو.

د مور او پلار په درناوي، تاسو کولی شئ په دعا کې په دې دوو ژمنو ودریږئ او نیکمرغي، 

اوږد عمر او ګټور ژوند ترلاسه کړئ. د خپل عقیدې له مخې د خدای په ژمنو ودریږئ، نه د نورو 

خلکو د ژوند په اساس.

شاید تاسو اندیښمن یاست ځکه چې تاسو د خپلو والدینو درناوی نه کوئ. دا هغه ځای دی 

چې تاسو باید توبه وکړئ او د خپل مور او پلار څخه بخښنه وغواړئ. د دوی درناوی وساتئ او 

باور ولرئ چې د خدای ژمنه به ستاسو په ژوند کې ښکاره شي. ورته مسله په مدیرانو، کارمندانو، 

ښوونکو او نورو باندې تطبیق کیږي. که موږ د دوی درناوی وکړو، دا به زموږ لپاره ښه وي او موږ 

به د خدای څخه خپل اجر ترلاسه کړو. پولس خادمانو ته درس ورکوي: "هر څه په زړه او روح سره 

وکړئ لکه څنګه چې تاسو د خدای لپاره کار کوئ ، نه د انسان لپاره ، ځکه چې تاسو پوهیږئ چې 

ستاسو اجر یو میراث دی چې تاسو به د خدای لخوا ترلاسه کوئ ، ځکه چې تاسو واقعیا د څښتن 

خدمت کوئ. مسیح." )کولسیان ۳: ۲۵-۲۳(
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راتلونکی فصل هغه پراخې ګټې بیاکتنه کوي چې موږ ته را رسیږي کله چې موږ په کلیسا کې 

د هغه خادمانو درناوی یې کوو. موږ به هم وګورو چې زموږ سره به څه پیښ شي که موږ د خدای 

په ارادی د هغه درناوی ونه کړو
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لسم فصل

احترام اړخیزه  دوه 

خدای اکثرا موږ ته هغه څه راکوی چی موږ ورته اړتیا لرو په یوه کڅوړه کی چی موږ یې 

نه غواړو.

"هرچا ته هغه څه ورکړئ چې مستحق یی وی: که دا درناوی وي، درناوی یې 

وکړئ؛ او که دا د عزت وړ وي نو عزت یې وکړئ. " )رومیانو ۱۳: ۷( 

پدې فصل کې به موږ وګورو چې یو له لومړیو دلیلونو څخه چې خدای موږ ته درس راکوي 

هغه واکونو ته درناوی وکړي چې موږ ته ګمارل شوي زموږ لپاره دي، نه د دوی لپاره. د دې ټکي 

یادونه کول په زړه پوري دي چې د خدای کلام د دې حکم اطاعت موږ ته برکت راوړي.

سپکاوی په برکت بدلیږي

په هغه ورځو کې چې قاضیان د اسراییلو قضاوت کاوه، د حنا په نوم یوه بانډه ښځه وه. هغه 

له القانه سره واده وکړ، چې د فنه په نوم یې دویمه ښځه وکړه. حنا ډېره بدبخته وه او د هغې 

د یانډۍ له امله به يې هغه ملامتوله او هر وخت به يې پری طعنې کولی. ځکه چې القانه د حنا 

د بې اولادۍ له امله دویمه ښځه کړې وه. هغه د حنا سره مینه درلوده او زړه یې د حنا له مینې 

ډک و، مګر فنه وه چې کور یې ډک کړ، کورنۍ یې هر کال شیلو ته د عبادت لپاره تلله، هغه د 

فنې سره دومره په غوسه و. هیڅ شی، حتی د هغې خاوند، نه شو کولی حنا را آرامه کړي. شیلو 

ته په یوه سفر کې یې خطا وکړه او په ډیر خپګان سره په ژړا د خدای حضور ته ولاړ او له هغه 

سره یې ژمنه وکړه: که ته خپله خادمه ته اولاد پیدا کړی، ټول عمر به یې خدای ته وسپارم. )اول 
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سموییل ۱: ۱۱( په داسې حال کې چې هغه دعا کوله، عیلی - د اسراییلو لوی پادشاه او قاضي - 

هغه ولیده: "د هغه شونډې یوازې حرکت کوي او غږ یې نه اوریدل کیده، او عیلی فکر کاوه چې 

هغه په   مسته ده." نو عیلی ویرا وویل: څومره وخت کیږی نشه کوې؟ شراب له ځانه لرې کړه! 

)اول سموییل ۱: ۱۵-۱۴(

څومره سپکاوی! عیلی نه یوازې د هغه درد په اړه بې پروا و، بلکې له روحي پلوه هم بې 

حسه و او فکر یې کاوه چې درد یې د شرابو د مستۍ له امله دی. هغه د خپل تل پاتې سیال څخه 

د سولې موندلو لپاره د خدای په حضور کې پناه اخیستې وه، مګر هغه د لوړ روحاني واکمن لخوا 

د فاسد شخص په توګه محکوم شو، هغه هر کال شیلو ته راغی او د خدای حضور ته خالي لاس او 

بې اولاده لاړ. هرکال، هغه د شاوخوا خلکو له سترګو او خبرو سره مخ کیده.

که ستاسو شپون تاسو په هغه وخت کې په بدۍ تورن کړي کله چې تاسو لوی غم درلود، 

ستاسو غبرګون او ځواب به څه وي؟ شاید تاسو فکر وکړئ: "آیا دا سړی شپون دی؟" ایا هغه نه 

پوهیږي چې زه روژه یم او خدای ته دعا کوم؟ څومره بې زړه سړی، بې روحه سړی! دا وروستی 

ځل دی چې زه به دلته د عبادت لپاره راځم!" 

د فکر کولو دا خورا ساده لاره د غوسې لامل کیدی شي: "تاسو خپل ځان د خدای سړی ګڼئ 

او تاسو د یو چا درد نه پیژنئ!" ایا تاسو نه شئ ویلای چې کله څوک په ژوره دعا کې وي؟ تاسو 

څه ډول کلیسا یاست، زه نور تاسو ته نه شم زغملی، زه به بله کلیسا ومومم چې شپون زما سره 

مهربانه وي او د خدای په څیر چلند کوي!  

دا زموږ په کلیساګانو کې غیر معمولي ځواب نه دی، که څه هم دا ټکي ممکن د شپون په مخ 

کې شپون ته ونه ویل شي، مګر دوی د هغه شاته د کلیسا غړو ته ویل کیږي. سپکاوی ته وګوره: 

"نه، صاحب، زه اوس د مات شوي روح ښځه یم، ما شراب او مخدره توکي نه دي څښلي، مګر ما 

خپل روح د خدای په حضور کې اچولی دی." د بلیعال د لوڼو په منځ کې خپله کنیز وشمېره، ځکه 

چې ما د خپل غم او خپګان د زیاتوالي خبره کړې ده." )۱ سموییل: ۱-۱۵-۱۶( هغه په     عزت او 

درناوي ځواب ورکړ. که څه هم د عیلی کړنې او خبرې له حده لرې وې، خو په خپل ژوند کې يې د 

عیلی حيثيت او صلاحيت ليدلی او د هغه درناوی يې کاوه او هر څومره چې کولای شو ډاډ ورکړ 

چې فاسد نه دی. په حقیقت کې، هغه څوک چې په هغه وخت کې د بد چلند نمونې درلودې، 

عیلی و، او د هغه قضاوت په هغه باندې تاوان وکړ. د حنا تمرکز د عیلی پر چلند نه، بلکې په ځان 

او د هغې اړتیاوو ته وه. حنا وو چې په ریښتیا د خدای څخه ویره لري؛ که د مشر سره په اړیکه 

کې کومه تېروتنه وه، خدای به یې حل کړي. نن ورځ موږ تر کومه حده داسې تواضع او عاجزي 
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ته اړتیا لرو؟ ځواب يې حنا ته بدل شو:

"سولې ته لاړ شه او د اسراییلو خدای دې تاسو ته هغه سوله درکړي چې تاسو 

یې غوښتنه کړې وه. ويې ويل: ستا په نظر ستا کنیزه به خوښه وي. نو هغه 

ښځه په لاره لاړه او وخوړله او نوره خفه نه وه" )اول سموییل ۱: ۱۸-۱۷(

د حنا د عیلی په توقیف کې هیڅ ډول ټوټه نه وه؛ هغه عیلی ته د خدای د سړی په توګه 

درناوی وکړ او حنا د هغه د نعمت څخه مننه وکړه. وګورئ چې څه پیښ شوي: "او دوی سهار 

وختي پاڅیدل، د خدای په وړاندې یې عبادت وکړ، او بیرته خپل کور ته راستانه شول. او هغه 

خپله میرمن حنا پیژني او خدای هغه یاد کړ. او وروسته له دې چې د حنا ورځې تیرې شوې، هغه 

امیندواره شوه، یو زوی یې وزېږېد او سموئیل یې نوم کېښود، ځکه چې هغه وویل: ما د خدایه 

غوښتنه کړی وه. )اول سموییل ۱: ۲۰-۱۹(

خدای د هغه کلمو د ویلو لپاره یو بې احساسه کاهن کارولی چې د ژمنې پوره کولو لپاره اړین 

ځواک لري یو تړل شوی رحم خلاص شو او ژوند له تیاره څخه راپورته شو. یو ځوان چې د هغه د 

رامینځته کیدو دمخه وقف شوی و اسراییل بیا ژوندی کړ. 

قاضی څوک دی؟

له دې مسلې څخه موږ یو په زړه پورې اصول ته رسیدلای شو: کله چې خدای خپل واک په 

یو چا باندې واچوي، دا مهمه نده چې د هغه شخصي چلند څه وي، که موږ دوی ته د خپل ځان 

څخه ډیر وګورو او د خدای د رالیږل په توګه درناوی وکړو، موږ کولی شو د خدای رضا ترلاسه کړو. 

عیسی دا روښانه کوي چې ډیری یې د فاسدو مشرانو لخوا برکت ورکول کیدی شي، لکه څنګه چې 

حنا یې کړې. هغه وايي: په هغه ورځ به ډېر خلک ما ته ووايي: زموږ ربه، زموږ ربه، آیا موږ ستا 

په نوم نبوت نه دی کړی؟ ایا موږ ستا په نوم شیطانان نه دي ایستلي؟ آیا مونږ ستا په نوم ډیرې 

معجزې نه دی کړی؟ خو زه به هغوی ته په ښکاره ووایم: ما هیڅکله تاسو نه یی پیژندلی. زما 

څخه لرې شۍ، اې ظالمانو! )متی ۷: ۲۳-۲۲(

کله چې موږ دا آیتونه لولو، موږ ډیری وختونه د "ډیری" کلمې تمرکز کوو، هغه څوک چې د 

مسیح په نوم معجزه کارونه ترسره کړي، مګر مسیح یې له منځه یوړل. دا خورا جدي او دروند 

دی، هو، دا واقعیا ده، مګر راځئ چې د انځور له لید څخه وګورو؛ داسې کسان شته چې له دغو 

بدو بندګانو څخه یې نعمتونه او خدمتونه ترلاسه کړي دي. له همدې امله دوی دا نعمتونه ترلاسه 
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کړي دي ځکه چې دوی د حنا په څیر د هغه خادمانو په واسطه خدای ته رسیدلي دي. هغه څوک 

چې عیسی یی په اړه خبرې کوي د عیلی په څیر دي. هغه څوک چې د تل لپاره قضاوت کیږي. 

ما دا کتاب د فاسدو مشرانو لپاره نه دی لیکلی، مګر د هغو کسانو لپاره چې د ]واک[ مسؤلیت 

لاندې ژوند کوي. کلام هیڅ شک نه پریږدي چې فاسد واکونه او ښه او ناوړه خلک شتون لري. 

که هغه څوک چې د مسؤلیت لاندې دي د قضاوت جوګه په غاړه واخلي، دوی به نور د مسؤلینو 

او ټاکل شوي واکونو اطاعت ونه کړي. بلکه، دوی به د خپلو مشرانو څخه د قاضیانو په توګه لوړ 

کړي. د دوی زړونه به په هغه چا ویاړي چې خدای د دوی لپاره مسؤل کړي دي. دوی ځانونه د 

خدای له هر حکم او مشورې څخه پورته کوي. په اصل کې، دوی په ناپوهۍ سره خدای ته وايي: 

"ځکه چې تا ښه قضاوت نه دی کوی، نو زه به قضاوت وکړم." 

حنا د عیلی د ژوند واک ومانه او درناوی یې وکړ. عیلی د هغه سپکاوی کړی و، خو حنا یې د 

هغه څه درناوی کاوه چې سترګو یې لیدلي و او غوږونو یې اوریدلي و، نو باید د عیلی د پوښتنې وړ 

چلند قضاوت کړي وای. هغه د منطقي او طبیعي استدلال پر بنسټ عمل نه کاوه، بلکې د هغه 

ژوند د خدای په ویره او د الهي واک پر بنسټ و. هغه په     خدای باور درلود چې د هغه قضاوت 

عادل دی. حنا پوهیده چې عیسی به وروسته په څه ټینګار وکړی: "آمین، امین، زه تاسو ته وایم، 

څوک چې زما رالیږل شوی ومني هغه به زه قبول کړم، او څوک چې ما ومني زما رالیږل یې منلی 

دی." )یوحنا ۱۳: ۲۰(

ښه په یاد ولرئ چې عیسی یهودا د معجزو ترسره کولو او د شیطانانو د ایستلو لپاره په ځواک 

سمبال شوي واستول. مګر عیسی پوهیده چې په پای کې، یهودا به خپل بد عمل ښکاره کړي: 

"عیسی دوی ته ځواب ورکړ: ایا ما ستاسو دولس نه یی غوره کړي؟ په هرصورت، ستاسو څخه یو 

شیطان دی." )یوحنا ۶: ۷۰(

د خدای په ویره کې موندل شوي د پوهاوي ځواک له لارې، عیسی د یهودا د ګناه څخه دمخه خبر 

و. یهودا معجزې ترسره کړې او خپلو ملګرو ته راستون شو، خوشحاله شو چې شیطانان د عیسی په 

نوم د هغه تر کنټرول لاندې وو. )مرقس ۶: ۷-۱۳، لوقا ۱۰: ۱۷( ایا د یهودا په لاسونو خلکو ته برکت 

او خدمت شوی و؟ له هماغه لاس څخه د خدمت د خزانی غلا کیده که نه؟ هو، حتما!

د تللو وخت

اجازه راکړئ یو مهم ټکی په ګوته کړم؛ که دا څرګنده شي چې په کلیسا کې یو مشر په ګناه 

کې راغلی، یو څوک باید د هغه د ککړ شوي چشمې څخه څښلو ته دوام ورنکړي. موږ ته دا درس 
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راکړل شوی چې له بده مرغه له فساده ځان وباسو. که کوم مشر زنا، همجنسبازي، وهل ټکول، غلا، 

کفر او بدعت یا نور ګناهونه چې تاسو یا عامو خلکو ته پیژندل شوي وي او توبه ونکړي، خپله 

مینستری پریږدئ. مقدس کتاب دا روښانه کوي. موږ باید له داسې شخص سره حتی خواړه باید 

ونه خورو. )اول قرنتیان ۵: ۹-۱۱( د عيلی د مثال په باره کې، ځکه چې دا پټه وه، حنا د هغې او 

د هغې د زامنو له ګناه او فساد څخه خبر نه وه. هغه خلک چې د یهودا لخوا برکت شوي یقینا 

د هغه د غلا او د خیانت وړتیا څخه خبر نه وو. پولس د کلیسا مشرانو ته خطاب کوي او وايي: 

"د ځینو ګناهونه ښکاره دي )داسې مسله چې د ځینو ګناهونه د ټولو لخوا په ښکاره ډول لیدل 

کیږي(، او قضاوت د دوی څخه مخکې ځي، مګر دا به د دوی تعقیب شي. " )اول تیموتاوس ۵: ۲۴( 

کلام: که د مشر ژوند فاسد او ګناه وي او د خدای قضاوت لا نه وي شوی، دا قضاوت به 

راشي؛ یا په دې ژوند کې او یا په اخرت کې. موږ حق نه لرو چې قضاوت وکړو، او د هغه 

څه افشا کړو چې موږ پرې ډاډه نه یو. ډیری کړنې د شک سبب کیږي او ډیری وختونه 

د دوی ارزونه او تشخیص سم نه وي او ځان او خپلو ملګرو ته جدي زیان رسوي. د دوی 

خولې غلط شک څرګندوي. دوی خپل تصورات د عقل روح بولي. د دې کار په کولو سره، 

دوی نورو ته ستونزمن کوي     چې د دې ټاکل شوي مشرانو څخه برکت او خدمت ترلاسه کړي 

او ډیری شیان له لاسه ورکړي چې خدای دوی ته ورکول غواړي. همدا دلیل، خدای موږ ته 

دا ثبوت راکوي چې: »د مشرانو په وړاندې تور د منلو وړنه دی، پرته له دې چې د دوو یا 

دریو شاهدانو شاهد وي« )۱ تیموتاوس ۵: ۱۹( شاهد هغه څوک دی چې شواهد وړاندې 

کړي، نه د اوریدلو او خبرو څخه. 

خدای هر څه په خپل وخت ترسره کوي، او که هغه وخت یا اړین وګڼي چې د غیر 

موثر مشرتابه خطا رابرسیره کړي، تاسو به یقینا پوه شئ او دا به د هغه وخت وي چې 

تاسو د هغه مشر مسؤلیت څخه د وتلو وخت وي. پولس وايي: »هغه څوک چې ګناه ته 

دوام ورکوي، د هرچا په وړاندې یې وغندئ ترڅو نور خلک ویره ولري )۱ تیموتاوس ۵: 

۲۰( خبرداری: د دوی په ګناهونو کې مه شریکیږۍ، او د دوی د مسؤلیت لاندې پاتې کیدو 

څخه ډډه وکړئ. 

ما یوځل د یو مشر مسؤلیت لاندې خدمت وکړ چې ګناه یې په پای کې څرګنده شوه. کله چې 

دا ټول پیښ شوي زه هلته نه وم ځکه چې زه دمخه د ځوانانو شپون په توګه د خدمت کولو لپاره 

بل ایالت ته تللی وم. له هغه ځایه دوه کاله وروسته، هغه د ایماندارانو د یوې ډلې په وړاندې 

ودرېد او ویې ویل چې هغه خپلې میرمنې ته طلاق ورکوي ځکه چې هغه نور نه غواړي له هغې 
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سره ژوند وکړي. دا ډیر وخت نه و چې هغه د یو ځوان لوبغاړي سره واده کولو خپل پلان اعلان 

کړ. د هغه ښځه د هر ډول جنسي ګناه څخه پاکه وه؛ هغه یوازې یوه بله ښځه غوښتله. په هغه 

وخت کې، په زرګونو خلکو د هغه کلیسا پریښوده. دوی ښه دلیل درلود. هغه کسان چې پاتې 

شول ځانونه د تعلیماتو او باورونو په خطرناکه سیمه کې وموندل چې په زیاتیدونکي توګه د شپون 

او د هغه نوې میرمنې له ارادې څخه انحراف کوي. زه ډیری پیژنم چې کلیسا یې پریښوده او بریالي 

شول، مګر په ټوله کې دوی د دې شپون په وړاندې له خبرو کولو ډډه وکړه. هغه چا چې په هغه 

باندې برید وکړ، رنځ او کړاو یې وګاڼه. داوود د مناسب چلند یوه بیلګه ده. حتی کله چې هغه د 

پاچا په حضور کې د هغه درناوی وکړ، داؤود پوهیده چې هغه د محکمې له امله وتښتید، پداسې 

حال کې چې شاؤل د خدای مسح شوی خادم و. 

تر نن ورځې پورې، ما د هغه شپون درناوی کړی، که څه هم ما د هغه د انتخابونو پایلې زغملې 

دي. که څه هم زه ورته درناوی لرم، زه نشم کولی د هغه نظرونه او خدمتونه بی خطره وګڼم. 

ما په مختلفو دورو کې د هغه خدمتونه ډیر کارولي دي. وروسته ما ولیدل چې د هغه چلند 

هغه وخت ته راستون شو کله چې زه د هغه درس لاندې وم. ډیری مبهم نښې وې، مګر هیڅ شی 

ندی ښکاره شوی. خدای زه د هغه مودې لپاره ملامت کړی وم چې ما یو انتقادي چلند کړی و 

)زه به یې په راتلونکي فصل کې ووایم(، شاید خدای لاهم هڅه کوله چې دا سړي بیرته راولي. دا 

مسله زما مسؤولیت نه وه او زما سره هیڅ تړاو نه درلود، خدای زه د خپل واک لاندې نیولی وم. 

حتی که دا قضاوتونه د منلو وړ نه وي، زه د قضاوت کولو په موقف کې نه وم. لکه د حنا په څیر 

چې د عیلی لخوا برکت شوی و، ډیری خلکو په ورته وخت کې د دې سړي څخه برکت ترلاسه کړ.

د روحاني ځواک مرتبی

راځئ چې بیرته د عیسی کلام ته لاړ شو او د عیلی په څیر د یو چا پرځای د ښه او خدایي 

رهبرۍ له لید څخه وګورو. په متی انجیل کې د هغه خبرې وګورئ: 

»څوک چې تا ومني هغه زه منلی یم، او چا چې زه ومنلم هغه زما لیږونکی 

منلی دی. څوک چې یو نبی په دې خاطر ومني چې هغه د نبی دی نو هغه 

ته به د نبی برکت ورکړل شي او څوک چې د تقوا په وجه د تقوا خبره ومني 

هغه ته به د پرهیزګارانو اجر ورکړل شي. څوک چې دې شاګردانو ته حتی یوه 

پیاله یخې اوبه ورکړي، ځکه چې دوی زما شاګردان دي، امین ، زه تاسو ته 

وایم چې بې اجره به پاتې نشي. )متی ۱۰: ۴۲-۴۰(
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په دې آيتونو کې هغه په   دوو ټکو خبرې کوي: لومړی او تر ټولو مهم، د واک جريان دی چې 

له پلار څخه پيل کېږي. پلار هغه څوک دی چې عیسی یې رالیږلی او هغه ته یې ټول واک ورکړی. 

د عیسی په کلام کې، موږ ولولو:  »ټول قدرت په آسمان او ځمکه ماته سپارل شوی، )متی ۲۸: ۱۸( 

عیسی، چې ټول سلطنت به پلار ته وسپاري.« او  هغه یاغیان به د پښو لاندی کی. )اول قرنتیان 

)۲۶ :۲۴ :۱۵

په واک کې راتلونکی مرتبه نبیان دي. نبیان په مقدس کتاب کې د خدای د ویاندو په توګه 

ښودل شوي. )خروج ۷: ۱، ۱۶: ۴( دا د وزارت پنځه ډالۍ هم استازیتوب کوي چې عیسی کلیسا 

ته ورکړل کله چې هغه له مړو څخه راپورته شو. )افسسیان ۴: ۸-۱۳( )هغوی د کلیسا ویاندان 

دي( کله چې موږ د خدمت ډالۍ ترلاسه کوو. موږ ګورو چې هغه پخپله د یوه ټاکل شوي ځواک 

په توګه ورکوي.

نو هغه د یو عادل سړي په لټه کې دی او ماشومان ]نابالغ خلک[ نه لرې کوي. ما بی ایمانان 

لیدلي دي چې برکت شوي دي ځکه چې دوی د ناپاک ایماندارانو لپاره ښه کارونه کوي. که څه هم 

بی ایمانان د خدای خدمت نه کوي، دوی خپل خدای ته خپل درناوی او پاملرنه ښودلې ده. کله 

چې موږ سنتونه منو او دوی ته برکت ورکوو، موږ په حقیقت کې پلار منلی او برکت یې ورکړی 

دی. پیروان، چې کیدای شي په روحاني توګه ناپاک خلک شامل وي، د کلیسا د پنځو واکونو تابع 

دي، د عیسی مسیح په مشرۍ او مشري کې عمل کوي، څوک چې د پلار اراده څرګندوي. له همدې 

امله ، هغه نه ژغورل شوي څوک چې د مسیح د اولادونو برکت لاندې راځي په نهایت کې د ورک 

شوي په پرتله د خدای په سلطنت کې لوی روحاني واک لري. موږ کولی شو له صلیب څخه د واک 

درجه بندي وګورو.

د روحاني واک منلو اجر

دوهم ټکی چې په دې آیتونو کې لیدل کیدی شي د دې خادمانو په توګه منل دي چې 

د خدای لخوا لیږل شوي او د هغه اجر ترلاسه کول دي چې په دې پورې اړه لري. د عیسی 

خدمت یو روښانه مثال وړاندې کوي. د یو ښار اوسیدونکو د عیسی په منلو کې ځانګړې 

ستونزه درلوده، که څه هم دوی د مسیح شتون او واقعیت تبلیغ کاوه او د انجیل څخه 

پوهیدل چې دا د هغه د راتلو وخت دی. عیسی دوی ته وویل: “د نبی بې عزتي باید د هغه 

د ملګرو او خپلوانو او په خپل کور کې نه وي!” )مرقس ۶: ۵-۴(

کله چې موږ یو څوک د خدای د رسول په توګه منو، موږ د هغه مقام ته درناوی کوو. خدای د 
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موسی له لارې خلکو ته وویل: “زه به دوی ته د دوی د وروڼو څخه یو نبی راولیږم، لکه ستاسو په 

څیر.” )تثنیه ۱۸: ۱۸( مګر دوی عیسی ته د خدای یا مسیح د ویاند په توګه درناوی ونه کړ ځکه 

چې هغه په     هغه شکل نه و راغلی چې دوی یې تمه درلوده؟ د دوی تمه د هغه څه څخه خورا 

توپیر وه چې هغه واقعیا وه. په اشعیا کې لولو:

“ځکه چې موږ ته یو ماشوم زیږیدلی او موږ ته یو زوی راکړل شوی دی، او 

سلطنت به د هغه په     اوږو وي، او د هغه نوم به عجیب، مشاور، ځواکمن 

خدای، ابدي پلار او د سولې څښتن بلل کیږي. د هغه د سلطنت پرمختګ 

او سوله به د داؤد په څوکۍ او ستا په سلطنت باندې وي، ترڅو دا د پیل 

څخه تر پایه پورې مستحکم وي. د څښتن خدای لیوالتیا دا پای ته ورسوله. 

)اشعیا ۹: ۷-۶(

له همدې امله دوی د فاتح پاچا راتګ ته انتظار باسي چې دوی به له ظلم څخه خلاص کړي او 

په بیت المقدس کې به سلطنت تاسیس کړي. مګر پرځای یې، مسیح د ماهیانو او مالیه راټولونکو 

سره د نجار د زوی په توګه راغلی. دوی په خپل منځ کې ویل: “دا هغه لاره نه ده چې موږ د مسیح 

تمه درلوده او دا هم په یاد ولرئ چې مقدس کتاب موږ ته وایي: “عیسی ونشو کولی هلته کومه 

معجزه ترسره کړي” کلام وايي: “هغه یوه معجزه ترسره کړه” ځکه چې دا به د هغه په     هیله او 

اراده پورې اړه ولري، مګر دا لیکل شوي چې هغه “نه شي کولی” پدې معنی چې یو څه یې مخه 

نیسي. . په دې اړه فکر وکړئ؛ د خدای زوی، د روح القدس څخه ډک، منع شوی و! ولې؟ ځواب 

دوه اړخونه لري: هغه په   هغه شکل نه دی راغلی چې دوی یې تمه درلوده، نو دوی یې ونه منل 

او درناوی یې ونه کړ. او بله خبره دا ده چې دوی د هغه سره ډیر آشنا احساس کړل. کله چې هغه 

راورسید نو په عبادت خانه کې یې تدریس پیل کړ. دې خبرو ته پام وکړئ: “ځکه چې د هغه په   

ورځ ډیری د هغه د خبرو په اوریدو حیران شول. دوی به ویل: دې سړي دا هر څه له کومه کړل؟ او 

دا کوم معجزې دي چی د کړی دی؟ ایا دا د مریم زوی دی چې د هغه لخوا ترسره کیږي؟ ایا هغه 

نجار نه دی؟ ایا د هغه خویندې دلته د ځمکې په مینځ کې نه اوسیږي نو یوشع، یهودا او شمعون 

ورور نه دی؟ عیسی دوی ته وویل: یو نبی باید بې عزته نشي مګر د هغه د ملګرو او خپلوانو او 

په خپل کور کې! )مرقس ۶: ۴-۲(

د نبی سپکاوی چیرته دی؟ ډیری وختونه د هغه په     کور کې او د هغه د خپلوانو په منځ کې. 

داوود د داسې حالت سره مخ شو کله چې هغه د خپلې کورنۍ برکت ته راغی. په کوڅه کې یې 

بریا ولمانځل شوه، امام د خپل کور تر چت لاندې ذلیل شو. داود خپل کور او کورنۍ ته برکت ورکړ. 
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عیسی دوی ته د برکت ورکولو لپاره څومره ځواک درلود؟!  که څه هم عیسی په برکت کې محدود 

نه و، هغه د دې توان درلود چې چمتو کړي. )دوهم سموئیل ۶ ولولئ(

یوازې هغه کسان چې وږي، تعلیم غوښتونکی وو او د خدای په وړاندې یې عاجز زړه درلود، 

کولی شي د خدای لاس په عیسی باندې وګوري او له هغه څخه برکت ومومي. هغه توره وه چې 

خپل خلک یې په دوو ډلو ویشلي وو. هغه کسان چې زړونه یې په حقیقت کې د خدای په تمه 

وو او هغه کسان چې ظاهري بڼه یې پرهیزګاره وه، خو د نافرمانیو زړونه یې ړانده وو. لکه څنګه 

چې شمعون خپلې مور مريم ته وويل: دا به تقدير وي چې دا ماشوم به د بني اسرائيلو د ډېرو 

خلکو د زوال او عروج سبب شي. هغه به یوه نښه وي چې په وړاندې به یې دوی ودریږي او په 

دې توګه به د ډیرو زړونو فکرونه څرګند شي. توره به ستا زړه ته هم ننوځي. )لوقا ۲: ۳۴-۳۵( او 

یوحنا ۱: ۱۱-۱۲( دا دغو دوو ډلو هغه ونه منل. هغه خپل ښار ته راغی ، خو هغه خلکو چی منلی 

راوغوښتل: “هغوی ته یې حق ورکړ چې هغه یې منلی وي چې د خدای اولاد شي، یعني هر هغه 

چا ته چې د هغه په   نوم ایمان لري.” 

دا مطلب زموږ لپاره یو بنسټیز حقیقت لري. ډیری وختونه خدای موږ ته هغه څه رالیږی چې 

موږ ورته اړتیا لرو او موږ یې رد کوو دا زموږ د زړونو ریښتیني شرایط ښیې او دا روښانه کوي چې 

ایا موږ د هغه واک ته غاړه کیږدو یا موږ د هغه په     وړاندې ولاړ یو؟! عیسی وویل: “نه تاسو ما 

پیژنئ او نه زما پلار. که تاسو ما پیژنئ، تاسو به زما پلار هم پیژنئ. )یوحنا ۸: ۱۹( هغه څوک چې 

پلار پیژني هغه به د هغه ځواک او واک هم په هغه چا کې پیژني چې هغه یې لیږلی! وضاحت، 

فکر او ثابتولو ته اړتیا نشته. دا حقیقت کولی شي تشریح کړي چې ولې یو خادم افریقا ته لاړ شي 

او ړوند بینا شي، معیوب ګرځیدلی شي، او کاڼه روغ شی، بیا امریکا ته راستون شي او یوازې د یو 

څو کوچني سر دردونو او ملا دردونو څخه روغ شي. زه کولی شم ډیری مثالونه ورکړم. په افریقا 

کې، نارینه او ښځینه خادم د خدای د رسول په توګه مني او ظاهري بڼه، عمومياتو او توضیحاتو ته 

پام نه کوي. ځکه چې د افریقا خلک هغه کس مني او درناوی کوي، دوی د خدای ځواک او شتون 

برکت دی. په امریکا کې، که هر څه په بشپړه توګه سم نه وي او معرفي او وړاندې کول نه وي، 

هیڅ درناوی نشته. دا نسبي ده؛ يعنې په هماغه اندازه چې تاسې رسول د خداى د رسول په توګه 

منئ او د هغه احترام کوئ، په هماغه اندازه به د هغه ذات په وسيله د خداى له لوري برکت درکړل 

شي. بې عزته اوسه، له تاسو سره به هم همداسې چلند وشي، ډېر درناوی وکړئ، عزت به ستاسو وي. 
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ماسره ملګری کیږی؟

کله چې زه د ځوانانو شپون وم، ما د “ټیم” په نوم د پنځلس کلن هلک سره په زړه پورې 

لیدنه درلوده. مخکې له دې چې زه په خدمت کې شامل شوم، زه د پخوانیو ځوانانو ډلې شپون سره 

یوځای وم. شپون د فعالیتونو، سپورت او بهر د کارونو پر بنسټ په ډلو ویشلی و. د ځوانانو په منځ 

کې ستونزه بغاوت، امیندوارۍ او نور غیر اخلاقي عملونه شامل و. څه وخت تېر شو او مشر شپون 

هغه له دندې ګوښه کړ او زه يې پر ځای وټاکلم. پخوانی شپون څو میلونه لرې لاړ او د ځوانانو 

له یوې ډلې سره یې خپله کلیسا پیل کړه. “ټیم” یو له هغو کسانو څخه و چې د هغه سره نه و. 

که څه هم ډیری ځوانان پاتې شوي، ما د ډلو لپاره یو نوی زیربنا جوړه کړه. خدای ماته دا 

ښوونه کړې وه چې شپږ میاشتې مخکې مې له موعظی، دعا او نورو ټولنیزو فعالیتونو پرته بل څه 

نه درلودل. زه په دې میاشتو کې عبادت ته اړتیا نه لرم، پرته له دې چې ووایو چې د خدای توره 

راښکته شوه. ځینو یې ډله پریښوده، ځینې لیواله نه وو، او ځینې یې لیواله پاتې شول. ډیری یې 

اوس په خدمت کې دي. 

کله چې ما له غونډې وروسته یوه ماسپښین “ټیم” سره خبرې وکړې، زه د څلورو میاشتو لپاره 

په دې موقف کې وم. هغه په   اخلاص وپوښتل: “شپون جانه، ته به زما ملګری شې؟” وروستی ځوان 

شپون زما ملګری و، زه د هغه په   ټوله غوښتنه پوه نشوم. د هغه لپاره د پوښتنې ځواب دومره 

اسانه نه و، نو ما لږ فکر وکړ چې وګورم چې څنګه ځواب ورکړم. ځواب سمدستي زما ذهن ته د 

یوې پوښتنې په بڼه راغی: “ټیمه، عیسی وویل چې هر څوک چې یو خادم مني ځکه چې هغه یو 

خادم دی هغه به د خادم انعام ترلاسه کړي )متی ۱۰:۴۱(. ښه، دا د یو ځوان شپون لپاره مساوي 

تطبیق کیږي. که تاسو شپون ومني ځوان شپون، تاسو به د شپون انعام ترلاسه کړئ.” 

ما دوام ورکړ: “ټیم، تاسو ډیر ملګري لرئ که نه؟” 

“هو، صاحب،” هغه ځواب راکړ.

- “مګر تاسو یوازې یو ځوانانو شپون لرئ، سمه ده؟”

“هو، صاحب،” هغه ځواب راکړ.

ومې پوښتل: ښه نو څه غواړې، د ملګرتيا ثواب او که د ځوان شپون ثواب؟ ځکه چې په هماغه 

ډول چې تاسو ما منئ، تاسو به د خدای څخه ترلاسه کړئ.

دا پوښتنه د فکر د چنګک په څیر هغه ته لاړه. سترګې یې دننه خلاصې شوې او ځواب یې 

ورکړ: “زه د ځوانانو شپون انعام غواړم، هغه څه چې هغه وښودل. تاسو په چټکۍ سره ووایاست، 

ما ولیدل.’’ هغه څو کاله وروسته لاړ، مګر کله چې زه د هغه ښار ته لاړم هغه بیا هم ما ته راغي.
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زما شخصي تجربه

زه کولی شم یوازې په دې موضوع یو بشپړ کتاب ولیکم. زړه مې ماتیږي کله چې ګورم چې 

خلک د خدای د خادمانو د احترام نه کولو او د دوی د خدمت نه منلو له امله د خدای نعمت 

نه لري. زه څو ځله داسې قضیې سره مخ شوي یم. تر ټولو سخت خلک هغه دي چې د خدای 

او  ایالاتو کې په کلیساګانو  د خادمانو شتون بې ارزښته ګڼي. ما دوی ډیری وختونه په متحده 

مسیحی ښوونځیو کې موندلي دي. له دې واک څخه مخکې، دوی د خادمانو د دایمي بفټونو په 

لاره تللي دي، چې ډک دي او د آرامۍ حالت ته رسیدلي دي، او زه د اصلي ډوډۍ لپاره د دوی د 

انتخابونو په اوږده لیکه کې یوازې یو انتخاب یم! 

ښایي تر ټولو آسانه خلک چې موعظه واوری پوځيان دي، چې د ځواک او درجه بندي قوي 

پوهه لري. بله ډله کیدای شي بندیان یا د پرمختک هیوادونو خلک وي چې نا امید او وږي دي. 

خدای د ورته موضوع په اړه د حزقیال سره خبرې کوي: “ځکه چې تاسو د پټو او سختو ژبو قوم 

ته نه بلکه د اسراییلو کور ته لیږل شوي یاست. دلته ډیر پراسرار او درنې ژبې خلک دي چې تاسو 

یې په خبرو نه پوهیږئ، که زه دوی ته ولیږم، دوی به تاسو ته غوږ ونیسي. مګر د اسراییلو کور 

نه غواړي چې تاسو واوري ځکه چې دوی نه غواړي زما واوري. ځکه چې د اسراییلو ټولې کورنۍ 

سخت زړې دي. )حزقیال ۳: ۷-۵( 

د اسراییلو د خلکو لپاره، حزقیال یو بل پیغمبر و، او البته د نورو په پرتله یو څه ډیر بدمرغه 

او سخت وو چې هغه څه یې ویل چې خلک یې غواړي؛ نو هغوی هغه ونه منل.

خدای پاک یوه ورځ ما ته وویل: “زه غواړم تاسو داسې ځای ته ولیږم چې تاسو به ونه منل 

لېږلو مخکې  له  ته  ته ولېږه چې  ما داسې ځای  ته غواړې چې  “یو دقیقه!”  ما وپوښتل:  شي.” 

پوهېږې، هغوی به زما خبره ونه مني! ولې؟” 

خدای ځواب راکړ: “هیڅکله به ونه وايي چې ما دوی ته فرصت نه دی ورکړی.” 

زه هغه ځایونو ته تللی یم چې کله هلته وم، ما له ځان سره فکر وکړ: “ولې دوی ما ته بلنه 

راکړه؟” دوی داسې چلند کوي چې نه غواړي زه دلته واوسم!” او زه ډیری ځایونو ته تللی یم 

چیرې چې دوی ما په هوایی ډګر کې پورته کړی تر هغه وخته چې دوی ما له مینځه وړي، زما 

سره په لیوالتیا او مهربانۍ چلند شوی. د غونډې څخه مخکې او وروسته دواړه، زه مخامخ وم.

هوټل ته د ننوتلو سره، دوی د میوو او خواږو څخه ډک یو ټوکر سره زما تود هرکلی وکړ، او 

مانه یی وپوښتل: “تاسو څه ته اړتیا لرئ او ما یوازې ځواب ورکړ: “زه ښه یم، زه ښه یم” بیرته، زه 

ګورم چې ترټولو لوی شاهدان د بدل شوي ژوند او کلیساګانو څخه دي چې له دې ځایونو څخه 
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راغلی. په لومړي سر کې، زه د ټولو په زړه پورې چلند سره راحته نه وم، یا زه شرمنده وم کله چې 

دوی د معرفي کولو په جریان کې زه خوشحاله کړم. له ځانه سره مې فکر وکړ: زه ستاسو په څیر 

یم، دا مه کوی! وروسته پوه شوم چې دا زما په اړه نه دی ]بلکې برکت یو عمل دی چې بیرته 

خپل ځان ته راګرځي[. خدای راته ورو ورو وښوده چې: “دوی ته درناوی وکړي، دا د دوی لپاره دی 

او ستاسو لپاره نه دی.” د مسله ما لپاره ساده شوه. د دوی مثبت غبرګون د دوی زړونه خلاصوي 

ترڅو هغه ترلاسه کړي چې خدای دوی ته ورکوي. د هغه څه پر ځای چې عیسی زما له لارې د یو 

غرور شخص په توګه غوښتل، د عاجزۍ او تکیه احساس ]په خدای[ زما دننه وده او وده کوله. زه 

پوهیدم چې دا د خدای انتخاب دی، زما وړتیا نه وه، ما د دوی درناوی په مستقیم ډول خدای ته 

ورکړ او په خدای باندې یې زما د انحصار اعتراف وکړ. د هغو کسانو زړونو ته موعظه کول اسانه 

دي چې درناوی یې کوي، مګر د هغه چا زړونو ته رسیدل سخت دي چې درناوی یې نه کوي.

دوه ګونی درناوی

پولس درس ورکوي: “هغه مشران چې ښه رهبري کوي د دوه چنده درناوی مستحق دي، په 

ځانګړې توګه هغه څوک چې په موعظه او ښوونه کې سخت کار کوي )۱ تیموتاوس ۵:۱۷( پولس 

وايي: “دوه ځله درناوی” یا په بل عبارت، یو شخص ته دوه برابره درناوی. په تاسو کې د نړۍ 

ځواک شتون لري. 

که تاسو دا آیت په بشپړ ډول او په مفهوم سره وڅیړئ، تاسو به وګورئ چې دا په حقیقت 

کې هغه طریقه ښیي چې موږ د خپلو خادمانو د مالي ]د مرستو او ډالیو[ عزت کوو. پولس ادامه 

ورکوي: “کارګر د خپل معاش مستحق دی.” )۱۸ آیت( د تفسیر په ژباړه کې دا آیت په داسې 

ډول ورکړل شوی چې هیڅ شک نه لري. “شپانه چې د کلیسا چارې په ښه توګه اداره کوي باید ښه 

معاشونه ترلاسه کړي او وهڅول شي ]درناوی[، په ځانګړې توګه هغه څوک چې د خدای د کلام په 

موعظه او تدریس کې کار کوي. ځکه چې آسماني کتاب وایي، څوک چې کار کوي باید خپل حق 

ترلاسه کړي. )اول تیموتاوس ۵: ۱۸-۱۷(

دا اصول ثابت او د انکار وړ نه دي. که چیرې د کلیسا غړي خپلو شپنو او مشرانو ته پاملرنه 

وکړي چې د دوی خدمت کوي، سوداګر او د کلیسا نور غړي به بډایه او بریالي وي. ما ولیدل چې 

که دوی بخل وکړي نو دوی به برکت ومومي. دوی څنګه د غلا او کمښت او اوسني شرایطو څخه 

شکایت کوي چې د نړۍ اقتصاد اداره کوي. 

ما دا حقیقت موندلی چې ناوړه ګټه پورته کوي، په ځانګړې توګه په امریکا کې د خادمانو 
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لخوا. زه خفه کیږم کله چې زه ګورم چې خدمتګاران په دوامداره توګه د پیسو او مادي شیانو په 

اړه خبرې کوي. دوی په حقه دي، خو د خادم زړه نه لري او ګمارل شوي دي. دا د فریسیانو چلند 

دی. دوی ډیری لامل شوي و، ځکه چې دوی د دوی ناوړه ګټه اخیستې وه، د درناوي اصولو څخه 

چې خدای غوښتل دوی په لاره واچوي او بلې لارې ته لاړ شي. دا مسله هغو خلکو ته زیان رسوي 

چې د دوی مسؤلیت او ساتنه یې کوله؛ هغه څوک چې صحي شی ته اړتیا لري. چې د په طریقه 

حقیقت وړاندې کړي.

ما دا درد د خپل سفر په لومړي کال کې ولید چې زه په یوه کوچنۍ کلیسا کې وم چې شاوخوا 

سل غړي یې درلودل. غونډه ښه روانه وه او غړي په زړه پوري وو. موږ د شپون او د هغه د 

میرمنی کوربه وو، او ما احساس وکړ چې دوی ]مالي[ مشکلات لری، ښځې د الوتنې د خدمتګار 

په توګه بشپړ وخت کار کاوه او د غړو خدمت یې نه شو کولی. هغه نه غوښتل چې خپله دنده 

پریږدي او معاش دې پرې کړي، ځکه هغه پریکړه وکړه چې دا عاید د هغه معاش څخه ډیر دی 

چې کلیسا به ورته ورکوي. زه پوهیدم چې دوی چیرته چمتو شوي دي. شپون او زه دواړه د کلیسا 

کارمندان وو چې ما مخکې یادونه وکړه. هلته به زموږ شپون د مالي مسايلو او سوغاتونو په اړه 

په خپلو ښوونو بوخت و. موږ دواړه محتاط وو او نه یې غوښتل چې ورته کار وکړو، او که موږ دا 

نه پوهیږو، دا به موږ په وحشي توګه بل لوري ته اړولی وای. په هرصورت، خدای ما ته ښوولې وه 

چې دا سمه نه ده چې دا په بل لوري کې ډیر کړي. خدای غوښتل چې موږ په دې لار کې متوازن 

واوسو. غونډه د یکشنبې په سهار پیل او د چهارشنبې تر ماښامه یې دوام وکړ. لومړۍ درې ناستې 

ښې وې، مګر یو څه داسې بریښي چې کلیسا بیرته ونیسي. ټوله سه شنبه ، خدای ماته د دې سړي 

د بارونو او د هغه د مالي اړتیاو د حل کولو لپاره مشوره راکړه. زه دا پخپله نشم کولی، او زه نه 

پوهیدم چې دا څنګه ممکنه کړم. 

له غونډې لږ مخکې شپون راته وویل چې هغه غواړي چې هغه شپه زموږ د خدمت تنظیم 

لپاره ډالۍ راټولې کړي. هغه الفاظ چې هغه وویل: “زه تاسو ته د ډالۍ په اخیستلو کې بشپړه 

آزادي درکوم.” ما ولیدل چې خدای دا دروازه خلاصه کړې وه نو زه کولی شم هغه څه وکړم چې 

خدای ماته ویلي وو. هغه شپه، ما د هغه څه په لاره کې خدمت پیل کړ چې ما لیکلي و. ما د 1 

تیموتاوس آیتونه ولوستل او دوی ته می وویل چې دوی د شپون او د هغه میرمن په سمه توګه 

مالي ملاتړ نه کوي. ما کلیسا ته څرګنده کړه چې د شپون میرمن لپاره دا سمه نه ده چې په اونۍ 

کې درې یا څلور ورځې نورو ځایونو ته د خپلې کورنۍ د روزلو لپاره الوتنه وکړي. ما ورته وويل 

چې شپون ماته د ډاليو د راټولولو بشپړه ازادي راکړې وه، خو ما نه غوښتل چې د خپل خدمت 

لپاره يې راټول کړم. بلکه زه غواړم چې دا ډالۍ د شپون او د هغه د میرمنې سره وي. خلک واقعیا 
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په لیوالتیا سره ولیدل چې پدې توګه دوی کولی شي خپل شپون ته برکت ورکړي او د هغه هڅو ته 

ځواب ووایی. د هغه شپې ډالۍ د هغه څه څخه درې چنده زیاتې وې چې تر اوسه ورکړل شوې 

وې! د شپون مېرمنې ژړل او شپون په خندا شو.

که زه تاسو ته هغه ټول نعمتونه او معجزې ولیکم چې په راتلونکو ۲۴ ساعتونو کې پیښ شو، 

تاسو به حیران شئ. بله ورځ، یوې جوړې د لس زره ډالرو چک ترلاسه کړ، بلې جوړې په خپل 

کور کې د پنځلس سوه ډالرو چک سره یو کڅوړه وموندله. دا یوازې د کیسې پیل و. د راتلونکې 

یکشنبې په سهار، شهادتونه دومره لوی او بې شمیره وو چې شپون یې د موغظی کولو ته وخت 

پیدا نه شو. ټوله غونډه د دې شاهده وه چې خدای په دې مبارکه اونۍ کې د خلکو په سوداګرۍ 

او شخصي ژوند کې څه کړي دي. شپون وروسته د دې نا اټکل شوې غونډې ټیپ واستاوه. 

کلیسا په راتلونکو دوو کلونو کې وده وکړه. دوی یوه نوې ودانۍ واخیسته او نفوس یې پنځه 

سوه تنو ته ورسید، مګر د اوو کلونو لپاره دوی په ورته سل غړو کې بند پاتې وو. دا مثال او ډیری 

نور ما فکر کوي چې خدای غواړي موږ ته برکت او درناوی وکړي څوک چې زموږ په مینځ کې او 

زموږ لپاره سخت کار کوي. 

زه د پرمختللو هیوادونو څخه یم او کله چې ما ولیدل چې د کلیساګانو چلند زما سره کیږي، 

زه تقریبا په ژړا شوم. د امریکا په کچه، دا ډالۍ کیدای شي د مالیاتو له پلوه کوچنۍ وي، ځکه 

چې ما په امریکا کې د ځینو نورو کلیساګانو څخه ډیرې ډالۍ ترلاسه کړې دي، مګر هغه څه چې 

ما ډیر متاثره کوي هغه مینه ده چې په زړونو کې شتون لري. د دغو منونکو خلکو څخه. دوی د 

هغه کونډې څخه توپیر نلري چې عیسی ورته وویل چې ډیری یې ورکړي، پداسې حال کې چې د 

هغې ډالۍ لږه وه. هغه ښځه د خپل ډالۍ سره خدای عزت کړه. دا قیمتي اولیاء د هغه خادمانو 

درناوی او ستاینه کوي چې خدای دوی ته لیږلي دي. اجازه راکړئ چې دا ]تدریس او فکر[ ستاسو 

په زړه کې ننوځي. د هغو نارینه او ښځو لپاره د احترام په لټه کې شئ چې ستاسو په مینځ کې 

د خدای د کلام لپاره سخت کار کوي. 

مشران څوک ټاکي؟

راځئ چې یو ځل بیا د عیسی خبرې وګورو: “آمین، امین، زه تاسو ته وایم، څوک چې ما قبول 

کړي هغه به یې ترلاسه کړی، او څوک چې ما قبول کړي هغه به هغه څوک ترلاسه کړی چې زه 

یې رالیږلی یم. )یوحنا ۱۳: ۲۰( “پلار عیسی رالیږلی، عیسی د هغه سره خدمتونه لیږلي دي.” ډالۍ 

]پنځه ډالۍ[” که موږ د هغه ټاکل شوي خادمان قبول کړو، هغه موږ قبولوی او د هغه په   منلو 
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سره مو پلار قبولوی.

د سلسلې سلسله د تحفیل شویو خادمانو )رسولانو، پیغمبرانو، ښوونکي، شپانه او مبشرانو( 

سره پای ته نه رسیږي چې د دې خادمانو لخوا غوره شوي، هیڅکله هغه خبرې نه هیروم چې 

چی ما په جنوب کې موعظه کړی وی په کلیسا کې ښه شپون شته. په خپل واک کې يې د غړو د 

ساتنې لپاره حرکت کاوه او غړي يې هم درناوی کاوه. په هرصورت، د کلیسا د کارمندانو او نورو 

خدمتګارانو په وړاندې د دې درناوي او عزت څخه هیڅ خبر نه و. ما هغه کسان ولیدل چې د هغه 

کسانو درناوی یې نه کاوه چې هغه یې ټاکلي وو لکه:  سکرتران، لارښودان او مرستندویه شپانه. 

په هغه غونډه کې چې زه یې خادم وم د نبوتی کیفیت یی درلود. کله چې زه په دې لاره کې 

موعظه کوم، زه ډیری وختونه دا خبرې اورم چې باید زما له خولې څخه راووځي، ما د کلیسا یو 

کارمند ته اشاره وکړه او په جدي توګه می وویل: “تاسو د دې سړي سره څنګه چلند کوئ، تاسو د 

خپل شپون سره څنګه چلند کوئ. هغه څه چې تاسو د خپل شپانه سره کوئ په حقیقت کې تاسو 

څنګه ځواب ورکوئ او د عیسی سره چلند کوئ!  

تاسو باید د کلیسا د ځینو غړو سترګو لیدلي وي. د دوی په سترګو کې د وحی رڼا روښانه شوه 

او د دوی چلند او طریقې یې ښکاره کړې. دا یوه روغه کلیسا وه او غړي یې له دې اصلاح څخه 

خوښ وو. دا ټکي په حقیقت کې ما ته خدمت کوي. کله چې زه په کلیسا کې خدمت کوم یا زما 

د کور کلیسا کې ګډون کوم، زه د شپون لخوا ټاکل شوي کسانو ته درناوی کوم، په شمول د امر، 

کارمند، سکرتران، لارښود، مرستندویه شپانو، او د پارکینګ حاضرین. دوی د شپون لخوا ټاکل شوي؛ 

شپون د عیسی لخوا ټاکل شوی او عیسی د پلار لخوا ټاکل شوی. دا ټول د خدای ځواک او واک 

لیدلو په اړه دي چې موږ ورسره مخ یو.

عمان - د سوریې د پوځ قوماندان ]ارام[ د نعمان په کیسه کې د غوره روحاني مثال په توګه 

لیدل کیږي. هغه د جذام په ناروغۍ اخته و او د روغیدو هیڅ هیله یې نه درلوده. د هغه د 

میرمنې خادم چې عبراني انجلۍ وه، هغه ته وویل چې په اسراییلو کې یو نبی و چې کولی شي هغه 

د اسراییلو د څښتن خدای په قدرت شفا ورکړي. 

د شام پادشاه هغه ته اجازه ورکړه او هغه یې د اسراییلو پادشاه ته ولېږه او ]د اسراییلو پاچا[ 

هغه یې په مستقیم ډول د الیشع کور ته ورساوه: ”نو نعمان د خپلو آسونو او جنګیالیو سره راغی 

او د الیشع د کور په دروازه کې ودرېد. اليشع هغه ته يو خادم ولېږه او ويې فرمايل: ”لاړ شه 

او د اردن په سيند کې اوه ځله خپل ځان ومينځه، ستا غوښه به تا ته راګرځي او ته به پاک شې. 

)دوهم پادشاهان ۵: ۱۰-۹(
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کله چې نعمان دا واورېدل نو ډېر په غوسه شو. هغه وویل: “اوس ما وویل، یقینا هغه به ما ته 

راشي، هغه به ودریږي او د خپل خدای، څښتن په نوم به یې ووایي، او هغه به خپل لاس په هغه 

ځای کې واچوي چې ټپي شوی و او زه به روغ شم سمدستي “)۱۱ آیت(.

د هغه غلط تمه د دې لامل شوې چې هغه هغه څه رد کړي چې خدای غوښتل د هغه لپاره 

استدلال چمتو کړي. که چیرې الیشع پخپله راوتلی وای، نو هغه به په خوښۍ سره دا کار ترلاسه 

کړی وای، مګر الیشع خپل خادم ورولیږو، سربیره پردې، نعمان یو مهم سړی و. هغه د سپکاوي 

احساس وکړ ځکه چې هغه د الیشع سره مستقیم اړیکه نه درلوده. خو د یوه قوماندان په توګه 

باید د واک د سپارلو مفهوم درک کړی وای. ښه خبره دا ده چې خادم هغه په هره لاره قانع کړ او 

لاړ او اوه ځله يې په اوبو کې ومينځل او پوره پاک شو لکه څنګه چې خادم وويل. په هرصورت، 

هغه د یو سړي تابع و چې د خدای واک درلود.

زه خفه کیږم کله چې اورم چې ډیری غړي کلیسا ته نه راځي کله چې شپون نه وي ]هغه په     

سفر کې وي یا ...[. دا خلک ښیې چې دوی د حقیقي واک درک نه لري. دا خلک که د دوی زړونه 

ښه او سم وي، لکه څنګه چې دوی شپون مني، دوی هم د شپون مرستیال هم مني چې د شپون 

لخوا ټاکل شوی. شپون د عیسی په ځای ولاړ دی. که موږ د سلطنت په ځواک پوه شو، موږ به پوه 

شو چې بحث د یو فرد د ځانګړتیاوو په اړه نه دی، مګر مسله د هغه ځواک په اړه ده چې فرد ته 

ټاکل شوی او بیرته عیسی ته ځي.

د ایماندارانو په توګه، موږ باید د دولتي چارواکو، مشرانو، ښوونکو او نورو هغو کسانو ته 

درناوی وکړو چې ]د کوم مقام یا دفتر لپاره[ ټاکل شوي دي. موږ باید د خپلو والدینو او خاوندانو 

یا میرمنو درناوی وکړو او کله چې موږ دا کار وکړو نو موږ به هغه اجر ترلاسه کړو چې زموږ سره 

یې ژمنه کړې وه. 

او  ډلو  د خدمت  وکړو څوک چې  درناوی  چنده  دوه  ته  کسانو  راځئ هغو  کې،  نهایت  په 

کلیساګانو کې خدمت کوي، په ځانګړي توګه هغه څوک چې د خدای کلام په تدریس او خدمت 

کې دي.
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یوولسم فصل

تسلیمۍ او  اطاعت 

موږ کولی شو اطاعت وکړو او دا اړینه نه ده چې تسلیم او مطیع 

ووسو.

دا خورا ممکنه ده چې تسلیمی او سر سپارل د ایماندارانو تر منځ د ډیری غلط فهمۍ لامل 

شوی. په راتلونکو دریو فصلونو کې به موږ د دې قضیې له امله رامینځته شوې ستونزې سره معامله 

وکړو. په تیرو لسو کلونو کې، لکه څنګه چې ما "په پناه کې" تدریس کاوه، ما په مکرر ډول دا 

ډول پوښتنه اوریدلې: 

ایا اطاعت غیر مشروط دی؟	 

که زه د خپل مشر له پریکړو سره موافق نه یم څه به وکړم؟	 

که چیرې حاکم ناوړه پریکړې وکړي څه باید وشي؟	 

که چیرې چارواکي زما څخه د غلط کار کولو غوښتنه وکړي نو څه باید وشي؟	 

څومره باید مخکی لاړ شو؟	 

دا لوی پوښتنې دي، او موږ باید ورته ځواب ووایو که چیرې موږ د هغه ځواک اطاعت وکړو 

چې په زړورتیا او باور سره وي. د پیل کولو لپاره، راځئ چې د عبرانیانو کتاب ولولو:

“د خپلو مشرانو اطاعت وکړئ او دوی ته تسلیم شئ، ځکه چې دوی ستاسو 
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ژوند څاري او باید حساب ورکوونکي وي. نو اجازه راکړئ چې خپل کار په 

خوښۍ سره ترسره کړي، نه په ژړا او خپګان، ځکه چې دا به ستاسو په ګټه 

نه وي. )عبرانیان ۱۳: ۱۷(

لیکوال په ښکاره توګه موږ په دوه شیانو هڅوي: )۱ د مشرانو اطاعت ۲ د مشرانو او لارښودانو 

مطیع کیدل،( دا دوه مختلف لارښوونې دي او دا هغه ځای دی چې موږ یې اطاعت کولی شو. د 

موضوع د روښانه کولو لپاره، اجازه راکړئ تاسو ته یو ځانګړی مثال درکړم.

زه نور ]روحاني[ نه تغذیه کیږم.

لکه څنګه چې ما په تیرو فصلونو کې یادونه وکړه، ما د متحده ایالاتو په سویلي برخه کې 

د یوې لویې کلیسا لپاره کار کاوه - لږ وخت وروسته د انجینرۍ  برخه کې زما فعالیت څخه. ما 

هلته څلور نیم کاله د شپون د شخصي مرستیال په توګه دنده ترسره کړې. دا د زده کړې یو لوی 

حالت و، او په لومړي کال کې زه ډیری وختونه د هغه څه په اړه حیران وم چې خدای ماته په 

خپل سلطنت کې اجازه ورکړې وه. زما هغه فکر په یاد دی چې: “د دې کولو لپاره، زه باید یوځای 

کړم.” دا د اتلولۍ دوره چې شاوخوا یو کال یې دوام وکړ، بالاخره له منځه لاړ. البته، په پیل کې، 

دا چاپیریال نرم و، مګر کله چې دا ورک شو، ګړندی شو؛ څه ناخوالو ته ورسیدم او کوم طوفانونه 

مې ولیدل. نوښت او لیوالتیا نور د پټولو لپاره د پوښ په توګه کار نه کوي. زه د هغه شیانو توجیه 

کولو کې سخت وخت وم چې ما د دې نظرونو په نیولو کې ډیر وخت نه و اخیستی زه اکثرا د هغه 

شیانو او طریقو سره موافق نه وم چې ستاسو د ستونزې سره معامله کوي , پریکړه شوې. داسې 

برېښېده چې هغه تبصرې او کلمې چې کارول شوې وې له هغو ستړيو او طنزو کلمو سره توپیر نه 

درلود چې ما په امریکایی راډیوګانو کې اوریدلی و. که دا کسان کارکوونکي وای، نو زه به پوهیدم 

چې د سپکاوي لامل دا دی چې دوی په دې وروستیو کې له دندو ګوښه شوي او یا باید پخپله 

دنده پریږدي. دوی ډیری وختونه د هغو خلکو لخوا ځای په ځای شوي چې زه یې غوړ خولې او 

فریب ورکوم. ډیری نوي راغلي کسان داسې بریښي چې کلیدي پوستونه ونیسي او په خاموشۍ سره 

مدیران شي. داسې بریښي چې هغه د دې خلکو سره د ښو خلکو او خدای سره ډیر خوند اخلي. 

د دوی په فحش او بیهوده خبرو به یې خندل. خو هغه د مخلصو او صادقو ایماندارانو له کارونو 

څخه چې له هغه سره یې کار کاوه بې پروا و. زه د هغه له چلند څخه مغشوش او خفه شوم او 

ژر مې په نیوکې پیل وکړ. نور توپیرونه هم وو او زه ټولو ته متمرکز وم. دا یوه نړیواله خدمتي 

ډله وه چې په ټوله امریکا کې مشهوره وه. ټول پروګرامونه لوی شمیر وړ خلکو او مالي سرچینو ته 
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اړتیا لري ترڅو د جریان بدل کړي. زموږ کارمندان له ۲۵۰ څخه ډیر کسان وو او موږ په هرڅه کې 

ترټولو لوړ رتبه درلوده. مشاورین راغلي چې موږ سره د موجوده پروژو او راتلونکي نظرونو لپاره 

ډیرې پیسې چمتو کولو کې مرسته وکړي. زه د دوی د کوربه توب مسؤل وم، او زه په غونډو کې 

له خپل شپون سره د دوی د خبرو یوازینی شاهد وم. ما له ځانه وپوښتل: “ایا دا یو لوی کاروبار دی 

یا خدمت؟” هرڅومره چې ما اوریدلي، ما خپل ځان ته فکر وکړ: “دا درغلۍ ده. ایا دا خلک واقعیا 

د خلکو په اړه اندیښمن دي یا دا یوازې د پیسو په اړه دي؟ زما شپون ولې ځان د داسې خلکو 

سره محاصره کوي؟” زه ټول وخت د ملګرو لخوا محاصره وم چې په ما یې نیوکې کولې. یوه شپه 

زه د یوې جوړې کور ته د ډوډۍ لپاره تللی وم. زما په یاد دي چې موږ دواړه هغه کسان وو چې 

په مستقیم ډول شپون او د هغه میرمن ته خبر ورکړ. موږ په دې اړه خبرې کولې چې ولې موږ ته 

په غونډو کې د ګډون اجازه نه ورکول کیږي؟ “په دې شپږو میاشتو کې ما د ستیج په سر کې هیڅ 

برکت نه دی ترلاسه کړی، پرته له دې چې زما میرمن خاموشه وي.” ما دا وینا په وار وار اوریدلې 

چې: “موږ به نور هیڅ روحاني تغذیه ترلاسه نکړو!” 

موږ له یو بل سره موافقه وکړه چې په دې خدمت کې زموږ خدمت پای ته رسیږي. موږ 

احساس کاوه چې موږ د دې ټولو مسلو په اړه خورا روحاني یو او باوري یو چې خدای په لټه کې 

دی چې موږ آزاد کړي او موږ په بل خدمت کې ځای په ځای کړي چې هغه زموږ لپاره ټاکلی و. 

زموږ په منځ کې د اعتماد احساس پیدا شو چې موږ خپل وروستي دریځ او موقف او مسؤلیت ته 

نږدې شوي یو او موږ احساس کاوه چې موږ پرمختګ ته نږدې یو.

ستونزه زما وه

څو ورځې وروسته، کله چې ما دعا کوله، خدای، د خپل رحمت په واسطه، ما ته هغه موضوع 

را په یاد کړه چې ما د هغه جوړی په کور کې خبرې کولې. که څه هم په هغه ماسپښین کې د 

“تغذيې” کلمه په جلا توګه نه وه کارول شوې، دا ډیری وختونه زما په ذهن کې په لوړ غږ تکرار 

شوي. حتی کله چې ناست وم او په هره غونډه کې به د خپل شپون موعظه اورم. لکه څنګه چې 

ما د خپلې لوږې په اړه فکر کاوه چې “د تغذیې نه کولو” له امله رامینځته کیږي، روح القدس 

ماته وویل: “ستونزه ستا شپون نه دی، مګر ستونزه ته پخپله یی !” 

زه مغشوش وم او تقریبا په بی ایمانۍ کې وم چې خدای دا راته ویلي؟! په تیرو وختونو کې، 

کله چې ما د داسې اصالحاتو او انضباط تجربه درلوده، ډیری وختونه داسې پیښ شوي چې ما 

د یوې شیبې لپاره ډډه وکړه او د هغه څه چې ما اوریدلي وو، ما یې ننګونه کوله. ما له ځانه 
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وپوښتل: ایا ته ډاډه یی چې تاسو په سمه توګه پوهیږئ )کله چې موږ بالغ شو، دا پوښتنې لږې 

راځي، ځکه چې موږ پوهیږو چې موږ څومره لږ پوهیږو(

ما په لوړغږ وپوښتل: ه ولې دا ستونزه په ما پوری اړه لری؟

خدای ځواب راکړ: “تاسو د معنوي تغذیې د نشتوالي څخه شکایت کوئ.” د اشعیا په 

کتاب کې راغلي: “که هغه وغواړي، اطاعت وکړئ، او تاسو به د ځمکې ښه والی وخورئ.” 

مګر که تاسو انکار وکړئ، توره به تاسو ووهی. )اشعیا ۱: ۱۹-۲۰( زه په دی آیت ډیر ښه 

پوهیدم او ما فکر وکړ: “زه په بشپړ ډول اطاعت کوم!”، مګر روح القدس ادامه ورکړه: 

“ته په هر هغه څه کې اطاعت کوی چې په دې خدمت ګروپ کې تاسو ته ویل شوي وو، 

مګر ما ونه ویل: که ته اطاعت کوئ، ته به ښه یی.” ته به تغذیه شی، مګر ما وویل: که 

ته غوښتنه لرئ او اطاعت کوئ، ... او هیله ستاسو د چلند سره تړاو لري، او ستاسو چلند 

بالکل غلط دی.

بیا یې ماته یادونه وکړه چې کله زه په عالي لیسه کې وم او لا می د روحانی زیږون نه 

درلود، زما د خوښی سریال بارتا د چهار شنبی و. او د کثافاتو راټولولو ورځ پنجشنبه وه، او 

دا د سهار وختي ترسره کیده. موږ باید شپه دمخه کثافات وباسو او دا زما مسؤلیت و. زما 

مور به هره اونۍ د سریال په منځ کې راغله او پوښتنه یې کوله: 

“زویه، کثافات دې بهر کړل؟”

او ما به ځواب ورکړ: “تر اوسه نه.”

زما مور به ویل: “زه غواړم چې ته پورته شئ او همدا اوس دا کار وکړئ.” زما ځواب به 

دا و: “ښه موری” او ما به همداسی وکړل.

که چا زما چلند ولید نو خامخا به یې په ګوته کړه چې زه صادق او اطاعت کونکی 

یم. خو ما د خپل شونډو لاندې په فوسه شوم چې: “زه په دې باور نه شم کولی، هغه تل 

ما ته زما د خوښې سریال په مینځ کې وایی!” ولې هغه د سریال پای ته څو دقیقې انتظار 

نه کوي؟!

روح القدس وفرمايل: ته اطاعت کوې، خو هيڅ خواهش نه لرې، ستا له مور سره ستا 

سلوک سم نه وو. دلیل چې ولې ته په دې کلیسا کې نغذیه نه اخلئ )ته زما د سلطنت ښه 

والی نه خورئ( ځکه چې که څه هم ته اطاعت کوئ ، ته نه غواړئ اطاعت وکړئ!.

ما ولیدل چې زما د شپون په وړاندې زما چلند زه دې ځای ته راوستی وم چیرې چې ما 

د خدای څخه نه څه نه ترلاسه کول او ما د دې الفاظو سره د عبرانیانو ۱۳:۱۷ پای ته رسوي: 
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“ځکه چې دا به ستاسو لپاره ښه نه وي” 

زما سترګې خلاصې شوې او ما هلته د یکشنبې په ورځ توبه وکړه، زه په ورته څوکۍ 

کې ناست وم او د هغه شپون خبرې ته غوږ وم چې د پخوانیو تعلیماتو تسلسل و، مګر 

سهار توپیر درلود. اسمانونه خلاص شول ، او زه په هغه وحی حیران وم چې خدای ماته زما 

د شپون د تعلیماتو له لارې راکړ. زه په ژړا ناست وم او حیران وم چې ولې ما د هغه واک 

په اړه د غلط چلند له امله ضایع کړل چې خدای ما ته سپارلی و، کله چې موږ هغه واک 

ته تسلیم نه کړو چې موږ ته سپارل شوي دي، موږ په حقیقت کې د خدای د واکمنۍ په 

وړاندې مقاومت کوو. دوی د خدای لخوا ټاکل شوي شوي دي. خدای غواړي چې موږ په 

آزاده توګه د ضیافت میز څخه خوند واخلو او ګټه پورته کړو چې هغه د خلکو له لارې 

زموږ لپاره چمتو کړی دی )چې هغه زموږ لپاره ټاکلی دی(.

تړاو لري، په  او مسؤل شخص په وړاندې زموږ له عملي غبرګون سره  اطاعت د واک 

هغه  دا  لري.  اړه  پورې  چلند  زموږ  وړاندې  په  موقف  د  واک  د  کول  تسلیم  هرصورت، 

ځای دی چې زموږ څخه ډیری یې سترګې پټوي او ورسره مبارزه کوي. خدای زموږ ظاهري 

عملونه او همدارنګه زموږ د زړونو پټ تمایل ګوري. کله چې داود خپل زوی سلیمان ته 

تخت وسپاره، هغه وویل: “او زما زوی، سلیمان، خدای او خپل پلار پیژنه او په ټول زړه او 

په خپل ټول زړه سره د هغه عبادت کوه، ځکه چې خدای د ټولو زړونو پلټنه کوي او په 

هر فکر پوهیږي.” )اول تواریخ ۲۷: ۹(

د دې دلیل لپاره، د عبرانیانو لیکوال موږ هڅوي چې نه یوازې د هغه چا اطاعت وکړو 

چې زموږ د مشرانو په توګه غوره شوي دي، بلکه د دوی تابعداري هم وکړو. پولس رسول 

او چلند سره  لیوالتیا  د  اطاعت  تسلیم شي”  هغه  ته  واکونو  باید حاکم  وویل: “هرڅوک 

یوځای کړ. 

تسلیمیدل نه اطاعت

راځئ چې یو ځل بیا د عبرانیانو د لیکوال لخوا کارول شوي الفاظو ته پام وکړو: “د خپلو مشرانو 

اطاعت وکړئ او د هغوی تابع شئ” )عبرانیانو۱۳:۱۷( دا ریښتیا ده چې موږ په خپل چلند کې تابع 

یو، مګر تابع نه یو. دوه هلکان دي چې موږ یې په دریم فصل کې خبرې وکړې، یو هلک، چې زما 

ښه مثال دی، لیواله و: “هو صاحب، زه به ستاسو د انګورو په باغ کې کار وکړم”. عیسی دا روښانه 

کړه چې هغه د خپل پلار اراده نه ده ترسره کړې، که څه هم هغه په     ذهني توګه ورسره موافق و. 
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دا هغه قضیه ده چې ډیری وختونه د نن ورځې په کلیساګانو کې لیدل کیږي. موږ عالي ارادې 

لرو، موږ په موافقت کې سر ټیټوو، موږ موسکا کوو او موږ د مسؤلینو سره موافق یو: “زه به یې 

وکړم!” مګر موږ دا نه کوو ځکه چې موږ پروا نه کوو. زه خوښوم چې دا چلند ښکلی سرغړونه 

بولم. تېروتنه مه کوئ، بغاوت هم ممکن دی. نه د الهی واک دومره درناوی کوي لکه ښکاره بغاوت. 

د مکاشفی په کتاب کې کلیساګانو ته د عیسی قوي ټکي دا تاییدوي. هغه د هرې کلیسا سره 

داسې پیل کوي: “ستا په کارونو زه پوهیږم” )مکاشفه ۲ او ۳( ټولو کلیساګانو ښه نیت درلود او یوه 

کلیسا ځان ته “ژوندی” بولي ، مګر عیسی وايي چې د نافرمانۍ له امله دا په حقیقت کې “مړ” 

دی، په یاد ولرئ چې هغه هغه څوک دی چې: “هرچا ته به د هغه د عملونو سره سم اجر ورکړي.” 

)رومیان ۲: ۶( یوازې ښه نیت نشي کولی د خدای قضاوت په وړاندې ودریږي، یوازې ریښتیني باور، 

د اطاعت د کارونو لخوا څرګندیږي. 

تر کوم ځایه پوری مخکی لاړ شو؟

راځئ چې د خدای امر یو ځل بیا ولولو: “د خپلو مشرانو اطاعت وکړئ او دوی ته تسلیم شئ.” 

ایا خدای له موږ څخه تمه لري چې د مشرانو اطاعت وکړو او پروا ونه کړو؟ که دوی ووايي چې د 

ګناه کار وکړو بیا څه؟ مقدس کتاب موږ ته مشرانو ته غیر مشروط تسلیم درس راکوي، مګر دا موږ 

ته غیر مشروط اطاعت درس نه راکوي. په یاد ولرئ چې تسلیم کول د هغه څه کولو په اړه دي 

چې موږ ته ویل کیږي )زه غواړم ټینګار وکړم( موږ باید اطاعت ونه کړو کله چې موږ ته وویل شي 

چې د هغه څه سره سم نه وي چې مستقیم وي. موږ ته وویل چې د هغه په     کلمو کې څرګند شي، 

په تضاد کې وي. په بل عبارت، موږ یوازې هغه مهال له اطاعت څخه خلاص یو چې مشران موږ ته 

د ګناه غوښتنه کوي، په هرصورت، حتی په داسې حالتونو کې، موږ باید عاجزي او اطاعت وکړو. 

د بابل پاچا، نبوک دنص، ډیر ظالم و او ډیری اسراییلیان یې ووژل او د دوی ځمکه یې ویجاړه 

کړه. خو خدای هغه خپل خادم وبلو. )ارمیا ۲۵: ۹ او ۲۷: ۵-۷( یوځل بیا ټینګار کوم چې خدای 

هغه څوک دی چې انسان ته واک او اختیار ورکوي دې پاچا د خدای پاتې خلک بیرته بابل ته 

راستانه کړل. 

پاچا یو فرمان صادر کړ چې له مخې یې ټول خلک باید د سرو زرو بت ته سجده وکړي او د 

موسیقۍ د آلې وغږوی. د دې حکم د سرغړونې سزا دا وه چې د اور په کوټه کې غورځول شي. 

عبراني سړي د اور د کوټې څخه ډیر د خدای څخه ویره درلوده او د دې حکم اطاعت یې نه کاوه. 

ځکه چې دا حکم په مستقیمه توګه د خدای له دوو حکمونو څخه سرغړونه کوي چې د تور په غره 
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کې موسا ته ورکړل شوي وو، دوی د خدای د حکم څخه سرغړونه وکړه. ډیر وخت نه و تیر شوی 

چې د دوی د نافرمانۍ خبر د نبوک دنصر غوږونو ته ورسید. هغه د شدرک، مشیک او عبدینګو په 

لاسونو ډیر په غوسه شو او هغوی یې وغوښتل چې ځواب ورکړي. د هغوی ځواب ته پام وکړی: 

شدرک، مشیک او عبدنګو پاچا ته ځواب ورکړ او ویې ویل: ای نبوکد نصره! موږ د دې مسلې په 

اړه تاسو ته د ځواب ویلو څخه ویره نه لرو. که داسې وي، زموږ خدای چې موږ یې عبادت کوو، 

د دې توان لري چې موږ له اور څخه وژغوري، او هغه به موږ له تا څخه وژغوري، ای پاچا. او 

که نه، نو تاسو ته دا معلومه شي چې ای پاچا، موږ به ستا د معبودانو عبادت ونه کړو او هغه 

سرو زرو ته به سجده ونه کړو چې تا نصب کړی دی. )دانیال ۳: ۱۶-۱۷( دوی د خدای د حکم په 

اطاعت کې ټینګ ودریدل، که څه هم دوی پاچا ته په احترام سره ځواب ورکړ. هغوی ورته »اې 

پاچا« ویل. او دا یې ونه ویل: »اې ناپوهه، موږ به هغه څه ونه منو چې تا ویلي دي چې په دې 

ډول بې رحمه ځواب ورکول نافرماني ده!« موږ باید د مشرانو اطاعت وکړو، حتی کله چې موږ د 

دوی امرونه نافرماني کوو. 

موږ ګورو چې ورته مسله د پطرس په تعلیم کې هم ښځو ته لیدل کیږي: »همدا ډول میرمنې، 

خپلو میړونو ته غاړه کیږدئ، نو که چیرې د دوی ځینې په کلام باور ونه کړي، نو دوی به ستاسو 

له چلند پرته متوجه شي. یوه کلمه ووایه، ځکه چې دوی به ستاسو پاک او له خدایه ډارونکی 

ژوند وګوري. )اول پطرس ۱-۲( ښځه باید اطاعت وکړي )تیتوس ۲: ۵( په ورته ډول، هغه باید د 

خپل میړه درناوی وکړي او په اطاعت سره چلند وکړي. پطرس بیا د چلند او سپارلو ترمنځ موازي 

راښکاره کوي. موږ دا د ژوند د لارې په ځانګړتیاو کې ګورو: پاکوالی او درناوی. ښځې ته سپارښتنه 

کیږي چې د خپل میړه د مشرتابه او واک درناوي وکړي، حتی که هغه ایماندار نه وي. دا لازمه نه 

ده چې د خپل مېړه د ګناه په وخت کې بې شرطه اطاعت وکړي، مګر هغې ته ویل شوي چې پرته 

له شرطه خپل میړه ته تسلیم شي او د کورنۍ د احترام امر ورته شوی دی. د هغه مقام ]د خدای 

له خوا[ د مشر په توګه ټاکل شوی. 

د مثال په توګه، موږ کولی شو د یوې ایمانداری میرمنې یادونه وکړو چې تلیفون ته ځواب 

ورکوي او

د هغې میړه نه غواړي چې له زنګ وهونکي سره خبرې وکړي او ورته وايي: »هغه ته ووایه 

چې زه کور نه یم!« 

یو مناسب ځواب دا دی: »زما ګرانه، زه دروغ نه وایم.« ایا ته غواړې چې هغه ته ووایم چې 

ته اوس ځواب نه شې ورکولای؟ 
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پطرس داسی ادامه ورکوي:

»ستاسو ښکلا ستا په ظاهري جوړښت کې نه ده، لکه د ویښتانو او زیورونو 

او په زړه پورې جامو کې، بلکې په هغه باطن کې چې د نرم او آرام روح په 

ښکلا سره سینګار شوی وي، چې د خدای په نظر کې خورا قیمتي دی. د تيرو 

زمانو فاسقان چې له خدايه يې هيله درلوده، په دې ډول ځانونه سينګاروي. 

دوی د خپلو میړونو تابع و، لکه څنګه چې ساره د ابراهیم تابع وه او هغه 

یې خپل څښتن بولي. که تاسو ښه یاست او ویره مه کوئ، تاسو به د هغه 

اولاد یاست. )اول پطرس ۳: ۶-۳(

د ابراهیم لپاره د ساره درناوی هغه ته د خپل بادار په ویلو او د هغه اطاعت کولو کې څرګند 

دی. »زما رب« د خپل اطاعت څرګندونه کوي او د هغه اطاعت ښیي چې هغه په     ویره کې نه و. 

ډار یو ډارونکی کارګر دی. د طعنې وېرې، »زه په خدای باور نشم کولی چې خپل میړه یا کوم بل 

مشر یا واک ته تسلیم کړم.« زه باید خپل ځان وساتم!« زه باید ځان ته یادونه وکړم چې دا خدای 

دی - نه د ځواک وږی - څوک چې موږ ته تسلیمیدو ته وایی. کله چې موږ د هغه اطاعت کوو، 

د هغه ساتنه په موږ پورې اړه لري. 

د فرمان تحریف

زه د هغو ښځو کیسې په اوریدو خپه شوم چې د »غیر مشروط تسلیم« حکم یې ساتلی دی 

مګر د غیر مشروط اطاعت سره یې ګډ کړی دی. د هغو قضیو مثالونه چې ما د دې حکم د تخریب 

په اړه اوریدلي دي دا دي: میړه له خپلو میرمن څخه وغوښتل چې د جنسي لیوالتیا لپاره له دوی 

سره فحش فلمونه وګوري، او میرمنې یې تسلیم کړي ځکه چې دوی فکر کاوه چې دوی د مقدس 

کتاب بل انتخاب نلري. زه هغه میړونه پیژنم چې له خپلو میرمنو یې وغوښتل چې د دوی لپاره 

دروغ ووایی او میرمنې یې وکړل. ما د نارینه وو په اړه اوریدلي دي چې خپلې میرمنې یې د کلیسا 

په غونډو کې له ګډون څخه منع کړی. دا حکمونه باید ونه منل شي ځکه چې دا د مقدس کتاب 

خلاف دي. راځئ نور لاړ شو. زه د میړونو په بیلابیلو پیښو پوهیږم چې خپلې میرمنې او ماشومان 

وهي او خپلې میرمنې دا بد چلند پټوي. د بل مثال په توګه، هغه ماشومان چې د پلار لخوا جنسي 

تیري کیږي، او میرمنې هیڅ نه کوي. دا د هغو اصولو څخه په بشپړه توګه سرغړونه ده چې خدای 

د واک د مقام لپاره ټاکلي دي ]د کورنۍ مشر/پلار[ او په دې حالت کې د میرمنو لپاره اړینه ده 

چې پوه شي چې خدای هیڅکله نه غواړي چې دوی بیرته واخلي او هیڅ شی ونه کړي. که چيرته 
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يو ميړه په غيرعادي او تهديدونکي چلند کې لاس ولري نو ښځه بايد له هغه څخه جلا شي او 

ماشومان هم بايد له هغه څخه جلا شي او تر هغه وخته پورې بيرته نه راګرځي تر څو چې ډاډه 

نه وي چې توبه يې کړې وي. 

حتا داوود یو جنګیالی او پیاوړی سړی و، کله چې شاؤل نېزه وغورځوله، لمر د ماڼۍ شاوخوا 

نه ځلیده. هغه لاړ او په دښته کې اوسېده، مګر د هغه چلند هیڅکله د شاؤل په اختیار کې خراب 

نه شو. د شاؤل واک ته د داود عقیده هیڅکله کمه نه شوه، که څه هم هغه د شاؤل له حضور 

څخه وتښتید او د هغه ریښتینې توبه، د خدای صادق یاد ته یې انتظار وکړ.

 خدای د هغه چا لپاره چې نه غواړي

 د ګناه اطاعت وکړی برکت ورکوي

د وړتیا او ځواک په برخه کې د نافرمانۍ بله بیلګه ده. فرعون د عبراني قابلو په اړه امر وکړ 

چې ټول هغه هلکان ووژني چې د عبراني میرمنو څخه زیږیدلي دي. په هرصورت، مقدس کتاب 

وايي: “خو قابله ګانو د خدای څخه ویره درلوده، او هغه څه یې ونه کړل چې د مصر پاچا ورته 

ویلي وو، مګر زامن یې په پټه کې پریښودل.” )خروج ۱: ۱۷( خدای د دوی له چلند څخه ډیر خوښ 

و، لکه څنګه چې مقدس کتاب لیکي: “ځکه چې قابله د خدای څخه ویره درلوده، نو هغه دوی ته 

کورونه جوړ کړل” )آیت ۲۱( خدای د دوی د ګناه د حکم څخه سرغړونې ته اجر ورکړ: “... چې 

دوی هیڅکله د عیسی په نوم څه نه وايي او درس نه ورکوي. مګر پیټر او جان ځواب ورکړ: تاسو 

قضاوت وکړئ چې د خدای په نظر کې سم دي، ستاسو اطاعت کول یا د خدای اطاعت کول ځکه 

چې موږ هغه څه نه شو تکرارولی چې موږ لیدلي او اوریدلي دي؟ )اعمال ۴: ۲۰-۱۸(

دوی څنګه کولی شي د دې مشرانو د امر اطاعت وکړي، کله چې عیسی دوی ته وویل: “ټولې 

نړۍ ته لاړ شئ او ټول مخلوق ته د ښه خبر بشارت وکړئ.” )مرقس ۱۶: ۱۵( دوی نشو کولی! 

پیروانو ته امر کړی و چې هغه څه وکړي چې د عیسی له امر سره مخالف و، نو دوی په درناوي 

انکار وکړ. وګورئ چې انجیل د دوی د پریکړې پایلې په اړه څه وايي: “رسولانو د عیسی د بیا 

راژوندي کیدو په اړه په لوی ځواک سره شاهدي ورکوله ، او په دوی ټولو لوی فضل و.” )اعمال 

۴: ۳۳( د دوی ویره د خدای لوی برکت او ځواک راوړی.

موږ دا هم ګورو چې پولس ورته شورا ته د هغه په   ځواب کې په درناوي او مطمین چلند 

کوي. کله چې دوی راوړل، د ځان په دفاع کې د هغه لومړنۍ خبرې دا وې: “ما تل د خدای په 

حضور کې په روښانه ضمیر سره ژوند کړی دی.” )اعمال۲۳: ۱( لوی کاهنانو، حنانیاس، د دې خبرې 
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په اوریدلو سره، هغه کسانو ته چې د پولس تر څنګ ولاړ وو، امر وکړ چې د هغه خادمان یی 

ووهي. په دې وخت کې، پولس وویل: “خدای به تاسو ووژني، تاسو د سپینو وینځلو دیوالونه په 

لاندې ډول لوستلئ.” هغه څوک چې پولس ته نږدې ولاړ وو وویل: “ایا تاسو د خدای لوی کاهن 

ته سپکاوی کوئ؟” پولس وویل: “وروڼو! نه پوهېده چې هغه لوی کاهن دی؛ ځکه چې لیکل شوي 

دي: د خپل قوم مشر ته بد مه وایه. )اعمال ۲۳: ۵-۴(

په دې پوهیدل چې انانیاس د مشرتابه او ځواک په موقف کې یو سړی دی، پولس بخښنه 

غواړي او د هغه د چلند او خبرو لپاره توبه کوي. پیروانو د هغه حکمونو څخه سرغړونه وکړه 

چې د مقدس کتاب سره په ټکر کې وو، مګر دوی خپل اطاعت او تابعیت وساتلو، ځکه چې دوی 

پوهیدل: “هغه قدرتونه چې شتون لري د خدای لخوا ټاکل شوي دي.” 

د دانیال پریکړه د لوړ قانون اطاعت کوي

د دانیال په وخت کې، یو قانون تصویب شو چې هر هغه څوک چې خدای ته دعا کوي یا د 

پاچا پرته بل څوک به د زمریانو په کندې کې وغورځول شي، دا قانون د دانیال له منځه وړلو لپاره 

فاسد مشران د داريوش پاچا ته ورغلل. دانیال د دې قانون پیروي کولو اراده نه درلوده؛ هغه د 

خدای اطاعت غوره کړ. هغه د مزمور لیکونکي سره موافقه وکړه چې: “شپه او سهار زه ژړا کوم؛ 

او هغه زما غږ اوري.” )مزمور ۵۵: ۱۷( وګورئ چې دانیال په ماسپښین کې څه وکړل: “مګر کله 

چې دانیال پوه شو چې لیکنه لاسلیک شوې، هغه خپل کور ته لاړ او د بیت المقدس په لور یې د 

بالکوني کړکۍ خلاصې کړې، او هر ځل یې درې ځله زنګون وواهه او دعا یې وکړه او لکه څنګه 

یې چې پخوا به یې خپل خدای ته دعا وکړه او د روژې نیوله دوی دانیال وموندل چې خپل خدای 

ته دعا کوي. )دانیال ۶: ۱۲-۱۱( 

پاچا ته د دانیال نافرمانۍ خبر ورکړل شو او هغه هڅه وکړه چې دانیال د زمري په څاه کی 

واچوی. مګر دانیال په خپل اطاعت او فرمانبردارۍ چلند کې حتی د بې عدالتۍ سره مخ نه شو. 

خدای هغه وژغوره او پداسې حال کې چې دانیال هلته پرته له اندیښنې ویده و، هغه د وږو 

زمریانو خوله بنده کړه. کله چې پاچا ولیدل چې څه پیښ شوي، هغه ټول هغه کسان چې د دانیال 

په ضد یې سازش جوړ کړی و، د زمریانو کندې ته وغورځاوه او زمریانو ټول وخوړل. 

پایله تل په زړه پوري نه وي

خدای دا مقدسین وژغورل، مګر دا تل داسې نه وي په عبرانیانو کې موږ ولولو:
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“ښځې پاڅېدې او خپل مړي یې راویستل. خو بله ډله شکنجه شوه او د ازادی  

ترلاسه کولو لپاره یې خوشې کول ومنل. ځینې    ملنډې وهلې، په وهلو وهل 

توره وژل شوي.  په  او  ټوټې شوي  تړل شوي، دوه  زنځیرونو  په  شوي، حتی 

هغوئ سنګسار شول، هغوئ د پسونو او وزو په څرمن سره هر طرف تېرېدل. 

هغه کسان چې دنیا یې نه خوښوله په دښتو، غرونو او د ځمکې په غارونو 

او درزونو کې ځای پر ځای شول. )عبرانیان ۱۱: ۳۷-۳۵( 

دغه نارینه او ښځې د مشرانو له خوا له غصې او غیر عادلانه چلند سره مخ شول. ترتولیان، 

چې د لومړنۍ کلیسا له استادانو څخه و او د ۱۴۰ او ۲۳۰ میلادي کلونو ترمنځ ژوند کاوه، د روم 

امپراتورانو او اتباعو ته یادونه وکړه چې د دوی ځورونې یوازې مسیحیت پیاوړی کړی. هغه لیکلي: 

“زموږ هر یو شمیر چې تاسو یې وغورځوئ، زموږ څخه به ډیر لوړ شي.” د مسیحیانو وینه د تخم 

په څیر ده. )دفاعیات کتاب(.

اجازه راکړئ د دې نامعلوم رومن الفاظ نقل کړم چې د ایماندارانو ځورونې بیانوي: “دوی په 

خپلو ښارونو کې د موقتي اوسیدونکو په توګه ژوند کوي. دوی په بدن کې دي مګر د بدن وروسته 

ژوند نه کوي. دوی خپلې ورځې په ځمکه تیروي، مګر دوی د جنت اتباع دي. دوی د مقرر شوي 

قواعدو اطاعت کوي او په ورته وخت کې، دوی د خپل ژوند سره قواعد کوي. څوک چې له هغه 

څخه کرکه کوي هغه نشي کولی د هغه د نفرت لپاره دلیل وړاندې کړي. )ډایوجینز ته لیک، پنځم 

فصل(

دوی مطیع وو، مګر دوی د خپل درناوي او تابع چلند سره پورته او هاخوا لاړل. لکه څنګه 

چې موږ د پطرس په مشوره کې لیدلي، د ظالمانو په وړاندې زموږ د ایماندارانو چلند غبرګون دوی 

اندیښمن کړي او ډیری یې خدای ته راجلب کړي. 

هیڅ ابهام نشته

که دا هر ځواک وي، ټولنه، حکومت، کورنۍ یا کلیسا، خدای له موږ څخه غوښتنه کړې چې د 

درناوي او تسلیم سره چلند وکړو او موږ باید په عمل کې اطاعت وکړو پرته لدې چې موږ څخه د 

هغه څه کولو غوښتنه وشي چې په مقدس کتاب کې په څرګنده توګه ګناه ګڼل کیږي. اجازه راکړئ 

چې “په واضح ډول” کلام ټینګار وکړم. ایمانداران باید په هغو قضیو کې اطاعت ونه کړي لکه د 

مسیح انکار کول، وژنه، د نورو خدایانو عبادت کول، یا په هغه مواردو کې چې مستقیم د عیسی 

د حکم خلاف وي. دوی باید د دې اړیکو په اړه شک ونه کړي او نظرونه وغواړي. د بېلګې په 
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توګه مې له داسې خلکو اورېدلي چې په خدمت کې یې کار کاوه او په مغزو کې وو: »زما شپون 

راته ویل چې په دفتري ساعتونو کې باید خلکو ته دعا او نصیحت ونه کړم، خو دا کار د خدای په 

مینه او عقیده نه دی. قدمونه په مینه کې، دا ګناه ده، نو زه باید دا وکړم. . دا د دوی تفسیر دی. 

د دوی شپون له دوی نه وغوښتل چې د خدای کلام سرغړونه وکړي. سربیره پردې، دوی ته د ټایپ 

کولو، فایل کولو، او نورو مذهبي کارونو لپاره معاش ورکول کیږي، نه د دعا لپاره. 

په اصل کې، د دې خلکو کار د نافرمانۍ له امله غلا دی. که دوی واقعیا د نورو لپاره د دعا 

کولو زړه لري، دوی باید له خپل شپون څخه وغواړي چې هغه چا ته زنګ ووهي چې دعا ته اړتیا 

لري د کاري ساعتونو څخه بهر د دعا لپاره راشي چې د دوی پورې اړه لري. که چیرې شپون لا هم 

د دې نظر سره آرام نه وي، نو دا به وي چې هغه احساس کوي چې کارمندان دومره روزل شوي 

ندي چې خلکو ته مشوره ورکړي.  که چیرې شپون له دې پالیسۍ سره بده پریکړه وکړه نو د دې 

پریکړې لپاره به خدای ته حساب ورکوونکی وي، مګر دا د هغه او نورو خلکو لپاره د دې دلیل 

نه دی چې د سلګونو مثالونو په منځ کې یوازې یو مثال دی یو شی دی: موږ یوازې هغه وخت 

نافرمانی کولی شو کله چې دا عمل په ښکاره او واضح ډول د خدای کلام سرغړونه کوي. 

تاسو کولی شئ بیا وپوښتئ: “مګر که چیرې زما په ژوند کې یو مشر یا یو څوک چې زما په 

ژوند کې د واک په چوکۍ کې وي ما ته ووایي چې یو داسې کار وکړم چې زه ورسره موافق نه یم؟ 

یا که هغه له ما څخه د داسې یو کار کولو غوښتنه وکړي چې په ښکاره ډول شم نه وي؟ یا که هغه 

وغواړي زه یو څه وکړم؟ د هغه څه برخلاف چې زما په خبرو کې ښودل شوي، زه باید څه وکړم؟” 

زه به په راتلونکي فصل کې دې پوښتنې ته د مقدس کتاب ځواب ورکړم. 
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دولسم فصل

 څه به پیښ شي که چیرې د قدرت مالک
 ما ته ووایی چی...؟

هغه څه چې موږ یې په لټه کې یو د قدرت وحې ده، کوم چې 

پخپله د خدای ځان وحی دی، ځکه چې خدای او د هغه ځواک نه 

جلا کیدونکی دی.

موږ ټول د داسې خلکو سره مخ شوي یو چې د هغو مشرانو څخه ناخوښه دي چې حکومت 

کوي. دوی د دغو مشرانو د بې کفایته کړنو یا ناسمو پریکړو او د دوی په ژوند کې د منفي اغیزو 

په اړه شکایت کوي. دوی شکايت کوي، چې مشرانو ورسره ژمنې کړې، خو د هغو ژمنو د پوره 

کېدو په تمه دي، چې په حقيقت کې هر څه شاته روان دي. دوی ډاډه دي چې د دوی شپون غلط 

دی او دا د دې ثبوت دی چې د دوی واک د خدای له واک څخه جلا دی. دا استدلال شکایتونو ته 

دروازه پرانیزي چې په نهایت کې ځان د نافرماني چلند په توګه څرګندوي. لږ تر لږه، دوی د هغه 

واک لخوا غولول کیږي چې دوی یې د ساتنې او ودې لپاره ساتل کیږي.

ښه به و چی بی لا تا تللی وی!

بنى اسِرائيلو دغه نمونه تعقيب کړه. دوی موسی د خدای لخوا د اغیزمن او ټاکل شوي مشر 

په توګه درناوی وکړ. البته، دا مسله داسې پیل شوه؛ کله چې موسی له خپل سفر څخه صحرا ته 
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راستون شو، هغه د فرعون سره د لیدو دمخه د اسراییلو شپانو سره ولیدل. هغه ورته وویل چې 

څنګه خدای هغه رالیږلی و چې دوی یې آزاد کړي او له دې ځمکې څخه یوې ښې او پراخې 

ځمکې ته بوځي چیرې چې شیدې بهیږي. )خروج ۳: ۷( کله چې هغوئ دا عجيب خبر واورېدو نو 

په موسٰى يې ايمان راوړو او د خُدائ پاک عبادت يې وکړو. د خدای وعده شوي مشر ته چې دوی 

به یې له بند څخه خلاص کړي ولیدل، دوی د خوښۍ څخه ډک شول.

له هغه ځای څخه موسی د فرعون سره لیدو ته لاړ او د خدای پیغام چې هغه ته په غره کې 

ورکړل شوی و، په سمه توګه ورته وویل: "د اسراییلو څښتن خدای داسې فرمایي: زما خلک ازاد کړئ 

ترڅو دوی زما لپاره اختر وکړي په صحرا کی." )خروج ۵: ۱(

فرعون ځواب ورکړ: "خدای څوک دی چې زه د هغه وعدې واورم او اسراییلو ته برکت ورکړم؟ 

زه خدای نه پیژنم او زه به اسراییل نه پریږدم. ولې خلک د خپلو کارونو مخه نیسي؟ هغه په   غوسه 

سره افسرانو او سرپرستانو ته امر وکړ: "دوی ته نور کار ورکړئ. دوی نور هم خوله بندی کړی! 

)خروج ۵: ۹-۲(

هغوئ ته نور د خټو د ټوټو د جوړولو دپاره تنې نۀ وې چې بنى اسِرائيليان به هره ورځ پېدا 

کوى. دوی باید په شپه کې غله چمتو کړي او د ورځې په خاوره کې کار وکړي. سره له دې چې 

نور په هغې کې خښته نه وه اضافه شوې، د خښتو شمیر کم نه و. سارسین په ټول ځای کې د 

غلو راټولولو لپاره خپور شو. سرپرستان ظالم خلک وو. په داسې حال کې چې د غلامانو شاته یې په 

چړو وهل، په زوره یې امر وکړ: "د پخوا په څیر، تاسو باید د خټو ورځنۍ کوټه پای ته ورسوئ!" 

دوی هغه اسراییلي څارونکي ووهل چې کارګرانو ته یې دنده سپارلې وه او ورته یې وویل: ولې 

د پخوا په څېر په دې ورځو کې خپلې خټې نه جوړوې؟ 

نو د اسرائيلو څارګر فرعون ته ورغلل او ورته ويې ويل: له موږ سره دا ډول چلند مه کوه، 

هغوى ترې وپوښتل: هغوى ستا خادمانو ته لوښي نه ورکوي او وايي چې زموږ لپاره خټې جوړې 

کړې. دوی موږ د هغه څه لپاره وهي چې زموږ ګناه نه ده! دا ستاسو د خلکو د خادمانو ګناه ده 

چې دا ډول غیر معقول غوښتنې لري. 

خو فرعون ځواب ورکړ: تاسو لټان يې! دا څرګنده ده چې تاسو په کافي اندازه سخت کار نه 

کوئ. که تا دا کار کړی وای، نو تا به دا نه وای ویلي چې پرېږده چې لاړ شه او خدای ته قربان 

شه! اوس بیرته کار ته لاړ شه! تاسو ته به هیڅ لوږه نه درکول کیږي، مګر تاسو باید د پخوا په 

څیر هماغه اندازه خټې وکړئ! 

فرعون د دوی غوښتنې ته مثبت ځواب ور نه کړ، اسراییلي څارګرو ولیدل چې دوی په یوه لویه 
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ستونزه کې دي. کله چې هغوئ د فرعون د کور د انګړ نه ووتل نو موسٰى او هارون يې وليدل چې 

بهر د هغوئ په انتظار وو. خدای دې تاسو قضاوت وکړي چې موږ د فرعون او د هغه د چارواکو 

سره په داسې ناوړه حالت کې واچولو. تا هغه ته زموږ د وژلو عذر کړی. 

اوس د بنى اسِرائيلو خلق د موسٰى د مشرى نه خفه شول. د هغه تبلیغ او لارښوونو دوی ته 

تکلیف او سختۍ راوړې وې. دوی د هغه لپاره د الهی قضاوت غوښتنه کولو سره د هغه واک د 

خدای له واک څخه جلا کول پیل کړل.

دا د موسی تېروتنه وه. که هغه دوی یوازې پریښودل، نو فرعون به هیڅکله له دوی سره 

دومره سخت چلند نه و کړی. دوی ونه توانیدل چې پوه شي چې دا خدای دی چې د پیښو لاره 

په ترتیب سره لارښوونه کوي نه د ځینو مغشوش مشرانو شرارت. د خدای اصلي پلان څرګندولو 

لپاره هیڅ پوهه او هیڅ شی نه و. خدای موسی ته امر وکړ چې له فرعون سره خبرې وکړي. دا 

خدای و چې د فرعون زړه یې سخت کړ، نه د بدکار او حتی موسی! دا مسله د خروج د برخې په 

لوستلو سره روښانه کیږي: "مګر خدای د فرعون زړه سخت کړ، او اسراییلو ته یې اجازه ورنکړه 

چې ځمکه پریږدي." )خروج ۱۱: ۱۰ او همچنان، خروج ۹: ۱۲، ۱۰: ۱ او ۲۰ او ۲۷( د فرعون د 

زړه سختیدل د ابراهیم د نسل ژوند ډیر تیاره کوي. له دې اضافي تکليف او عذاب څخه وروسته 

اسرائيليان د مصريانو له ډلې څخه شول چې يوازې په يوه پراخه دښته کې ګرځېدل. پرته له اوبو 

او د خوراکي توکو زیرمې چې په تدریج سره کمې شوې. یوه ښه او پراخه ځمکه، په هغه کې زمری 

او امرت بهیږي، البته دا ځمکه پراخه وه، مګر دا د نیکمرغۍ څخه لیرې وه، هیڅ شهد و شیدی په 

کې نه لیدل کیږي! ایا د هغه د آزادۍ او نعمت په اړه دا مفکوره وه چې آیا هغه واقعیا د خدای 

رسول و؟ دا هیله وه؛ د دریو ورځو له نشتوالي وروسته، موسی دوی ته هغه ځای ته واستول چې 

شاید دوی له ځانه سره فکر وکړي: "ښه، شاید دا یو څه پیل وي."  په هرصورت، دوی ژر پوه شول 

چې دوی د اوبو څخه څښل نشي کولی، ځکه چې دا ترخی او ناخوښه وی، دوی باور نه درلود، او 

د دوی د تورونو له امله د دوی په مینځ کې د بی ایمانۍ څنډه راپورته شوه. هغوی د یو بل او 

موسی په خلاف شکایت وکړ. شکایتونه د سرطان په څیر خپریږي چې ټولې ټولنې یې زیانمنې کړې. 

ښایي موسی یوازې دومره پوهیده چې خلک یې راوباسي، مګر د دوی ساتلو لپاره کافي نه و. خلکو 

موسی او هارون ته شکایت وکړ: "کاش چې موږ د خدای په لاس د مصر په خاوره کې مړه شوي 

وای، کله چې موږ د غوښې لوښو ته ناست وو او ډوډۍ مو په خوښۍ خوړلې، ځکه چې تاسو موږ 

دې دښتې ته راوویستل. او دا ټول جماعت وږی شو.« )خروج ۱۶: ۳(

دوی ورته اسانتیاوې درلودې. په ډیرو لارو، دا ثابته شوه چې د موسی د مشرتابه وړتیا سطحي 
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او ضعیفه ده. ایا د دوی ژوند د واک څخه دمخه ښه نه و؟! هرڅوک په مصر کې د هغه د تبلیغ له 

امله د سخت فشار او سختیو څخه خبر و. ایا دا به په پای کې پای ته ورسیږي؟ دوی یوازې د یوې 

ستونزې څخه تښتیدلي ترڅو په بل کې ونیول شي. د دوی مشر د حاصلخیزې ځمکې ژمنه کړې وه، 

خو په دې دښته کې دوی یوازې وچې ځمکې لیدلې وې، چې د دوی مشر به له کوم ځای څخه 

لاره ورکه کړې وي او یا به یې د فرعون تر واکمنۍ لاندې خوراک کاوه . داسې بریښي چې موسی 

اراده کړې وه چې دوی شکنجه کړي او په مصر کې ژوند غوره و. د دوی شکایتونه دومره زیات 

شول چې یو بل ته یې وویل: هغه خپل ځان مشر ټاکلی، نو راځئ چې مصر ته راستون شو.)اعداد 

۱۴: ۴( خو وګورئ چې موسی هغو کسانو ته چې د خدای لخوا ټاکل شوي مشر لخوا وخوړل او 

راضي شول څه وویل: "خدای ستاسو شکایتونه اوریدلي دي چې تاسو د هغه په     وړاندې کوئ او 

موږ څه یو؟ تاسو زموږ په وړاندې نه بلکې د خدای په وړاندې شکایت کړی دی." )خروج ۱۶: ۸(

هغه سړي او ښځې فکر کاوه چې د دوی نافرماني د موسی سره وه نه په هیڅ ډول د خدای 

لپاره دوی فکر کاوه چې دوی په بریالیتوب سره دوه نړۍ جلا کړي دي. دوی د خپلو دلیلونو سره 

حرکت وکړ ترڅو د اطاعت د اصولو سره سم ژوند وکړي. هغه کسان چې په خپلو محدودو دلیلونو 

سره چې د حالاتو او هغه څه له امله چې دوی لیدلي، ځانونه د حماقت او ناپوهۍ په لاره کې 

موندلي دي. دوی هيڅکله خپل برخليک ته نه دي رسېدلي. یوازې هغه څوک چې ځواک یې پیژني 

او د هغه اطاعت یې کړی دی ژمنه شوې ځمکې ته ننوځي. خلک لکه یوشع او کالیب. ]یوازې د 

دوی د نسل څخه چې ژمنه شوې ځمکې ته ننوتل.[  

که می تشخیص کړی وای...څه به شوی وای؟

لیدونو  اولادونو څخه وګڼئ چې د دوی د  له هوښیارو  یو  تاسو خپل ځان د اسراییلو  شاید 

پراساس یې قضاوت کړی او عکس العمل یې ښودلی وي ، شاید تاسو د یوشع په څیر خپل ځان 

ډیر روحاني او ګړندی تصور کړی وي او هیڅکله یې عکس العمل ښودلی وي بنى اسِرائيلو هلته د 

يوشع او د هغۀ د ملګرو سره وئ.

دا ممکن ریښتیا وي، مګر موږ باید د داسې انګیرنې کولو دمخه محتاط واوسو. فريسيانو په 

ټينګه په دې مسئلې ټينګار وکړ: “که موږ د خپلو پلرونو په وخت کې وای، نو موږ به هيڅکله د 

پيغمبرانو په وژلو کې د هغوی سره يو ځای شوي نه وای.” )متی ۲۳: ۳۰( مګر عیسی وویل چې 

دوی د خپلو پلرونو په څیر ورته روح لري. دا تل اسانه ده چې د پلرونو د سموالي او غلطۍ ترمینځ 

توپیر وکړئ کله چې دوی حل شي او کتابونه ولیکل شي. هغه څه چې یوشع له خپلو ملګرو څخه 
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جلا کړی و، د هغه بصیرت نه و، بلکې د هغه د ریښتینې مشرتابه تایید او د هغه په     نتیجه کې، 

ریښتینې بصیرت هم راغلل. 

ادعا  د روښانتیا  اوریدل کیدی شي څوک چې  په غږونو کې  د ډیری خلکو  اعتراض طنین  د 

کوي. دا هغه کسان دي چې نافرمانه زړه لري. پداسې حال کې چې زه دا کتاب لیکم، ما په تیرو 

څلورویشتو ساعتونو کې یو لیک ترلاسه کړ چې ما باید د دې چلند سره معامله کړې وای چې: 

“تر هغه چې زه موافق یم، تسلیم یم” او دوی ادعا کوي چې دوی د “بدلون ځواک” لري. “. هغه 

څوک چې دا غلط باور لري او دا ډول فکر کوي، ډاډه دي چې دوی د غوره کیدو څخه لرې دي.

چا هغه په دې مقام کې ځای پر ځای کړ؟

تاسو کولی شئ پوښتنه وکړئ، “که زه وموم چې زما مشر ډیر ښه انتخاب نه دی کړی؟ ایا زه 

باید د هغه اطاعت وکړم چې پوه شي چې هغه د بدبختۍ لامل کیږي چې: دوی غلط پریکړه 

کړې!” دوی خدای هېر کړی دی! دوی منفي اغیزه لري. زه نور د دې سړي اطاعت نشم کولی! “که 

تل نه وي، مګر ډیری وختونه، زما مات شوي زړه خپله خپلواکي ښودلې. 

ما د یو کال لپاره د خپل شپون د اداري او اجرایوي مرستیال په توګه دنده ترسره کړې وه، او 

ما په داخلي توګه د ډیرو پریکړو پوښتنې کړې وې. ما د شپنو د ویش او زما د دفتر د لیږد دمخه د 

هغه لارښوونې لیدلې وې. ما له ځانه سره زر ځله فکر کړی و چې د هغه پریکړې ناسمې دي او 

ما دننه د هغه په     وړاندې شکایت وکړ. یوه ورځ روح القدس له ما سره خبرې وکړې او ویې ویل: 

“ زه تا څخه یوه پوښتنه لرم؟” 

لري چې زما غلطي  اراده  پوښتنه کوي، هغه  کله خدای زما څخه  ماته ښوولې چې  تجربې 

روښانه کړي. ما ځواب ورکړ: هو، ربه!

“ایا ما هغه د شپون په مقام کې ځای پر ځای کړی، یا هغه؟”

ما ځواب ورکړ: “تاسو هغه په   دې موقف کې راوستلی!”

خدای ژر ځواب راکړ: “هو، دا ریښتیا ده.” له همدې امله، زه هغه ته هغه شیان وښایم چې زه 

یې تاسو ته اړتیا نه لرم وښایم، او ډیری وختونه ما په عمدي توګه د هغه د پریکړو تر شا حکمت 

له تاسو څخه پټ کړی ترڅو وګورم چې ایا تاسو به زما په څیر هغه تعقیب کړئ؟!

لیدلي وو،  یو څه  پریکړو حکمت څرګند شو. ما داسې  معمولا میاشتې وروسته، د شپون د 

مسایل ورو ورو روښانه شول او یو ځل بیا پوه شوم چې زه په خپلو استدلالونو کې ګمراه او انحراف 

شوی یم، ځکه چې ما دوی د اطاعت له اصولو څخه پورته کړي وو.
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دا مسلې په کلیسا، کور او د کار ځای کې د بې اتفاقۍ او اختلاف لامل ګرځي چې واکونو ته 

زموږ تسلیم کول محدود نه وي کله چې موږ دا د هوښیارۍ په توګه وګورو یا ورسره موافق یو 

یا هغه څه چې موږ یې خوښوو کله چې دوی موږ ته ووایی. هغه یوازې وویل: “اطاعت وکړه!”

هر  وای چې  کړې  اراده  ما  که  “جانه،  وکړې:  داسې خبرې  کې  زړه  په  زما  وروسته، خدای 

ایماندار ته ټول معلومات، حکمت او لارښوونې یوازې د دعا او ګډون له لارې ورکړم، ما به هیڅکله 

په کلیسا کې خلک نه وای ټاکلي.” ما د دې هدف لپاره په کلیسا کې واکونه واچول ځکه چې زما 

اولادونه نشي کولی یوازې د دعا له لارې خپلې ټولې اړتیاوې ترلاسه کړي.

دوی باید د خپلو مشرانو له لارې زما غږ وپیژني او زما خبرې د دوی له لارې واوري لکه څنګه 

چې دوی مستقیم زما څخه اوري. یوازې هغه څوک چې دوی په دې موقف کې ځای پرځای کوي 

دا به وکړي. که بني اسرائيلو ته اجازه ورکړل شوې وه چې د موسی د پرېکړې قضاوت وکړي، هغه 

به خپله مشری ژر تر ژره خپل پای ته رسولی وای او خامخا به مصر ته راستانه شوي وای. 

مشران به لکه څنګه چې زموږ قضاوت کیږي قضاوت کیږي. مشران د دوی د پریکړو لپاره 

عیسی  لپاره،  دلیل  دې  د  دی،  ستونزمن  خورا  پرتله  په  زموږ  قضاوت  دوی  د  او  کیږي،  قضاوت 

خبرداری ورکړ: “هرڅومره چې هغه ته ورکړل شي، د هغه څخه به ډیره غوښتنه وشي، او د هغه 

مسؤلیت به ډیر وي. “ )لوقا ۱۲: ۴۷( او یعقوب هم خبرداری ورکوي: “زما وروڼو، اجازه مه ورکوئ 

چې ستاسو ډیری ښوونکي شي، ځکه چې تاسو پوهیږئ چې قضاوت به زموږ په ښوونکو باندې 

سخت وي.” )۳: ۱(

له بلې خوا، زموږ قضاوت زموږ د سپارلو سره متناسب دی، ځکه چې واک او ځواک د خدای له 

خوا دی. د ټاکل شوي واک په وړاندې مقاومت د الهي واک په وړاندې مقاومت دی. موږ، چې د 

رهبر د کړنو سم او ناسموالی پیژنو، باید د پایلو تر څرګندېدو مخکې ځان تر فشار لاندې نه کړو. 

که رهبر سمه پریکړه وکړه یا غلط. موږ باید د واقعیت وروسته قضاوت هم ونه کړو. دا زموږ 

مسؤلیت نه دی، مګر د خدای مسؤلیت دی. هغه یوازینی څوک دی چې زړونه پیژني او کولی شي 

بدل کړي لکه څنګه چې وغواړي. 

د مشر زړه د خدای په لاس کې دی

راځئ چې بیرته هغه شهادت ته ورشو چې ما په دوهم فصل کې ورکړ؛ کله چې شپون اعلان 

وکړ چې د کور ټولې کلیساګانې باید لغوه شي. زما په اند نه یوازې دا چې غلط و، بلکې ما هم باور 

درلود چې هغه دا پریکړه د نورو تر اغیز لاندې کړې چې زما په وړاندې دي. یو بل اشتباه وه چې 
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ما یې یادونه نه ده کړې؛ هغه حرکتونه چې زما د لوی اداري مشر په شاوخوا کې روان وو. او د 

هغه ره نه خوښېدم او د داسې وضعیت په لټه کې و چې ما له دندې ګوښه کړي. خپل هدف ته 

د رسیدو لپاره یې هڅه وکړه چې زما او شپون تر منځ د یو بل د منفي راپورونو په وړاندې کولو 

سره د جلاوالي دیوال جوړ کړي. ډیری دا خبرونه او راپورونه په ښکاره ډول دروغ وو. برسېره پر 

دې، هغه د ټولو کارمندانو ترمنځ په مختلفو لارو د لیکلو کمپاین پیل کړی و، په ځانګړې توګه زه 

یی په نښه کولم. کارکوونکو زما مېرمنې ته، چې د کارکونکو یوه غړې وه، وویل: “ولې په دې نوټونو 

کې یوازې ستا د خاوند نوم نه و، زه پوهیدم چې هغه څه کوي؟”

کله چې مشر شپون د کور ګروپونه لغوه کړل، ما دا زما په وړاندې د بل برید په توګه ولید، 

چې زما د مدیر لخوا په مشر شپون کې د دروغو له امله و، زه ډاډه وم چې زما تشخیص سم و. 

د نورو لخوا د هر ډول فریب او د هغه ناسمو پریکړو وروسته، ما خپل ځان ته حق ورکړ. څنګه 

کولای شو چی خدای پاک اته میاشتنی سخت او ستړی کوونکی کار چې د خلاصون لپاره دومره 

امکانات لري ضایع کړي، زه دومره سخت شوم چې ما په هغه غونډه کې د خپل شپون سره شل 

دقیقې بحث وکړ. ما لاهم قضاوت کوو او احساس کوو چې هیڅ عدالت او حقیقت شتون نلري، 

تر هغه چې زه زما په کور کې د روح القدس لخوا وغندل شوم. بیا ماته یو ژور وحی راغله: “زه د 

انسان د ځواک سره معامله کوم، یا زه د خدای له واک سره معامله کوم.”  

لږ وخت وروسته خدای زما په زړه کې د کلام یوه برخه راښکاره کړه. دا کلام ما په ورته 

حالتونو کې روښانه کوي او موږ ته د ستونزو له لارې لارښوونه کوي:

“د پاچا زړه د خدای په لاس کې دی؛ دا د اوبو په څیر بهیږي چیرې چې 

وغواړي ددی لارښوونه کوي. )امثال ۲۱: ۱(

پاچا د هغه چا استازیتوب کوي چې په تاسو باندې واک او اختیار لري. بې له دې چې ښه 

سړی وي، د ظالم په لاس کې وي، زړه یې د خدای په لاس کې وي. دا آیت نه وايي: “د پاچا زړه د 

خدای دی.” مسله دا نه ده چې هغه اغیزمن وي یا نه، د هغه زړه د خدای په لاس کې دی. ځکه 

چې کلام وايي: تر هغه چې پاچا په غلطه توګه نفوذ نه وي کړی، زړه یې د خدای په لاس کې وي 

او هر چېرې چې وغواړي، لارښوونه ورته کولای شي. 

موږ باید څه وکړو که موږ پوهیږو چې غلط پریکړه شوې ده؟

تاسو باید څه وکړئ که تاسو ډاډه یاست چې مشر غلطه پریکړه کړې ده؟ که چیرې موږ 
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سخت شواهد ولرو چې مشر د هغه سره د مرستې لپاره څه نه شي کولی؟ ځواب هو دی.

استر د داسې شرایطو لپاره ښه مثال دی. د ابراهیم اولادونه د ایران د واکمن په بند کې وو. 

شریر هامان شیطانی لاری طرحه کړی. هغه د ایران پاچا ]خشیارشاه[ اړ کړ چې د ټولو یهودانو 

د وژلو تړون لاسلیک کړي چې پخپله هغه ورځ پاچا ټاکل شوی و. ملکه استر د ابراهیم له اولادې 

څخه وه، خو د خپل تره مردخای څخه پرته څوک په دې حقیقت نه پوهېده. مردخای پاچا ته لاړ 

او له هغه یې وغوښتل چې پاچا ته د هغه د خلکو ]د یهودي خلکو[ د استازي په توګه لاړ شي. 

موردخای پوهیده چې دا کولی شي د استر لپاره د مرګ معنی ولري. استر په دې وخت کې د لاسه 

ورکولو لپاره ډیر څه درلودل او د لاسته راوړلو لپاره هیڅ شی نه وو. هغه ملکه وه او د هغې راز 

یې خوندي ساتلی و. هغی پریکړه وکړه چې خپله غوښتنه پاچا ته ورسوي. له درې ورځو روژه 

نیولو وروسته د باچا د داخلي دروازې انګړ ته ننوت او خدای پاک پاچا لامل شو چی هغی ته په 

مینه وګوری. پاچا ترې وپوښتل چې څه غواړې او له پاچا څخه يې وغوښتل چې هغه مېلمستيا ته 

ورشي چې د پاچا او هامان لپاره يې جوړه کړې وه. هغه ومنله او دواړه مېلمستيا ته راغلل. په 

هغه شپه، پاچا خوب ونه کړ او له خپلو خادمانو څخه یې وغوښتل چې هغه ته د یادګارونو کتاب 

راوړي، هغه ښه سړی یاد کړ چې یو یهودي و او ژوند یې ژغورلی و، که څه هم هغه هیڅکله 

انعام نه و ترلاسه کړی. پاچا د هغه د درناوي لپاره لاره لټوله او د هامان څخه یې مشوره وغوښتله. 

هامان په غلطۍ سره فکر وکړ چې پاچا د انعام ورکولو اراده لري او د دې نامعلوم سړي د انعام 

او درناوي لپاره یې یوه غوره لاره وړاندیز کړه. بیا پاچا څرګنده کړه چې هغه سړی مردخای دی 

او هامان باید د هغه     لخوا د هغه عزت کړی وای. یو څه چې هغه یې خورا ناخوښه کړ. خدای په 

هغه ضیافت کې د کلام لپاره د پاچا زړه چمتو کړی و. کله چې هامان او پاچا دواړه د استر په 

میلمستون کې حاضر شول، پاچا بیا له استر څخه وغوښتل چې د هغې غوښتنه بیان کړي: 

“اې پاچاه، که ستا په سترګو کې زما لپاره رحم وی او که دا د پاچا خوښه وي، 

زما ژوند زما ساتونکي ته او زما د غوښتنې سره زما د خلکو لپاره خوندي شي. 

ځکه چې زه او زما قوم د تباهۍ لپاره پلورل شوي یو. او که موږ د غلامانو په 

توګه پلورل شوي وای، زه به غلی پاتې شوی وای، که څه هم زموږ بدبختي د 

پاچا د تاوان په پرتله هیڅ نه ده. )استر ۷: ۴-۳(

دلته د یادولو لپاره دوه ټکي شتون لري: لومړی، که څه هم پاچا په ښکاره ډول یوه ناوړه او 

ناپوهه پریکړه کړې وه، استر بیا هم د هغه سره په درناوي او د تسلیمۍ زړه خبرې کوي. هغه 

غوښتنې کوي، مګر پریکړې پاچا ته پریږدي. هغه نه وايي: “ته یو ناپوهه خاوند یې او تا د قاتل 
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خبرې اوریدلي دي!” ایا ته نه پوهېږې چې په دې فیصلې سره څه له لاسه ورکوې د هغه څه څخه 

چې تاسو یې ترلاسه کوئ؟” هغه یوازې یو شی حساب کړ او هغه دا چې خدای به د پاچا زړه 

بیرته راولي. خدای د هامان ناوړه مشوره رد کړه او پاچا هغه په   دار وځړاوه. د یهودو خلک د 

قتل عام څخه خلاص شول. 

استر یوازې د خپلو اټکلونو او قضاوتونو پر بنسټ پوهیده، مګر د قوي شواهدو په حواله هم 

پوهیدل چې مشر یې ځینې حقایق له پامه غورځولي دي. هغه په   عاجزۍ سره خپل مشر ]پاچا[ ته 

ورغله او خپل حالت یې په داسې ډول وړاندې کړ چې پاچا به یې وروستی پریکړه کونکی وي. 

هغی پاچا ته سپکاوی نه دی کړی او هغه یې په عمل کولو مجبور نه کړ. هغه د خپل مشر ]پاچا[ 

زړه ته لارښود کولو کې یوازې د روح القدس په ځواک بشپړ باور درلود. 

د ټولو مستندونو په پام کې نیولو پرته

په مقدس کتاب کې موږ دا مسله یوازې هغه وخت نه ګورو چې یو مشر د غلط کس تر اغیز 

او نفوذ لاندې وي، مګر که چیرې رهبر د ټولو اسنادو او حقایقو درلودو سره او د بشپړ کیسې 

اوریدلو سره سره بیا هم غلطه پریکړه وکړي نو موږ به وګورو د دې یو مثال د شاؤل او داوود 

په کیسه کې لیدل کیدی شي. د فلسطین لوی لښکر د څلویښتو ورځو جګړې لپاره د خدای لښکر 

وبلل. او اسراییلو ته یې غږ وکړ چې یو اتل د جګړې لپاره ولېږي ترڅو د جګړې پایله معلومه 

شي، داؤود ولیدل چې ټول سرتیري ویره لري او د دې توان نلري چې د لویانو ګواښونو ته ځواب 

ووایي. خدای د هغه په     زړه کې د جګړې لپاره ځای ورکړ، مګر پاچا شاؤل هغه ته وکتل او ویې 

ویل: “هیڅ لاره نشته.” ته یوازې کوچنی یی او کله چې ته ناکام شوئ، موږ ټول باید د دې څانګې 

خدمت وکړو!” )آزاد تفسیر لیکوال(

کله چې داوود دا واورېد، هغه دلیل ونه ویلو، مګر غوښتنه یې وکړه:

“ستا خادم د پلار رمې ساتي کله چې زمری راغلل او د رمې څخه یې یو پسه 

غلا کړ. ما هغه تعقیب کړ، هغه می وواژه او د خولې څخه می رمه خلاصه 

کړه، ځکه چې دا به څه وي که د قدرت خاوند ماته ووایي ...؟

زما څنګ ته پورته شو، ږیره مې ونیوله او هغه مې وواژه. ستا خدمتګار زمری او هغه دواړه 

ووژل. او دا مختون شوي فلسطیني به د هغوئ د يو يو په شان وى،   ځکه چې هغۀ د ژوندى 

خُدائ پاک د لښکرو سپکاوی کړى دى. او داود وویل: هغه خدای چې زه د زمري او د حیوان له 
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منګولو څخه وژغورلم، هغه به ما د دې فلسطینی له لاس څخه وژغوري. )اول سموییل ۱۷: ۷-۳۴(

موږ د ګټورو معلوماتو او ځواک څرګندولو په لاره کې درناوی ګورو. هغه وویل چې هغه څه 

پوهیږي چې پاچا په خپله اصلي پریکړه کې پام نه دی کړی. د دې ترڅنګ، داوود د خدای په وړتیا 

باور درلود چې د پاچا زړه بدل کړي. هغه باور درلود چې هغه څه چې خدای د پاچا په زړه کې 

ځای لري د پاچا ذهن بدلوي. په تسلیم او عاجز پاتې کیدو سره، هغه خدای په فعاله توګه ښکیل کړ. 

خدای د شاؤل زړه وګرځاوه او ویې ویل: “لاړ شه او خدای دې درسره وي!” )اول سموییل ۱۷: ۳۷(

ریښتینی شفاعت

د یو بل مقدس کتاب بیلګه چې د هغه د پریکړې وروسته د پاچا څخه پوښتنه کوي ابیګیل 

دی. هغې د نابال په نوم د یو سخت زړه او بدکار سړي سره واده وکړ. داود خواړو ته اړتیا درلوده 

هغه  ولېږله.  غوښتنه  خوراک  د  ته  نابال  داوود  تهدیدوي.  ژوند  داوود  د  لاهم  شاؤل  ځکه چې 

پوهیده چې دا د جشن وخت و او هر څه ډیر و، داود مخکې د نابال د خادمانو ساتنه کړې وه او 

هیڅکله یې د هغه څخه هیڅ شی نه و اخیستی. 

تابال نه يوازې د داوود غوښتنه رد کړه، بلکې د هغه سپکاوی يې هم وکړ. د نابال دغه چلند 

داوود ډېر په غوسه کړ او خپل څلور سوه کسان یې د غچ اخیستلو لپاره راغونډ کړل. هغه به نابال 

او هغه ټول چې د هغه سره وو له منځه یوړل. دا خبر د نابال ښځې ابیګیل ته ورسیده او هغې 

په چټکۍ سره ډوډۍ او شراب، غوښه، ممیز او انځر ډالۍ کړل. بیا هغه د داؤود لاره ته لاړ چې 

هغه او د هغه سړي یې ودرول، هغه له خپل آس څخه ښکته شوه او د داؤود سره مخامخ شوه. 

بیا یې ورته ووبل: 

“اې صاحبه، دا زما ګناه ده، اجازه راکړئ چې ستاسو کنیزه ستاسو په غوږ کې 

خبرې وکړي، او د خپلې کنیزی خبرې واورئ.” او زما صاحبه، د بلیعال د دې 

سړي په اړه اندیښنه مه کوه، یعنې نابال، ځکه چې نوم یې د هغه په   څیر 

دی. د هغه نوم نابال دی او هغه ناپوه دی. خو ما ستا هغه خادان چې زما 

بادار رالېږلي دي ونه ليد. او اوس زما صاحبه، د خدای په ژوند او ستا د ژوند 

په قسم، ځکه چې خدای تا له وینو تویولو او په خپلو لاسونو د غچ اخیستلو 

څخه منع کړی دی، نو اوس اجازه راکړئ چې د نابال په څیر ستاسو دښمنان 

شي. او اوس، اجازه راکړئ چې دا ډالۍ چې ستا خادمی خپل بادار ته راوړي 

هغه خادمانو ته ورکړل شي چې زما د بادار سره ځي. او د خپلې کنیزی ګناه 
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معاف کړه، ځکه چې خدای به زما د بادار لپاره یو پیاوړی کور جوړ کړي، 

ځکه چې زما بادار به د خدای په جنګونو کې جنګیږي او هغه به تاسو ته 

د ټولو ورځو لپاره ورسیږي. او حتی که څوک ستاسو تعقیبولو او ستاسو د 

ژوند په لټه کې وي، زما د څښتن ژوند به د ژوند په بنډل کې بند شي، ستاسو 

د څښتن خدای په وړاندې. او لکه څنګه چې ستاسو د دښمنانو د ژوند په 

ټول  او کله چې خدای هغه  به ستاسو د لاس څخه وغورځول شي.  دا  اړه، 

احسانونه چې زما د بادار سره یې کړې دي پوره کړي او تاسو د اسراییلو د مشر 

په توګه وټاکي، نو دا به ستاسو لپاره د خنډ نه وي او نه به زما د بادار لپاره 

د زړه درد وي چې تاسو د دې لپاره وینه توی کړې ده. هیڅ مقصد نشته، او 

زما مالک به د هغه غچ واخلي. او كله چې خداى زما پر بادار احسان وكړ، نو 

خپله کنیزه ياده كړه. اول سموییل ۲۵: ۳۱-۲۳(

اجازه راکړئ ټول هغه څه په ګوته کړم چې هغه د خپلې خاوند، کورنۍ او داوود لپاره کړي دي:

۱. هغې د داود سره په ډیر احترام خبرې وکړې او ځان یې د هغی کنیزه او خادم معرفي کړ.

۲. هغی داوود او د هغه خادمانو ته یوه سخاوت ډالۍ کړه چې د دوی د هوساینې لپاره د 

هغه اندیښنه څرګندوي او دا د دوی آرام وه.

۳. هغی د مسؤلیت په اخیستلو سره د خپلې کورنۍ لپاره شفاعت وکړ. هغی په   حقیقت کې 

ځان "مجرم" بللی.

۴. په ډارونکي ډار سره، هغی داوود ته یادونه وکړه چې دا ډول وینه تویول او انتقام ګناه ده.

۵. هغی داوود ته یادونه وکړه چې دا خدای دی چې غچ اخلي او په هغه عهد کې وفادار دی 

چې هغه ورسره کړی دی.

۶. هغی له داوود څخه وغوښتل، چې هغه دی یاده کړی کله چی هغه د رهبرۍ مقام ته 

ورسېږي.

تاسو شاید پوښتنه وکړئ: "دا ښځه څنګه د خپل میړه درناوی کوي، هغې خپل میړه د قتل 

عام څخه وژغوره؟" د هغه میرمن د دې سړي او د مسیح څښتن په وړاندې ګناه کړې وه. که هغه 

د خپل خاوند سره موافقه وکړه، نو هغه به داوود ته د غچ اخیستلو لپاره کافي دلیل ورکړي. ایا د 

هغه اور باید مړ شوی وای او د هغه بد برخلیک هغه مخ په وړاندې وړي؟ په سطحي احترام کې 

کومه ګټه شته چې د خپلې خاوند په مرګ پای ته رسیږي؟ 
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دا به واقعا د نابال لپاره بې عزتي وي چې ووایی: "زه پریږدم او خپل میړه ته هغه څه ترلاسه 

کړم چې هغه د خپل حماقت لپاره مستحق دی!" داوود به ویل: واورئ، زه له دې شیانو سره هیڅ 

تړاو نه لرم. زه به تاسو ته هغه څه درکړم چې تاسو ورته اړتیا لرئ. کله چې ما واورېدل چې زما 

میړه ګناه کار کړی و، زه ستا او ستا خاوند لپاره یو څه خواړه راوړم، مګر ته لاړ شه او د هغه 

د حماقت او بې عقلۍ لپاره هغه ووژنئ. هر څه چې تاسو ورسره کوئ، هغه د دې مستحق دی! 

دا چلند د هغه خاوند ته سپکاوی و.

د یو چا منځګړیتوب په دې مانا نه دی چې ته د هغوی له ګناه سترګې پټې کړې، بلکې برعکس 

دا ښيي چې ته پرې خبر یې. د دې پوهې سره، تاسو خپل ځان د هغه او قضاوت ترمنځ وساتئ. په 

حقیقت کې، ته وايي: زه پوهیږم چې هغه د قضاوت او عدالت مستحق دی، مګر زه د هغه لپاره 

رحمت او بخښنه غواړم؛ زه د هغه ګناه پیژنم او خپل ځان د هغه ځای کېږدم. 

لپاره  کولو  غوښتنه  رحم  د  ابیګیل  او  راغلی  لپاره  قضاوت  د  ابیګیل  چې  دي  څه  هغه  دا 

راغلی. هغه ورته وویل: د خپلې کنیزی ګناه بښنه وکړه، داسې خبرې یې وکړې تر څو داوود د 

خپل ځان د غچ له ګناه څخه خلاص شي. کلام خدای حکم کوي: "د خپلو خلکو څخه انتقام مه 

اخلي او کرکه مه کوي." )لاویان ۱۹: ۱۸( او په تشه کې ولاړ، هغه د بخښنې او رحمت په لټه 

کې و، او په عین حال کې، هغه د داوود لپاره د انصاف او صداقت په لټه کې و، ابیګیل خپلو 

ګاونډیانو او ملګرو ته بد نه و ویل: "تاسو پوهیږئ چې ما د یو رذل سره واده کړی هغه ترټولو 

لوی زیان منونکی دی چې ما کله هم لیدلی دی!" هغی، په غچ کې بې عزتي جوی خبرې ونه 

کړې. وګورئ چې د هغه د منځګړیتوب پایله څه وه: 

ک خُدائ برکت دې وي د بنى اسِرائيلو خُدائ  داؤود ابګيل ته ووئيل، ”د مالِ

پاک، چې نن يې زما د ملاقات دپاره رالېږلی یی. او ستا په حکمت کې برکت 

دې وي چې نن ما د وینې تویولو او په خپل لاس زما د انتقام اخیستلو څخه 

ک خُدائ، د بنى اسِرائيلو د خُدائ پاک په ژوند قسم دی  منع کړې. او د مالِ

چې زۀ يې له تاسو د تکليف د پيدا کولو نه منع کړې يم، که ته بېړه نۀ وى 

کړى، نو تا به زما هرکلی ته نۀ وى راغلى، بې شکه چې نابال به تر سحره 

پورې هيڅ يادګار نۀ وى پاتی. نو داوود هغه څه قبول کړل چې د هغی لپاره 

یې راوړي وو او ورته یې وویل: خپل کور ته په آرامۍ سره لاړه شه او وګوره 

چې ما ستا خبرې اوریدلي دي، او منلی می دی. )اول سموییل ۲۵: ۳۵-۳۲(
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کله چې ابیګیل کور ته راستنه شوه، د هغې میړه د ځان لپاره میلمه جوړه کړې وه. هغه نه 

پوهیده چې څه پیښ شوي. ابیګیل غوره کړه چې هغه شپه هغه ته څه ونه وايي. بل سهار، هغې 

ورته وویل چې څنګه یې د خپل میړه ژوند وژغوره. کله چې نابال دا خبره واورېده نو د هغه 

زړه د تیږې په شان شو ]زړه یې دننه مړ شو او هغه پخپله د تیږې په څیر شو[ څلویښت ورځې 

وروسته خدای نابال ]د ناروغۍ له امله[ وواژه. دا د داوود ابیګیل مسؤلیت نه و، مګر دا خدای و 

چې د دې بد سړي غچ یې واخیست. 

د هغه چا لپاره چی په واک کې دی

موسی خپل ځان په داسې حالت کې وموند چې هغه باید د یو ځواک پریکړه تر پوښتنې 

لاندې راولي - خدای! دا د یو ځل څخه زیات پیښ شوي. اجازه راکړئ لومړی ته اشاره وکړم. بنى 

اسِرائيلو د سرو زرو خوسى په جوړولو او د هغې عبادت کولو سره ګناه کړې وه. خدای ډیر په قهر 

شو او موسی ته یې وویل چې هغه غواړي دا ټول ووژني او د موسی له نسل څخه یو نوی قوم جوړ 

کړي. د موسی دعا ته وګوره: "ای خدایه، ولې ستا قهر په خپل قوم باندې نازل شوی، چې تا د مصر 

له خاورې څخه په لوی ځواک او ځواکمن لاس راوویستل؟" مصريان ولې وايي چې هغه د بدۍ 

لپاره راوويستل، په غرونو کې يې ووژل او د ځمکې څخه يې له منځه يوړل؟ بیا د خپل غضب له 

شدت څخه مخ واړوه، خپل خلک بیرته وګرځوه. خپل بندګان ابراهیم،   اسحاق او اسراییل یاد کړه، 

او د دې نیت په اړه چې تا دوی ته په خپل ځان قسم کړی و، دوی ته یې وویل چې ستاسو اولاد 

به د اسمان د ستورو په څیر وي. زه به زيات کړم او زه به دا ټوله ځمکه د هغه اولاد ته ورکړم 

چې ما ستا د اولادې په اړه ويلي دي، ترڅو هغوی د تل لپاره په واک کې شي. )خروج ۳۲: ۱۳-۱۱( 

په دې بیان کې څو ټکي بیان شوي دي: لومړی دا چې موسی له خدای سره په تسلیمۍ، ویره 

او لړزانه خبرې وکړې، دوهم دا چې موسی په خپل ټول زړه له خدایه غوښتنه وکړه. هغه هیڅکله 

امر نه دی کړی. درېیم، هغه لومړی د خدای او د هغه د ګټو لپاره خبرې وکړې، نه په حقیقت کې، 

موسی وویل: "د هغه به څه وي چې تاسو یې د ترلاسه کولو لپاره څلور سوه کاله کار کړی؟ مګر تا 

د هغه څه په کولو سره چې تا کړي دي خرابوي." تا پیل کړی، تا پای ته نه دی رسولی. 

پریکړه  توان درلود چې خپله  پخپله خدای و، هغه د دې  لومړیتوب  څرنګه چې د موسی 

ننګوي. د هغه هڅونه د نورو لپاره وه، نه د ځان لپاره. مخکې له دې چې د یو مشر پوښتنه وکړو، 

موږ باید له ځانه وپوښتو: "زموږ د غوښتنې لومړیتوب څوک دی که څه هم موسی ابراهیم ته د 

خدای ژمنه وکړه، د هغه لومړیتوب بیا هم پخپله خدای و؟" هغه د خپلو الفاظو اهمیت خدای 
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یاد کړ. موسی په سم شی تمرکز کړی و ځکه چې هغه سم زړه درلود. هغه د خدای خادم وه. له 

همدې امله، د ځان او د بني اسرائيلو په اړه فکر کولو دمخه، هغه د خدای په اړه فکر وکړ. د 

خدای غبرګون ته پام وکړئ: "نو خدای د هغه شر څخه مخ واړوه چې ویلي یې و چې هغه به په 

خپلو خلکو راولي." )خروج ۳۲ : ۱۴( 

خدای خپل فکر بدل کړ! هغه خپله پریکړه بیرته واخیسته. زه غواړم یو بل مهم ټکی یاد کړم. 

موسی د خدای سره مستقیم خبرې کولی شي ځکه چې هغه خپل وفاداري په ځلونو ثابته کړې وه، 

زه کولی شم هغو خلکو ته اشاره وکړم چې د کلونو په اوږدو کې یې لیزا او ما ته وفاداري ثابته 

کړې. دوی ډیر لیواله دي او د دې امکان لري چې له موږ څخه د نورو په پرتله خورا ګړندي یو څه 

وغواړي چې زموږ سره یې کار پیل کړی ]او موږ ته زموږ د ذهنونو د بدلولو لارې په ګوته کوي[. 

تاسو باید هڅه وکړئ چې د هغه سره د مشر د ژوند په اړه خبرې وکړئ، دا د وفادارۍ، ایماندارۍ، 

صداقت او ریښتیا له لارې ممکن دی. داسې نه ده چې هر سړی دې د یوه رهبر د ژوند په اړه د 

خبرو کولو وړتیا ولري. 

یو بل ټکی چې باید په ګوته شي دا دی چې موسی نورو ته د خدای د پریکړې په اړه خبرې 

نه دي کړې. هغه د خپلې پریکړې په اړه د خدای سره خبرې وکړې. خُدائ پاک د بنى اسِرائيلو په 

باره کښې د خُدائ پاک د لارو په باره کښې د هغوئ د شکايتونو له امله په قهر شو. دې ته د ژړا 

ویل کیدی شي، کوم چې خدای نفرت کوي! دا چلند خورا خطرناک دی او باید په هر قیمت کې 

مخنیوی وشي. کله چې موږ په خپل منځ کې شکایتونه پیل کړو او د مشرانو د پریکړې په وړاندې 

شکایت وکړو، موږ د نفاق او بغاوت تخم کرو.

ما د هغو کسانو سره تړون کړی دی چې زما سره کار کوي. که ما یوه پریکړه وکړه چې دوی 

ډاډه وو چې غلط وو، دوی کولی شي له ما څخه وغواړي چې یو ځل یې بدل کړي، یا که دوی نوي 

حقایق ترلاسه کړي چې د دې پریکړې سره مرسته وکړي، دوی کولی شي له ما څخه بیاکتنه وکړي  

کله چې دوی پوښتنه کوي، دا مهمه ده چې دوی دا فکر کړی وي او په داسې طریقه یې وړاندې 

کړي چې ما سره مرسته وکړي چې وګورم چې دوی د خبرو اترو هڅه کوي. زه ډیری وختونه زما 

پریکړه له سره غور کوم کله چې زه نوي معلومات ګورم. خو که دوی زما څخه وپوښتل او زه په 

خپله اصلي پریکړه کې پاتې شو، موږ باید په خواخوږۍ او توافق سره دې لارې ته دوام ورکړو. 

که موږ په یووالي سره مخ په وړاندې لاړ شو او زه خطا وکړم، خدای به زموږ ساتنه وکړي. که عمل 

د صادق زړه څخه ترسره شي، نو خدای به زما او زما د مسؤلیت لاندې کسانو ساتنه وکړي: "زما 

صداقت خوندي شي، ځکه چې زه ستاسو په تمه یم." )مزمور ۲۵: ۲۱(
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 .که حالات برخلاف د هغه څه وی چی

 خدای راته ښودلی وی؟

تاسو کولی شئ بیا هم وپوښتئ: "که چیرې مسؤل شخص ما ته ووایي چې یو داسې کار وکړم چې 

په دعا کې د هغه څه مخالف وي چې زه یې احساس کوم؟" دا یو ښه پوښتنه ده او تشریح ته 

اړتیا لري. د ځواب لپاره اجازه راکړئ په دوهم فصل کې خپل مثال ته راشم، مخکې له دې چې د 

"ګوند" پروګرام بشپړ پیل شي، ما په دعا کې د خدای لارښوونه اوریده او زه ډاډه وم چې هغه ما 

ته د دې کار لپاره لارښوونه کړې وه. تر نن ورځې پورې، زه لاهم په بشپړ ډول باور لرم چې خدای 

ما ته ویلي چې د کور ګروپونه جوړ کړئ، ځکه چې ټوله کیسه ما ته ثابته کړه چې دا یو امتحان و 

چې وګورم چې ایا زه به د هغه ځواک اطاعت وکړم چې هغه زما په لاس کې دی. 

مقدس کتاب د مثالونو څخه ډک دی چې خدای د خپلو خلکو ازموینه کوي. کله چې خدای ابراهیم 

ته د سوزېدونکې قربانۍ په اړه وویل: "خدای ابراهیم ازمویلی" )پیدایښت ۲۲: ۱( خدای هیڅکله 

د هغه د زوی ابراهیم د وژلو اراده نه درلوده مګر هغه یې په سهار کې د غرنۍ هیواد ته لاړ او 

هغه یوازې پریږده چې خدای د ابراهیم غیر ثابت وفاداري د هغه په   فرمانبردارۍ عمل کې ولیده. 

پولس رسول په خپل لومړي لیک کې د قرنتیانو کلیسا څخه وغوښتل چې هغه څه وکړي چې هغه 

په     خپل دوهم لیک کې بدلون موندلی کله چې هغه کلیسا ته خپل امر بدل کړ، هغه دا د پام وړ 

او په زړه پوري وینا وکړه:

"دلیل چې ما تاسو ته لیکلي و چې تاسو وازمایم او وګورم چې تاسو اطاعت 

کوې که نه؟” )دوهم قرنتیان ۲: ۹(

پولس دوی ته دا لارښوونې یوازې د یو دلیل لپاره ورکړې وې، ترڅو وګوري چې ایا دوی د هغه 

واک ته اطاعت کوي؟! ما یو هوښیار ملګری درلود چې د ډیرو کلونو لپاره شپون و. هغه راته وویل 

چې هغه لاره چې هغه د خپلو کارمندانو تر مینځ بې باوري موندلی شي دوی ته په بشپړ ډول بې 

معنی او غیر منطقي کیسې ورکول دي. هغه به ویل: “جانه، ]د دې حکم سره[ زه به ډیر ژر د 

بغاوت او شکایتونو غږونه واورم.” زه به ورسره معامله وکړم او بیا به بیرته عادي حالت ته راشم.” 

پولس امر ورکړ چې وګوري چې ایا دوی په هره مسله کې د هغه امرونه مني. کلیدي کلمه “په 
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هره معامله کې” ده. د هغه امر ستونزمن و، مګر په هغې کې پټ هدف و. موخه دا وه چې که 

څوک د دې حکم اطاعت وکړي، هغه به د بل حکم اطاعت وکړي، دا هغه څه دي چې د ابراهیم 

لپاره یې تسلیم کول خورا ستونزمن و. هغه باید خپله خورا مهمه مرسته وړاندې کړي، او دا هغه 

ژمنه وه چې هغه یې پنځه ویشت کاله انتظار کاوه. دا وقف د ابراهیم په خپل کار پورې تړاو نه 

درلود، مګر دا یوه ژمنه وه چې خدای د ابراهیم سره په دعا کې کړې وه، دا د ابراهیم لپاره خورا 

اسانه وه چې خپل ځان په قربانګاه کې واچوي، مګر خدای غوښتل چې هغه خپل ترټولو مهم شی 

په قربانګاه کې واچوي. که ابراهیم دا حکم منلی وای نو په هر څه کې به یې اطاعت کړی وای! 

زما شپون له ما څخه وغوښتل چې یو څه قرباني کړم چې خورا ستونزمن و. ما د هغه لپاره د 

میاشتو لپاره سخت کار کړی و او هرڅوک په دې خبر وو. زما له نظره، دا یوه ژمنه وه چې ورک 

شوي روحونه یې د خدای سلطنت ته رهبري کړل. دا د ځوانانو په خدمت کې زما د بریالیتوب 

کلیدي وه. زه په خطر کې وم ځکه چې ما ټولو ته ویلي وو چې دا د خدای اراده وه. زه په دعا او 

پلان سره مخ پر وړاندې روان وم. مګر زه نه پوهیدم چې دا یوه ازموینه وه او د خدای ازموینه 

هیڅکله نه پیژندل کیدی ترڅو زموږ د زړونو حقایق څرګند نشي.

زما ګوندونه شاید د خدای سلطنت ته ډیری روحونه راوړي، مګر خدای زموږ په زړونو کې 

تر بل هر څه ډیر خپل واک وښود، ترڅو زموږ عملونه د هغه کار سرته ورسوي. هغه خدای دی؛ 

هغه د ورک شوي روحونو ته د رسیدو څرنګوالي په اړه نور خورا تازه نظرونه لري. هغه څه چې 

ثابت دي او توپیر نه شي کولی د انسان په زړه کې د تسلیم کولو اصول دي، ځکه چې پرته له دې 

چې یو څوک د خدای سلطنت ته ننوځي، د نافرمان زړه لپاره بله حل ]او نور نوي نظرونه[ نشته.

موږ باید زموږ په زړونو کې یو ستونزمن او پیچلي اصول رامینځته کړو: کله چې خدای خپل 

واک اشخاصو ته وسپاري، هغه بیرته نه اخلي. یوازینی استثنا هغه وخت دی چې مشر په مستقیم 

ډول د خدای کلام یا قوانین سرغړونه کوي. خدای پخپله د ټاکل شوي واک پر ځای نه کوي چې هغه 

یې ټاکلی دی. موږ نشو کولی چې سپارل شوي واک پریږدو او خپل ځان مستقیم د الهی مشرتابه 

او واک لاندې وساتو. موسی د بنی اسرائیلو قبیلو ته د دې اصول په اړه وویل:

“دا هغه څه دي چې خدای امر کړی دی: کله چې یو څوک د خدای لپاره 

قربانی وکړي یا قسم وکړي چې خپل ژوند د یو فرض لپاره ترسره کړي، نو 

هغه باید خپله خبره باطله نه کړي، مګر د هغه څه سره سم عمل وکړي چې 

د هغه له خولې څخه راځي. او كه كومې ښځي د خداى لپاره نذر كړى وي 

نو په ځوانۍ كې يې د خپل پلار په كور كې فرض كړى وي او پلار يې د هغې 
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نذر او فرض اوريدلى وي چې پر ځان يې پابند وي او پلار يې په اړه چوپ 

وي. بیا به د هغه ټول نذرونه ثابت وي، او هر هغه دنده چې هغه یې په 

ځان پورې تړلې وي پوره کیږي. خو که د هغه پلار له هغی څخه چې هغه 

یې اوریدلی وي منع کړي، نو د هغه هیڅ نذر او دنده چې هغه یې په ځان 

پورې تړلې وي، قوي نه وي او د دې لپاره چې پلار یې هغه منع کړی وي، 

خدای به یې بخښي. )اعداد ۳۰: ۵-۱(

د ښځې او میړه په اړه د دې اصولو په پلي کولو سره، موسی د لوړ مستقیم ځواک په توګه، 

هغه څه تصویبوي چې د سپارل شوي واک څخه انکار کوي. خدای د هغه چا درناوی کوي چې 

خپل واک ورته سپارلی وي. څرنګه چې ښځه د خپل پلار تر واک او اختیار لاندې ده، نو د دې معنی 

دا ده چې هغه د خپل میړه تر واک لاندې ده، خدای د دې ښځې له پلار یا میړه سره معامله 

کوي او ښځه ]که یې اطاعت کړی وي[ قضاوت نه کیږي. دا اصول د مقدس کتاب په مشورتي برخو 

کې نه یوازې د کورنۍ پورې اړوند بلکې د ټاکل شوي واک په ټولو برخو کې لیدل کیږي. زه غواړم 

تاکید وکړم چې یوازینی استثنا هغه وخت دی کله چې ټاکل شوی ځواک موږ ته د داسې کار کولو 

غوښتنه کوي چې مستقیم د خدای له امر سره په ټکر کې وي. زه خفه کیږم کله چې اورم چې 

خلک د خدمت په ډلو کې وايي: “زما شپون ما ته وویل چې دا کار مه کوه، مګر هغه خدای ته 

غوږ نه نیسي، نو زه خپل کار کوم، مګر په بل ډول!” 

هیڅ شی چې تاسو په دعا کې نه اوریدلي، که تاسو د خپل مشر د لارښوونې او د خپل ژوند د 

ځواک په مقابل کې لاړ شئ، تاسو د خدای له واک څخه بغاوت کړی دی!

هغه مثالونه چې زه یې ورکوم بې پایه دي. ما وموندله چې کله د وحی علم او پوهه ستاسو 

په زړه کې خبرې کوي، ستاسو ډیری پوښتنې ځوابوي او ستاسو د ډیرو ستونزو حل کول زما د 

مثالونو او توضیحاتو سره ممکن ندي. هغه څه چې موږ یې په لټه کې یو د قدرت وحی دی، کوم 

چې په حقیقت کې د خدای وحی دی، ځکه چې هغه او د هغه ځواک نه جلا کیدونکی دی. لکه 

څنګه چې ما تاسو په سریزه کې وهڅولی، خدای ته وګرځئ او له هغه څخه وغواړئ چې د دې 

کتاب لوستلو پر مهال ستاسو په زړونو کې د تسلیمۍ اصول روښانه کړي. که تاسو نه وي، تاسو به 

کتاب د ډیرو پوښتنو سره پای ته ورسوئ چې تاسو یې پیل کړی. 

په راتلونکي څپرکي کې، موږ به پوه شو چې څنګه د غیر عادلانه چلند سره معامله وکړو او 

څنګه د هغه ځواک په وړاندې غبرګون وکړو چې زموږ سره ظالمانه دی. موږ به وګورو چې خدای 

په دې حالت کې زموږ لپاره لوی او عالي پلان لري.
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ديارلسم فصل

چلند عادلانه  غیر 

روږدی کیدل د ضعیف کیدو معنی نلري. دا ستاسو چلند دی واک 

ته په تسلیمیدو سره.

خدای، چې زموږ پلار دی، یو هدف لري چې هغه غواړي زموږ په هر یو کې ترسره کړي. 

اجازه راکړئ چې تاسو ته داسې خبر درکړم چې کیدای شي ډیر خوندور، مشهور او دردناک نه وي، 

مګر دا زموږ لپاره غوره خبر دی. د هغه هیله دا ده چې موږ مات کړي. مقدس کتاب دا خلاصوي:

"ته نه غواړې چې قربانې وکړې، که نه زه به یې راوړم؛ ته د سوزېدونکې 

قربانۍ څخه خوښ نه یی چې د مات شوي زړه څښتنان دي، ته به د مات 

شوي زړه او توبه کونکي سره یی. )مزمور ۵۱: ۱۷-۱۶(

"خدای مات شوي زړه ته نږدې دی " د روح د ژغورلو لپاره هغه بښنه کوي. 

)مزمور ۳۴: ۱۸(

مات شوی زړه د خدای سره د نږدې کیدو لپاره یو شرط دی. که څه هم دا پروسه خوندوره 

نه ده، د هغه حضور ته نږدې کیدل د ټولو سختیو څخه ډیر مهم دي چې موږ یې تیر کړو. داوود 

په ځوانۍ کې دا زده کړل. تاسو کولی شئ د هغه په   مزمورونو کې د هغه مات شوی زړه وګورئ 

او دا څه معنی لري. موږ نشو کولی دا د قربانیو او ډالیو له لارې ترلاسه کړو. د رسیدو یوازینۍ 

لار اطاعت کول دي. 
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ماتیدل د ځواک سره تړاو لري

اجازه راکړئ چې موضوع روښانه کړم. آس د جنګ لپاره چمتو نه دی تر څو چې د هغه اراده 

مات نشي یو آس ممکن د نورو آسونو په پرتله خورا پیاوړی، ګړندی او ډیر وړتیا ولري، مګر هغه 

نشي کولی خدمت وکړي مګر دا چې هغه یې ساتلی وي. دا ممکن په ثبات کې پاتې شي، پداسې 

حال کې چې لږ متوازن او تکړه اسونه جنګ ته ځي د کمزوري کولو معنی نلري. دا د واک د 

سپارلو سره چلند دی. 

د آس په حالت کې، د هغه مالک سوار دی. که آس په بریالیتوب سره سمبال او روزل شوی 

وي، سوار کولی شي هر وخت په هغه باور وکړي. د جګړې په ګرمۍ کې چې له ټولو خواوو څخه 

تیرونه الوتنې کوي، دا آس به شاته نه ځي، کله چې توره او تبر په خپل لوري وي او توپونه به هم 

نه وي د خپل مالک له ارادې څخه انحراف نه کوی. هغه به خپل بادار ته ثابت، مطیع او وفادار 

پاتې شي، او دا مهمه نده چې هغه څوک دی، د هغه د وفادارۍ له امله به د جنګ ته په داسې 

طریقه لاړ نشي چې د ځان ساتنه یې وکړي.  د ماتولو دا پروسه په هر فرد کې په انفرادي ډول 

د خدای د حکم او نسخې سره سم بشپړیږي، یوازې خدای پوهیږي چې دا پروسه په ریښتیا کله 

بشپړه شوې او تاسو د هغه خدمت لپاره چمتو یاست چې هغه یې غواړي. د خدمت هره نوې 

کچه، د ماتولو پروسه بیا واقع کیږي.

ما په تیرو وختونو کې زما د ماتیدو مرحلې ښه په یاد دي. زه په بشپړ ډول باور لرم چې دوی 

ټولو ما د خدمت راتلونکي کچې او مرحلې لپاره چمتو کړی یم. داسې تیاری چې ما مخکې نه 

درلوده. ما په ډاډ سره وویل: "زه ستا واک ته بشپړ تابع یم." زه پوهیږم چې زه د هغه خدمت لپاره 

چمتو یم چې تا زه ورته بللی یم. مګر ایمانداران چې زما شاوخوا وو پوهیدل چې زه له ماتیدو 

څخه څومره لرې وم. زه په یقین سره پوهیږم چې هر بل پړاو ته چې زه داخل شوی یم، هره 

جګړه، کی بدل چې ما اخیستی، زما د ښه لپاره و. 

د ظالمو مشرانو په اړه څه ووایو؟

د آسونو په څیر، زموږ د ماتولو پروسه هم د ځواک سره زموږ د مخامخ کیدو پورې اړه لري. 

خدای زموږ د هر یو لپاره یو بشپړ پروسه پلان کړې ده. او دا پروسه تل د مشرتابه یو ډول بڼه 

لري. له همدې امله پطرس لیکلي: 
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"د خدای په خاطر، هر هغه مقام ته چې د خلکو په منځ کې جوړ شوی دی 

تسلیم شۍ ... اې خادمانو، د خپلو بادارانو درناوی وکړئ، نه یوازې مطیع او 

مهربان، بلکې بد مزاجه هم." )اول پطرس ۲: ۱۳ او ۱۷(

اجازه راکړئ دا ټکی په نننۍ ژبه تشریح کړم. زده کونکي د کارمندانو، زده کونکو، د کلیسا 

غړو، یا اتباعو په توګه پیژندل کیدی شي. ماسټران هم کارګمارونکي، ښوونکي، د کلیسا مشران یا 

حکومتي مشران کیدی شي. زموږ څخه ډیری ښه او مهربانه مشران درلودل او موږ د دوی سره مینه 

درلوده، مګر خدای موږ ته امر کړی چې نه یوازې په یو ښه او مهربان شخص باندې تکیه وکړو، 

بلکې موږ باید په هغه چا تکیه وکړو چې متشدد او غوسه وي. 

د " متشدد " یا " غوسه " لپاره یوناني کلمه )skolios( ده. د تاییر یوناني کلتور دا کلمه د “بې 

رحمه او دروغجن، فاسد، بدکار، ظالم او بې رحمه” په توګه تعریفوي. فرهنګوین دا اصطلاح د 

“ظالم بادارانو” پورې اړوند تعریفوي. 

ایا خدای موږ ته وایی چې داسې مشرانو ته تسلیم شو؟

راځئ چې ځینې نورو ژباړو ته هم مراجعه وکړو. د NCV په ژباړه کې موږ لوستلی شو: “نه 

یوازې هغه څوک چې ښه او مهربانه دي، بلکې هغه څوک چې د CEV په نسخه کې موږ لولو: 

“]تسلیم شوی[، نه یوازې هغو کسانو ته چې مهربان او سخاوت لري، بلکې هغه هم. هغه څوک 

چې ظالمان دي.” د NASB ژباړه وايي: “نه یوازې هغه کسان چې مهربان او نرم دي، بلکې د هغو 

کسانو لپاره هم چې غیر معقول دي. موږ نشو کولی دا حکم له پامه غورځوو، نو راځئ چې په دې 

کې د خدای حکمت ولټوو. په حقیقت کې، د دې پر ځای چې اسانه شي، د پطرس خبرې نور هم 

ناخوښه کیږي. هغه ادامه ورکوي: »ځکه چې دا د ستاینې وړ ده چې یو څوک چې خدای ته سترګې 

په لار وي، کله چې هغه په     ناحقه رنځ اخته شي، دردونه په خپل ځان نرموي.« )اول پطرس ۲: ۱۹(

زه هغه پیښه یادوم چې زما میرمن او زما یو زوی سره پیښ شوي. هغه احساس وکړ چې د 

هغه ورور د هغه په     وړاندې غیر عادلانه دی او هغه ته یې په اعتراض کې وویل:  »مور، دا سمه 

نه ده!« زما میرمن په نرمۍ سره ځواب ورکړ: »زویه، ژوند عادلانه نه دی!«

مور ته يې وکتل او وی ویل: دا څنګه وايې؟ ته زما مور یې!

لیزا ترې وپوښتل: ایا دا سمه وه چې عیسی زموږ جریمه واخیسته او لاړ؟ او ایا هغه پر صلیب 

پرته له کوم غلط کار مړ شو؟

زما د زوی سترګې اوښکې روانې شوې او چپ شو.
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د عیسی شخصي مثال

پطرس وویل: »د دې لپاره تاسو بلل شوي یاست« )اول پطزس ۲: ۲۱( هرکله چې زه د کلام 

دې برخې تبلیغ کوم، زه معمولا له خلکو څخه غوښتنه کوم چې خپل سرونه د مقدس کتاب څخه 

پورته کړي او په کلکه ووایم: »دا ټکي تکرار کړئ؛« دا زما لوستل دي!« موږ ډیری وختونه د خپل 

ژوند لوستلو په اړه خبرې کوو. ښه، دا یو له دوی څخه دی ، واورئ چې پطرس څه وویل: »د څه 

لپاره، تاسو د دې لپاره بلل شوي یاست، ځکه چې مسیح د شمېرنې لپاره راښکته شو او ستاسو د 

ګامونو د کارونو لپاره یې یو مثال وټاکه.« )اول پطرس ۲: ۲۱(

او تاسو څنګه په تکلیف شوی؟ پطرس دا مسله په تیر آیت کې تشریح کړه: خدای د واک له 

لارې غیر عادلانه چلند کله ناکله موږ په داسې شرایطو کې راولي چیرې چې موږ د واک له پلوه 

غیر عادلانه، غیر معقول او جبري چلند تجربه کوو. لکه د داوود، یوسف، دانیال، پولس رسول او 

نورو سره. زموږ غوښتنه دا ده چې له دې سره سم چلند وکړو، او عیسی خپل مثال وټاکه ترڅو موږ 

پوه شو چې دا څنګه ترسره کړو.

اوس تاسو فکر کوئ: »د یو مشر د ظالمانه چلند له امله په رنځ کې کوم مثبت ټکی شتون 

لري؟« دا نظر له منطقي پلوه بې معنی او زموږ د طبیعي ذهن خلاف دی. په هرصورت، الهی 

حکمت د دې چلند له لارې په دریو طریقو سره یو فرمانبردار او مطیع زړه جوړوي: لومړی، دا 

چلند د خدای عادلانه قضاوت ته فرصت ورکوي. دوهم، دا په موږ کې د مسیح شخصیت جوړوي. 

دریم، د دې چلند لاندې زموږ تابع کول د خدای تسبیح کوي. 

پولس د واکمنو واکونو ته د تسلیمیدو په اړه د خپل بیان په سریزه کې لیکي: »ګرانو، غچ مه 

اخلئ، مګر د خدای غضب ته یې پریږدئ، ځکه چې دا لیکل شوي چې خدای وایی زه هغه څوک 

یم چې سزا ورکوم.« )رومیان ۱۲:  ۱۹( 

دفاع، سم کول، د بې ګناهۍ ثابتول یا نور ځانګړي ځوابونه باید د خدای له لارې ترسره شي، نه 

هغه څوک چې د ځان توجیه کولو او ثابتولو په لټه کې وي د مسیح عاجزیت نلري. په ځمکه کې 

هیڅ څوک د مسیح څخه ډیر واک نه لری، مګر هغه هیڅکله دا د هغه قدرتونو په وړاندې د ځان 

د دفاع لپاره نه کارولی. راځئ چې هغه حالت ته وګورو چې پطرس ورته اشاره کوي، کوم چې د 

مسیح محاکمه ده: »مشرانو ډیری تورونه ولګول، مګر هغه ځواب نه ورکاوه.« )مرقس ۱۵: ۳ او ۴(

د محکمې تصور وکړئ چیرې چې هرڅوک شاهدي ورکوي چې په رسمي ډول به د عیسی 

پروړاندې وکارول شي. ګواهي ورکوونکي د هغه د خلکو سیاسي او مذهبي مشران دي. داسې با 

نفوذه سړي چې خبرې یې ډېرې اغېزمنې او مهمې دي، خو د هغه څه یوه برخه هم نه وي چې 
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دوی یې وايي. دوی په بشپړه توګه درواغ وايي، خو عیسی د خپلو ملامتوونکو په وړاندې چوپ 

دی او له ځانه دفاع نه کوي! نو پیلاطوس ترې وپوښتل: ته هیڅ ځواب نه لرې؟ وګوره چې دوی 

څومره تورنوي! او بیا عیسی ځواب ورنکړ، د پیلاطوس حیران و. )مرقس ۱۵: ۵-۴(

پیلاطوس په هغه ځمکه کې د مینځګړیتوب په لوړه کچه ناست و، هغه په     خپلو محاکمو کې 

څو ځله لیدلي و چې دوی یې تورن کړي، د محکمې او قضاوت لپاره یې په خپله توره سره دفاع 

کوله. که دوی محکوم شوي وي، دوی به زنداني او جلاوطن یا اعدام شي. د استیناف لپاره کومه لویه 

محکمه نه وه. پیلاطوس پوهیده چې مشرانو عیسی د حسد له امله د قضاوت کولو لپاره سپارلی 

و او په اعدام محکوم شوی و، هغه دا هم پوهیده چې عیسی هغه څوک نه و چې دوی یې ادعا 

کوله. قوماندان باید په دې سړه سینه او د ځان کنټرول ته حیران شي. 

ولې عیسی د خپل ځان دفاع ونه کړه؟ ځکه چې هغه غوښتل د قضاوت لاندې پاتې شي، او 

په پایله کې، د خپل پلار تر ساتنې لاندې. پطرس وايي: »ځکه چې دوی په هغه لعنت وویل، هغه 

بیرته لعنت نه دی کړی؛ او بیا یې ګواښ ونه کړ، مګر ځان یې د عادل قاضي په لاس کې ورکړ. 

)اول پطرس ۲: ۲۳(

موږ خپل ځان ردوو، په حقیقت کې، د هغه د فضل څخه ډک لاسونو لاندې او کله چې موږ د 

هغه د قضاوت دفاع څخه پناه یو. د دې په پرتله هیڅ خوندي ځای شتون نلري: »څوک کولی شي 

د خدای غوره شوي تورن کړي؟« دا خدای دی چې دوی متقیان ګڼي!« )رومیان ۸: ۳۳(

خو له بلې خوا هغه څوک چې له ځانه دفاع کوي ځانونه د خپلو ملامتانو د واک او قضاوت 

تر سیوري لاندې راولي او په دې توګه د خدای مداخله له لاسه ورکوي. زه یو حالت یادوم کله چې 

ما د خپل ځان څخه د یو چا په وړاندې دفاع کوله چې په ما باندې واک لري. وروسته، خدای زما 

په زړه کې یو لنډ خوب وښود. ما ولیدل چې خدای زما څنګ ته ولاړ دی او د هغه لاسونه یې د 

شا نیولي دي. هغه ماته د هغه مرستې له ورکولو ډډه وکړه چې ما ورته اړتیا درلوده. کله چې ما 

د ځان دفاع بنده کړه، هغه زما لپاره عمل پیل کړ.

عیسی هیڅکله د قضاوت لید له لاسه نه دی ورکړی حتی کله چې هغه د ټاکل شوي واک په 

وړاندې ودریږي په یاد ولرئ چې د پاچا زړه د خدای په لاس کې دی. د خپل ځان د دفاع کولو 

څخه انکار کولو سره، عیسی په ټوله لاره کې د خدای د ساتنې لاندې پاتې شو. کله چې تاسو د خپل 

ځان توجیه کولو او دفاع کولو پیل کوئ، تاسو خپل ځان د خپلو تورنو قضاوت ته وړاندې کوئ. 

په دې توګه، تاسو د خپل ځان څخه د روحاني خوندیتوب څخه ډډه کوئ، ځکه چې د هغه کس 

نیوکې ته ځواب ویلو سره، هغه په     روحاني نړۍ کې ستاسو څخه لوړ کیږي. ستاسو د بې ګناهۍ د 
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ثابتولو هڅه تاسو د خپل ملامتونکي د بخښنې یا نه بښلو ځواک لاندې راولي ]چې د هغه د رحم 

لپاره هیڅ دلیل شتون نلري ځکه چې هغه تاسو محاکمه کړی دی.[ د دې دلیل لپاره، عیسی موږ 

ته مشوره راکوي چې:

هغه څوک چې تاسو محکمې ته بوځي، په داسې حال کې چې تاسو لاهم 

د هغه سره په لاره کې یاست، »د مدعی سره سوله وکړئ، داسې نه وي چې 

هغه تاسو قاضي ته وسپاري او قاضي تاسو ساتونکي ته وسپاري او تاسو به په 

زندان کې واچوئ.« آمين، زه تاسو ته وايم چې د وروستي تعقيب ادا مه کوئ، 

تاسو به له زندان څخه خلاص شئ. )متی ۵: ۲۶-۲۵(

د دې مثال له مخې، تاسو باید هغه څه ورکړئ چې ستاسو مدعی د خسارې یا تاوان په توګه 

غوښتنه کوي. هر څومره چې ستا په وړاندې د هغه تورونه او ادعاوې زیاتې شي، هومره به یې 

رحم کم وي. هغه به ستاسو څخه هر وروستی ریال اخلي - که دا عادلانه وي یا نه - له تاسو څخه.

د یو ماشوم ایمان

کله چې زما لوی زوی، اډیسن، په دریم ټولګي کې و، هغه د لیزا او ما سره د ډوډۍ په میز 

کې یوه ستونزه شریکه کړه. هغه احساس کاوه چې هغه د هغه د یو ښوونکي سره مخامخ شوی 

و، چې له هغه څخه یې نفرت کاوه. اډیسن احساس کاوه چې ښوونکی به هغه ملامت کړي کله 

چې ماشومان په ټولګي کې خبرې کوي یا ګډوډي کوي. دې مسلې څه موده دوام وکړ او استاد د 

هغه پر ضد د راپور سره یو نوټ کور ته ولېږه. اډیسن خورا هوښیار او په ورته وخت کې حساس 

و، او د منفي راپور درلودلو فکر د هغه لپاره خورا ډیر و. کله چې هغه زما سره خپل خپګان او 

ویره شریکه کړه، د هغه غوسه ډکه شوه او اوښکې بهېدې. موږ هغه ته ډاډ ورکړ چې موږ باور 

لرو چې هغه غوره دی او له هغه یې وغوښتل چې موږ ته توضیحات راکړي. »زه د هر څه لپاره 

ملامت یم ،« هغه په     زړه پوری وویل. حتی که یوه مسله له یو څخه ډیرو خلکو پورې اړه ولري، 

دوی بیا هم ټول پړه په ما اچوي. زه په تلیفون کې د زړو شیانو لپاره ملامت یم؛ د نن په څیر، په 

مخکینۍ میز کې دوه هلکان وخندل او خبرې یې کولې او زه په بشپړ ډول خاموش وم. ښوونکی 

شا وګرځید او په ما یې چیغې وکړې.« د دې بې انصافۍ په بیانولو کې یې شونډې لړزېدې. د نهه 

کلن ماشوم لپاره، دا د نا امیدۍ بحران و. 

د اډیسن نورو ښوونکو راپور ورکړی و چې هغه ښه چلند کوي، نو زه پوهیدم چې دا یو بل 
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حالت دی لکه څنګه چې لیزا د هغې د آرامولو هڅه وکړه، ما له هغه څخه وپوښتل، »کله چې 

هغی نن تا ته وویل، تا څه وویل؟« هغې ته می وویل چې دا زه خبرې نه کوم، دوی دوه هلکان 

وو! اډیسن ځواب ورکړ، »هو، که زه پوهیږم چې ما هیڅ نه دي کړي.« ته دننه خپل ځان خپل 

ښوونکي ته توجیه کوئ، او کله چې ته د خپل ځان دفاع کوئ، خدای ستا دفاع  نه کوي هغه به 

نه وي.« 

ما د هغه سره د مقدس کتاب هغه برخې شریکې کړې چې ما پدې فصل کې یادونه کړې. د 

دې لپاره چې د هغه په     ښه پوهیدو کې مرسته وکړي، ما د خپلې ادارې په اړه هغه تجربه له هغه 

سره شریکه کړه چې ما په وروستي فصل کې یادونه کړی وه.

یو مالک د زیان رسولو هوډ لري

دا سړي ]د ادارې مشر[ زموږ د ځوانانو په ډله کې یو زوی درلود. ما د تقدس، دعا او د خدای 

قوي پیغامونه موعظه کړي وو. ډیری ځوانان بدل شول. یوه ورځ دا هلک په اوښکو زما میرمن ته 

راغی او پوښتنه یې ترې وکړه چې په داسې کور کې چې بد چلند پکې روان وي، څنګه ممکنه ده 

چې یو پاک او سپیڅلی ژوند ولرو، بیا یې هغه توضیحات بیان کړل چې زما پلار یې ولې پر ضد و.

څو میاشتې وروسته، څلورو مختلفو ځوانانو ماته وویل چې دوی څومره غمجن دي چې زه له 

دندې ګوښه شوی یم. ما دا خبر تعقیب کړ تر هغه چې زه هغه هلک ته ورسیدم. هغه راته وویل 

چې دا خبر یې له خپل پلار څخه اوریدلی دی. زه د هغه پلار ته ورغلم، هغه ومنله، خو مشر شپون 

یې ملامت کړ، هغه وویل چې زه به له دندې ګوښه کړم. اونۍ تیرې شوې او وضعیت خراب شو. 

زما کورنۍ په دوامداره توګه تر فشار لاندې وه، ځکه چې موږ واقعیا نه پوهیږو چې پاتې شو یا لاړ 

شو. موږ کورونه اخیستي وو، زما ښځه امیندواره وه او موږ سره پیسې نه وې مګر یو ځای چې ما 

غوښتل خپل ژوندلیک چیرته ولېږم. ما باور درلود چې خدای زه دلته راوستی یم، او ما لا تر اوسه 

د عمل وړ پلان نه درلود. زما میرمن عصبي او اندیښمنه وه او له ما یې وغوښتل چې یو څه وکړم. 

هغې وویل: »ګرانه، زه پوهیږم چې دوی غواړي تا ګوښه کړي.« هرڅوک د دې په اړه خبرې کوي! 

هغه سمه وه. مشر شپون په پای کې زما د ګوښه کولو سره موافقه وکړه. د شنبې په سهار په 

یوه غونډه کې، هغه اعلان وکړ چې د ځوانانو په ډله کې به لوی بدلون راولي. ما تر اوسه ورسره 

خبرې نه دي کړي. ما پلان درلود چې سبا له هغه او زما مدیر سره ناسته وکړم. خدای راته وویل چې 

د ځان دفاع مه کوه. کله چې زه بله ورځ د شپون دفتر ته لاړم، هغه یوازې و او ویې ویل، »جانه، 

خدای ته دلته رالیږلی یی.« زه به تاسو ته اجازه درنکړم!« هغه خپل فکر بدل کړ. زه وژغورل شوم 
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او خدای زما په وروستۍ شیبه کې ساتنه وکړه. بیا شپون وویل: »ولې اداري مدیر غواړي چې تاسو 

له دندې ګوښه کړي؟« ما ځواب ورکړ: »زه نه پوهیږم« او ما د هغه غوښتنه ومنله چې زه به د 

سولې لپاره هرڅه وکړم.

زموږ له غونډې لږ وروسته، ما د دې مدیر پریکړې لیکلي شواهد ترلاسه کړل، کوم چې د هغه 

انګیزه روښانه کړه. زه چمتو وم چې شپون ته وروړم. ما غوښتل هغه وګورم چې د هغه شاته څه 

روان دي. ما د پنځه څلویښت دقیقو لپاره لاندې دعا وکړه ترڅو زه وکولی شم هغه بې آرامۍ چې 

ما یې درلوده له منځه یوسم. ما د خدای سره بحث پیل کړ: »خدایه، دا سړی صادق او ریښتینی 

نه دی.« هغه باید افشا شي. هغه د دې خدمت ګروپ کې ویجاړونکی ځواک دی زه باید شپون 

ته ووایم چې هغه واقعیا څوک دی!« او د هغه د افشا کولو لپاره زما اراده تشریح کړه، ما دوام 

ورکړ: »هر څه چې زه راپور ورکوم ریښتیا دي او شواهد لري. دا احساساتي خبره نه ده. که هغه 

ونه دریږي، د هغه غلط او فاسد چلند به په ټوله کلیسا کې خپور شی.

په پای کې، ما په نا امیدۍ سره وویل: »خدایه، ته غواړئ چې ما د چلونو په اړه ښکاره کړي، 

ایا ته غواړئ چې زه د دې خبرې کولو وروسته، د خدای آرام زما زړه ډک کړ« زه پوهیدم چې خدای 

زما نه غوښتل چې څه وکړم. نو ما هغه درجه راکښته کړه. وروسته، کله چې ما وکولی شو وضعیت 

په معقول ډول وګورم، زه پوهیدم چې زه واقعیا د انتقام په لټه کې وم او د خپل ځان څخه ډیر 

دفاع کوم چې زه د چا د ساتنې په لټه کې وم. ما هڅه وکړه چې ځان قانع کړم چې زما انګېزه خود 

غرضه نه وه. زما معلومات سم وو، مګر زما انګېزه پاکه نه وه او یوه ورځ د کلیسا په انګړ کې، د 

دفتر له وخته بهر، دا سړی د سړک څخه راووت او خپل موټر یې ودراوه. خدای راته وویل چې لاړ 

شه او ځان عاجز کړه! زه سمدلاسه دفاعي شوم او ومې ویل: »نه، خدایه، هغه باید ما ته راشي.« 

هغه ستا د ټولو ستونزو لامل دی!« ما دعا ته دوام ورکړ، مګر خدای غلی و. شل دقیقې وروسته، 

خدای یو ځل بیا ټینګار وکړ چې زه باید سمدستي هغه ته لاړ شم او ځان عاجز کړم. که څه هم 

ما چې څه وویل او څنګه مې وویل دا د هغه څه څخه ډیر توپیر درلود چې زما سره د خدای په 

اړیکه کې پیښ شوي و، ]زه هغه سړي ته لاړم[ او په اخلاص می وغوښتل چې ما ته بښنه وکړي. 

ما ورته وویل چې ما قضاوت کړی او نیوکه می کړې ده. هغه نرم شو او موږ د یو څه وخت لپاره 

خبرې وکړې. له هغې ورځې څخه، زما په وړاندې د هغه برید بند شو. شپږ میاشتې وروسته، کله 

چې زه له ښاره بهر وم، ټول هغه ګناهونه چې ترسره شوي وو، د لوی شپون ته راڅرګند شول، مګر 

زما له خوا نه. هرڅه چې هغه زما سره د ترسره کولو هڅه وکړه بیرته د هغه د ځورولو لپاره راغلل. 

په هرصورت، کله چې دا پیښ شو، زه خوشحاله نه وم. زه د هغه او د هغه د کورنۍ لپاره غمجن 

وم. زه د هغه په   درد پوهیدم؛ ځکه چې ما د هغه له امله شاته پریښوده. له هغه ځایه چې ما شپږ 
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میاشتې مخکې بخښلې وه، ما له هغې سره مینه درلوده او د هغې لپاره دا ډول حالت نه غواړم. 

زه له یوولسو کلونو راهیسې د دې کلیسا غړی یم، او لاهم له ما څخه ډیری وختونه غوښتنه 

کیږي چې هلته خدمت وکړم. ټول هغه شرمونه چې هغه زما په نوم راوړي وو له مینځه وړل شوي 

او په درناوي بدل شوي. زه شاته ګورم او پوه شوم چې زه په دې سخت وخت کې لوی شوی یم، 

او وروسته، خدای زه ټولو هغو کسانو ته پورته کړم چې زما په اړه یې ډیری غلط راپورونه اوریدلي 

وو. لکه څنګه چې خدای عیسی د خپل ځان نه دفاع کولو کې د اطاعت او غوښتنې له امله لوړ 

مقام ته وده ورکړه. هغه به خپل اولادونو هم ویاړي څوک چې د هغه مثال تعقیب کړي چې 

عیسی د دوی لپاره ټاکلی. 

د کال غوره زده کوونکی

د مقدس کتاب د آیتونو او د دې کیسې له شریکولو وروسته، ما اډیسن ته وویل: زویه، ته 

انتخاب لرئ، ته کولی شئ د خپل ځان دفاع وکړئ او د خپل ښوونکي تر قضاوت لاندې پاتې شئ، 

یا ته نشئ کولی د هغه تورونو ته په الهی لاره ځواب ورکړئ. » ته کولی شئ خپل ښوونکي ته 

لاړ شئ او خپل ځان عاجز کړی او د خپل بې رحمه چلند لپاره بښنه وغواړئ او د هغه واک ته 

ودریږئ، نو خدای به مداخله وکړي. 

اډیسن ځواب راکړ: »نو زه څه وکړم کله چې زه د هغه څه لپاره ملامت شم چې ما نه دی 

کړی؟«

ما وویل: »پرېږده چې خدای ستا دفاع وکړي.« »نه، زه غواړم خدای زما دفاع وکړي،« اډیسن 

ځواب راکړ.

بله ورځ خپل استاد ته ورغی او ځان یې عاجز کړ. هغه له خپل ښوونکي څخه وغوښتل چې 

هغه ته د بحث کولو لپاره بخښنه وغواړي کله چې هغه هغه وغورځاوه. ښوونکي ورته بخښنه 

وکړه او راتلونکې اونۍ اډیسن د اونۍ غوره زده کونکي وټاکل شو. هغه نوره ستونزه نه درلوده 

او خپل ښوونیز کال د خپلو ښوونکو څخه د جایزې په مراسمو کې د عالي ویاړ په ترلاسه کولو سره 

پای ته ورساوه.

که چیرې یو نهه کلن هلک  کولی شی ځان عاجز کړی ته  یو مثال کولی شي ځان عاجز کړي 

او د خدای کلام په بحران کې ثابت شي، که چیرې دا یو هلک ته ورسیږي، نو زه فکر کوم چې دا 

تشریح کوي چې ولې عیسی وویل: »څوک چې ځان د ماشوم په څیر عاجزي کوي د آسمان په 

سلطنت کې.« )متی ۱۸: ۴(
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د یو غیر معقول ځواک سره د داوود مقابله

اډیسن هغه څه زده کړل چې د یسا زوی داوود زده کړل. خدای یوازینی قاضي دی، او که هغه 

موږ د یو ظالم ځواک لاندې راولي، هغه به تل په سمه او عادلانه توګه قضاوت وکړي. کله چې دا 

د داوود خبره راځي، موږ باید په یاد ولرو چې خدای نه، شیطان، داود د شاؤل په نوم د یو غیر 

معقول او ظالم مشر لاندې ځای په ځای کړی. دا کیسه د دوی د غونډې څخه ډیر وخت مخکې 

پیل شوې وه، کله چې سموئیل، چې د اسراییلو ترټولو لوی پیغمبر و، داؤود د خدای د خلکو د 

راتلونکي پاچا په توګه وټاکل شو او فکر یې وکړ: »دا هغه سړی دی چې زموږ پاچا ]شاؤل[ مسح 

کړی دی. زه به پاچا شم!«

شاؤل د خدای نافرماني وکړه او د بد روح لخوا ځورول شو. هغه یوازې هغه وخت راحت 

احساسوي کله چې یو څوک د هغه لپاره هارپ غږوي. د هغه خادمانو د یو ځوان په لټه کې پیل 

وکړ چې د هغه په     حاضر کې ناست وي او د پاچا خدمت وکړي. د پاچا یو خادم داوود وړاندیز 

وکړ - د یسا زوی. شاؤل داؤود راوغوښتو او د هغه نه يې وغوښتل چې ماڼۍ چمتو کړي او د هغه 

خدمت وکړي. داوود شاید له ځان سره فکر کړی وی: هغه له ځانه سره وویل: »خدای د هغه 

وعدې د پوره کولو لپاره شرایط چمتو کوي چې هغه د خپل پیغمبر له لارې کړې وه،« هغه له ځانه 

سره وویل، »دا باید زما د ننوتلو لومړی پړاو وي!«

وخت تېر شو، داؤود څخه وغوښتل شول چې د هغه وروڼو لپاره خواړه واخلي چې د فلسطین 

سره د جګړې لپاره تللي وو. کله چې هغه د جګړې لومړۍ کرښې ته ورسید، نو د فلسطین اتلولي یې 

ولیده - لیات - د خدای لښکر ملنډې وهلې او د څلویښتو ورځو لپاره یې دوی ته سپکاوی کاوه. 

هغه پوه شو چې پاچا ژمنه کړې وه چې خپله لور به له داسې سړي سره واده کوي چې کولی شي 

دا دیو مات کړي. داوود د پاچا حضور ته ورغی او غوښتنه یې وکړه چې هغه ته اجازه ورکړي چې 

ګولیات ووژني او د شاؤل لور د شاؤل رضایت ترلاسه کړي او د شاؤل زوم شی. 

د شاؤل مشر زوی - جوناتن - د داوود سره د ابدي ملګرتیا تړون وکړ. شاؤل داوود ته هرڅه 

ورکړل او د خدای لاس په هغه باندې و او هغه په     ټولو چارو کې بریالی شو. پادشاه غوښتل چې 

داوؤد د خپلو زامنو سره په میز کې کښیني. هرڅه سم روان وو او داوود په زړه پوری و. هغه په     

ماڼۍ کې اوسېده، د پاچا په میز کې یې ډوډۍ خوړله، د پاچا له لور سره یې واده وکړ، له جوناتن 

سره یې د دوستۍ او ورورګلوۍ تړون وکړ او د هغه ټولې جګړې یې وګټلې.

هغه په   پای کې د خلکو مینه او پاملرنه راجلب کړه. هغه کولی شي د هغه د سترګو په وړاندې 

وړاندوینه رښتیا شي. شاؤل د خپلو ټولو خادمانو په پرتله داوود ته ډیر پام وکړ او هغه یې په زغره 
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پوښلی و. شاؤل د داوود پلار شو. د هغه ښوونکی او مرشد و او یوه ورځ به یې په عزت سره پر 

تخت کیښودو، داوود د خدای په خیر او توکل سره خوشحاله و. 

یو ناڅاپه بدلون

یوه ورځ هرڅه بدل شول. شاؤل او داوود د جنګ څخه بیرته راستانه شول، اوږه په اوږه. 

بیا د اسراییلو د ټولو ښارونو ښځې راوتلې او نڅا او سندرې یې پیل کړې: "شاؤل خپل زرګونه او 

داوؤد خپل لس زره وژلي دي. هغه په   داوود باندې نېزه وغورځوله او د هغه د وژلو پلان یې جوړ 

کړ. مقدس کتاب وايي چې شاؤل د داوود څخه کرکه درلوده ځکه چې هغه پوهیده چې خدای 

د هغه سره دی. شاؤل پوهیده چې خدای د هغه څخه جلا کړی و چې د خپل ژوند ژغورلو لپاره 

وتښتي. پرته له دې چې د تګ لپاره بل ځای ولري، هغه دښتې ته وتښتید. داوود له ځان سره فکر 

وکړ: "څه پیښ شوي؟" وعده پوره شوه خو اوس ورکه شوه. هغه سړی چې زما لارښود او مشر و، 

زه څه کولی شم چې د خدای مسح شوی بنده وي، زه د خدای د خلکو پاچا او مشر یم؟ خدای. 

ولې خدای دا اجازه ورکړه؟"

اوس، شاؤل د داوؤد څخه د صحرا څخه تر غاره پورې، د اسراییلو د دریو زرو غوره جنګیالیو 

سره یوازې یو هدف و، او هغه دا و چې په دې حالت کې، داوؤد د خپل ژوند د ژغورلو ژمنه وکړه 

هغه د سیوري په څیر و چې نور په محل کې نه و او د پاچا په میز کې یې ډودۍ  نه خوړله. د 

هغه د اوسیدو ځای غارونه وو. هغه د څارويو د مړو پاتې شوني خوري. هغه نور د پاچا په څنګ 

کې نه و، مګر د هغه سړي لخوا تعقیب شو چې یو وخت یې د هغه سره جګړه کوله، په شاهي 

ماڼۍ کې د هغه د خدمت کولو لپاره نور خادمان نه و. د هغه ناوې بل چا ته ورکړل شوه.

دا څنګه ممکنه وه چې یو مشر چې خدای د هغه لاندې کړی وي، ولې خدای په دې اړه څه 

نه کوي؟ د هغه وعده څه شوه؟ ولې یې په داسې ظالم انسان لاس پورې کړ چې خلک یې دوزخ 

ته بوځي؟

داوود د داسې غوسه، نا امید فکرونو سره مبارزه کوله. شاؤل هوډ درلود چې د دې ځوان وقار 

ووژني چې د هغه لیونۍ یې زیاته کړې وه. په ښار کې داسې کاهنان وو چې داوؤد ته یې پناه 

ورکړې وه، خواړه او مشوره یې ورکړې وه، دوی د شاؤل څخه د داؤود د تیښتې په اړه نه پوهیدل 

او فکر یې کاوه چې هغه د پاچا څخه په یوه ماموریت کې دی. هغوئ د هغۀ دپاره خُدائ پاک 

ته دعا وکړه او کله چې شاؤل خبر شو نو هغه په   قهر شو. د خدای اته پنځوس بې ګناه کاهنان 

یې ووژل او د نوبرا ښار ټول نارینه، ښځې، ماشومان او حیوانات یې په توره ووهل. هغه باید د 
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عمالیقیانو په وړاندې څه کړي وای. که چیرې د مشر د بیرته راستنیدو لپاره کومه هیله وه، دا به 

ناشونې وه چې شاول یو قاتل و. خدای څنګه کولی شي خپل روح په داسې سړي کې ځای په ځای 

کړي چې ډیری وايي چې شاؤل د خلکو لخوا غوره شوی و او داود د خدای لخوا غوره شوی و.

دا ناسم تعبیر او وینا د هغو کسانو د فکر پایله ده چې فکر نه شي کولی چې خدای به یو 

ظالم سړی په مشرتابه کې ځای په ځای کړي. دا سمه ده چې خلکو پاچا غوښتل، خو خدای شاول 

او داوود وټاکه. خدای وايي: "ما افسوس وکړ چې ما شاؤل پاچا جوړ کړ." )اول سموییل ۱۵: ۱۱(

شاؤل پوه شو چې داؤود د عين جدي په دښته کښې ؤ او د سفر په وخت کښې يې د داؤود 

پسې لاړو. وروسته له دې چې شاؤل او د هغه سرتیرو د حمام لپاره خپلې جامې واخیستې، مقدس 

کتاب وايي چې د داؤود سړي هغه پورته کړ او ویې ویل: "دا هغه ورځ ده چې خدای له تاسو سره 

ژمنه کړې وه چې زه به تاسو ته ستاسو په لاس کې درکړم، ترڅو تاسو د هغه سره کار وکړئ. لکه 

څنګه چې تاسو مناسب ګورئ." )اول سموییل ۲۴: ۴( بيا داؤود ورو ورو پاڅېد او شاؤل ته لاړو، 

نو داوؤد چې وجدان يې په دې کار خفه وو، خپلو سړو ته يې ووئيل: "زه د خدای لخوا امر شوی 

یم چې دا زما د مالک مسیح لپاره وکړم، او خپل لاس اوږد کړم، ځکه چې هغه د خدای مسیح 

دی." )اول سموییل ۲۴: ۶-۷( د هغه د وجدان په اړه، د KJV ژباړه وايي: “هغه ځورول شوی او 

ځورول شوی و.”

کله چې هغه د پاچا د جامو کونج پرې کړ، هغه پریکړه وکړه چې دا د شاؤل په وړاندې د 

هغه د بې ګناهۍ د ثبوت په توګه وکاروي او شاؤل ته یې وویل: “ای زما پلاره، وګورئ او زما د 

جامو جامې وګورئ. ځکه چې ما ستا جامې پرې کړې او ته می ونه وژلي، پوه شئ چې ستا خیانت 

زما په لاس کې نه دی او ما ستا په وړاندې ګناه نه ده کړې تا د هغې د نیولو لپاره سخت کار کوئ. 

)اول سموییل ۲۴: ۱۱( داوود باور درلود چې شاؤل په دې باور دی چې هغه باغی او بدکار دی 

داوود باید خپل زړه وپلټي: “زه چیرته غلط شوم؟” د شاؤل زړه ولې دومره ژر زما په وړاندې 

وخوځېد او په غوسه شو: “او  وی یی غوښتل چې ما ووژنی ... په دې وخت کې ما ستا د کالیو 

کونج پرې کړ او ته می ونه وژلی؟ پوه شه او وګوره چې په ما کې هیڅ سرکشي او بدی نشته. 

هغه باور نه شو کولی چې شاؤل پخپله داسې فکر لري. ځینې     خلک باید د داؤود په وړاندې 

د هغه زړه زهر کړي وي، نو داوود غوښتل چې شاؤل ته خپله وفاداري ثابت کړي. هغه فکر وکړ 

چې هغه به وکولی شي د شاؤل عاطفه راجلب کړي او داسې څه وکړي چې هغه به بیا په هغه 

مهربانه شي او نبوت به پوره شي. 

هغه څوک چې د خپل پلار یا مشر لخوا رد شوي دي ځان ملامتوي. دوی د دې دردناک فکرونو 
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لخوا نیول شوي: “ما څه کړي دي؟” ایا زما زړه پاک نه و؟” دوی په دوامداره توګه د خپلې بې 

ګناهۍ د ثابتولو دروند بار وړي. دوی باور لري چې که یوازې دوی کولی شي خپله وفاداري او 

ارزښت وښیې، دوی به ومنل شي. مګر هرڅومره چې دوی دا کوي، هومره دوی د رد احساس کوي. 

کله چې شاؤل ولیدل چې داوؤد کولی شي هغه وژلی وي مګر هغه یې نه دی وژلی، هغه د 

خپل نیکمرغۍ احساس وکړ. هغه فکر وکړ: “نو پاچا او د هغه سړي زما پاچا وواژه. داوود به شاید 

د ښه زړه سره بیرته راشي.” اوس به نبوت پوره شي. هغه به خامخا زما سره د تیرو وختونو سره 

معامله وکړي. هغه به یو ښه او مهربان مشر وي!” اه، دا فکرونه له واقعیت څخه څومره لرې وو. 

هغه هوډ لري چې ما له منځه یوسي

ډیر وخت نه و تیر شوی چې ځینو سړو شاؤل ته خبر ورکړ چې داؤود د حخیله په غرونو 

کې دی. شاؤل یو ځل بیا د همدغو درې زرو عسکرو په مرسته داؤود له منځه وړلو هڅه وکړه. 

زه ډاډه یم چې شاؤل په بې رحمۍ سره د داوود له مینځه وړو هڅه کړې. داوود پوه شو چې 

دا غلط فهم نه و، مګر دا چې شاؤل غوښتل چې خپل ژوند په هدف او پرته له دې چې ]د نورو 

لخوا[ په قهر شي. 

شاؤل د داوود د زړه په اړه پوهیده مګر بیا هم د هغه په     وړاندې روان شو. داوود پوه شو 

چې هغه څه چې هغه یې په زړه کې ټاکلي وو هغه ریښتیا ندي. هغه د فاسد مشرتابه سره مخ 

شو: “څنګه کیدای شي چې خدای داسې شخص مسح کړي؟” 

د يوآب کشر ورور داؤود او ابيشي چې يو وحشي ځوان وو، د شپې په پټه د شائول کمپ ته 

ننوتل. خدای د شاؤل ټول ملګري په ژور خوب کې واچول. دا دوه سړي د ټولو لښکرو په منځ کې 

تر هغه وخته پورې وتښتېدل چې د ساؤل کور ته ورسېدل. ابیشي داود ته وویل: “ای خدایه، نن 

ستا دښمن ستا په لاس کې دی. نو اوس، ماته اجازه راکړه چې یو ځل هغه په   نیزۍ وغورځوم او 

بیا یې ونه وژنم. )اول سموییل ۲۶: ۷( ابیشي یو ښه دلیل درلود چې ولې داوؤد هغه ته امر وکړي 

چې شاؤل ]په نیزۍ[ ووهي. لومړی او تر ټولو مهم، شاؤل اته پنځوس بې ګناه کاهنان، ښځې او 

د هغوی ماشومان ووژل. حتی نن ورځ هم بې شمیره دلایل شتون لري، په ځانګړې توګه د کلیسا 

د مشرانو په اړه، موږ یوازې دا ویلای شو چې دغو مشرانو داسې وحشیانه کارونه نه دي کړي. 

دوهم، خدای داود د سموئیل د خبرو سره سم د اسراییلو د راتلونکي پاچا په توګه مسح 

کړی و. دا هغه وخت و چې داوود کولی شي د خپل میراث ادعا وکړي ]پاچاهۍ[! ایا هغه 

غوښتل پرته له دې چې نبوت پوره شي مړ شي؟ 



په پناه کی 

>>  178  <<

ما دا استدلال څو ځله په نا امیدی د کلیسا غړو او کارمندانو څخه اوریدلی دی.

او د هغه سړي ووژني؟  داؤود  راغلی چې  نه و  ۳۰۰۰ لښکر سره  ایا شاؤلد  دریم، 

دا د ځان دفاع وه  البته  او که ووژل شې؟  به ووژنې  ته  راغلی چې  اوس هغه وخت 

په وخت  زموږ  البته،  پوهیده.  نه  قانون  هیڅ  لپاره  مخنیوي  د  عمل  دې  د  ابیشي  چې 

کې، د دې دلیل په اړه هیڅ بحث شتون نلري. موږ دا په خلاصو وسلو سره منو، پرته 

له دې چې کوم بل حل وي. 

څلورم، ایا دا خدای نه و چې د شاؤل لښکر یې دومره ژور خوب ته واچاوه چې دوی 

به په مستقیم ډول د شاؤل سره اړیکه ونیسي او د خدای اراده پوره کړي چې خلک د داسې 

فاسد مشر څخه خلاص کړي او شاید دوی به هیڅکله ترلاسه نه کړي؟ بیا دا النجماني وه 

چې داوطلبي یې کوله! 

څومره د کلیسا پرسونل او مشران داسې فکر نه کوي کله چې د دوی مشر فاسد او 

په     یو ځای کې ځای پر ځای کړی چې موږ  سقوط کوي؟ دوی فکر کوي: “خدای هغه 

کولی شو هغه د مشرتابه څخه لیرې کړو!” دا ټول دلیلونه سم ښکاري. دې کار احساسات 

راوپارول او داؤود هم د خپلو وروڼو لخوا خوشحاله شو. له همدې امله، که چیرې د داوود 

په زړه کې بغاوت شتون درلود ترڅو د هغه معاون ته اجازه ورکړي چې شاؤل ځمکې ته 

وغورځوي، هغه عادل و او احساس یې وکړ چې هغه په     بشپړ ډول سم دی. د داوود ځواب 

وګورئ: “هغه مه تباه کوه، ځکه چې څوک بې ګناه دی چې خپل لاس یې د مسیح څښتن 

ته اوږد کړی؟” )اول سموییل ۲۶: ۹( که موږ جمله عصري کړو، دا په دې ډول لوستل کیدی 

شي: “هغه ته یوه کلمه مه وایه، ]د هغه په     وړاندې[ عمل مه کوه، ځکه چې څوک کولی 

شي د هغه څخه د برید لپاره ګټه پورته کړي او بې ګناه پاتې شي؟”

داوود هغه ونه وژل، که څه هم شاؤل د بې ګناه خلکو قاتل و او غوښتل یې چې هغه 

هم ووژني. داوود د انتقام په لټه کې نه و، هغه د خدای په لاس کې غچ پریښود. دا به خورا 

اسانه وي چې دا ټول هلته پای ته ورسوي - د داوود او د خدای خلکو لپاره اسانه. هغه 

پوهیده چې خلک د ریښتیني شپون پرته د پسونو په څیر شوي دي! هغه پوهیده چې یو 

فاسد سړی د خپلو نفسي غوښتنو لپاره دوی ته زیان رسوي. دا سخته وه چې د خپل ځان 

دفاع ونه کړي، مګر دا سخته وه چې خپل محبوب خلک یو لیوني پاچا ته له لاسه ورنکړي!

داوود پریکړه وکړه، که څه هم هغه پوهیده چې شاؤل به یوازې هغه وخت آرام کړي 

چې هغه له منځه یوسي، داوود د لومړي ځل لپاره خپل وفاداري ښودلې وه چې هغه شاؤل 
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وواژه، مګر هغه بیا هم نه غوښتل چې هغه ته زیان ورسوي. شاؤل د خدای مسح شوی و. 

هغه د خدای بنده و او داوود شاؤل د خدای په قضاوت کې واچاوه. 

داوود په هوښیارۍ سره پریکړه وکړه چې شاؤل د خدای قضاوت ته وسپاري. تاسو 

شاید پوښتنه وکړئ: “خدای د خپل بنده شاؤل قضاوت کولو لپاره څوک کارولی دی؟” ځواب 

دا دی: “فلسطینان.”

ډیری وختونه خدای په کلیسا کې د خپل مشر قضاوت راوستلو لپاره ناپاک شوي خلک 

یا نړۍ بنسټونه کاروي. شاؤل او د هغه زامن په جنګ کښې ووژل شول. کله چې داوود ته 

دا خبر ورسېد، هغه ونه مانه. هغه په   ژړا شو.

په حقیقت کې، داوود د هغه کس ته د سزا ورکولو امر وکړ، چې ادعا یې کوله چې 

شاؤل یې وژلی دی؛ که څه هم هغه سړی شاول نه دی وژلی ]خو هغه پخپله ادعا وکړه[. 

هغه سړي هیله درلوده چې په دې خبر سره د داوؤد مینه ترلاسه کړي، مګر دا برعکس 

ځواب ورکړ: “ستاسو وینه ستاسو په سر کې ده، ځکه چې ستاسو خولې ستاسو په وړاندې 

ګواهي ورکړه چې ما د څښتن مسح شوی وژلی دی.” )دوهم سموییل ۱: ۱۶(

کله چې داؤود د شاؤل او جانتن لپاره یو ماتم لیکلی و، د یهودو خلکو پریږدئ چې د 

دوی په ویاړ سندرې ووایی. هغه خلک منع کړل چې د فلسطین په ښارونو کې دا تسبیح 

او خبر مه خپروي، داسې نه چې دښمنان خوشحاله شي. هغه اعلان وکړ چې باران به نه 

وریږي او په هغه ځای کې به هیڅ غله ونه کرل شي چیرې چې شاؤل وژل شوی و. هغه 

ټول اسراییلیان وغوښتل چې د شاؤل لپاره وژاړي او ماتم وکړي. دا د هغه سړي د زړه له 

امله نه رامینځته کیږي چې غچ اخلي او نور د خپلو استحصالونو درناوی نه کوي. نه، داسې 

سړی به ووايي: “هغه څه ترلاسه کړل چې هغه یې مستحق و!”

پاتې شوي کسان ونه وژل،  نه یوازې دا چې د شاؤل ژوندي  داوود مخکې لاړ. هغه 

بلکه هغه د هغوی سره مینه درلوده. هغوی ته یې ځمکه او خواړه ورکړل او د شائول له 

اولادې څخه یې یو کس ته د پاچا په میز کې ځای ورکړ، ایا دا د هغه سړي په څیر دی چې 

خوشحاله وي چې د هغه مشر په قضاوت کې راشي؟ هغه څوک چې په زړونو کې بغاوت 

لري خوشحاله کیږي کله چې د دوی روحاني مشران سقوط وکړي. دوی فکر کوي: »هغه 

څه ترلاسه کړل چې هغه یې مستحق و!« دوی هغه زړه نه لري چې د دوی زړه د خدای 

په لټه کې دی.
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د برکت لپاره ځای 

موږ باید تل په یاد ولرو چې کله خدای موږ د مشرانو او واکونو له غیر عادلانه بار سره مخ 

کوي، د هغه وروستی هدف زموږ ښه دی. هغه دا موږ ته د نعمت لپاره چمتو کولو لپاره کاروي. 

پطرس وايي: »د بدۍ او سپکاوي په غیبت سره مه راګرځئ، بلکه د برکت غوښتنه وکړئ، ځکه چې 

تاسو د دې لپاره بللي یاست چې د نعمتونو وارث کړئ.« )اول پطرس ۳: ۹(

په برکت کې ممکن مادي شیان شامل نه وي، که څه هم په ډیری مواردو کې دا کوي. دا برکت 

په نورو مهمو برخو پورې اړه لري، لکه د عیسی په څیر کیدل، د خدای سلطنت ته وده ورکول، یا 

د ابدي انعامونو کله چې موږ د خدای واک ته تسلیم شو، هیڅ زیان زموږ روح ته زیان نه رسوي. 

)اول پطرس ۳: ۱۳( د متن اصلي موضوع ]دا پوښتنه په دې کې راپورته کیږي[ د عیسی د شخصي 

مثال تعقیب دی. 

د عیسی شخصیت ته ورته کیدو لپاره، پطرس موږ ته په لاندې ډول مشوره راکوي: »د مسیح 

لپاره هم د ګناهونو بار و، د ظالمانو لپاره صداقت، ترڅو هغه تاسو خدای ته راوړي.« هغه د روح 

په ډګر کې ژوند ته راغی ... نو ځکه چې مسیح د بدن په واقعیت کې وژل شوی و، وژغورل شئ، 

ځکه چې هغه څوک چې د بدن په واقعیت کې ځورول شوي، تاسو هم د ورته عزم سره مخ شوي، 

او هلته نور د ګناه سره تړاو نلري. )اول پطرس ۳: ۱۷ او ۴: ۱(

پطرس موږ ته درس راکوي چې ځان د رنځ سره مخ کړو لکه څنګه چې مسیح تجربه کړې، کوم 

چې د دې خط په متن کې د واکمن واکونو غیر عادلانه چلند دی. ایا تاسو تصور کولی شئ چې 

نظامي سړي له وسلو پرته جنګ ته ځي! څومره مسخره! په هرصورت، ډیری ایمانداران ځانونه 

وسله نه ده کړې چې د غیر معقول چلند په وړاندې رنځ وي. کله چې برید واقع کیږي، دوی 

حیران، مغشوش او حیران دي. د دې پر ځای چې د واک د اصولو پر بنسټ عمل وکړي ] تسلیم[، 

د استدلال او توجیه په لاره کې غبرګون پیل کوي. 

اجازه راکړئ چې تاسو ته د یو کس بل مثال وښیم چې ځان یې وسله وال کړی. د هوایی 

پیلوټ په برخه کې د سختې روزنې یوه برخه د نقلی الوتنو کارول دي. په دې نمونو کې، پیلوټان   

د الوتنې د ټولو بیړنیو حالتونو سره مخ دي چې ممکن ورسره مخ شي. د خوندیتوب لارښود کې، 

دوی باید د دې توکو سره په بریالیتوب سره معامله کولو مهارتونو ته وده ورکړي. دا تیاری دوی د 

بیړنیو حالتونو لپاره وسلې ورکوي. که په ریښتیني الوتنه کې ورته څه پیښ شي، پیلوټ به ویره ونه 

کړي. دوی کولی شي د لارښوونو په کارولو سره مناسب ځواب ورکړي. که څه هم مسافر ممکن 

ویره ولري او هیسټریک شي، بشپړ پیلوټ آرام او د ځان او وضعیت بشپړ کنټرول کې پاتې کیږي. 
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هغه څېړونکي چې د هوايي حادثو تور بکسونه یې کتلي ویلي دي چې پیلوټان   په حیرانونکي ډول 

ارام وو. د دوی په غږ کې حتی د تاثیر تر شیبې پورې د ویرې احساس نشته. دوی وسله وال دي!

دا کتاب د الوتنې روزنې کتاب او لارښود په څیر کیدی شي. د دې پیغامونو څخه د خدای کلام 

به تاسو ته وسله درکړي او تاسو چمتو کړي چې په هغه باد لاره کې چې تاسو یې په ژوند کې لرئ 

د مشرانو او واکونو سره مخ شئ. که تاسو په سمه توګه ځواب ووایاست، تاسو به برکت تجربه کړئ. 

پطرس موږ ته وویل چې که موږ د مسیح د درد مثال تعقیب کړو، موږ به بیا ګناه ونه کړو. څومره 

څرګندونه! په بل عبارت، هغه څوک چې په سمه توګه د واکونو لخوا د غیر عادلانه چلند سره مخ 

کیږي، روحاني بلوغ ته رسیږي. له دې څخه ډیره لویه ژمنه شتون لري. پولس وايي: 

»دا وینا د باور وړ ده چې: که موږ له هغه سره مړه شو، موږ به د هغه سره 

ژوندی شو. که موږ صبر وکړو، موږ به هم د هغه سره پاچاهي وکړو. )دوهم 

نیموتاوس ۲: ۱۲-۱۱(

تاسو  په څیر رنځیږي. هرڅومره چې سختۍ  ته ژمنه شوې چې د مسیح  ټولو  روحاني واک 

برداشت کوئ، هومره لوی روحاني ځواک چې تاسو ته سپارل کیږي. زه یو ځل بیا ټینګار کوم چې 

کله تاسو له غیر منطقي او جبري ځواک سره مخ شئ، پوه شئ چې خدای تاسو د لوی نعمت لپاره 

چمتو کوي؛ یا تاسو سم ځواب ورکړئ او نعمتونه ترلاسه کړئ، یا تاسو نور هم تریخ شئ. انتخاب 

ستاسو دی، د غالبانو لاره غوره کړئ، دا د ژوند لاره ده.
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څوارلسم فصل

مجازات خواسته  خود 

څوک چې د قدرت درناوی کوي د درناوی ستر ګامونه اخلي او څوک 

چې د دوی پیروي کوي دوی هم درناوی کوي. 

د  کې  واکونو  او  مشرانو  په  خلک  ډېری  زموږ  کوي.  نه  غبرګون  څیر  په  داوود  د  هرڅوک 

نیمګړتیاوو او عیبونو په لیدلو خپه کېږو او بیا یې د ایستلو حق ګڼو، خو د نورو په تېره بیا د 

مشرانو د ګناهونو په وړاندې زموږ عکس العمل زموږ د معنوي بلوغ یوه لویه نښه ده. دا یو حالت 

دی، او خدای اکثرا زموږ په ژوند کې د مشرانو تېروتنې کاروي ترڅو زموږ د زړونو ریښتیني حالت 

څرګند کړي. موږ ګورو چې دا څنګه د نوح له زوی سره پیښ شوي. 

ریښتیا، مګر غلط

د  او  پیل کړ  په ځمکه کې کښت  نوح  لوی سیلاب خلاص شو،  له هغه چې  وروسته 

انګورو باغ وکرلو. یوه ورځ له ډېر شراب څښلو وروسته خپلې خیمې ته ننوت او د شرابو له 

امله یې ټولې جامې ووتلی او لوڅ شو.  

حام چې تر ټولو کوچنی زوی و، خیمې ته ننوت او خپل پلار یې بربنډ ولید او خپلو 

دوو وروڼو سام او یافتث ته یې وویل. ښایي هغه ویلي وي: »ورونو، پلار په شرابو نشه شو 

او ځان یې بربنډ کړ، شاید تر دې هم بدتره، شاید هغه خپلو وروڼو ته بلنه ورکړې وي چې 

د دوی روحاني بربنډتوب وګوري!«
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کله چې سام او یافث دا کیسه واورېده، نو یو چاغ یې واخست او په اوږو یې واچاوه 

او خیمې ته یې شاته ننوتل او خپل مخ یې خیمې ته واړول، په دې توګه یې د خپل پلار 

بربنډتوب پټ کړ. هرڅومره ژر چې نوح له شرابو راویښ شو، هغه پوه شو چې حام څه 

کړي دي. واورئ چې نوح څه وویل:

لعنت دې وي کنعان! د هغه وروڼه دې غلامان وي. او هغه وویل: د سام د 

څښتن خدای برکت دی! او کنعان به د هغه خادم وي. خُدائ پاک دې يافث 

ته وده ورکړي او هغه دې د شم په خېمو کښې اوسېږى او کنعان دې د هغۀ 

خِدمت کوى. )پیدایښت ۹: ۲۷-۲۵(

د دې کتاب په پیل کې، موږ د خدای د واک د نافرمانۍ پایلې څیړلی وه. هغه څوک چې په 

شعوري توګه نافرماني کوي لعنت دی. حام دا حقیقت په سختۍ سره زده کړ. هغه د خدای لخوا 

ټاکل شوي واک ته سپکاوی وکړ، نوح، چې د لعنت په پایله کې د حام ټول نسل ته ورسید. په زړه 

پورې خبره دا ده چې د حام تېروتنه د هغه لپاره جدي پایلې درلودې، پداسې حال کې چې د نوح 

مستی د هیڅ ثبت شوي لعنت پایله نه درلوده. 

د نوح اخلاقي تېروتنه د هغه د دریو زامنو لپاره یوه ازموینه وه او د هر یو زړه یې څرګند 

کړ. یو یې سرکش او ناپوه و او دوه نور یې شریف، عزتمن او مهربان وو. نوح د هغه په     شراب کې 

عالي مثال نه و، مګر د هغه چلند د خدای سره تړاو درلود نه د هغه د تور لاندې خلکو سره. دواړه 

هلکان په دې پوه شول او د هغه درناوی ته یې دوام ورکړ. یو د خپل پلار بې عزتي وکړه او په 

ځان یې لعنت راوړ چې فکر یې کاوه د پلار برخلیک دی. 

سام او یافث نه غوښتل چې د خپل پلار بربادي او شرم وویني. دوی نه غوښتل چې ځان او نور 

)د دوی میرمنې او ماشومان( د دې شرایطو شاهدان وي، نو دوی دا خبره پټه کړه.

ځکه چې دوی د خپل پلار ځای ته درناوی درلود، دوی د هغه ځای او خپل زړونه خوندي کړل. 

خو حام خپل پلار ته سپکاوی وکړ او د يو واکمن په توګه يې د هغه د وړتيا د بدنامولو هڅه وکړه. 

دا حمام چمتو کړ چې د نافرمانۍ لپاره عذر ولري. دا دوه حالتونه د هر هغه چا لپاره ریښتیا دي 

چې په زړه کې یې نافرماني احساس کړې چې هغه له تسلیم څخه خلاص شوی دی. د هغه په     

خپل نظر، هغه د بندیزونو څخه خلاص شو.

په »د خدای د مشاهیر په تالار« )عبرانيان ۱۱( کې، د نوح د عقیدې او اطاعت ستاینه شوې، 

مګر په دې لیست کې د حام نوم نه دی راغلی، ایا نوح شرابی او بربنډ نه و؟ وویل  صل په صله 
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کی ریښتیا وو، مګر هغه په     بنسټیز ډول غلط وو. د هغه عمل د دلایلو په ورکولو سره توجیه 

کیدی شي چې هغه یوازې هغه څه تکرار کړل چې هغه لیدلي او په بشپړ ډول ریښتیني وو. خو د 

اطاعت او درناوي اساسي اصول بل څه وايي. شام او یافث د خپل پلار عزت وکړ او برکت یې ولید.

ډیری، د حم په څیر، د خپلو مشرانو په اړه سم راپور ورکوي، مګر د خدای په نظر کې، دا 

غلط دی. دوی یو بل ته درناوی نه دی کړی او خپل نعمت له لاسه ورکوي. دوی د تفاهم او ځان 

دلیلونو په حماقت کې ژوند کوي. دوی د داوود، سام او یافث په زړه کې دي کله چې د شاؤل 

زوال بشپړ شو، داود غمجن شو او اعلان یې وکړ:

په جټ کې اعلان مه کوئ او د اشقلون په کوڅو کې اعلان مه کوئ، داسې 

مه کوئ چې د فلسطینیان خوشحاله شي. او داسې نه چې د نه سنت شوي 

مینه  بل سره  یو  د  د  کې  ژوند  په خپل  او جوناتن  شاؤل   ... خوشحاله شي 

درلوده، او دوی د دوی په مرګ کې له یو بل څخه جلا نه شو. هغوئ د عقاب 

په خاطر  شاؤل  د  اسِرائيلو،  بنى  ای  وو.  طاقتور  زيات  نه  زمرو  د  او  تېز  نه 

وژاړئ، چا چې تاسو ته سره او ښائسته کالي اغوستلى وُو او په خپلو جامو 

کښې يې د سرو زرو زيور اچولی وو. )دوهم سموییل ۱: ۲۰ او ۲۴-۲۳(

داود ډېر سخت دردونه او کړاوونه ګاللي وو، فزيکي پوهه او استدلال په طبيعي ډول دې ته 

وهڅول چې په دې خبر خوشحاله شي او خپله بريا اعلان کړي. مګر داوود یو ځل بیا ثابته کړه 

چې هغه د قدرت په اصولو کې ژوند کوي او دا د هغه په     بیانونو کې ]په دی آیتونو کې[ د خپلو 

]اطاعاتو[ شاهد کیدی شي. د پایلې په توګه، هغه په     خپله سیمه کې لوی پاچا کیږي. څوک چې 

واک ته درناوی کوي په لوی ځواک کې ګرځي او پیروان یې درناوی کوي. دوی د خدای نعمتونه 

جذب کړي دي. هغه څوک چې واک ته سپکاوی کوي یا ورته په نظر کې نیسي، د بې عزتۍ فصل 

کري او د دوی پیروان د دوی قضاوت کوي.

خود خواسته مجازات

راځئ چې بیا د ټاکل شوي واک په اړه د مقدس کتاب بنسټیز متن ته وګورو:

بل هیڅ  پرته  تسلیم شي، ځکه چې د خدای  ته  باید حاکم واک  »هرڅوک 

ځواک نشته. هغه قدرتونه چې شتون لري د خدای لخوا ټاکل شوي دي. نو 

هغه په   حقیقت کې د هغه څه په وړاندې بغاوت وکړ چې خدای یې حکم 
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کړی دی، هغه څوک چې د نافرمانۍ د ځواک په وړاندې یې بغاوت وکړ؛ او 

څوک چې داسې کوي، د ځان لپاره عذاب اخلي. )رومیان ۱۳: ۲-۱(

جزا او قضاوت د هغو کسانو لپاره دی چې د واک په وړاندې بغاوت او مقاومت کوي. مخکې 

له دې چې خپل موسسه پیل کړم، ما په دوو نړیوالو خدماتو موسسو کې کار کاوه. زه د قدرت په 

وړاندې د مقاومت په پایله کې د قضاوت او سزا شاهد وم. دا قضاوتونه په مختلفو بڼو کې راغلل، 

مګر هیڅکله هم ناپاک شوي ندي. دا په ځانګړې توګه څرګنده وه کله چې کارمندانو خپلې دندې 

پریښودې. مشر که هر څومره نا پوهه وي او په هر حالت کې، که دوی پرې نیوکه وکړي یا یې 

سپکاوی وکړي، یا حتی که دوی تریخ شي، نو په پای کې به دوی پخپله د یوې لویې ستونزې سره 

مخ شي. د ځینو لپاره، دا ستونزه د مالي مسلو له امله وه، د نورو لپاره د دوی دندې، ځینې فزیکي 

او روغتیا ستونزې؛ د دوی د ماشومانو او ځینې ناوړه اړیکو بحرانونو پورې اړوند د ستونزو یوه 

ډله. لیست اوږد دی، مګر د غیر معمولي سختۍ تار د هر هغه چا په ژوند کې راښکته کیږي چې 

د دوی څارونکي ته سپکاوی کوي. ما ډېر داسې کسان لیدلي چې له دوی سره ناوړه چلند شوی او 

باید خپلې دندې پریږدي، خو دوی خپله خوږه روحیه ساتلې ده. دوی د خپلو پخوانیو کارکونکو 

په وړاندې له خبرو کولو یا د نورو په اړه د اوریدو څخه ډډه کوي، دوی دوی ته برکت ورکوي او 

د دوی درناوی کوي، دوی پوهیږي چې خدای د دوی سرچینه ده، او خدای دوی ته روزي ورکوي 

او دوی یې پورته کوي ورو. ما ولیدل چې دوی یو داسې مقام او موقف ته ننوتل چې اوس مهم 

دی چې دوی زموږ د کارمندانو په منځ کې وو. زه د دوی ځینې له دولسو کلونو څخه ډیر پیژنم 

او دوی لاهم په خپل ژوند کې خوشحاله دي.

څنګه یو ښه روح وساتو؟ عیسی موږ ته ښیې: »زه تاسو ته وایم چې د خپلو دښمنانو سره مینه 

وکړئ او د هغو کسانو لپاره دعا وکړئ چې تاسو ته زیان رسوي.« )متی ۵: ۴۴( هغه وايي د هغو 

کسانو لپاره دعا وکړئ څوک چې موږ ته زیان رسوي یا زموږ سره ناوړه چلند کوي. کله چې موږ 

دا کوو، زموږ زړونه روغ کیږي او موږ مغشوش نه یو. 

د واک په وړاندې د امتیازاتو او ډالیو سره د خلکو دریځ

ما د مقدس کتاب له لارې زده کړي دي او د خپل ژوند په تجربو کې مې لیدلي چې هغه څوک 

چې د قدرت پر ضد خبرې کوي، د ځان لپاره قطعي سزا اخلي. موسی او هارون ته پام وکړئ: “او 

مریم او هارون ما ته د هغه حبشي ښځې په اړه شکایت وکړ چې موسی سره وه، ځکه چې هغه 

یوه حبشی ښځه نیولې وه.” )اعداد ۱۲: ۱(
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لومړی، راځئ وګورو چې هارون او مریم په کوم موقف کې وو. مریم د موسی خور وه. اجازه 

راکړئ ټینګار وکړم چې هغه د موسی مشره خور وه )خروج ۱۵: ۲۰( هارون د موسی مشر ورور وو 

او هم د لوړ کاهن په توګه، موږ د دوو کسانو د مور په اړه خبرې کوو چې د مشري مقام درلود. 

دوی موسی ته د یوې حبشي ښځې سره د واده کولو دعوه وکړه. یو حبشی د بومی حبشی 

ځمکې اصلي یا اوسیدونکی دی، کوم چې څیړونکي په شمالي افریقا کې موقعیت لرونکي عصري 

ایتوپیا ګڼي. دا ښځه د ابراهیم د کورنۍ څخه وه. هغه د ابراهیمي تړون څخه بهر و.

مریم او هارون په دې باور وو چې موسی یوه ګناه کړې، یا په غوره توګه، ځکه چې هغه یو 

مشر و، هغه د افریقایي میرمنو د اړتیا له امله غلطه کړې وه؟ خدای پاک د بنی اسرائیلو لپاره خپله 

هیله څرګنده کړې وه چې په خپل منځ کې واده وکړي. هغه خبرداری ورکړ چې بهرنیان به خپل 

زړونه نورو خدایانو ته واړوي. دا حکم د تثنیه په کتاب کې موندل شوی. د موسی د یوې بهرنۍ 

مېرمنې واده له دغه قانون سره په ټکر کې دی. دوی شاید استدلال کاوه چې د موسی نفوذ دومره 

څرګند او لوړ و چې باید دا ډول چلند نه وای کړی. یادونه: نن ورځ موږ ته امر شوی چې د بی 

ایمانانو تر تسلط لاندې نه اوسو. دا زموږ د نسل او توکم سره هیڅ تړاو نلري، مګر یوازې یو روحاني 

مسله ده. ]زموږ د نیکونو قوم او ملیت مهم دی، زموږ روح او ایمان مهم دی.[ د لا زیاتو تحلیلونو 

لپاره دا غلاطیان ولولئ: ۳:۲۸. له همدې امله، د نوي عهد له مخې، د دوو مختلفو نسلونو د دوو 

خلکو واده ]که دوی ایمانداران دي[ په بشپړه توګه ښه او د منلو وړ دي.

له همدې امله مريم او هارون د خپل ځان په تشخيص کې سم وو. مګر د حام په څیر، دوی 

هم غلط وو. هغه د دوی ژغورونکی و. د هغه په     اړه شکایت کول سمه نه وه. د لوی ورور او 

خور په توګه ، دوی کولی شي دا مسله د کورنۍ مسله په توګه بحث کړي، مګر دا سل په سلو کې 

ګناه ګڼل کیږي چې موسی ته سپکاوی کوي او د جماعت په مینځ کې د هغه چلند او پوښتنې 

راپورته کوي. 

دوی ته څه اجازه ورکړه چې د خپل مشر پر ضد خبرې وکړي؟ خدای هارون د موسی سره د 

نبی یا ویاند په توګه وټاکه. هارون وویل چې فرعون ته د خدای پیغام د نبوتی مزمور ویلو لپاره 

کارول شوی و چې لاهم په مقدس کتاب کې دی. دوی یقینا روحاني ډالۍ درلودې. مګر د دوی 

تېروتنه دا وه چې دوی خپل سوغات او وړتیاوې د واک د کچې په توګه ویني. دوی استدلال وکړ 

چې ځکه چې موسی ګناه کړې وه او دوی ګناه نه وه کړې - او خدای دوی د مهمو شیانو لپاره 

کارولي وو - نو موسی په دوی باندې هیڅ واک نه درلود. دوی خپلو روحاني ډالۍ ته اجازه ورکړه 

چې دوی د هغه مقام او ځواک څخه پورته کړي چې خدای د دوی لپاره په نوي عهد کې ټاکلی و، 
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پولس وايي: "مختلف ډالۍ شتون لري، مګر روح یو شان دی." )اول قرنتیان ۱۲: ۴( دا آیت او نور 

آیات دا روښانه کوي چې روح القدس د ډالۍ څخه غوره دی ]او هغه څوک دی چې ډالۍ ورکوي[ 

ډالۍ مختلفې دي: ځینې ډالۍ د رهبرۍ وړتیا، د ښوونې وړتیا، بخښنې، نبوت، شفا ورکول، د روح 

پیژندل، یا معجزې ترسره کول دی. )اول قرنتیان ۱۲: ۷-۱۰، رومیان ۱۲: ۸-۶(

پولس ادامه ورکوي: "خدمتونه متنوع دي، مګر څښتن یو شان دی." )اول قرنتیان ۱۲: ۵( د 

"خدمت" لپاره یوناني معادل diakonia دی. د تاییر د یوناني قاموس له مخې، دا کلمه د “پیغمبرانو، 

دا  په ساده ډول،  لپاره کارول کیږي.”  او موقفونو ښودلو  نورو دندو  او  نبیانو، مبشرانو، مشرانو 

اصطلاح د کلیسا دننه د پنځه روحاني ځواک تشریح کولو لپاره کارول کیږي. د دې آیت له لارې، 

موږ ګورو چې خدای یا عیسی د دې دندو یا خدماتو مسؤل دی. د کلام بله برخه دا مسله تاییدوي. 

پولس لیکي، کله چې عیسی له مړو څخه راپورته شو: “... هغه ځینې د رسولانو په توګه، ځینې یې 

د پیغمبرانو په توګه، ځینې یې د انجیل په توګه او ځینې یې د شپون په توګه، د خدمت کار لپاره 

مقدسانو ته د بدن د جوړولو لپاره چمتو کول. )افسسیان ۴: ۱۲-۱۱(

د سلطنت ځواک د دې خدمتونو له لارې تیریږي، نه ډالۍ، ځکه چې ټول واک هغه ته د 

مسیح د بیا ژوندي کیدو وروسته د پلار لخوا ورکړل شوی و. )متی ۲۸: ۱۸( کله چې عیسی بیرته 

راستون شو، هغه پنځه خدمتونه ورکړل لکه څنګه چې په افسسیانو کې یادونه شوې، نو د هغه 

ځواک په ټاکل شوي خدماتو کې روان دی. 

موږ باید دا حقیقت په پام کې ونیسو چې یو سړی کولی شي د خپل شپون څخه ډیرې ډالۍ 

ولري، مګر دا چې هغه د ځواک په موقف کې دی ]د واک پنځه چوکۍ او پنځه خدمتونه[، هغه 

د یو شخص په څیر ډالۍ لري.

په کلیسا کې یو معاون شپون د تبلیغ او نبوت لپاره ډیری ډالۍ درلودې. د هغه ټولګي د 

خلکو سره یوځای وو، ځکه چې د هغه خدای پالنه څرګنده وه. هغه په   اونۍ کې یوه ورځ د لمانځه 

امامت کاوه او په دې غونډه کې تر ټولو زیات ګډونوال درلودل. لکه څنګه چې هغه ډیر مشهور 

شو، هغه د کلیسا په تاسیس شویو مقرراتو نیوکه کولو او حتی په خپل لوړ پوړي پادری باندې 

نیوکه کولو کې آزاد احساس کاوه.

د واک په وړاندې د امتیازاتو او ډالیو سره د خلکو دریځ

ما د انجیل له لارې زده کړي دي او د خپل ژوند په تجربو کې مې لیدلي چې هغه څوک چې د 

قدرت پر ضد خبرې کوي، د ځان لپاره قطعي سزا اخلي. موسی او هارون ته پام وکړئ: “او مریم او 
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هارون ما ته د هغه حبشي ښځې په اړه شکایت وکړ چې موسی یې اخیستې وه، ځکه چې هغه 

یوه حبشی ښځه نیولې وه.” هغه وویل چې د لوی شپون قواعد د روح القدس حرکت مخه نیسي، 

او هغه دا نظر د هغه شاوخوا ټولو سره شریک کړ. دا چلند د نورو معاونینو په منځ کې هم خپور 

شو، یو څه وخت وروسته، دوی هم د اوریبیم د نمونې سره سم د دعا غونډې ترسره کړې. یوه شپه 

لوی شپون په پټه د دعا غونډې ته ننوت او په داسې طریقه یې لارښوونه وکړه چې هغه یې منع 

کړی و او ولیدل چې د هغه دوه معاونین په سمه توګه په غونډه کې ګډون کوي. د دې پرځای 

چې د کلیسا، ښار او ورک شوي لپاره شفاعت وکړي، دوی خلک د دعا نورو ډولونو ته رهبري کړي، 

او کله چې دوی احساس کاوه چې دوی په سمه توګه دعا نه کوي، دوی یې ملامت کړل. غړي 

مغشوش شول. دغو دواړو کسانو د خدمت سوغاتونه درلودل، خو په کلیسا کې یې مشر او واک 

]شپون[ ته نه و سپارلی. دوی خپله لویه ګناه په دې پلمه پټه کړې وه چې خدای دوی د خپلو 

خلکو د خبرو او خدمت لپاره کاروي. که دا زموږ د دې چلند د منلو معیار وي، نو موږ به په چټکۍ 

او اسانۍ سره د نافرمانۍ کندې ته ولویږو، لکه څنګه چې هارون او مریم سقوط وکړ. د خلکو 

لپاره د خدای مسح دا د خدای دی او دا هیڅکله د خیر او د خادمانو د خبرو د اعتبار لپاره نه دی.

د سزا په پایله کې تسلیم کول زده کړل

“او موسی یو ډیر نرم سړی و، د ځمکې د ټولو خلکو څخه ډیر، د خدای په 

وخت کې، هغه موسی، هارون او مریم ته وویل: تاسو درې واړه د خیمې 

دباندی راشئ. او درې واړه بهر راووتل. )اعداد ۱۲: ۴-۳(

د دې آيتونو له لارې موږ يو له هغو کرکټرونو څخه خبر شو چې خدای د مشرانو لپاره په ذهن 

کې لري: عاجزي! موسی په ځمکه کې ترټولو عاجز سړی و. خو د مريم او هارون دغه بيان له هغه 

نه و. د دوی استدلال د کرښې په اوږدو کې ډیر و چې هغه لاهم ماشوم دی او د خولې څخه بدې 

خبرې کوي! خُدائ پاک دا درې واړه د خېمې نه بهر راوبلل. په نورو ژباړو کې د “ناڅاپه” کلمه 

د “په دی ساعت کې” کلمې پر ځای کارول شوې ده. د خدای قضاوت او سزا اکثرا د خبرتیا پرته 

راځي. کله چې درې کسان لاړل، شونې ده چې مريم هارون ته وويل: چمتو شه، موسی له دې 

بهرنۍ ښځې سره د واده کولو فرصت له لاسه ورکړ. خدای به اوس تاسو ته هدایت وکړي، ځکه 

چې تاسو سمه غلطي کړې ده! دا ډول استدلال او توجیه هغه وخت څرګندیږي کله چې موږ د 

واک په مقابل کې د مخالفت او ودریدو له لارې ځان له فریب څخه خلاص کړو.
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البته، هغه څه چې واقعا پیښ شوي په بشپړ ډول توپیر درلود. خدای مریم او هارون مخ ته 

راوبلل. هغه دوی ته یادونه وکړه چې هغه په     موسی باور لري او د هغه په     ټول کور کې د اعتبار وړ 

دی. او هغه له هغه سره مخامخ او مستقیم خبرې کوي او تکرار نه کوي. بیا خدای دا پوښتنه وکړه: 

“ته ولې نه وېرېدې چې زما د بنده موسی په خلاف دې شکایت راوړی؟” )۶-۸ آیتونو ته وګوره( کله 

چې موږ د قدرت په اړه شکایت کوو، موږ د څښتن څخه د ویره نشتوالی څرګندوو، وګورئ چې څه 

پیښ شوي: "او د څښتن غضب د دوی په وړاندې راوتلی و، او کله چې خیمه وه. اوچت شو، زمونږ 

لمسونه د واورو په څیر وو، او هارون د مریم په قربانګاه کې و او دا روښانه وه. )اعداد ۱۲: ۹-۱۰( د 

مقاومت او د قدرت په وړاندې د مخالفت په پایله کې، موږ د خپل ځان په اړه قضاوت راوړو. پدې 

قضاوت کې د هر ډول آفتونو سره د خدای شتون لرې کول شامل دي. بیرته د شپنو سره د مرستې 

مسلې ته چې ما دمخه خبرې وکړې دا ډیر وخت نه و چې دوی دواړه کلیسا پریږدي. یو له کلیسا 

څخه ګوښه شوی او بل یې د ګوښه کیدو دمخه استعفا کړې. یو تن خپله کلیسا له هماغه سړکه پیل 

کړه، او تل به له سلو څخه زیاتې ټولنې سره بوخت و، په داسې حال کې چې د معاون په توګه یې شپږ 

سوه د هغه لاندې وو. د کلیسا څخه د هغه د جلا کیدو لږ وخت وروسته، هغه په     کورنۍ ژوند کې 

یوه ترخه پیښه تجربه کړه. زما مرستیال ښار پریښود او په خدمت کې یې له بریالیتوب څخه یو څه 

خوند واخیست، مګر هغه تل د یوازیتوب احساس درلود او په نورو باور نلري.

کله چې قضاوت راغی، هارون سمدستي توبه وکړه او د خپل ځان او مریم لپاره یې دعا وکړه، 

او خدای دوی ته بښنه وکړه، مګر د خدای په حکم، مریم اوه ورځې له جماعت څخه بهر وساتل 

شوه. په دې کې ډېرې پوښتنې شته چې ولې مريم ته په عذاب اخته شوه خو هارون نه! ښايي يو 

لامل يې دا وي چې د مريم لفظي بريد له هارون څخه ډېر سخت و. بل عام عقیده دا ده چې د 

میرمنې په توګه د مریم لپاره د خبرو کولو دا طریقه ډیره نامناسب وه، او په ورته وخت کې، هغې 

د خلکو په منځ کې مرکزي رول لوبولی و، یو بل دلیل دا کیدی شي چې هارون شپون و او پاتې شو 

د هغه موقف د مسح کولو له امله چې د هغه لپاره سم و. هر څه چې دلیل وي، دا پیښه ښیي 

چې خدای دې مسلې ته څومره جدي ګوري. د الهی ځواک سره د مقاومت لپاره الهی سزا اکثرا د 

زده کړې او ودې فرصت دی. د داسې قضیو وروسته، هغه خلک چې توبه کوي په کلیسا کې ترټولو 

وفادار خلک کیږي. مقاومت او مخالفت تل د بد زړه له امله نه وي، بلکې ډیری وختونه د ناپوهۍ 

سره یوځای کیږي. کله چې انسان پوه شي، نو سمدستي توبه وباسي. ځینې     وختونه دا ممکن یو څه 

وخت ونیسي، ځکه چې ځینې خلک د درد زغم لوړ حد لري. 

په یقین سره مریم هیڅکله د ذلت دوره هیره نه کړه. هغی دا عمل بیا تکرار نه کړ، ځکه چې 

هغه تسلیم شوی وه. په هرصورت، هرڅوک د مریم او هارون په څیر نه زده کوي. وروسته، په 
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ورته ټولنه کې نورو د خدای د ټاکل شوي ځواک په وړاندې د خپل بغاوت څخه توبه ونه کړه، او 

دوی قضاوت او ابدي سزا ترلاسه کړه. 

ولې ځان لوړ ګڼې؟

د قورح په نوم درې سړى چې د لاوي د قبيلې څخه وو او داتن او ابيرام چې د روبين د قبيلې 

څخه وو، د جماعت دوه پنځوس مشران راغونډ کړل چې هغه د موسٰى او هارون په مقابل کښې 

پيژندل شوي کسان وو. وفرمایل: "تاسو د خپلو حدودو څخه تجاوز کوئ ځکه چې د دوی هر 

یو سپیڅلی دی، او خدای د دوی په منځ کې دی." نو ته ولې ځان د خدای له جماعت څخه لوړ 

ګڼې؟" )اعداد ۳-۱۶(

په ساده ډول، دا سړي چې د موسی او هارون په مشرۍ کې وویل: "ای، تاسو ولې خپل ځانونه 

زموږ د مشرانو په توګه لوړ کوئ؟" موږ ټول د خدای خلک یو، او موږ کولی شو د هغه اطاعت 

وکړو پرته له دې چې تاسو موږ ته امر وکړئ. تاسو دا دمخه اوریدلي دي! که دا ورته کلمې نه وي، 

نو بې له شکه دا یو پیغام دی چې د ډیری جملو یا غوره کلمو سره کارول شوی او په حقیقت کې د 

ورته روح څخه راځي. تاسو شاید اوریدلي وي چې "موږ په ورته کچه یو" یا "موږ وروڼه او خویندې 

یو" یا "موږ ټول روح القدس لرو، ولې موږ باید د دوی د مشرتابه اطاعت وکړو؟"

دا خلک په دې باور دي چې دوی د بل چا په څیر د خدای غږ اوریدلی شي. په ۱۹۷۰ لسیزه 

کې، په کلیسا کې د "شاګردۍ" په نوم یو حرکت رامینځته شو، چې د استحصال تابعیت یې د توازن 

څخه بهر وګرځاوه ]او د افراطیت لامل شو[. د دوی د سفر په اړه، د ځانګړي موټر اخیستل یا نور 

او ځینې وختونه د واده پورې اړوند ځانګړي شیان. زه ډیر ښکیل نه وم ، نو زه ډاډه نه یم چې 

دوی څومره لرې تللی، مګر هغه څوک چې پکې ښکیل وو وویل چې دا د مقدس کتاب اطاعت 

او جریان پای ته رسیدلی. 

دغه حرکت او د رهبرۍ نور ناوړه چلند د دې لامل شو چې یو غبرګوني خوځښت په مقابل 

لوري کې راڅرګند شي. ځکه چې معنوي ځواک ناوړه ګټه اخیستې وه، او خلکو د هغې څخه کرکه 

پیل کړه. دا پیښه د یو ډول افراطي آزادۍ او یو روحاني بوج لامل شو، او خلک په دوامداره توګه 

له یوې کلیسا څخه بلې ته، له یو مذهب څخه بل ته حرکت کوي. خلکو خپل د دعا غونډې پیل 

کړې او خپلې کلیساګانې یې رامینځته کړې ځکه چې دوی نشي کولی داسې شپون ومومي چې د 

هغه تسلیمولو او اطاعت کولو لپاره پوره وي. دا ذهنیت د شر او بې قانونۍ ځواک سره مرسته 

کړې چې پولس زموږ په وخت کې خبرداری ورکړی. 
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هغه کسان چې د موسی په وړاندې یې بغاوت وکړ یو وخت د فرعون د ناوړه چلند او ظلم 

لاندې ژوند کاوه. بیا موسی راغی، د دوی سوکالي مخ په وړاندې لاړه، او د هغه ځواک په بل ډول 

د فرعون په څیر لوی و. په ځینو وختونو کې، دوی د فرعون د وخت په پرتله ډیر ستونزمن کړي. 

ښايي دوی به دا استدلال کاوه چې دوی له مصر څخه وتلي دي، فرعون نور نه و، موسی خپل 

هدف ته رسېدلی و او هر سړی په خپل ځای و. دغو خلکو د قدرت په اړه داسې نظر درلود، 

یعنې هر سړی د ځان لپاره واک او اختیار درلود. بالاخره، دوی د خدای خلک وو او دوی د قدرت 

ستونزه درلوده، نو ځینې یې راټول کړل او په موسی باندې یې برید وکړ.

ډلې،  دعاګانې  شفاعت  د  سوداګر،  ده.  لیدلې  ځله  ډیر  کې  سفرونو  خپلو  په  منظره  دا  ما 

شاهدان، یا په کلیسا کې نورې ډلې د خپلو شپنو په وړاندې سره یوځای کیږي. دا ټول د خدای 

څخه اوري او شپون دا پیغامونه نه اوري. که دوی یوازې په دې پوه شي چې دوی د کوم روح څخه 

دا پیغامونه اوري، دوی به خپل کار ودروي او توبه وباسي.

روحانی ځواک ټاکل کیږي

لکه څنګه چې ما وویل، ډیری غریبان د سلطنت له اصولو سره ستونزه لري. موږ په ډیموکراټیکو 

ټولنو کې د آزاد سیسټم سره ژوند کوو، کوم چې د پاچاهۍ څخه ډیر توپیر لري. یو سلطنت یو پاچا 

لري چې دا حق د زیږون څخه ورکول کیږي او د مشر په توګه ټاکل کیږي. خو په ډیموکراسۍ کې 

واکمن ټاکل کیږي. په دې ازاد نظام کې رهبري هر هغه چا ته د لاسرسي وړ ده چې پیسې، وړتیا، نفوذ 

او استعداد ولري. مګر دا د خدای د سلطنت سره سم ندي؛ چیرته چې سمت ټاکل کیږي.

عیسی د خادمانو دندې وړاندیز کوي. د خدای پرته بل څوک نشي کولی د دې چوکۍ لپاره 

یو څوک وټاکي، او خدای دا د روح القدس له لارې کوي. کله چې موږ د خدای لخوا ټاکل شوي 

پرته یو موقف په غاړه اخلو، موږ خپل ځان لوړ کړی دی.  پدې کې هغه کسان شامل دي چې 

لوستل شوي مګر لا تر اوسه ندي ټاکل شوي. پولس خبرداری ورکوي: "د هغه فضل په واسطه چې 

ما ته راکړل شوی دی، زه تاسو هر یو ته وایم چې تاسو د خپل ځان څخه ډیر لوړ فکر مه کوئ، 

مګر ستاسو هر یو د هغه باور په اندازه چې خدای تاسو ته درکړی دی. خپل ځان په واقعیت سره 

قضاوت وکړئ." )رومیان ۱۲: ۳(

عبرانیانو ته د خط لیکوال د روحانی ځواک د چوکۍ د نه اخیستلو په اهمیت ټینګار کوي: 

"هیڅوک دا عزت د ځان لپاره نه کوي، مګر دا عزت هغه چا ته رسیږي کله چې خدای هغه د 

هارون په څیر بولي. مسیح هم خپل ویاړ نه دی جوړ کړی، بلکې له هماغه چا څخه یې ترلاسه 
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کړی چې د هغه پادشاهۍ عظمت یې ورته ویلي: ته زما مشر یې. )عبرانیان ۵: ۵-۴(

حتی عیسی هم خپل ځای نه دی جوړ کړی، مګر پلار یې هغه مقرر کړ. وګوره چې پولس د 

ځان په اړه څه وايي: "د پولس څخه، د مسیح یو خادم چې د خدای رسول شوی دی ) رومیانو ۱: 

۱( هغه وايي "بلل شوی" او د انجیل لپاره وقف شوی او بیا " شوی". د "وقف" کلمه، تعریف بل 

یو "ټاکل شوی" ده. پولس د نړۍ له پیل څخه رسول بلل شوی و، مګر هغه په     دې موقف کې نه 

و ټاکل شوی تر هغه چې هغه وژغورل شو. د هغه لپاره د محاکمې دوره وه چې په انطاکیه کې د 

کلیسا مشرانو ته خپل تسلیم څرګند کړي. دې ازموينې ډېر کلونه وخت ونيو؛ هغه د خپلو تجربو 

څخه د مشرانو لپاره دا درس لیکي: "دوی باید لومړی وڅیړل شي او که دوی خراب وموندل شي، 

دوی باید د کلیسا د خدمتګارانو په توګه خدمت وکړي." )اول تیموتاوس ۳: ۱۰(

د پولس ژوند نن ورځ زموږ لپاره د انجیل مثال دی. کله چې پولس د ډالۍ په خدمت کې خپله 

وفاداري ثابته کړه، هغه د ښوونکي په توګه وټاکل شو. )دوهم تیموتاوس ۱: ۱۱، اعمال ۱۳: ۱(

د خدای د خدمت کارکونکو طبقه بندي شوي موقفونه په مقدس کتاب کې مشخص شوي 

دي: "زموږ خدای، بیا د معجزو ځواک، بیا د پیغمبرانو د تعلیم ډالۍ، بیا رسولانو، په کلیسا کې 

دوه قراردادونه، هغه پیغمبر ته شفا ورکړه او تاسو ته یې امر وکړ. په مختلفو ژبو خبرې وکړئ." 

)اول قرنتیان ۱۲: ۲۷(

پولس نه یوازې د راحتۍ یا ډالۍ ورکولو په ډګر کې ازمول شوی و، بلکه د ښوونکي په موقف 

کې هم. موږ کولی شو د پولس او په انطاکیه کې د هغه د ښوونکي غوره کولو په تړاو بیا د لوړو 

پوړونو لپاره د خدای د خادمانو لپاره د خدای د اختیار مثال وګورو: "په هغه کلیسا کې چې په 

انطاکیه کې وه ، څو پیغمبران او ښوونکي وو: برناباس ، شمعون د فطرت په نوم پیژندل شوی. د 

کیروان لوسیوس، منهیم، چې د هیرودیس حاکم شاګرد و، او سولوس.)اعمال ۱۳: ۱( 

شاؤل، چې ډیری وختونه پولس بلل کیږي، د انطاکیه کلیسا د ښوونکو او رسولانو په لیست کې 

و. د اول تیموتاوس ۲: ۱۱ له لارې موږ پوهیوی چې هغه نه یوازې یو رسول بلکه یو ښوونکی هم 

و. د اعمالو د دې برخې په لوستلو سره، موږ ته معلومه شوه چې: "کله چې دوی د خدای عبادت 

او روژه نیوله، روح القدس دوی ته وویل، "ما ته برناباس او سولس حلا کړی دی چی هغوی بل 

خدمت لرم." )اعمال ۱۳: ۲(

روح القدس وویل، "اوس دوی زما لپاره جلا کړئ." او خدای وخت او سړی ټاکي. پولس د کلونو 

لپاره پوهیده چې هغه د رسول خدمت ته بلل شوی و. هغه د دمشق په لاره کې د خدای سره د 

لیدو څخه درې ورځې وروسته پوه شو )اعمال ۹:۱۵( عیسی اوس هغه څوک جلا کوي چې کلونه 
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دمخه یې پولس ته د وزرو ایستلو پرته په وفادارۍ سره خدمت کړی و. 

خدای هغه تاسیس شوی مشرتابه کارولی چې په هغه کې پولس په وفادارۍ سره کار کاوه. 

د دې کلیسا مشران په ورته ډول ټاکل شوي وو ]دوی د خدای لخوا ټاکل شوي وو[، موږ په لاندې 

ډول لوستلی شو: "بیا، د روژې او دعا وروسته، هغه په     دواړو باندې لاسونه کېښودل او دوی یې 

واستول. د روح القدس لخوا لیږل شوی." )اعمال ۱۳: ۴-۳(

پام وکړئ چې کلام وايي: "دوی لیږلي" مشران پولس او برناباس. راتلونکی آیت ته پام وکړئ: "نو 

دوی د روح القدس لخوا لیږل شوي، پولس او برناباس د روح القدس لخوا ټاکل شوي او په حقیقت 

کې، عیسی د واک د سلسلې له لارې ترسره کړي." 

عیسی د انطاکیه د شفاعت دعا کونکو ډلو نه کار اخیستی، او هغه پولس او برناباس په بل 

ښار یا بلې کلیسا کې د رسولۍ غونډې لپاره نه و لیږلی چیرې چې پولس تسلیم کړی و. خدای 

د مشرتابه ټاکلو لپاره د جماعت په زړه کې د روحاني ډالۍ سره یو څوک نه کاروي. خدای هغه 

مشران وکارول چې هغه د انطاکیه په کلیسا کې ټاکلي وو. له همدې امله خدای خبرداری ورکوي: 

"هیچا ته د لاسونو په کیښودلو کې بېړه مه کوئ" )۱ تیموتاوس ۵: ۲۲(. مشران په وفادارۍ سره 

هغه کسان په پام کې نیسي چې په کلیسا کې خدمت کوي، نو کله چې خدای د دوی د زړونو سره 

خبرې کوي ترڅو دا خلک وټاکي، دوی ډاډه دي. دا چې خدای به دا خلک وټاکي دا په نوي عهد 

کې د مشرتابه په چوکیو کې د خلکو د ټاکلو لاره ده. 

مخکې یادونه

موسی بلل شوی و او د خپل ژوند په لومړیو کې پوه شو:

“کله چې هغه څلویښت کلن شو، هغه پریکړه وکړه چې د خپلو اسراییلي 

وروڼو وضعیت ته پام وکړي. کله چې هغه یو مصری سړی ولید چې په دوی 

او د هغه مصري  لپاره پورته کړ  ظلم کوي موسی هغه ظالم د خپل ملاتړ 

په وژلو سره یې فکر وکړ چې وروڼه به یې په داسې حال کې سقوط وکړي 

چې خدای غواړي دوی د دوی په لاس کې نه وي. بله ورځ دوی دواړو کسانو 

ته وویل چې په جګړه بوخت دي او د پخلاینې په نیت یې ورته وویل: ای 

په  بل ظلم کوئ؟ خو هغه چا چې  پر  یو  ولې  یاست،  وروڼه  تاسو  خلکو، 

پر مونږ  ته  او ویې ویل: چا  کړ  ته  کاوه موسی څنګ  باندې ظلم  ګاونډي 

حاکم کړی یی؟ )اعمال ۲۳: ۲۷-۲۳(
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هغه خلک چې غوښتل یې د دوی واک او آزادي وپیژندل شي هغه کلمې دي چې وروسته یې 

قورح، داتان او ابیرام کارولې دي: “تاسو په موږ باندې حاکم او قضاوت وکړی؟” هیڅ ګټه یې نه 

درلوده، ځکه چې دا لا تر اوسه نه و ټاکل شوی، که څه هم دا غږ د هغه په     زړه کې راغلی و، 

هغه لا تر اوسه د خدای په واک کې نه و. زه په دې باور یم چې د یوې ډلې خلکو د موسی په 

خبرو کې دومره سخته حمله وکړه چې یو لامل یې دا و چې دوی د خدای قدرت په هغه باندې 

مسلط کړی و، مګر دوی یې خوښ نه کړل. د کلام خدای هغه وخت دا چلند چې وايي په حقیقت 

کې دوی له موسی سره نه بلکې له ما سره جنګېدلي دي، نور وضاحت کوي. 

له هغو  ډېر خلک  نلري.  توپیر  د هغه څه څخه  کې  په وخت  موسی  د  ډیری  ورځ،  نن 

کسانو سره جنګېږي چې د خدای قدرت پر دوی وي، ځکه خلک په حقیقت کې د خدای له 

قدرت سره جنګېږي.

د ځان ګمارل - دوکه او خطرناک

کله چې قورح، داتان او ابیرام د موسی پر وړاندې راپورته شو، موسی په ښکاره توګه ټاکل شوی 

و، او په دې موقف کې د هغه واک او اختیار ټولو ته ښکاره شوی و. خو دا درې واړه متکبر او 

مغرور وو او د هغوی استدلال یې یو دوکه او د بغاوت خطرناکه بڼه ګڼله. دوی په اصل کې دوکه 

شوي وو، ځکه چې دوی اوس هم فکر کاوه چې دوی په دې بغاوت کې د خدای خدمت کوي، هغه 

دوه پنځوس مشران چې د دوی سره یوځای شوي یوازې د موسی او هارون په وړاندې دي، دوی 

لږ پوهه نه درلوده چې د دوی مقاومت د خدای په وړاندې دی. ځکه چې دوی غوښتل د خدای 

خدمت وکړي. دوی په کوم ځای کې خپله لاره ورکه کړه او د هغه الهی واک له لاسه ورکولو سره 

چې په موسی باندې وو، دوی د هغه په     وړاندې بغاوت وکړ. دا خطرناکه وه، ځکه چې دا اکثرا د 

خورا سخت قضاوت او سزا پایله وه. دا د لوسیفر ]شیطان[ زوال دی.

موسی د دوی د خبرو په اوریدو سره د دوی تر شا روح وپيژند او مخ په وړاندې روان شو. له 

دوی سره یې بحث ونه کړ. هغه څوک چې د خدای لخوا ټاکل شوي د هغه زړه لري او د خپل 

موقف ثابتولو لپاره جګړه نه کوي. هغه خدای په ښه توګه پیژني او په دې توګه پوهیده چې هغه 

به خپل ټاکل شوی مشر یو ثابت کړي. موسی وویل:

“آیا تاسو ته دا څرګنده نه ده چې د اسراییلو خدای تاسو د اسراییلو له جماعت 

څخه توپیر کړی دی چې تاسو د خدای په کور کې د خدمت کولو لپاره ځان 

ته راوړي او د دوی خدمت کولو لپاره د جماعت په وړاندې ودریږي؟” او هغه 
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تاسو او ستاسو ټول وروڼه بني لاوي له ځانه سره راوستلي او تاسو هم د خپل 

کاهنانو په توګه غواړئ چې د خدای په وړاندې راټول شوي یاست؟ او تاسو د 

څه په اړه خبرې کوئ؟ )اعداد ۱۶: ۱۱-۹(

دوی په دې لټه کې وو چې د هغه څه څخه ډیر څه واخلي چې دوی ته سپارل شوي وو او 

دوی په ناڅاپي ډول د خدای سره مخ وو. دوی د الهی ځواک د کچې په لټه کې وو چې خدای دوی 

ته ندي ورکړي. موسى هغوى ته تکرار کړه: “اې د لاویانو اولاده! تاسو له خپلو حدودو تېریږئ!” 

)اعداد ۱۶: ۷(

کله چې دا څرګنده شوه چې دا کسان د خپل ستړیا څخه په شا شوي دي، خدای موسی ته 

داسې لارښوونه وکړه: “خلکو ته ووایه چې د قورح، داتان او ابیرام له خیمو څخه لیرې وساتي.” د 

داتان او ابیرام خیمو ته په داسې حال کې چې د اسراییلو مشران ورسره وو. 

او جماعت ته یې وویل: حرکت وکړئ! د دې بدکارانو له خېمو څخه لرې شه او د هغوی هر 

څه ته لاس ورکړه، که تاسو داسې وکړئ، نو تاسو به د هغوی د ګناهونو سره تباه شئ. بیا داتان 

او ابیرام بهر تیار ودرېدل، او د هغوی ماشومان په خپلو خیمو کې. 

او موسی وفرمایل: “له دې څخه به تاسو پوه شئ چې خدای زه د دې ټولو کارونو لپاره رالیږلی 

یم او دا زما په خوښه نه و.” که دا خلک په طبیعي مرګ مړه شي، خدای ما نه دی لیږلی. خو که 

خدای یو څه نوی پیدا کړي او ځمکه خپله خوله خلاصه کړي او د دوی ټول مالونه یې تیر کړي او 

دوی ژوندي قبر ته ولاړ شي نو پوه به شئ چې دې خلکو د خدای سپکاوی کړی دی.

او کله چې هغه خپلې خبرې پای ته ورسولې، ناڅاپه ځمکه چې د هغه لاندې وه ټوټه ټوټه 

شوه. ځمکې خپله خوله خلاصه کړه او هغوی او د هغوی کورونه او ټول هغه کسان یې تیر کړل 

چې د دوی پیروي یې کوله او د دوی او د هغوی ټول مالونه یې سره ودرېدل. نو دوی او هر څه 

چې د دوی سره وو ژوندي ځمکی ته لاړل او ټول ورک شول. او ټول بنى اسِرائيليان چې د هغوئ 

په شاوخوا کښې وُو، کله چې هغوئ د هغوئ د ژړا آواز واورېدو نو هغوئ د دې وېرې نه وتښتېدل 

چې زمکه به هغوئ هم وخوري. بيا د خُدائ پاک د حضُور نه اور راوتلى وُو او هغه دوه پنځوس 

کسان يې وسوزول. )اعداد ۱۶: ۲۴:۳۵(

د دې سړو په اړه دا سخت قضاوت موږ ته دوه خالص حقیقتونه ښیې: لومړی، دوی باور 

درلود چې دوی لاهم د خدای خدمت کوي، کله چې دوی واقعیا د هغه په     خلاف وو. دوهم، یهودا 

په نوې عهد نامې کې خبرداری ورکوي چې په وروستیو ورځو کې به په کلیسا کې د دې ]قورح، 

داتان او ابیرام[ په څیر خلک وي، چې “د هغه خوبونو پراساس چې دوی یې ویني، خپل بدنونه 
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ناپاک کړي او د خدای د واک څخه سرغړونه وکړي او د آسماني مشرانو سپکاوی وکړي.” )یهودا ۸( 

بیا یهودا وايي: “افسوس په دوی، ځکه چې دوی د کاین لاره تعقیب کړې او د ګټې په لټه کې د 

بلعام په ګمراهۍ کې نیول شوي او د قورح په بغاوت کې وژل شوي دي.” )یهودا ۱۱(

نافرماني ساري ده

د کلام دا برخه د بغاوت دوه جلا پېښې ښيي. لومړۍ قضیه د قورح ویدتان او ابیرام کیسه 

ده چې د اسراییلو دوه نیم سوه مشران دي. دوهم شی په بله ورځ پیښیږي، کله چې ټوله ډله د 

موسی او هارون په وړاندې بغاوت وکړي. دوی د موسی او هارون قیام کوي او ورته وايي: “تاسو 

د خدای خلک وژلي دي.” )اعداد ۱۶: ۴۱( دوی په ښکاره ډول د هغه څه له امله حیران شوي چې 

پرون پیښ شوي او باید پوه شوي وای، مګر دوی په تیروتنو او تاوانونو تورن کړل. د دغو سرکشانو 

نفوذ دومره لوی وو چې د ځمکې په خوا کې د دوی د تیریدلو په لیدلو سره حیرانتیا وه، مګر دوی 

په دې پیغام نه پوهیدل چې د دوی بغاوت د دوی سره یو وژونکي برخلیک راوړي. کله چې خلکو 

د موسی او هارون په وړاندې بغاوت وکړ، خدای ډیر په قهر شو او غوښتل یې چې ټول خلک له 

منځه یوسي. مګر موسی او هارون د خلکو لپاره شفاعت وکړ، په پایله کې، خلک وژغورل شول، 

مګر په جماعت کې وبا خپره شوه او ۱۴۷۰۰ کسان یې ووژل. دا شمېره د تېرې ورځې د مرګ 

ژوبلې په پرتله ډېره وه! 

اجازه راکړئ تاسو ته خبرداری درکړم: نافرماني یوه وژونکې لار ده. مقدس کتاب دا نه وايي 

چې خدای دا “نه خوښوي”، مګر په واضح ډول وايي چې هغه دا “نفرت” کوي. د هغه چلند باغی 

دی، د “ناخوښۍ” په پرتله ډیر خوښ دی، کله چې هغه بغاوت وکړ، هغه نه غوښتل چې جنت 

پریږدي. هغه په   چټکۍ سره راښکته شو لکه څنګه چې د آسمان څخه بریښنا رالویږي. )لوقا ۱۰: 

۱۸( له باغي شخص سره اړیکه

په  مشورې  د  ته  کلیسا  رومیان  د  پولس  لپاره،  دلیل  دې  د  دی.  مرګ  یې  پایله  نافرماني،  او 

وروستیو ټکو کې لیکي: 

“وروڼو، زه له تاسو څخه غواړم چې د هغو کسانو څخه محتاط اوسئ چې 

ستاسو په لاره کې خنډونه رامینځته کوي او د هغه تعلیم سره مخالفت کوي 

چې تاسو یې موندلي دي؛ د هغوئ نه لرې اوسئ، ځکه چې داسې خلک زمونږ 

ک عيسٰى مسيح خدمت نۀ کوى، بلکې د خپلې خیټی د ډکولو کوشش  د مالِ

کوى.)رومیان ۱۶: ۱۸-۱۷(
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د پولس وروستۍ خبری هم پدې فصل کې زما وروستۍ خبره ده. زه موافق یم چې دا پیغام 

ممکن په زړه پوري نه وي، مګر دا به ستاسو ژوند وژغوري. په یاد ولرئ چې دا د حقیقت واکسین 

دی. دا خوندور نه دی، مګر د هغې ساتنه د هغې د کارولو اسانتیا څخه ډیره مهمه ده زه دعا 

کوم چې تاسو به زما په پیغام کې د خدای مینه وګورئ. هغه ستاسو د ساتنې لپاره د اخطار ټکي 

ویلي دي.
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پنځلسم فصل

کیدل یو 

واک یووالي راوړي چې د خدای د جلال سبب کیږی.

ایا د خدای تر واک لاندې ژوند کولو لپاره کوم لوی هدف او ګټه شتون لري چې موږ یې تر 

دې دمه څیړلی ځواب یې بې له شکه “هو” دی؟ په حقیقت کې، د خدای د سلطنت د پرمختګ 

دا لوی انځور اغیزمن دی.

عیسی د کلیسا لپاره یو هدف ټاکلی: یووالی او یو کیدل د دې هدف ترلاسه کول ډیری ګټې 

لري! هغه داسې دعا وکړه:

“زما غوښتنه نه یوازې د دوی لپاره ده، بلکې د هغو کسانو لپاره هم ده چې 

د دوی د پیغام له لارې به په ما باور وکړي، چې دوی ټول یو شي، لکه څنګه 

چې تاسو په ما کې پلار سره یو شوی او زه په تاسو کې. هغوئ ته داسې جوړ 

ته زه  راؤړى چې  ايمان  دا  دُنيا  نو  مُونږ کښې وى،  په  کړه چې هغوئ هم 

رالېږلى یم. او ما هغوی ته هغه عزت ورکړ چې تا ماته راکړئ، چې زموږ په 

څیر وي، لکه څنګه چې موږ یو. )یوحنا ۱۷: ۲۲-۲۰(

زموږ لپاره، یو “جلال” ټاکل شوی، چې لاسته راوړنه یې زموږ د اتحاد او یووالي سره نږدې تړاو 

لري. موږ اکثرا په خپلو خبرو اترو کې د “جلال” کلمه نه کاروو. د Webster-Merriam آنلاین لغت 

دا کلمه د “زیات ښکلا او عظمت: جلال او عظمت” په توګه تعریفوي. د یونان کلمه doxa هم 
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ورته تعریف لري. له دې سره، هغه دا په لاندې ډول معنی لري: “د خدای جلال د موجود په څیر 

یو شان دی، د هغه کلمو څخه یو څرګند دی چې هغه په     خپل ذات کې دی.”

په زاړه عهد نامې کې د doxa کلمې معادل د عبراني کلمه kabod ده: ویاړ، شتمني، ځواک، 

کثرت، درناوی، عظمت، په عبراني کې د دې کلمې ځینې تعریفونه دي. یو شیبه واخلئ او د دې 

کلمې د عظمت په اړه فکر وکړئ. کله چې مقدس کتاب د خدای د جلال خبرې کوي، دا د هغه 

عظمت، د هغه د نه منلو وړ کثرت، د هغه هر اړخیزه، د هغه شتون ته اشاره کوي. د “وزن یا 

دروندتیا” کلمه چې د kabod د وروستي معادل په توګه یاد شوی، دا څرګندوي چې دا ځانګړتیاوې 

د عظمت  هغه  د  کې  الفاظو  ساده  په  یا  کې  بشپړتیا  په  مګر  دي،  نه  محدودې  یا  نیمګړتیاوې 

استازیتوب کوي.

عیسی خدای دی چې ځان یې د انسان په توګه څرګند کړ. موږ باید تل د هغه مهم ټکي په 

یاد ولرو: “هغه چا چې زه لیدلی یم پلار یې لیدلی دی” )یوحنا: ۱۴: ۹( د یوحنا رسول له پیل څخه 

ښوونه وکړه چې کلام خدای و او همداسې هغه لیکلي: “او کلمه یو انسان شو او زموږ په مینځ 

کې لوی شو، او موږ د هغه جلال ته ګورو.” )یوحنا ۱: ۱۴(. د هغه جلال په مختلفو لارو څرګند 

شو، په ځانګړې توګه د هغه د قدرت له لارې. یو له مختلفو آیتونو څخه چې دوی یې وایی یوحنا 

۲:۱۱ دی: “په همدی ډول عیسی خپل جلال راوړی او خپل جلال یې څرګند کړ.” هغه په     ځمکه 

کې د تګ په وخت کې د خدای د عظمت وزن څرګند کړ. 

مخکې له دې چې موږ پریږدی، عیسی امر وکړ: “لکه څنګه چې پلار زه لیږلی یم، نو زه تاسو لیږم.” 

)یوحنا ۲۰: ۲۱(. د دې لوی ماموریت د بشپړولو لپاره، عیسی دعا وکړه چې د هغه عظمت په موږ وي. په 

هرصورت، لکه څنګه چې مخکې وویل شول، د وعدې وزن په حقیقت پورې تړلی دی چې موږ د یو بدن 

په توګه د یو بل سره په یووالي کې روان یو. موږ ته ویل شوي دي: “اوس د وروڼو لپاره څومره ښه دی چې 

په یو زړه سره ژوند وکړي! ... ځکه چې هلته خدای د خپل نعمت حکم کړی دی” )مزمور ۱۳۳: ۳-۱(. 

د هغه په      جلال کې وي، د هغه شتون په بشپړ ډول تجربه کولو څخه لوی ډالۍ نشته. په هرصورت، دا 

ډول شی یوازې د یو متحد کلیسا په شتون سره ممکن دی، نه د ټوټه شوې کلیسا.

یو عالي مثال

لومړنۍ کلیسا دا حقیقت په ښکلي ډول بیانوي. عیسی آسمان ته پورته شو او د هغه وفادار 

پیروانو د هغه امر اطاعت وکړ چې په بړنده کې پاتې شي. )اعمال رسولان ۱: ۴( عیسی د خپل 

رستاخیز څخه څلویښت ورځې وروسته لږترلږه ۵۰۰ نارینه او ښځو ته راڅرګند شو. )اول قرنتیان 
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۱۵: ۶( خو لس ورځې وروسته یوازې ۱۲۰ کسان په بیت المقدس کې پاتې شول. نور سلګونه چیرته 

وو؟ موږ نه پوهیږو چې دوی چیرې ژوند کوي، مګر موږ پوهیږو چې دوی د عیسی امر نه مني 

چې د پلار ژمنې ته انتظار وکړي.

په برنډه کې نارینه او ښځې د صلیب د واک لاندې متحد شوي - د هغه مستقیم واک. دوی 

څنګه محصول وټاکه او ځواب یې ورکړ؟

د وتلو دمخه، عیسی پطرس غوره کړ چې د خپلو پیروانو مسولیت په غاړه واخلي. پطرس د 

نورو زده کونکو په منځ کې یو ممتاز شخص و. هغه د خدای د پوهې لپاره ډیره لیوالتیا ښودلې؛ 

هغه ته داسې بصیرت ورکړل شو، چې نور ترې ګټه پورته نه کړي، هغه پر نورو زده کوونکو اغېز 

وکړ. بې له شکه، د هغه په     ژوند کې مشرتابه شتون درلود. په هرصورت، هغه ډیری وختونه د زړه 

پورې شخصیت درلود چې د خدای اراده سره سمون لري. کله چې هغه په     زړه پورې اعلان وکړ 

چې عیسی مسیح د ژوندي خدای زوی دی، عیسی د هغه د بصیرت ستاینه وکړه او هغه ته یې 

خبر ورکړ چې دا د پطرس لپاره ښه دی، ځکه چې دا حقیقت د هغه پلار لخوا څرګند شوی و، مګر 

یو څو شیبې وروسته، عیسی مخ واړوه او ورته یې وویل: ما نه لری شه، ای شیطانه! ته زما په لاره 

کې خنډ یی، ځکه چې ستا فکرونه د ځمکی دي، نه الهی. )متی ۱۶: ۲۳(.

په یوه بله پیښه کې، موږ وینو چې پطرس د اوبو په لاره روان و، پداسې حال کې چې پاتې 

شاګردان په کښتیو کې پاتې شول او یوازې یې لیدل. هغه یو ځل بیا په مشرۍ کې و. په عین وخت 

کې، څو شیبې وروسته، مخکې له دې چې نور خلک هغه تعقیب کړي او په اوبو کې ولاړ شي، هغه 

ډوب شو. عیسی ورته ویې ویل: ای لږ ایمان والا، ولې دې شک وکړ؟ )متی ۱۴: ۳۱(.

په یوه بله پیښه کې، پطرس د یوحنا او یعقوب سره یوځای وټاکل شو چې د عیسی سره غره 

ته لاړ شي. کله چې دوی ننوتل، د عیسی بڼه بدله شوه - د هغه مخ د لمر په څیر روښانه شو او 

جامې یې سپینې او روښانه شوې. موسی او الیاس راښکاره شول او له عیسی سره یې خبرې وکړې. 

د دې دریو خلکو لپاره څومره ویاړ او امتیاز دی چې د عیسی لپاره د خیمې د جوړولو دې غیر 

معمولي پیښې شاهدان وو، په هرصورت، د دې پیښې پای ته رسیدو دمخه، پطرس الیاس او موسی 

وړاندیز وکړ! دا ځل، هغه یوځای سفر کاوه، مګر د خدای د ارادې سره سم نه؛ حتی د جلال په 

هغه لوی ځای کې. 

د عیسی د پیروانو له امله، د هغه په     کار کې د پطرس لوی ناکامۍ لاهم ژوندی و. د رستاخیز 

وروسته، په قبر کې فرښته باید د پطرس سره په هغه ماموریت کې توپیر وکړي چې هغه درې 

میرمنو ته ورکړ: "اوس لاړ شه او د هغه پیروانو - او پطرس ته ووایه چې هغه ]عیسی[ ستاسو 
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څخه مخکې جلیل ته ځي." تاسو به هغه هلته وګورئ. )مرقس ۱۶: ۷(. ډیری احتمال، دا میرمنې، 

د ډیرو نورو شاګردانو سره، فکر کاوه چې پطرس نور د دوی سره نه و. 

له همدې امله، لوی پوښتنه دا وه چې ایا د کلیسا نورو غړو کولی شي اطاعت وکړي؟ او داسې 

یو سړی ته تسلیم شي چې د داسې ګډوډي سره یو زیان منونکی سړی دی؟ د پطرس ګړندي چلند، 

استدلال طریقه، تحلیل او همدارنګه د هغه تصمیمونه دا نه ښیې چې هغه یو بې عیب او کامل 

سړی و، بلکې داسې برېښېده چې هغه اکثره د تېروتنو سره مخ وي. له همدې امله، هغه په     ناکراره 

وختونو کې د نوي شوي کلیسا رهبري کولو لپاره غوره انتخاب نه بریښي.

د دې په پام کې نیولو سره، راځئ چې د ابتدايي کلیسا د مشر په توګه د پطرس لومړۍ پریکړه 

وڅیړو. څو ورځې تیرې شوې او د مزمور په کتاب کې پطرس د عیسی په وړاندې د یهودا د خیانت 

پیښې بیان کړې. پطرس یوه وړاندوینه وموندله چې هغه په     برنډه کې یوې کوچنۍ غونډې ته 

مستقیم لوستل: “دا د مزمور په کتاب کې لیکل شوي ...: اجازه راکړئ چې بل د هغه د نظارت 

دفتر واخلي.” )اعمال رسولان ۱: ۲۰( یوځل بیا موږ ګورو چې پطرس یو څه ولیدل چې نورو نه و. 

ایا هغه به دا ځل خپل بصیرت په سمه توګه لارښوونه وکړي؟ 

هغه څه چې زه یې دلته په ګوته کول غواړم یقینا قیاس ګڼل کیدی شي، مګر زه هیله لرم چې 

د انجیل کافي ملاتړ ولرم ترڅو مسله د ریښتیا کیدو احتمال ډیر کړي. په شخصي توګه، زه باور لرم 

چې پطرس یو ځل بیا په خپله پریکړه کې د خدای په څیر په ورته پاڼه کې و، ځکه چې د هغه 

وړاندیز دا و چې ټول هغه سړي راټول کړي چې له پیل څخه د دوی سره وو، ترڅو دوی “ قرعه » 

وکړي او وګوري چې خدای به څوک غوره کړي. خپل موقف واخلي. دا به غوره وه که چیرې پطرس 

د عیسی مثال تعقیب کړي، لکه څنګه چې څو کاله وروسته، د انطاکیه کلیسا رسولانو او ښوونکو 

د عیسی مثال تعقیب کړ او پولس د روژې او دعا سره د رسول په توګه وټاکه. )اعمال رسولان ۱۳: 

۱-۴( دا یو بل تایید دی چې پطرس په چټکۍ سره پریکړه وکړه.

۱۲۰ کسانو دوه کسان غوره کړل: یوستوس او میتیاس. دلته موږ د پطرس د پریکړې پایله لیدلی 

شو. میتیاس قرعه وګټله او د زده کونکو سره یوځای شو. )اعمال زسولان ۱: ۲۳-۲۶( سره له دې چې 

د هغه نوم په نوي عهد کې دوه ځله نه لیدل کیږي. ولې ځکه چې شاؤل )یا پولس( د یهودا ځای 

نیولو لپاره د خدای انتخاب و، نه ماتیاس له همدې امله پولس لیکلي: 

یو  لکه  ماته،  ټولو وروستی  تر  او  ته،  ټولو رسولانو  بیا  راښکاره شو،  ته  یعقوب  بیا  ]عیسی[ 

ماشوم چې په طبیعي توګه زیږیدلی وي. ځکه چې زه د رسولانو په منځ کې ترټولو ټیټ یم ...« 

)اول قرنتیان ۱۵: ۹-۷(
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پولس خپل ځان ته اشاره کوي لکه څنګه چې هغه په     غلط وخت کې زیږیدلی و. په بل 

عبارت، هغه شاید ډیر ځوان و چې د اصلي دولسو څخه یو وي. زما په څیړنه کې، ما د پولس 

په حقیقت کې، د مختلفو سرچینو څخه د  اړه مختلف نظرونه وموندل.  په  د زیږون د وخت 

څوارلسو کلونو موده نو، راځئ چې د نوي عهد نامې تاریخ او د پولس عمر ته یو نظر واچوو. د 

ډیری حسابونو له مخې، د سټیفن شهادت د عیسی د بیا راژوندي کیدو څلور کاله وروسته ترسره 

شو. د هغه د سنګسار کولو په وخت کې، انجیل شاؤل )پولس( ته د »ځوان سړي« په توګه اشاره 

کوي. )اعمال رسولان ۷: ۵۷(. د نوي عهد نامې یوناني - انګلیسي قاموس وايي چې د »ځوان سړي« 

لپاره یوناني کلمه یوازې د بلوغت څخه تیر شوي شخص ته اشاره کولی شي، نو دا فکر کول غلط نه 

دي چې پولس د پیروانو په اصلي ګروپ کې شامل شوی و. په شخصي توګه، زه باور لرم چې پولس 

د خدای لخوا غوره شوی و او په ښکاره ډول د یو رسول میوه او واک درلود، حتی د ماتیاس څخه 

ډیر. زما په اند، پطرس، د یو مشر په توګه د هغه په     رول کې، په چټکۍ او احساساتي پریکړه وکړه 

چې د خدای د پلان سره سم نه و. که هغه د نن ورځې په عصري کلیسا کې داسې پریکړه کړې 

وي، ډیری احتمال به موږ ټول د هغه د پریکړې له امله په کلیسا کې ویشل شوي وي: »د قرعه په 

وړاندې د رسولانو ټاکنې« به جلا شي او »د قرعی ګروپ له لارې د رسولانو ټاکنې« ګروپ به پاتې 

شي. په هرصورت، راځئ وګورو چې د دې پیښې وروسته په مقدس کتاب کې څه ثبت شوي دي: 

وو.«  یوځای  کې  ځای  یو  په  ټول  دوی  راغله،  ورځ  پنتیکوست  د  »کله چې 

)اعمال ۲: ۱(

د »یو تړون« کلمه په حقیقت کې یو یوناني کلمه ده Humo-thumadon ده. کلمو څخه یوه 

د “یو ذهن سره، یووالي سره، په لغتونو کې، یو تړون، ټول یوځای” تعریفوي. له دې تعریف څخه 

دا په ډاګه کیږي چې په فکري یا چلند کې د جلا کیدو یا دوه اړخونو لپاره هیڅ ځای نشته. دوی 

په مقصد، فکر، زړه او روح کې متحد وو. د دې ژورې اتحاد پایله څه وه؟ خدای پاک خپل جلال 

۱۲۰ خلکو ته ښکاره کړ چې په زړه، فکر او چلند کې متحد وو - نه ۳۸۰ خلکو ته چې په بل ځای 

کې وو. د یروشلم ښار هیڅکله بیا یو شان نشي کیدی ځکه چې د خدای جلال د مسیح پیروانو دې 

ډلې باندې آرام دی. په برنډی کې نارینه او ښځینه د دوو دلیلونو لپاره د پطرس لارښوونې تعقیب 

کولو کې کومه ستونزه نه درلوده: تر ټولو لومړی، د قرعې په وهلو سره د رسول ټاکل، که څه هم 

شاید د خدای له پلان سره سم نه وي، ګناه نه ګڼل کیږي. دوهم، دوی په بشپړه توګه د خدای 

لخوا ټاکل شوي مشرتابه ته تابع وو.
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د خدای لخوا د مستقیم ځواک او ټاکل شوي ځواک ترمینځ د اړیکې انجیل حقیقت بیا تایید 

شوی. داسې خلک شته چې وايي: “زه خدای ته تسلیم یم”، مګر په ورته وخت کې، دوی د هغه 

لخوا ټاکل شوي مشرانو سره مقاومت کوي. داسې خلک دې خدای ته وسپاري، چې د دوو شیانو 

له امله دوی هم د خپلو مشرانو له خوا دوکه شوي دي. که موږ واقعیا وغواړو: لومړی، د هغه 

مستقیم واک موږ ته امر کوي چې خپلو مشرانو ته وسپارو. دوهم، دا چې موږ چارواکي او د هغوی 

لوړ پوړي پېژنو، نو موږ به د خپلو لوړپوړو چارواکو تابع یو. پرته لدې چې ګمارل شوی څوک موږ 

ته ګناه وکړي؛ که نه نو، د هغه چا اطاعت کول چې زموږ د مشرانو څخه واک لري دواړه الهي 

او ګټور دي. په دې کولو سره، موږ د خدای نازل شوي جلال او د هغه ګړندۍ پرمختللې سلطنت 

ته دروازه پرانیزو.

سخت واقعیت

موږ باید له ځانه لاندې سختې پوښتنې وکړو:

ایا موږ د کلیسا واک ته په نه تسلیمیدو سره د خدای د جلال څرګندونه مړه کړې؟	 

ایا زموږ تسلیمېدل زموږ په تړون او نه موافقې پورې اړه لري؟	 

ایا موږ د جلا کیدو او طبقه بندی لامل شوي؟	 

زه ډاډه یم چې په برنډی کې ځینې پیروان شتون لري چې د پطرس په پرتله مختلف کارونه 

کوي. بې له شکه، د عیسی مثال تعقیبول او مخکې له دې چې د خلکو څخه د یو کس غوره کولو 

پریکړه وکړي، دا خورا هوښیار عمل و، نه دا چې د قضیو په واسطه پریکړه وکړي او یو څوک 

وټاکي. د یو رسول دریځ چې د خدای لخوا بلل شوی و. 

په هرصورت، په برنډه کې موجودو خلکو غوره لاره غوره کړه. په حقیقت کې، د خپل مشر 

د تګلارې په منلو سره، دوی پریکړه وکړه چې د ویشلو پر ځای په اتحاد کې سره پاتی شي او د 

خپل ځان پوښتنه وکړي او د پطرس پریکړه لیرې کړي. دوی هر یو داسې عمل وکړ لکه څنګه چې 

دا نظر د دوی انتخاب و. اوس دا پوښتنه را منځ ته کېږي، چې په خپلو خدمتي لارو چارو کې په 

ساده او وړوکي اختلاف کې څومره وخت سره بېل او اختلاف کېږي؟ یا ایا موږ د عقایدو او باورونو 

په اړه شخړه کوو چې باید موږ جلا نکړو، لکه عیسی د مصیبت څخه دمخه دی، یا د مصیبت په 

مینځ کې؟ او یا به د مصیبت نه وروسته بیرته راګرځي؟ یا دا حقیقت چې موږ شپون نه خوښوو 

چې د دریشي پرځای جینس اغوندي. یا موږ د روښنايي سیسټمونه نه خوښوو چې د عبادت پرمهال 

ځانګړي تاثیرات رامینځته کړي. یا موږ وایو، “پادری ډیرې اوږدې خبرې کوي،” یا “د هغه موعظه 
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اوږده ده،” “موږ کافي عبادت نه دی کړی،” یا “موږ د دې ځانګړې مسلې په اړه دعا نه ده کړې،” 

او پاتې نور بې پایه دي. که څه هم د دې حقیقت لیدل واقعیا دردونکي دي چې موږ څومره په 

اسانۍ سره په شخړو او جلا کیدو کې راښکته کیږو، د اندیښنې وړ خبره دا ده چې دا ټول جلا کول 

په اسانۍ سره د پیژندلو وړ ندي. نوی عهد، په خپلو کړنو کې، بلکې په مختلفو ابعادو او اړخونو 

کې، په مکرر ډول موږ ته امر کوي چې نه یوازې د یو بل سره متحد شو. بېلګې یې دا دي:

او  یووالي  نظر  د  سره  بل  یو  له  او  کړو  بشپړې  خوښۍ  خپلې  چې  “راځئ 

متقابله مینه ولرو، د یو زړه او یوې رایې سره اوسو.” )فیلیپیان ۲: ۲(

او  سوله  په  او  شئ؛  متحد  واخلئ،  مشوره  شئ،  ژوندی  اوسئ،  “خوشحاله 

آرام کې ژوند وکړئ، چې د مینې او سولې څښتن به ستاسو سره وي. )دوهم 

قرنتیان ۱۳: ۱۱(

“زه یوازې له تاسو څخه غوښتنه کوم چې د انجیل وړ چلند وکړئ ... ترڅو 

زه ډاډ ترلاسه کړم چې تاسو په یو روح کې ثابت یاست او د یو بدن په توګه 

د انجیل د باور لپاره څنګ په څنګ هڅه کوئ.” )فیلیپیان ۱: ۲۷(

په  دا مخ  بلکه،  ندي؛  پورې محدود  یا عملونو  وینا  بندي کول د مخالف  یا طبقه  جلا کول 

وړاندې تللی، زموږ د وجود ژورو ته ننوتلی او زموږ فکرونه، زړونه او روحونه پوښلي. موږ کولی 

شو په ظاهري توګه متحد شو، مګر زموږ په انګېزو یا فکرونو کې ویشل شوي. د ډیرو کلونو لپاره، 

زما مور او پلار د فلوریډا په ختیځ ساحل کې د »ورو« په نوم په یو ښار کې ژوند کاوه، او د ویرو 

بیچ شمال ته دیارلس مایلونه، دوی د “سباستین خلیج” په نوم یو ځای کې ژوند کاوه. دا سیمه د 

خپلو قوي زیرمو له امله د ځایی خلکو لپاره پیژندل کیږي. دا فرعي څپې یوه پدیده ده چې په 

پټو سترګو نشي لیدل کیدی. د سمندر په سطحه ټولې اوبه داسې ښکاري چې په یووالي کې حرکت 

کوي، په یووالي کې د ساحل په لور حرکت کوي. په عین حال کې، په لزیرین کې، اوبه په چټکۍ 

سره مخالف لوري ته ځي. دا اوبه خپل قربانیان نیسي او سمندر ته یې لیږي او ډیری وختونه د 

مرګ لامل کیږي. ایا په کلیساګانو کې کوم جریان شتون لري چې د خدای د جلال څرګندیدو مخه 

نیسي؟ دا د پیروانو یووالی و چې ټول بیت المقدس یې د عیسی د رستاخیز په اړه اوریدلی و. د 

هغه د شتون او ځواک عظمت لوی و. په حقیقت کې، په هغه وخت کې د غونډو د ترویج لپاره 

هیڅ تلویزیون، راډیو یا کوم ډول ټولنیز رسنۍ شتون نه درلود، مګر بیا هم په غیر اعلان شوي 
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ناڅاپي غونډو کې په زرګونو خلک ژغورل شوي.

په  قضاوت څوکۍ  د  عیسی  د  به  زموږ څخه څومره  کیږي،  راپورته  پوښتنه  ستونزمنه  اوس 

وړاندې ودریږي او د هغه څه په اړه حیران او مغشوش شي چې هغه موږ ته څرګندوي؟ ایا هغه 

به موږ ته د هغه شاهي ګالونو د اوښکو بهیدو سره څرګند کړي چې زموږ په غونډو کې د خدای 

د روح څرګندیدو مخنیوي کې زموږ برخه ده. هو، موږ د خپلو فکرونو، افکارو او عملونو خاوندان 

یو. که څه هم موږ ممکن سم وو، ممکن د شیانو د ترسره کولو غوره او حتی ډیرې انجیلونه شتون 

ولري، مګر کوم یو غوره دی، د خدای په جلال کې وي یا د هغه ګڼ شمیر خلکو ته د درس ورکولو 

لپاره سم وي؟ د خدای سلطنت؟ 

مختلف میتودونه

الهي پلانونو او ستراتیژیو سره سمون نه  پدې مسله کې هیڅ راز پټ نه دی چې مشران د 

لري زه د دې مقالې په لیکلو خفه یم زه دا منم چې د یو مشر په توګه ما څو ځله ناسم قضاوت 

کړی دی. په هرصورت، دا حیرانتیا ده چې څنګه خدای لاهم کولی شي خپل اهداف پوره کړي، 

په ځانګړې توګه کله چې موږ متحد یو. دا هغه څه نه دي چې موږ یې په سپکه توګه اخلو او 

د خدای د رضا په لټه کې زموږ په لټون کې د بې پروایۍ لپاره عذر دی، مګر په ورته وخت کې 

دا زما په څیر مشرانو لپاره زړه راښکونکي کیدی شي چې تېروتنې یې کړې. اوس زه غواړم یو بل 

حقیقت ته ګوته ونیسم چې موږ د یووالي او یو کیدو مخه نیسي، او هغه په   کلیسا کې د مختلف 

دندو د پوهاوي نشتوالی دی. په بل عبارت، د ورته هدف د ترلاسه کولو لپاره مختلفې لارې شتون 

لري، کوم چې د خدای سلطنت ته وده ورکول دي. پولس د قرنتیان کلیسا ته وايي چې په کلیسا 

کې مختلف ډالۍ شتون لري، مګر بیا هغه لیکي: 

“عملونه مختلف دي ]د کارونو کولو طریقه[، مګر دا هماغه خدای 

دی چې په هرڅه کې عمل کوي” )اول قرنتیان ۱۲: ۶(

 تل مختلف دندې شتون لري بل، دا د خدای د سلطنت په پرمختګ کې د بیلابیلو میتودونو 

په کارولو سره دی چې خدمتونه به بریالي فعالیت ولري. 

پولس رسول اکثرا د کلیسا د تدریس لپاره نظامي اصطلاحات کارولي. دا یوازې یو مثال نه دی، 

ځکه چې موږ په حقیقت کې په ځمکه کې د خدای د پوځ غړي یو. زه به د خدمتونو د مختلفو 

دندو په ښودلو کې هم د هغه طریقه کاروم. 
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د متحده ایالاتو اردو د بیلابیلو څانګو څخه جوړه شوې ده: اردو، هوایي ځواک، سمندري 

ځواکونه، او ساحل ساتونکي. د دې څانګو څخه هر یو د خپلو اهدافو او مسؤلیتونو د ترسره کولو 

لپاره مختلف میتودونه لري. دا میتودونه اکثرا د هیرنیرو لپاره ځانګړي دي. په هرصورت، دوی ټول 

د امریکایی ملت د ساتنې او خدمت کولو په مسله کې په ورته محاذ کې دي. 

د هوایی ځواک یو افسر په ځانګړي ډول د متحده ایالاتو د هوایی ځواک د فعالې وظیفې غړي 

په توګه روزل کیږي چې د روزنې ډیری تمرکز په اسمان کې تاکتیکي هوایی عملیاتو باندې دی. په 

هرصورت، دا اړینه ده ځکه چې د ځواک خدمت څانګه نوي روزنې ته اړتیا لري، په ځانګړې توګه 

که هغه د ځمکنیو ځواکونو سره یوځای شي. البته، داسې تخنیکونه شتون لري چې په دواړو څانګو 

کې لیدل کیدی شي. په هرصورت، څرنګه چې عملیاتي توپیر په ځمکه کې دی، دا د هوایی ځواک 

)په عمده توګه هوایی ځواک( سره ډیری پخواني غړي لري او باید ډیری نوي تاکتیکي مانورونه او 

نظامي ستراتیژۍ هم زده کړي. 

د دې مثال په پام کې نیولو سره، راځئ چې د قرنتیان کلیسا ته د پولس په خبرو یوه کتنه وکړو:

)اول  واخلئ.”  مثال  یو  څخه  زما  چې  کوم  غوښتنه  څخه  تاسو  له  زه  “بیا 

قرنتیان ۴: ۱۶(

پولس دې کلیسا ته وايي چې له عیسی څخه زده کړه وکړي: “له ما څخه زده کړه، لکه څنګه 

چې هغه په     بل ځای کې وایي.” )اول قرنتیان ۱۱: ۱(. خو یو دلیل شته چې په دې پړاو کې یې 

یادونه نه ده شوې. د هغه راتلونکی ټکي د دې دلیل روښانه کوي:

“بیا زه له تاسو څخه غوښتنه کوم چې زما څخه زده کړه وکړئ. نو ما تاسو ته 

تیموتیوس رالیږلی دی چې زما ګران زوی او په خدای وفادار دی. هغه به تاسو 

ته په مسیح عیسی کې زما د ژوند لاره را په ګوته کړي، لکه څنګه چې زه یې 

په هر ځای کې په ټولو کلیساګانو کې درس ورکوم. )اول قرنتیان ۴: ۱۷-۱۶(

لپاره ما  بیا یې اشاره وکړه: “د دې  او  هغه کلیسا ته وویل چې د هغه مثال تعقیب کړي 

تیموتاوس تاسو ته لیږلی دی.” د دې هدف لپاره، دوی ته په مسیح کې د پاول لارې یادونه وکړه. 

په یاد ولرئ چې هغه نه دی لیکلی: “تیموتاوس به تاسو ته په مسیح کې د یعقوب لارې یادونه 

وکړي.” ایا یعقوب د کلیسا رسول و؟ البته هو! ایا هغه د خدای د خوښي مشر و؟ البته هو! ایا 

یعقوب د پولس څخه دمخه یو رسول و؟ هو ایا د هغه طریقې، عملونه، د پولس څخه توپیر درلود؟ 
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ایا د پولس لارښوونو په مسیح کې د یعقوب لارې باطلې کړې؟ په هرصورت، د یعقوب طریقه د 

قرنتیان کلیسا لپاره مناسبه نه وه چې د پولس لخوا تاسیس شوې وه. دا مسله دې حقیقت ته ورته 

ده چې د هوایی ځواک ډیری کارکونکي په بحري کې کار وکړی. که څه هم ځینې پراخې لارې 

شتون لري، ډیری یې د یو بل څخه توپیر لري. 

راځئ چې په دې اړه نور فکر وکړو. پولس دا نه دي ویلي چې تیموتاوس به دې کلیسا ته په 

مسیح کې “د پطرس رسول لارې”  یا په مسیح کې “د یهودا رسول لارې”  یا په مسیح کې “د یوحنا 

رسول لارې” درس ورکوي ، او داسې نور. نه! پولس دا کلیسا جوړه کړه او په دې کلیسا کې یې د 

مشرتابه کلتور رامینځته کولو ته دوام ورکړ د هغه طریقې د نورو څخه توپیر درلود، مګر دا ټولې 

طریقې د مسیح اساسي تعلیماتو ته وفادار وو. د کلیسا ټولو لومړنیو مشرانو ورته بنسټیز عقیدې او 

تعلیمات درلودل؛ خو هر ځل یې د خلکو د شاگرد کولو لپاره مختلفې طریقې کارولې.

اوس د دې حقیقت په اړه فکر وکړئ، د هغه کلیسا په اړه چې تاسو یې لرئ. راځئ چې ووایو 

ستاسو د شپنو نومونه “جیم او لیزا سمیټ” دي. د خدای په فضل سره، دوی او د دوی مشرانو د 

کلیسا پنځه سوه غړو ته وده ورکړه او په دې کار سره، دوی یو کلتور او طریقې رامینځته کړې چې 

د دوی د مشرتابه طرز ته ځانګړی دی. ستاسو د کلیسا ګټورتوب په شاوخوا ټولنه باندې د پام وړ 

اغیزه کوي. ستاسو کلیسا په سیمه ایزه توګه پیژندل کیږي، مګر دا همداسې پاتې کیږي.

اوس، فرض کړئ چې په بل ځای کې یوه ډیره مشهوره کلیسا ده چې نړیوال شهرت لري. د 

دوی اصلي شپانه “ډاګ او هیدر جونز” دي. دوی تمایلات ټاکي او خدمت په نوښتي تاکتیکونو سره 

پرمخ وړي. دوی ستاسو د شپنو په پرتله ډیرو خلکو ته رسي. 

تاسو اوس د کومې لارې تعقیب کوئ: جونز یا سمیټ ستاسو شپون څوک دی؟ ازمایښت به 

دا وي چې د نړۍ د مشهورو شپونونو طریقې تعقیب کړئ او هڅه وکړئ چې خپل مشران مجبور 

کړي چې د دوی طریقې تعقیب کړي. له همدې امله، تاسو د قرنتیانو څخه توپیر نه کوئ، او د 

یووالي او ویاړ لپاره، تاسو باید د خپلو مشرانو طریقې وپیژنئ او د هغوی پیروي وکړئ. حقیقت دا 

دی چې “جونز” ستاسو مشران نه دي، مګر “سمیت” دي.

له پورته څخه لید

د  چې  دی  ځای  ویاړ  د  دا  کوم.  سفر  ته  نړۍ  کې  اونۍ  په  راهیسې  کلونو  دېرشو  له  زه 

او  له زرو څخه زیاتو کنفرانسونو  له شپیتو څخه زیاتو هیوادونو کې  او  یو څلویښتو هیوادونو 

کلیساګانو کې برخه اخیستې ده. ما په ډیرو کلیساګانو کې د مختلفو دندو د شاهدۍ امتیاز هم 
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ترلاسه کړی دی. کله چې زه د میلمه په توګه رابلل کیږم، زما یو اصلي هدف د دې کلیسا کلتور 

زده کول دي. 

حقیقت دا دی، که ته زما کور ته د مېلمه په توګه راتلل، نو ته به ما ته نه وې ویل چې زما 

کور څنګه چلوي، ته به هم ورسره روان وې چې زموږ د کورنۍ کار څنګه دی. یا، د میلمه په توګه، 

تاسو د ډوډۍ وخت او څنګه خدمت کولو پریکړه نه ده کړې. په پای کې، تاسو کولی شئ له 

کوربه څخه وپوښتئ: “موږ څه وخت ډوډۍ وخورو؟” بیا به تاسو د هغه وخت لپاره وښایئ او په 

مننه سره هغه څه وخورئ چې کوربه ستاسو لپاره چمتو کړي.

د میلمه په توګه، زه د کلیسا له مشر څخه پوښتنه کوم: “تاسو د ستیج څخه د موعظی لپاره 

څه اغوستي یاست؟” زما په یاد دي چې زه یو کنفرانس ته لاړم او ما په خپل سوټ کیس کې یوه 

جوړه جینس او   یو تڼۍ ښکته کمیس درلود، مګر ما ولیدل چې څلور سړي چې رسمي جاکټونه او 

پتلون یې اغوستي وو په هوایی ډګر کې د ټیم سره لیدو ته انتظار باسي. په دوو سپینو لیموزینونو 

کې راغلو چې موږ هوټل او غونډې ته بوځی. که زه هلته مشر شپون وای، نو زه به له خپلو نویو 

میلمنو سره په بل ډول وینم. زه به خپل یو زوی یا د خپل باوري ټیم غړی په ورځني جامو کې په 

یو یا دوه پاکو او ښایسته موټرو کې د میلمنو د لیدو لپاره لیږلم. مګر دا زما د کلیسا کنفرانس نه و. 

دا په اسانۍ سره لیدل کیده چې په جامو کې د ظاهري درناوی ښودل په دې کلیسا کې یو امتیاز 

و. له همدې امله زه سمدلاسه پوه شوم چې هغه جامې چې ما د دې غونډې لپاره پلان کړې دي 

د دوی د کلتور او طریقې لپاره مناسب نه دي او د سپکاوي وړ ګڼل کیدی شي. نو، ما سمدلاسه د 

مناسبې جامې لپاره ترتیبات ونیول.

له بلې خوا، د مېلمه په توګه، زه له خپل کوربه څخه پوښتنه کوم: “ته څومره وخت غواړې 

چې زه خبرې وکړم؟” په هرصورت، ما تل دا کار نه دی کړی. ما هر کال د ټامي بارنیټ په نوم د 

اتل لپاره له پنځلسو کلونو راهیسې تبلیغ کړی دی )د هغه کلیسا د فینکس فرسټ کانګریګیشنل 

په نوم پیژندل کیده، مګر اوس د فینکس ډریم سنټر په نوم یادیږي او د هغه زوی لیوک مخکښ 

شپون دی(. 

لپاره د وینا او خدمت  د یکشنبې د سهار په لومړۍ غونډه کې، ما ته د څلویښت دقیقو 

کولو فرصت راکړل شو. هغه د ستیج څخه د لیدو په وخت کې ما ته خبر ورکړ چې د ټاکل شوي 

وخت شمیرل به ما ته د دعا د پای یادونه وکړي. مګر ما په پای کې د لسو دقیقو لپاره دوام ورکړ.

له غونډې وروسته، هغه پرته له دې چې ما ته څه ووایي بهر لاړ. زه پوهیدم چې هغه خپه 

دی او ټول ماسپښین زه د هغه څه له امله چې ما د ماښام له مراسمو دمخه ترسره کړی و، په دفتر 
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کې یوازې وم او ما ترې وپوښتل چې ایا هغه نن سهار له ما څخه خپه شو؟

“هو، زه خپه وم،” هغه ځواب ورکړ.

ما وپوښتل: “ځکه چې ما ډیرې اوږدې خبرې وکړې هغه وویل: هو!”.

بیا یې دوام ورکړ، “جانه، زه تا سره مینه لرم، نو زه به تاسو ته تشریح کړم چې ولې زه خپه یم.” 

موږ ډیری خلک لرو چې دلته په مهالویش کې دي. زموږ د کارمندانو ماشومان یو ځانګړی تعلیمي 

پروګرام لري چې زموږ د اصلي خدماتو پروګرام سره سمون لري. کله چې ناسته اضافي لس دقیقې 

وخت ونیسي، دا د دوی د ستونزو لامل کیږي. موږ له ۳۰ څخه ډیر بسونه لرو چې خلک بیرته خپلو 

بستونو ته لیږدوي، ټول د دوی اولادونو سره انتظار کوي. په داسې حالت کې دوی څه کولی شي؟” 

بیا یې خپله وینا په دې ډول پای ته ورسوله: “تا هغه څه ته پام ونه کړ چې موږ دلته پلان 

کړی و. ځکه چې تا غوښتل چې د لسو دقیقو لپاره خبرې وکړئ؟

ما د دې غلطۍ څخه ښه زده کړه وکړه او خپل ځان می نظم کړ. له دې وروسته، د مېلمه 

په توګه، زه له خپل کوربه څخه پوښتنه کوم: “کله چې تاسو خلکو ته خپل ځای ته بلنه ورکوئ، 

ایا تاسو له دوی څخه غوښتنه کوئ چې مخکې راشي، یا په خپلو چوکیو ودریږئ، یا یوازې لاسونه 

پورته کړئ؟” په دې توګه، زه د کلیسا د شپون هیلو ته په بشپړه توګه غوږ نیسم او د نهارا کلتور 

منعکس کوم. زه باور لرم چې د دې هر یو شرایطو لاندې خلک ژغورل کیدی شي.

دا یوازې یو څو پوښتنې دي چې زه یې له کوربه څخه پوښتنه کوم. ځینې     وختونه، که زما پلان 

د دوی له کلتور سره توپیر ولري، مګر زه فکر کوم چې دا به ښه کار وکړي، زه د شپون څخه پوښتنه 

کوم که هغه موافقه وکړي چې شیان په یو څه توپیر سره ترسره کړي. دوی تل په خوښۍ سره زما 

د غوښتنې لپاره مننه کوي او تقریبا دا اجازه راکوی.

نور ډیر مثالونه شته چې زه یې وړاندې کولی شم، مګر زه ډاډه یم چې تاسو تر دې دمه پوه 

شوي یاست چې زما عمومي هدف دا دی چې هغه لاره تعقیب کړم چې هر مشر یې نیولې ده. خو 

که یو مشر ووایي: “موږ د نجات او توبې په ویلو باور نه لرو، ځکه چې موږ باور لرو چې عیسی 

د خدای لاره ده ... موږ باور لرو چې ابدي ژوند ته د رسیدو لپاره مختلفې لارې شتون لري ...” په 

داسې شرایطو کې، زه پیروي نه کوم. د دغو مشرانو طریقې، ځکه چې د اختلاف مسله په طریقو 

کې نه ده، بلکې د مسیحیت له بنسټیزو حقیقتونو سره په ټکر کې ده.

د کلونو په اوږدو کې چې ما د مسیح بدن ته ژوره کتنه کړې، ما د دې بنسټیز حقیقت څخه 

د ناپوهۍ په پایله کې د تکراري تراژیدو شاهد یم. ما ولیدل چې خلک ښوونځیو ته ځي چې د 

کلیساګانو څخه مختلف مشرتابه یا د انجیل درس لري د ټول کلتور په پرتله چې دوی لوی شوي. 
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ډیری دا ښوونځي په لوی کلیسا پورې تړلي دي چې عمومي کلتور ټاکي، له همدې امله، زده کونکي 

د کلیسا دندې تجربه کوي - دواړه په ښوونځي کې او د اونۍ په پای کې د عبادت په غونډو کې.

دا فارغین، له فراغت وروسته، په لیوالتیا سره کور ته راستانه شوي او هڅه کوي چې د خپلې 

کلیسا کلتور بدل کړي. دوی ممکن سم وي چې هغه میتودونه چې دوی یې زده کړي دي ډیر 

اړونده او مؤثره وي، مګر که دا بدلونونه ډیر لرې لاړ شي، دوی کولی شي په اسانۍ سره په کلیسا 

کې راڅرګند شي. که د دوی وړاندیز شوي طریقې ونه منل شي، نو دا غوره ده چې دعا وکړئ او 

له خدای څخه وغواړئ چې دوی ته لارښوونه وکړي چې ایا دوی باید دوام وکړي یا د خپل مشر 

طریقې ته په زړه پورې تسلیم شي.

د ځوانانو شپون په توګه زما د خدمت په لومړیو ورځو کې، ځکه چې زه د خدمت کولو دندو، 

تخنیکونو او مختلفو طریقو څخه خبر نه وم، دا د دې لامل شوی چې ما د خپل شپون سره سخت 

مخالفت وکړ. زه د یو څه مودې لپاره د لویزیانا کلیسا ته تللی وم او داسې طریقه یې تجربه کړه 

چې خورا ښه کار کوي. مګر زه د دوی بریا سره دومره لیواله وم چې ما مرسته نشو کولی مګر په 

ژوره توګه وګورم او له ځانه وپوښتم چې ایا دا بریا زموږ د ځایی کلیسا له کلتور سره مطابقت 

لري؟ په شاتګ کې، درسونه په روښانه توګه لیدل کیږي؛ اوس زه وینم چې دا میتودونه د “مسیح 

کې زما د شپون لارو” سره سم ندي. د لوزیانا د کلیسا اصلي مشر زما شپون څخه ډیر توپیر درلود. 

دوی دواړه په ټوله نړۍ کې ډیر پیروان درلودل، دوی دواړه اغیزمن وو، دوی دواړو ډیری خلک 

د خدای سلطنت ته رهبري کړل، مګر د دوی په کارونو کې توپیر وو.

اوس په تاریخ کې د بل هر وخت په پرتله، موږ لږ تر لږه یو ځل، شاید څو ځله د حرکت او 

بدلون په منځ کې د یوې ټولنې په توګه پیژنو. زموږ څخه ډیری زموږ ژوند، زموږ محلي کلیسا او 

زموږ ټولنه بدله کړې، دا د یوې نوې ټولنې کلتور په اړه زده کړه خورا مهمه ده. دا هغه څه دي 

چې موږ یې باید په شعوري توګه ترسره کړو ترڅو موږ ژر تر ژره په مسیح کې د دوی لارو ته 

تطبیق کړو، دا به موږ دواړه په انفرادي او د ټول بدن د یوې برخې په توګه پیاوړی کړي. 
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شپاړسم فصل

څیزونه خشره 

کله چې موږ واقعیا ژغورل شوي یو او د خدای رضا لټوو، نو موږ 

به په کلیسا کې مشروع ځواک وپیژنو.

په تیرو فصلونو کې، موږ په دولت او کلیسا واکونو ډیر تمرکز وکړ. مګر لکه څنګه چې ما 

وویل، لیږد د ځواک ټول اړخونه شامل دي. په دې فصل کې، موږ به د هغه ځانګړي تعلیماتو په 

اړه بحث وکړو چې خدای په خپل کلام کې د قدرت د نورو برخو او په ځانګړې توګه د کورنۍ 

په اړه ورکړي دي. 

ډیری دا تعلیمات د دوی فرعي برخې پورې اړه لري، نو دوی باید په جلا توګه ذکر شي. دا 

به اسانه وي چې د هغه څه په اړه چې موږ یې په دې فصل کې پوښو یو بشپړ کتاب وی. په 

هرصورت، که موږ هغه اصول پلي کړو چې موږ تر اوسه زده کړل، موږ کولی شو هغه څه ته 

وغځوو چې موږ به پدې فصل کې معاینه کړی او زموږ د زړونو کتاب ته پام وکړو. موږ کولی شو 

په دې فصل کې ځینې عمومي تعلیمات هم وڅیړو چې د دوی په اړه د بشپړ کتاب لیکلو لپاره 

ځانګړي دي. په همدې خاطر ما د دې فصل عنوان »خشره څیزونه« ورکړی دی.

کورنۍ

مخکې له دې چې کلیسا، حکومت یا ټولنیز ځواک شتون درلود، کورنۍ شتون درلود. دا بنسټ 

خورا مهم دی، ځکه چې د نورو ټولنیزو بنسټونو خوندیتوب ]کلیسا، حکومت، ټولنه[ په دې بنسټ 
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پورې اړه لري. نیمګړتیاوې د سپارل شوي واک په نورو برخو کې لیدل کیدی شي، مګر کورنۍ لاهم 

په خپلواکه توګه پیاوړې پاتې کیدی شي. پداسې حال کې چې تاسو نشئ کولی د کورنۍ نظر مات 

کړئ او تمه وکړئ چې دا به په نورو څانګو اغیزه ونکړي. په کورنۍ کې واک د نورو سکتورونو 

لپاره اصلي بنسټ دی. 

د کورنۍ په اړه، موږ کولی شو یو الهی طبقه بندي ته ورسیږو چې مقدس کتاب ورته اشاره 

کړې ده:

"اې اولادونو، په هر څه کې د مور او پلار اطاعت وکړئ، ځکه چې دا د خدای 

خوښ دی." )کولسیان ۳: ۲۰(

"ځکه چې خاوند د میرمنې سر دی، لکه څنګه چې مسیح د کلیسا سر دی، د 

هغه بدن او د هغې ژغورونکی دی. نو لکه څنګه چې کلیسا د مسیح تابع ده، 

ښځې هم باید په نړۍ کې خپلو خاوندانو ته تسلیم شي. )افسسیان ۵: ۲۵-۲۳(

د خدای ځواک  کور کې  په  برخو کې موندل شوي،  نورو  په  نوي عهد  د  دا حکمونه چې 

جوړښت وړاندې کوي، ماشومان باید په هر څه کې د مور او پلار اطاعت وکړي، چې د ژوند 

ټولې برخې پکې شاملې دي. دا حکم یوازې هغه وخت نه پلي کیږي کله چې والدین له خپلو 

ماشومانو څخه وغواړي چې هغه څه وکړي چې د خدای له کلام سره په ټکر کې وي. لکه: له 

مور او پلار سره غیر رواجي جنسي اړیکې، درواغ ویل، غلا کول، د مور او پلار تر منځ انتخاب یا 

داسې نور چلندونه.

د دې استثنا یو ښه مثال زما په کورنۍ کې پیښ شوی. کله چې ما په »پاردیو« پوهنتون کې 

میخانیکي انجینري زده کړه کوله، ما خپل ژوند عیسی مسیح ته تسلیم کړ. لږ وخت وروسته زه 

پوه شوم چې زه د انجیل تبلیغ کولو لپاره رابلل شوی وم. زه د نیم سمستر د رخصتیو په جریان 

کې کور ته راغلم او مور او پلار ته چې مذهبي کاتولیکان وو، وویل چې زه به خپلې انجینري زده 

کړې پای ته ورسوم او له دې وروسته د مقدس کتاب ښوونځي ته د تلو پلان لرم. زما خبر دوی 

اندیښمن کړل او احساس یې وکړ چې زما پریکړه سمدستي او پرته له کوم مخکیني فکر څخه 

وه، زما مور وویل: "تر هغه چې تا زما د بدن څخه تېر شئ او د انجیل ښوونځي ته لاړ شئ!"  ما 

په عاجزۍ او درناوي مور ته وویل: "مورې، زه له تا سره مینه لرم او د هر هغه څه لپاره مننه کوم 

چې تا زما لپاره کړي دي." مګر زه باید د خدای اطاعت وکړم!" دې خبرو نه یوازې هغه ته لږه 

خوښي او سکون نه دی راوړی، بلکې هغه یې نور هم مغشوش کړی دی. عیسی موږ ته وايي: 
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څوک چې له خپل مور او پلار سره  له ما څخه زیاته مینه لري، زما وړ نه دی. او څوک چې خپل 

زوی یا لور له ما څخه ډیره مینه کوي هغه زما وړ نه دی. " )متی ۱۰: ۳۷( په هغه ځواک سره چې 

ما د دې کلمو او د مقدس انجیل له نورو آیتونو څخه ترلاسه کړ، زه پوهیدم چې زه باید د خپل 

مور او پلار ترمنځ انتخاب وکړم، هغه چې ما ډیره مینه درلوده، او د عیسی لخوا د دوی خدمت 

کولو غوښتنه وکړه، ما خپله پریکړه وکړه. 

د کلونو لپاره شیان ډیر ناامنه وو. ما د دوی سره مینه او درناوی ته دوام ورکړ، حتی د پخوا 

په پرتله، ځکه چې اوس ما د خدای فضل درلود. یو څه وخت وروسته دوی د عیسی زما په ژوند 

کې د هغه څه میوه لیدل پیل کړل او اتلس کاله وروسته کله چې زما پلار نهه اویا کلن و، ما 

د دوی دواړو سره د دعا کولو فرصت ترلاسه کړ ترڅو عیسی د دوی د ژوند څښتن ومني. اوس 

دوی زموږ کتابونه لولي، زموږ ویډیوګانې ګوري او خپلو ملګرو ته یې رسوي. اوس زموږ اړیکې 

تر بل هر وخت ښې دي. عیسی د خپل مور او پلار د تابع کولو په اړه د داسې حالت سره مخ 

شو، موږ لولو: "نو هغه د دوی سره لاړ او ناصری ته لاړ او ]د تل په څیر[ هغه د دوی اطاعت 

وکړ." )لوقا ۲: ۱۵( خو کله چې د هغه خدمت پیل شو، توره پیل شوه د دوی زړونه او فکرونه 

تقسیم او روښانه کول؛ لکه څنګه چې شمعون وړاندوینه کړې وه کله چې عیسی یوازې ماشوم 

و نبوت یی کړی و. )لوقا ۲: ۳۵ ولوۍ( د عیسی ځواکمن پیغام د هغه د کورنۍ په ګډون ډیری 

خپه او غوسه کړل. د دوی احساسات داسې ځای ته ورسیدل چیرې چې د هغه مور د عیسی په 

وړاندې ولاړه وه: 

"کله چې د عیسی خپلوانو دا واورېدل، دوی لاړل چې هغه پورته کړي او له 

ځان سره یې بوځي، ځکه چې دوی وویل: هغه مړ شوی دی ... بیا د عیسی 

مور او وروڼه راغلل. دوی بهر ودرېدل او یو څوک یې ورولېږه چې هغه ته 

غږ کړی. هغه خلک چې د عیسی په شاوخوا کې ناست وو ورته وویل: ستا 

مور او وروڼه ولاړ دي او دوی ستا په لټه کې دي. )مرقس ۳: ۲۱ او ۳۵-۳۱(

هغه په   هر څه کې د خپل مور او پلار اطاعت کاوه تر څو چې د دوی غوښتنې د پلار ]خدای[ 

له حکم سره مخالف نه وې. ښه خبر دا دی چې څو کاله وروسته، د هغه کورنۍ په برنډی کې روح 

القدس ترلاسه کړ. له هغه وخته دوی خپل سرور تعقیب کړ.
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دا زما سره ښه نه ځواب نه راکوی

راځئ چې د استثناوو په پام کې نیولو پرته اصلي قوماندې ته لاړ شو. د ماشومانو لپاره دا 

حکم د مور او پلار اطاعت او درناوی دی، کوم چې د وعدې سره لومړی حکم دی، او دا دوی ته 

ګټه رسوي او دوی اوږد ژوند کوي. )افسسیان ۶: ۲-۳ او کولسیان ۳: ۲۰(

ما د دې حکم د سرغړونې د پایلو په اړه سخته لاره زده کړه. له فراغت وروسته. زه د کلیسا 

غړی شوم چې ما د پردیو په اړه خبرې وکړې، د راکو نړیوال انسټیټیوټ کې دنده پیدا کړه. د 

دوهمې ناستې له پای ته رسیدو وروسته، زه د ورته عمر له ځینو خلکو سره یو څه وخورم. ما د 

واحد لویانو د ډلې یو مشر ولید. هغه د اوسیدو ځای ته اړتیا درلوده او زه ښار ته تللی وم. د 

یو څه بحث وروسته، ما فکر کاوه چې دا به ښه وي چې یو اپارتمان شریک کړئ. زه خوشحاله 

وم ځکه چې ما پدې لاره کې ډیرې پیسې خوندي کړې. په هغه وخت کې ما هم نیمه وخت 

زده کړه کوله. 

بله ورځ ما خپل پلار ته زنګ وواهه او خبر می ورکړ، ما فکر کاوه چې هغه به زما سره په 

دې لیوالتیا کې موافقه وکړي چې موږ هره میاشت په سلګونو ډالر سپما کولی شو، مګر داسې ونه 

شول. پرځای یې، هغه وویل: زویه، زما دا نه خوښیږي، دا مه کوه، ته دا سړي نه پیژني.

کله چې ما ودراوه، زه دې پایلې ته ورسیدم چې زما پلار پدې نه پوهیږي ځکه چې هغه 

ایماندار نه دی. په هرصورت، سړی یو مهم مقام درلود. ما د خپل پلار خبرې له پامه غورځولې او 

بله ورځ مو یو اپارتمان وموند او اجاره مو لاسلیک کړه. کله چې موږ د لارۍ کرایه کولو ته لاړو، 

زما نوي هم اطاقی له ما څخه وغوښتل چې د امکان په صورت کې هغه ته پیسې ورکړي ځکه 

چې هغه د چک کتابچه پریښودی. کله چې موږ د اپارتمان لپاره د پیسو تادیه کولو پریکړه وکړه، 

هغه ورته مسله یادونه وکړه او دا چلند دوام وکړ او ما زموږ دواړو لپاره د لومړیو دوو میاشتو 

ټوله کرایه، او همدارنګه د وسایلو ټول لګښت او د تلیفون ډیری بیلونه ورکړل.

څو ځله ما هغه ته خپل موټر کلی ورکړه ځکه چې هغه موټر نه درلود. هرکله چې هغه بله 

ورځ موټر ته راستون شو، هغه د سګرټ له لوګي څخه ډک و او بښنه یې غوښتل چې خلکو ته 

یې ورسوي. یو سهار، ما د خپل موټر په څنګ کې یو لوی غاښ وموند. زه ډیر خپه وم، مګر ما 

دا ښکاره نه کړه. یوه ورځ مازدیګر څلور بجې له خوبه راویښ شوم او د اوسیدو په خونه کې 

مې ځینې اجنبیان ولیدل چې په لاسونو کې یې د بیر او سګرټو کینونه وه. هغه ماته داسې وکتل 

لکه زه چې یو ناورین وم. 

زه په خپل کور کې شکنجه کېدم، خو د یوه نواب په توګه مې فکر کاوه چې باید په مینه 
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پسې ولاړ شم، غوسه او قضاوت ونه کړم. نو ما د دې قضیو سره معامله نه ده کړې. دا له هغه 

سړي سره زما یوازې څو لیدنې وې.

ورته  ما  و.  ملګری همجنسباز  کوټې  د  زما  وموندله چې  ما  وروسته،  اونیو شکنجې  د څو 

وویل چې سمدستي له کوره ووځه، خو هغه نه غوښتل چې داسې وکړي. ما د هرڅه لپاره پیسې 

ورکړې، پداسې حال کې چې هغه په     ګناه کې ژوند کاوه. نږدې په ورته وخت کې، د واحد شپون 

د خپل ژوند لاره وموندله او هغه یې د مشرتابه څخه لیرې کړ. زه نږدې وروستی سړی وم چې 

د هغه د انحراف ژوند په اړه پوهیدم. زما نافرمانۍ زما سترګې بصیرت ته ړندې کړې وې. ځکه 

چې ما د خپل پلار مشوره له پامه غورځولې، ما په سلګونو ډالر له لاسه ورکړل او اړتیا یې نه 

درلوده چې ما خپل ذهن له لاسه ورکړ، زه ویجاړ شوی وم. دا دوه میاشتې زما د ژوند تر ټولو 

سختې میاشتې وې. کله چې هر څه ختم شول، ما خدای ته فریاد وکړ: "خدای، دا ولې وشو؟" ما 

ستا په لارښود باور وکړ!

خدای ماته وښودله چې هغه ما ته لارښوونه کړې وه، مګر ما رد کړې وه. زه حیران شوم او 

پوښتنه یې وکړه: "تاسو ماته څنګه لارښوونه وکړه؟!"

هغه ځواب ورکړ: "ستا د پلار له لارې، مګر تا غوږ ونه نیوه."

ما استدلال وکړ: "مګر زما پلار نوی زیږون نه درلوده."

بیا خدای ماته یادونه وکړه چې د هغه کلام نه وايي: "اولادنه، د مور او پلار اطاعت یوازې 

هغه مهال وکړئ چې دوی نوي زیږون ولري." او ستا ساتنه وکړي."

ما سمدلاسه ځواب ورکړ: "مګر زه اوس په خپلو پښو ولاړ یم. زما پلار زر کیلومتره لرې دی."

“زه لرې یم، او هغه زما بیلونه نه ورکوي!”

هغه وویل، “یوازې د دې لپاره چې ته خپل بیلونه تادیه کوی او ستا مور او پلار په زرګونو 

میله لرې دي دا پدې معنی نه ده چې زما د اطاعت کولو امر نور اعتبار نلري.” زه شاهدي ورکوم 

چې دا وعده زما لپاره ښه نه وه ]ځکه چې ما نافرماني وکړه[ هغه ماته وښودله چې یو سړی به د 

خپل مور او پلار له واک څخه خلاص شي کله چې هغه د تخلیق په پیل کې امر وکړ: “ له همدې 

امله، یو سړی به خپل مور او پلار پریږدي او یوازې پاتې شي.” )پیدایښت ۲: ۲۴(

وروستۍ مشوره چې والدین خپلو ماشومانو ته ورکوي د واده ملګري ته برکت ورکول دي. په 

زړه پورې یادونه، وروسته له دې چې د لیزا پلار ماته د خپلې لور سره د واده کولو برکت ورکړ، 

لیزا د دې په اوریدلو حیرانه شوه. ما د هغه څخه وپوښتل چې ولې، او هغه وویل، “ځکه چې 

هغه ما ته وویل چې ته یو مسیحی یی، هغه له تا سره مینه نه لري.”
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راځئ چې بیرته د خدای امر ته لاړ شو؛ د هغه خبرې په دې ټینګار کوي چې کله یو سړی 

او ښځه یو بل سره تړلي وي، د نوي ځواک درجه بندي رامینځته کیږي. د دې لامل چې خدای 

نه وايي چې به موږ له منځه یوسي ځکه چې هغه هغه څوک نه و چې دا نوی کورنۍ ترتیب یې 

رامینځته کړی. بلکه، هغه یو پیاوړی سړی دی. 

کله چې اولادونه واده شي، دوی نور د مور او پلار اطاعت کولو امر نه کوي، مګر دوی باید 

د دوی درناوی وکړي. زما په یاد دي چې ما له مور او پلار څخه وپوښتل چې ولې دوی ما او زما 

میرمن ته لارښوونه نه کوي کله چې دوی ولیدل چې موږ ستاسو د ستونزې په لور روان یو. دوی 

په ساده ډول وویل: “تاسو هیڅکله له موږ څخه مشوره نه ده غوښتې!” ما داسې پلرونه لیدلي چې 

د خپلو ماشومانو په ژوند کې د خپلو شوونو سره مداخله کوي، لکه د واده دمخه. پایله یې ناسم 

پوهاوی او ناراحتي ده، ځکه دوی تر اوسه له خپلو ماشومانو سره دا کار نه دی کړی.

اولادونو ته ځانګړی خبرداری

د ځوانانو شپون په توګه د کلونو خدمت کولو وروسته، ما ولیدل چې ډیری ځوانان په خطرناکو 

لارو روان دي. زه غواړم دلته د مور او پلار د درناوي د اهمیت په اړه د کلام څخه ځینې ځانګړې 

مشورې وړاندې کړم. زه دا په دې هیله کوم چې هر ځوان چې دا کتاب ولولي له دې ګناه څخه 

چې په ځوانانو کې خپره شوې له ژوند څخه ډډه وکړي. سپېڅلي کتاب وايي: “لعنت دې وي په 

هغه چا چې د خپل مور او پلار سره بې عزتي کوي.” او ټول خلک ووایي: آمین! )نثنیه ۲۷: ۱۶(

زما د میز مخې ته یوه مور او د هغې ځوان زوی ناست وو. د خبرو په ترڅ کې دغه ځوان په 

پرله پسې ډول خپلې مور ته په سپکه او خندا خبرې کولې. داسې ښکاري چې هغه یوه ناپوهه 

په جدي ډول وویل:  ته  پای کې هغه هلک  په  د مشورې غونډې  ما مخکې د هغې  ده،  ښځه 

“ځوانه، که ته د خپلې مور په وړاندې له خپل چلند څخه توبه ونه باسي، نو ته به په زندان کې 

پاتې شي!” دا ځوان یو ایماندار او د ځوانانو د ډلې غړی و. دا څنګه کیدای شي چې نږدې شپږ کاله 

وروسته )زه نور د ځوان شپون نه وم، مګر بل ځای ته تللی وم(، هغه ښځه ما د یکشنبې د سهار له 

غونډې وروسته ولیده. هغه وویل: “شپون جانه، تاسو په یاد لرئ چې تاسو زما زوی ته ویلي وو چې 

که هغه ځان بدل نه کړي، هغه به زندان ته لاړ شي؟” ښه، هغه اوس دوه کاله په زندان کې دی. 

ما دا په بشپړه توګه هېره کړې وه، مګر کله چې هغې دا یادونه وکړه، ما دا په یاد کړه چې 

“دا مور څنګه دومره خوشحاله ده؟ د خپل اور خدای لپاره ډیر لیوالتیا لري. هغه نورو بندیانو ته 

شهادت ورکوي او د بندیانو په خدمت کې ښکیل دی. هغه ستاسو کتابونه لولي او له هغو څخه 
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لوی نعمتونه ترلاسه کوي. 

ما د ویرې او درناوي احساس وکړ چې څنګه د یو ځوان هلک په اړه د خدای قضاوت د هغه 

ژوند بدل کړ. هغه غوښتل چې د درد او شکنجې له لارې زده کړې نه وي کړي، مګر هغه هغه 

الفاظو ته غوږ ونه نیوه چې کلونه مخکې ورته ویل شوي وو. مګر هغه څه چې مهم وو د خدای 

لپاره د هغه جذبه وه، کوم چې اوس د هغه په     زړه کې وه. 

موږ کولی شو هغه جدي او سختې پایلې وګورو چې د ماشومانو په تمه دي چې په زاړه عهد 

نامې کې په لفظي یا فزیکي توګه په مور او پلار برید کوي: “او څوک چې خپل پلار یا مور ووژني 

هغه به ووژل شي.” )خروج ۲۱: ۱۵( او “څوک چې خپلې مور ته لعنت وايي، هغه دې ووژل شي.” 

)خروج ۲۱: ۱۷( عیسی هم د زوړ لوظ حکم ته اشاره کوي: “ځکه چې خدای وویل: د مور او پلار 

عزت وکړئ، او څوک چې د مور او پلار سپکاوی کوي باید ووژل شي.” )متی ۱۵: ۴(

موسی د سرغړونکي ماشوم سره څنګه چلند کوي:

“که یو څوک شرابی وي او فتنې کوونکی وي، د خپل مور او پلار خبرې ته غوږ نه نیسي او 

حتی که دوی ورته تادیه هم وکړي، هغه دوی ته غوږ نه نیسي، مور او پلار باید هغه ونیسي او د 

خپلو مشرانو ته یې راوړي. ښار د هغه د ګاونډ په دروازه کې. او د هغه د ښار مشرانو ته ووایی: 

زموږ دا زوی سرکشه او فتنې کوونکی دی، هغه زموږ خبرې نه اوري، نو د ښار ټول خلک دې هغه 

په ډبرو ووهی، بیا دې له خپل منځ څخه بدي لرې کړه، او کله چې ټول اسراییل دا واوري. دوی 

به ډار شي. تثنیه ۲۱: ۲۱-۱۸(

که دا کلمه نن کارول شوې وي، نو د کلیسا ځوانان به په دوامداره توګه وژل شوي وي، که څه 

هم دا حکم شتون نلري، موږ بیا هم لیدلی شو چې د بغاوت چلند سره د خدای معامله خورا جدي 

او حتمي ده. د موضوع جوهر نه دی بدل شوی، یوازې د قضاوت او حکمت بڼه بدله شوې ده. 

موږ باید اجازه ورنکړو چې بغاوت او نافرماني زموږ په زړونو کې ننوځي، ځکه چې دا وژونکې ده. 

ما خپلو اولادونو ته خبرداری ورکړی چې د هر ډول نافرمانۍ په وړاندې ځان وساتي. فریب 

په خپل خورا اغیزمن او هوښیار شکل کې شکایت کول او ژړل دي. دوی وايي: “زه هغه لاره نه 

خوښوم چې تاسو ما رهبري کوئ، که زه تاسو وای، زه به بل ډول عمل وکړم” دوی په غیر ارادي 

ډول د ځواک څخه نفرت کوي. دا د استحصال کارتون دی. ایا تاسو اوس لیدلی شئ چې ولې د بنی 

اسرائیلو شکایت او ژړا دوی ژمنه شوې ځمکې ته د رسیدو مخه نیسي؟

که څه هم د دوی شکایتونه مستقیم د موسی په وړاندې وو، دوی په حقیقت کې د خدای 

سپکاوی او د هغه سپکاوی کو. دوی په اصل کې خدای ته وویل چې هغه سم کار نه کوي او دوی 
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]که دوی د هغه په   ځای وای[ به په بل ډول ترسره کړي. 

زموږ د مور او پلار درناوی د اوږد عمر او سوکالۍ یوه ښه ژمنه راوړي. زه دا ژوند د خدای 

قضاوت او د هغه عذاب ته ترجیح ورکوم. دا چلند باید زموږ په زړونو کې ځای په ځای شي.

واده

راځئ چې یو ځل بیا د الهی سلسلې ته راستون شو. مقدس کتاب موږ ته وایی ښځې باید 

په هره طریقه خپل خاوند ته تسلیم شي. )افسسیان ۵: ۲۴( دا حکم نه یوازې په معنوي مسایلو 

کې، بلکې د ژوند په مادي اړخونو کې هم د اعتبار وړ دی. پولس وايي: "خپلو خاوندانو ته 

تسلیم شئ" نور نارینه په ښځه حق نلري، یوازې د هغې خاوند دا واک لري. یو شپون په کلیسا 

او روحاني چارو کې د نورو میرمنو واک لري. د کور څخه بهر او د کور څخه بهر د یوې ښځې 

په اړه مالک واک لري. دولتي واکونه د حکومت په چارو کې واک لري، مګر کله چې ښځه کور 

ته راشي، د هغې خاوند واک لري. 

د اتيايمې لسيزې په نيمايي کې زه او مېرمنې په ناسمو زده کړو بوخت وو. موږ ته ویل 

شوي وو چې نوې عهد نامې د ځینو متعصبو سړو لخوا لیکل شوې او دا چې موږ باید په هغه 

برخو کې وفادار نه شو چې د میړه او میرمنې تر مینځ واک سره معامله کوي. موږ ته ویل شوي 

وو چې عیسی زموږ د آزادۍ او نجات لپاره ورته قیمت ورکړ. بې له شکه، دا ډیری څرګندونې 

ریښتیا دي، مګر نجات د واک نه لرې کوي، زموږ په کور کې سوله نه وه. موږ تل د مشرۍ 

لپاره مبارزه کوله. 

د څو کلونو ګډوډۍ او ګډوډۍ وروسته، یوه ورځ ما خپلې مېرمنې ته وویل: "خدای زه د 

کور مشر جوړ کړی او زه غواړم چې په کور کې مشر شم؛ که ته زما په شاوخوا کې بدلونونه 

پیل کړي؟" زما د میرمنې لپاره دا داسې نه وه چې زه باید هغه څوک چې زما سره ظلم کوي 

دا کار نه کوي څوک چې په واک کې وي، دوی به یې تعقیب کړي، دوی به پخپله زیانمن شي. 

زه الهی سولې ته ورسیدم، مګر لیزا د ژوند ټول بارونو ته ادامه ورکړه. هغه په   دې باور و 

چې زه یو غیر مسؤل مشر وم. زه چې ځوان وم او ډېرې نيمګړتياوې مې درلودې، نو د ده ډېرې 

اندېښنې زما د تېرو تېروتنو توجيه شوې. کله کله به يې وېره تر حده رسېدلې وه او په نيمه 

شپه به يې له خوبه راپاڅول او را ته به يې يادول چې زه د خپل مسووليت د پوره کولو توان 

نه لرم او په پايله کې يې بايد له خپلې ونډې زيات کار وکړي. زه به په ساده ډول وړاندیز وکړم 

چې هغه هر څه خدای ته پریږدي او بیرته ویده شي، پداسې حال کې چې هغه زما تر څنګ 
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ویښ و او له خورا نا امیدۍ سره مخ وه.

د لیزا لپاره د مسؤلیت بار په دوامداره توګه اندیښمن و، مګر د هغې ذهن تل د هر ډول 

بحران په لټه کې و. یو څه وخت وروسته، فشار دومره زیات شو چې دوی د هغه د زغم 

څخه بهر وو، هغه باید د فشار کمولو لپاره په تشناب کې پاتې شي. یوه شپه د دې بارانونو په 

جریان کې، کله چې هغې زه ښکل کړم، خدای ورته وویل: "لیزا، ایا ته فکر کوي چې جان یو 

ښه مشر دی؟" 

هغه سمدستي ځواب ورکړ: "نه، هیڅکله نه!" زه په هغه باور نه لرم!"

باور  ما  په  یوازې  باید  تاسو  باور ونه کړئ،  په جان  باید  تاسو  "لیزا،  خدای ځواب ورکړ: 

وکړئ." تاسو فکر نه کوئ چې جان کولی شي د کور ساتونکي په توګه ښه دنده ترلاسه کړي. 

تاسو احساس کوئ چې تاسو د هغه څخه ښه کولی شئ. هغه فشار او ناکرارۍ چې تاسو یې 

تجربه کوئ د یوې کورنۍ په توګه بار او فشار دی. دا ستاسو لپاره یو یوغ دی، دا ستا د خاوند 

لپاره یو آرامښت دی. لرې یې کړه!

لیزا سمدلاسه ولیدل؛ خدای - او نه د قدرت وږی سړی - هغې ته وویل چې هغه باید 

د خپل خاوند اطاعت وکړي، ځکه چې دا د هغې واک نه و چې د مسؤلیت بار یې په غاړه 

واخیست د مسح کولو او فضل پرته، هغه فضل او مسح چې د هغې خاوند ته ورکړل شوی و. 

هغه په   ژړا او بښنه غوښتل له شاور څخه راووت. هغی د سولې او آرامۍ په لور ګام پورته 

کړ چې زه څو میاشتې مخکې داخل شوی وم. په دې کلونو کې د لومړي ځل لپاره، زموږ کور 

ریښتینې همغږي او نظم تجربه کړ. 

په هغه شپه د روح القدس لیزا سره مرسته وکړه چې پوه شي چې خدای نه دی ویلي چې 

ته باید خپل خاوند ته تسلیم کړئ یوازې هغه وخت چې تاسو د هغه پریکړې او انتخاب سره 

موافق یاست یا که ته یې خوښوي. هغه پوهیده چې که هغه اطاعت وکړي او د خدای امر ته 

غاړه کیږدي، نو د خدای ساتنه به د هغه په   غاړه وي. خدای د لیزا ساتنه وکړه او زما د غلطیو په 

جریان کې هغې ته سوله ورکړه. له هغه وخته چې هغې اطاعت وکړ، د خدای ساتنه په هغې 

باندې ایښودل شوې وه، او دا نور مهمه نده چې د هغې د خاوند پریکړې څومره ناسمې وې. 

زورګویه او بې ایمانه خاوندان

د خاوندانو د اطاعت کولو په اړه دا حکم یوازې هغه چا ته نه دی ورکړل شوی چې ایماندار 

خاوند لري، پطرس وايي: "په ورته ډول، تاسو میرمنو، خپلو خاوندانو ته غاړه کیږدئ، ترڅو ځینې یې 
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په کلام باور کړي، پرته له دې چې خبرې وکړي. کلام ستاسو د چلند لخوا جذب شي. )اول پطرس ۳: ۱(

راځئ چې لومړی دا جمله وڅیړو "لکه څنګه چې تاسو یاست ...". پطرس په دویم فصل کې 

د دې په اړه بحث کوي چې موږ باید په دی فصل کې د دې مسلې په اړه بحث وکړو، مګر هغه 

سمدلاسه د میرمنو لپاره د پطرس په څیر جوړیږي:

"اې غلامانو په پوره درنښت خپلو بادارانو ته غاړه کیږدئ، مګر د لگن نه 

هم، ځکه دا د ستاینې وړ ده چې هغه څوک چې ښه او مهربانه وي، مګر 

هغه څوک چې خدای ته سترګې په لار وي، کله چې د ظلم سره مخ شي، د 

خدای لپاره اسانه کوي. په خپل ځان کې درد ... په همدې توګه، تاسو خپلو 

خاوندانو ته تسلیم کړئ، ترڅو چې ځینې یې په کلام باندې باور وکړی، دوی 

به ستاسو چلند ته متوجه شي. )اول پطرس ۲: ۱۸ او ۱۹:۳:۱(

دا غمجنه ده مګر ریښتیا ده. ما ځینې ایمانداران خاوندان لیدلي چې د بی ایمانانو په پرتله 

په توګه، حتی د خورا سخت خاوندانو  سخت مشران دي. په هرصورت، د یوې عمومي قاعدې 

اطاعت باید وشي. یو ځل بیا په دې ټینګار غواړم چې که یو خاوند له خپلې مېرمنې وغواړي چې 

په داسې لوري لاړ شي چې د خدای د ارادې خلاف وي، هغه باید د هغه حکم ونه مني، بلکې د 

خپل اطاعت چلند دې وساتي.

پطرس دا وښیي چې څنګه د میړه لپاره اطاعت کونکي چلند د هرې شاهدۍ یا حتی تبلیغ 

کولو څخه ډیر قوي کیدی شي زه یوه ښځه پیژنم چې میړه یې ایماندار نه و. هغه د کلونو لپاره 

د هغه لپاره د کلام تبلیغ کاوه، هغه د خپل کار په میز کې د انجیل پاڼي، د هغه د بستر او کنډک 

تر څنګ، او د پخلنځي په میز کې مسیحی مجلې ایښودلې. هرکله چې هغه یو جوړه خپل کور 

ته بلنه ورکړه، بلنه شوي سړي پیاوړي ایمانداران وو. یوه ورځ خدای ورته وویل: له څومره مودې 

راهیسې دې د خپل میړه د خلاصون مخه نیولې ده؟ 

په داسې حال کې چې هغه حیرانه وه، هغې وپوښتل: "زه څنګه د خپل میړه د ژغورلو مخه 

نیسم؟" خدای هغه ته د پطرس لومړی آیت وښود او امر یې وکړ: "د اعلاناتو پاڼي، مجلې، انجیلونه 

پریږدئ او د ډوډۍ لپاره پلان شوي جوړه ته بلنه مه ورکوئ!" هغی ماته وویل: "جانه، ما یوازې هغه 

سره مینه درلوده او هغه ته تسلیم شوم. دوه میاشتې نه وې تیرې شوې چې زما میړه مسیح ته ځان 

تسلیم کړ زه د دوی په کور کې پاتې شوی یم او زه پوهیږم چې دا سړی د خدای سره څومره مینه لري.

او  باور وکړو چې د خدای کلام ویلي دي،  او په هغه څه  باور وکړو  که موږ په ساده ډول 
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اطاعت به یې وکړو، موږ به په خپلو کورونو کې معجزې وګورو او د خوښۍ او سولې تجربه به 

وکړو چې تعقیب به شي. زه نشم کولی په دې باندې ټینګار وکړم چې دا خدای دی چې دا خبرې 

کوي. او هغه زموږ د ساتنې او روزي لپاره دا کلمې وايي، چې ځینې به یې په راتلونکي فصل کې 

]حفاظت او روزي[ وګورو، موږ کولی شو د هغه په     وعده تکیه وکړو: "ځکه چې خدای وايي: زه 

په هغه فکرونو پوهیږم. زه ستاسو لپاره دا لرم چې دا د سولې فکرونه دي.

ټولنیز واکونه

نوې عهد نامې د کار او ښوونځي د ساحې په اړه ځانګړي درس ورکوي. پولس امر کوي:

"غلامانو ته دا ور زده کړئ چې په هرڅه کې خپلو بادارانو ته تسلیم شي او د 

دوی د خوښولو هڅه وکړي؛ او بحث مه کوئ او له دوی څخه غلا مه کوئ، 

مګر د بشپړ باور څرګندونه وکړئ ترڅو دوی زموږ د ژغورونکي تعلیماتو 

پورې اړوند هرڅه کې خدای ته ښکلا ورکړي. )تیطس ۲: ۱۰-۹(

زه واقعیا خوشحاله یم کله چې بی ایمانان چې ولسمشران یا د شرکت مالکین ما ته ووایی چې 

دوی عیسی په خپلو کارمندانو کې لیدلی دی، نه د تبلیغ له امله، بلکه ځکه چې دوی په سختو 

شرایطو کې د مسیح شخصیت ښودلی او د دوی کړنې اخلاقي دي. دوی راته وايي: "دوی هیڅکله 

زما تر شا بحث نه کوي، شکایت نه کوي،" یا "دوی د نورو کارمندانو په پرتله سخت کار کوي" یا 

"دوی د عیسی سره په اړیکه کې ترټولو صادق او باوري کارمندان دي." په هرصورت، ما برعکس 

تجربه کړې ده. زه په الوتکه کې د یو سړي تر څنګ ناست وم چې په یوه لوی ښار کې د دویم 

لوی ټکسي شرکت مالک و. موږ په زړه پورې خبرې وکړې تر هغه چې هغه پوه شو چې زه یو 

خادم یم. هغه ناڅاپه غلی شو او په ازاده توګه یې خبرې ونه کړې. څرنګه چې موږ په پیل کې ښه 

اړیکه جوړه کړې وه، زما لپاره دا ستونزمنه نه وه چې پوښتنه وکړم چې ولې د هغه چلند ناڅاپه 

بدل شو. هغه ځواب ورکړ: "هو، دا ریښتیا ده، زه تاسو ته وایم. زموږ په شرکت کې یوې میرمنې 

کار کاوه، هغه د هغو کسانو څخه وه چې بیا زیږیدلي مسیحیان بلل کیږي. په اداره کې یې هر چا 

ته تبلیغ کاوه او په دې توګه یې د خپل ځان او نورو د کار او د کار پایلې ته زیان رسول. کله چې 

هغه له شرکت څخه ووت، هغه شیان یې له ځانه سره یوړل چې د هغه سره یې تړاو نه درلود او 

ما په جرمني کې د هغه زوی ته د اوږد واټن تلیفون کولو لپاره اته زره ډالر پریښودل! دا ممکنه 

ده چې په هغه دفتر کې هرڅوک د هغه د نافرمانۍ او غلا لیدلو وروسته د خدای کلام اوریدلو کې 
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ستونزه درلوده. له همدې امله پولس وايي: "خپلو غلامانو ته زده کړه ورکړئ چې په هرڅه کې 

خپلو بادارانو ته تسلیم شي او د دوی د خوښولو هڅه وکړئ؛ او بحث مه کوئ او له دوی څخه غلا 

مه کوئ، مګر د اعتماد بشپړتیا وښایاست ترڅو په هرڅه کې زموږ د نجات ورکونکي په اړه تعلیم 

د خدای ښکلا وکړي. )تیطس ۲: ۸-۱۰( کله چې موږ اطاعت کوو، سخت کار کوو او د کارمندانو، 

ښوونکو او د ښوونځي مدیرانو مقرراتو او امرونو اطاعت کوو، موږ د خپل څښتن عیسی مسیح د 

فضل شاهدي ورکوو. پولس په بل ځای کې وايي:

"اې غلامانو، په هر کار کې د خپلو مالکینو اطاعت وکړئ، نه یوازې هغه 

مهال چې دوی ستاسو پاملرنه کوي یا د دوی پام ځانته را اړوي، بلکې په 

اخلاص او د خدای اطاعت وکړئ. هر څه د زړه له تله وکړئ لکه د خدای 

لپاره کار کوئ، نه د انسان لپاره. )کولسیان ۳: ۲۳-۲۲(

دې جملې ته پام وکړئ "په ټولو شیانو کې اطاعت وکړئ". دا مهمه نده چې ستاسو مالک 

یا ښوونکی څومره بادار یا غیر معقول دی. د هغه اطاعت په حقیقت کې د خدای اطاعت دی.

پولس وايي: "ځکه چې تاسو پوهیږئ چې تاسو د هغه میراث ساتنه کوئ چې تاسو به د خدای 

څخه ترلاسه کوئ، ځکه چې تاسو واقعیا د مالک مسیح خدمت کوئ )کولسیان ۳:۲۴( که چیرې 

هغه ښځه پوهه شي چې هغه واقعیا د خدای څخه غلا کوي هغه به هیڅکله دا کار نه وي کړی 

او په ورته وخت کې هغه د خدای څخه ویره درلوده.

کیږي"  ورکول  سزا  سم  سره  اعمالو  بدو  د  هغه  د  کوي  کار  بد  چې  "هرڅوک  وايي:  پولس 

)کولسیان ۳: ۲۵(. زه غواړم دا پیغام په داسی ډول بیان کړم: "هغه غلامان چې په خپلو دندو کې 

خیانت کوي حساب به ورسره وشي." هغه مسیحی اوسئ چې بد عملونه نه پټوي.

یوه ښځه به د ټیکسي شرکت یا دولتي چارواکو په پرتله د خدای په وړاندې ځواب ویونکي وي، او 

هغه باید د مسیح د قضاوت په څوکۍ کې حساب ورکړي: راځئ چې د هغه د خوښولو هدف ولرو، ځکه 

چې موږ ټول باید د قضاوت په وړاندې حاضر شو. د مسیح څوکۍ، د دې لپاره چې هر نیک عمل چې د 

هغه په     بدن کې اوسیږي مجرم وموندل شي. جرم یې کړی، باید سزا ورکړل شي. )دوهم قرنتیان ۵: ۱۰-۹(

عمومي موضوعات

ډیری خلک وايي چې دوی نه غواړي د یو مشر خبرې واوري چې خبرې یې د 

ژوند سره سمون نه لري. مګر ایا دا فکر په اطاعت یا توجیه کې ریښه لري؟ موږ 
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په کلام کې لولو: »بیا عیسی خپلو خلکو او شاګردانو ته وویل: مشران د موسی 

پر څوکۍ ناست دي. نو هغوی چې تاسو ته څه وايي، دیني عالمانو ته وګورئ 

او د هغوی په څېر عمل مه کوئ! ځکه چې هغه څه چې دوی درس ورکوي، 

تاسو باید پخپله وکړئ او هغه یې وکړئ؛ "دوی ما نه راوړي." )متی ۲۳: ۳-۱(

عیسی موږ ته امر کوي چې حتی د فاسدو ګټه اخیستونکو اطاعت وکړو څوک چې هغه څه 

نه عملي کوي چې دوی یې تبلیغ کوي. واجمن نی لیکي: 

خدای د واک په جوړولو سره څومره خطر اخیستی دی! خدای به څه تاوان 

دا  هغه  خو  ښکاري!  بد  ورته  چارواکي  شوي  ټاکل  هغه  چیرې  که  وکړي 

لپاره خورا ستونزمن کار دی  ټاکلي دي. دا د خدای  پرته  له وېرې  چارواکي 

چې د واک دا مقامونه رامینځته کړي او وټاکي تر هغه چې دوی ته زموږ 

له ډاره اطاعت وکړي. څرنګه چې خدای پخپله انسانانو ته د خپل واک د 

سپارلو څخه ویره نلري، ایا موږ کولی شو پرته له ویرې د دوی اطاعت وکړو؟ 

څرنګه چې خدای خلکو ته قوت ورکړی، نو راځئ چې د هغوی اطاعت هم 

په زړورتیا سره وکړو. که هر څه ناسم او بد وي، ګناه به یې موږ ته نه وي، 

بلکې مسؤلیت به یې د مشرانو او چارواکو پر غاړه وي، ځکه خدای پاک 

فرمایي: »هرڅوک باید واکمنو ته تسلیم شي«. )رومیان ۱۳: ۱( اطاعت یوازې 

اطاعت ته اړتیا لري؛ خدای به موږ د هرې غلطۍ لپاره مسؤل نه کړي چې د 

اطاعت په پایله کې وي، مګر هغه به د غلطو کړنو لپاره سپارل شوي واکونه 

په غاړه واخلي. په هرصورت، نافرماني بغاوت دی. او د دې لپاره، هر هغه 

څوک چې د واک مسؤلیت لاندې وي باید خدای ته حساب ورکوونکي وي.

دا ټکي د یو سړي لخوا لیکل شوي چې د واکمنانو او واکونو لخوا غیر عادلانه او ظالمانه چلند 

شوی و هغه د ۳۰ او ۴۰ لسیزی ترمینځ سخت کار وکړ ترڅو محلي کلیسا رامینځته کړي او د بهرنیو 

انجیل څخه په بشپړ ډول خپلواک شي. هغه د خدای سلطنت ته د ډیری راوستلو وسیله وه. د هغه 

فعالیتونو واکونه په غوسه کړل چې تر ۱۹۵۲ پورې هغه ونیول شو او په ډیری غلطو تورونو محکوم 

شو. هغه په     ۱۹۷۲ کې تر مړینې پورې په زندان کې و. مګر د خدای د درناوي ویره د ډیری بندیانو 

لپاره شاهد و او ډیری یې د هغه د شهادتونو له لارې وژغورل شول. د هغه لیکنې له ډیرو کلونو 

وروسته اوس هم ډیرو ته تبلیغ کیږي.
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د واک پیژندل

د دې پیغام په ترڅ کې ما په ډاګه کړه چې څنګه د مشروع واکونو پیژندل، مګر د دې فصل 

په پایله کې، دا بده نه ده چې یو ځل بیا ټینګار وکړو چې په دولتي او ټولنیزو برخو کې د مشروع 

چارواکو پیژندل ستونزمن کار نه دی. موږ په کلام کې لوستلی شو: "د خدای لپاره، هر هغه دفتر ته 

چې د انسانانو وو په منځ کې ټاکل شوی وي تسلیم کړئ." )اوا پطرس ۲: ۱۳( موږ چارواکي د هغو 

په څیر یو موږ پوهیږو چې دوی په قسم سره کار ته راځي او د دولتي کارمندانو په توګه معاش 

اخلي. بیا د شرکت مدیران، رسمي ښوونکي یا د تعلیمي موسسو مدیران شتون لري چې موږ دوی 

د ځواک یا واک مقام په توګه پیژنو او دا ریښتیا دي.

په کور کې واک هم په اسانۍ پیژندل کیږي. کله چې ښځه له یو سړي سره واده کوي، هغه د 

هغه تر واک، ساتنې او پالنې لاندې راځي. کله چې یو ماشوم په کورنۍ کې زیږیدلی وي، مور او 

پلار یې واک لري. که دا ماشوم د بل ماشوم لخوا قبول شي، هغه باید د هغه مور او پلار درناوی 

وکړي چې د هغه اصلي مور او پلار نه دي ]او د دوی اطاعت وکړي[ هغه ماشومان چې په وړکتون 

یا ورته مرکزونو کې دي باید د مشرانو او مدیرانو درناوی وکړي.

مګر په کلیسا کې د مشروع واک پیژندل یو څه ډیر پیچلي دي. انجیل د دروغجن پیغمبرانو، 

رسولانو او مشرانو په اړه خبرداری ورکوي چې په کلیسا کې به وموندل شي؛ موږ باید د دوی اطاعت 

ونه کړو. لکه څنګه چې پولس وايي: "مګر موږ د یوې شیبې لپاره هم دوی ته تسلیم نه شو، ترڅو 

د انجیل حقیقت ستاسو سره پاتې شي." )غلاطیان ۲: ۵( غلط مشران په دوه لارو پیژندل کیدی شي: 

لومړی، دوی داسې عقیدې ښوونه کوي چې د انجیل سره سم ندي، حتی که دوی نه وي. په ورته متن 

کې چیرې چې پولس د دې په اړه خبرې کړې ، هغه لیکي: "اې د آسمان فرښتې، څوک چې د هغه 

څه پرته بل انجیل تبلیغ کوي چې موږ تاسو ته وایو، لعنت دې وي!" )غلاطیان ۱: ۸( د دې دلیل لپاره، 

پولس د داسې مشرانو درناوی نه کاوه او دوی ته به تسلیم نه شي. دوهم، په کلیسا کې دا غلط مشران 

د ځان لخوا ټاکل شوي. الهی تقرر د روح القدس لخوا پیل شوی او د موجوده مشرانو لخوا تایید شوی 

چې د کاندید ژوند یې لیدلی دی. دا پروسه د یوشع په ټاکنه کې په زاړه عهد کې لیدل کیږي: 

او خُدائ پاک موسٰى ته وفرمايل: تا د نون زوئ يوشع نيولی دی، چې يو روح 

لرونکى سړی دی، په هغۀ لاس کېږده. او هغه یې د الازر کاهن په حضور 

کې پورته کړ او د ټول جماعت په حضور کې یې د دوی په سترګو کې د هغه 

اراده وښوده. او هغه دې خپل عزت وښيي ترڅو د اسراییلو ټوله ټولنه د هغه 

اطاعت وکړي. )اعداد ۲۷: ۲۰-۱۸(
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خدای یوشع غوره کړ، مګر د ټاکل شوي مشرانو، موسی او الاعزر کاهن له لارې یې د هغه 

انتخاب تایید کړ. دې سړو د يوشع ډېر کلونه ژوند لیدلی وو. دا نمونه په نوي عهد کې په ورته 

ډول لیدل کیږي. )اعمال ۱۳: ۴-۱(

پولس په دفاع کې وايي: "ځکه چې هغه څوک چې د خپل ځان ویاړ کوي نه منل کیږي، مګر 

هغه څوک چې د خدای لخوا ستاینه کیږي." )دوهم قرنتیان ۱۰: ۱۸( تسلیمیدل او د ځان ټاکل 

شوي ګټه اخیستونکو ته تابع کیدل یو خطرناک اقدام دی. خدای تل د کلیسا په حضور کې د هغه 

ټاکل تاییدوي، چیرې چې یو څوک په وفادارۍ سره خدمت کوي. عیسی د تیوتیرا په کلیسا کې 

د یوې ښځې لخوا د غلط تعلیماتو او واکونو ته د تسلیمیدو له امله ایمانداران وغندله چې ځان 

پیغمبره بولي. )مکاشفه ۲: ۲۰-۲۵( ما د خپل سره ټاکلو خادمانو باندې یو بشپړ کتاب لیکلی دی. 

دا کتاب "ایا خدای لولی" نومیږي او دا د دې موضوع لپاره ښه حواله ده او دا د روحاني ځواک او 

جعلي ځواک څخه ناوړه ګټه اخیستنې پورې اړه لري. 

د خدای څخه شی وژغورئ، هغه وګورئ، د سر قانون چې موږ واقعیا کلیسا پیژنو. عیسی 

وفرمایل: "څوک چې واقعا د خپلې خوښې کار کول غواړي، نو هغه به معلومه کړي چې هغه د 

خدای لخوا ښوول شوی دی یا زه د خپل ځان په اړه خبرې کوم." )یوحنا ۷: ۱۷( اصلي کلیدي په 

دې جمله کې ده "که څوک وغواړي خپله اراده وکړي" کله چې موږ د خدای پیروي کولو لپاره زړه 

لرو، هغه به موږ ته د روح القدس له لارې د پوهې ځواک راکړي، او تاسو به د هغې په واسطه 

مسح کړئ. لکه څنګه چې یوحنا تاییدوي: "تاسو ټول پوهه لرئ." )اول یوحنا ۲: ۲۰( 

واچمن نی لیکي: "که موږ واقعیا د اطاعت کولو څرنګوالی زده کړو، نو موږ به د هغه چا په 

پیژندلو کې کومه ستونزه ونلرو چې خدای یې پیژني د ځواک پیژندل دي، ځکه چې هغه او د هغه 

ځواک نه جلا کیدونکی دی." 

خدای هغو کسانو ته اجر ورکوي څوک چې په لیوالتیا سره د هغه په     لټون او د هغه اطاعت 

کوي. په راتلونکي فصل کې به واک ته د سپارلو سترو ګټو ته لنډه کتنه وکړو.
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اوولسم فصل

ایمان ستر 

هرڅومره چې زموږ د تسلیمۍ کچه لوړه وي، هومره زموږ ایمان 

لوړ وي.

په دې وروستي فصل کې به موږ د "واکسین" کیدو ګټو باندې تمرکز وکړو یا په بل عبارت د 

ټولو لپاره لوی اجر او برکت چې پناه اخیستونکي دي. یو کتاب د دې ګټو تفسیر ته وقف کیدی 

شي، که څه هم موږ به یوازې یو څو معاینه کړو، مګر تاسو کولی شئ په مسیح کې د خپلې شخصي 

مطالعې او تجربو له لارې نور هم ومومئ. 

خدایه زمونږ ایمان زیات کړه!

څو کاله وړاندې د سهار په ۵:۳۰ بجو خپل دفتر ته د دعا لپاره لاړم. ما په تیرو ورځو کې په 

سهار کې ډیر شیان ترسره کړي وو، مګر مخکې له دې چې زه خپل دعا پیل کړم، ما د روح القدس 

امر واورېد چې ویل یې: "د لوقا ۱۷ باب ته لاړ شه او د ۷ آیت څخه لوستل پیل کړه!" 

په لیوالتیا، ما انجیل خلاص کړ او وموندله چې دا هغه لاره وه چې زه ورسره ډیر پیژنم. ما 

حتی د دې آیتونو پر بنسټ ډیر وخت دمخه تبلیغ کړی و، مګر دا زما لیوالتیا بنده نه کړه. د تیرو 

تجربو په اساس، زه پوهیدم چې که روح القدس ما ته وویل چې یو ځانګړی آیت ووایم، زه به هغه 

شیان زده کړم چې ما مخکې نه وو لیدلي.

رسولانو له عیسی څخه وپوښتل: "زموږ ایمان زیات کړئ!" )لوقا۱۷: ۵( د هغه څه په اړه بحث 
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کولو وروسته چې روح القدس هغه سهار ماته وښوده، اجازه راکړئ چې تشریح کړم چې ولې دې 

خلکو له خدای څخه وغوښتل چې د دوی ایمان زیات کړي. ایا عیسی په دې شیبه کې یو کس له 

مړو څخه راپورته نه کړ؟ ايا پنځه زره کسانو ته يې په څو ډوډۍ او کبانو ډوډۍ ورنکړه؟ ایا هغه 

په   یوه کلمه طوفان سمندر آرام نه کړ؟ ځواب نه، نه او نه دی! په دې وخت کې یې دغو کسانو 

ته وویل: نو خپل ځان ته پام کوی. که ستاسو ورور ګناه وکړي، هغه ته بخښنه وکړئ، او که هغه 

توبه وکړي، هغه ته بښنه وکړئ. که هغه په   ورځ کې اوه ځله ستاسو په وړاندې ګناه وکړي او اوه 

ځله تاسو ته راشي او ووايي: زه توبه وباسم، هغه ته بښنه وکړه. )آیت ۴-۳(

هیڅ کوم ځانګړي معجزه ځواک د دوی لوی ایمان ته نه دی هڅولی. دا یو ساده حکم و چې هغو 

کسانو ته یې بښنه وکړه چې په دوی یې ظلم کړی و، هغه کسان چې د شریعت په چوکاټ کې ژوند 

کوي او د سترګو په بدل کې د غاښونو په بدل کې د سپکاوي یا غلطیو په وړاندې غبرګون و. عیسی 

غوښتل دوی په داسې طریقه یو ګام واخلي چې غیر معقول و. د خدای په ذات کې د ننوتلو امر دوی 

ولړزول چې دوی څنګه د دومره دروند حکم څخه سرغړونه کولی شي؟ ځواب په دې جمله کې دی: 

"زموږ ایمان زیات کړه!" )ما فکر کاوه چې ما په دې آیتونو کې نوي شیان ولیدل.(

د لوی ایمان لپاره د دوی غوښتنې په اوریدلو سره، عیسی یو مثال وویل: "که تاسو د سرې د 

تخم په څیر لږ ایمان ولرئ، تاسو کولی شئ د توت ونې ته ووایاست چې ریښې یې په سمندر کې 

وکرل شي، او دا به ستاسو اطاعت وکړي." ( ما احساس وکړ چې زه پدې ټکي پوهیدم چې ما مواد 

زده کړل او زه په خدای باندې د باور کولو په اړه د عیسی له تعلیم سره آشنا وم او زه پوهیږم، 

راځئ چې ووایو چې غرونه خوځول شوي او بحر ته غورځول شوي او زموږ په زړونو کې شک مه 

کوئ چې موږ څه وایو هغه به وشي. )مرقس ۱۱: ۲۲-۲۴( دا هیڅ توپیر نه درلود، یوازې دا ځل یې 

د غره پر ځای د توت ونې کارولې. همدارنګه په دې کلام کې دې حقیقت ته هم پام وکړو چې 

ایمان هر ایماندار ته د سرې د تخم د کرلو او ټولولو وخت د خدای د پاچاهۍ له اصولو څخه دی: 

»د خدای پادشاهي د هغه سړي په شان ده چې تخم کري. په ځمکه." )مرقس ۴: ۲۶( یو ځل بیا 

موږ ګورو چې زموږ ځینې کناهونه معاف شوي. )رومیان ۱۲: ۳( 

دا د تخم په بڼه زموږ مسؤلیت دی چې دا تخم څنګه کرل کیږي زه به وروسته تاسو ته ووایم.

د خدمتګار لپاره د تغذیه مناسب وخت

ما په دقت سره لوستلو ته دوام ورکړ ځکه چې راتلونکي څلور آیتونه تل ما مغشوشوي. زه د 

حقیقت موندلو په اړه وم چې عیسی یوازې خپلو پیروانو ته د دوی ایمان ډیرولو لپاره فارمول نه 
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دی ورکړی. هغه دوی ته د ژوند په یوه لاره کې رهبري کوله چې موږ یې مستقیم له هغه څخه 

لوستلی شو: دا د واک اطاعت سره تړاو درلود. 

"په تاسو کې څوک دی چې کله خپل خادم په دښته کې د پسونو له کرلو 

یا څرولو څخه راستون شي، هغه ته ووایي: راځه، کښینه او خواړه خوری؟ 

نو ته به د هغه بنده د خوراک او څښاک امر واخلي؟ ایا زما لپاره ځای شته؟ 

)لوقا ۱۷: ۹-۷(

ما تل له ځانه وپوښتل چې ولې خدای ظاهرا موضوع بدله کړه. د هغه عقیدې په اړه خبرې 

کول چې هغه نړۍ ته راوړي، هغه د خادمانو لپاره آداب ته راځي، مخکې دا خبره زما لپاره هیڅ 

معنی نه درلوده، مګر زه په هغه سهار پوه شوم. 

یوځل بیا، ما دا آیتونه ورو ورو ولوستل او د روح القدس د الهام لپاره زما زړه ته غوږ شو. 

ناڅاپه مې واورېدل: "د هغه خادم وروستی هدف څه دی چې ستاسو په ځمکه کې کار کوي؟" 

ستاسو د رمې پالنه اخري هدف څه دی؟ "په میز کې خواړه ایښودل زه پوهیدم چې عیسی د 

څه په اړه خبرې کوي!" که د یو خادم د هڅو پایله دا وي چې د خپل بادار په میز کې خواړه 

وخوري، نو ولې باید د هغه په     وړاندې خپل کار پای ته ونه رسوي؟ دا یقیني ده چې هغه باید 

لومړی خپل کار پای ته ورسوي! یو نیمګړی کار د یو نیمګړی کار په څیر بد دی. که تاسو کرونده 

وکرۍ، ایا تاسو هم خورئ؟ كه ته د رمې ساتنه وكړې، نو په وړيو، غوښه او شيدو كې به څه برخه 

وي؟ هو، ولې نه؟! 

کله چې ما دا خبره ولیدله نو د عیسی دا وینا مې ولوستل: "نو تاسو هم د هغه څه په پوره 

کولو سره چې تاسو ته امر شوی و، ووایاست: موږ بې ګناه خادمان یو او موږ یوازې خپله دنده 

ترسره کړې." )لوقا ۱۷: ۱۰( هغه موږ ته خپل مثال ښیې. لکه څنګه چې موږ لوستل، د "ځای" او 

"قضاوت" کلمې د نورو کلمو په پرتله خورا مشخص دي. عیسی د خدای د خادمانو د اطاعت سره 

تړاو لري. په دې کار سره هغه د ایمان د زیاتوالي لپاره درې ځانګړي ټکي په ګوته کوي: 

۱. د عقیدې او د واک اطاعت ترمنځ مستقیم اړیکه شتون لري.

۲. ایمان یوازې هغه وخت وده کوي کله چې موږ په بشپړ ډول هغه امر پوره کړو چې موږ 

ته ورکړل شوي.

۳. د ریښتیني عاجزۍ چلند خورا مهم دی. راځئ چې د دغو ټکی هر یو وڅیړو.
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د ایمان او اطاعت قدرت ترمنځ اړیکه

لومړی ټکی دا دی چې د ایمان او اطاعت تر مینځ مستقیم اړیکه په انجیل کې د رومیان 

افسر او عیسی مسیح ترمینځ په مقابله کې لیدل کیدی شي. عیسی د کفرنحوم ښار ته ننوت، 

یو رومي سرتیری چې د سلو سړو قوماندان و د هغه تعقیب شو. هغه د عیسی څخه غوښتنه 

وکړه چې خپل خدمتګار ته شفا ورکړي چې فلج و. عیسی ځواب ورکړ: "زه به راشم او هغه 

به روغ کړم." )متی ۸: ۷( قوماندان د عیسی د خبرو په منځ کې ودرید او ویې ویل: "صاحب، 

زه د دې وړ نه یم چې ته زما د چت لاندې راشي." یوازې یوه کلمه ووایه او زما بنده به روغ 

شي. )متی ۸: ۸( عیسی غوښتل چې د هغه کور ته ولاړ شي، خو نظامي دا کار مناسب نه ګڼلی 

او له عیسی څخه یې وغوښتل چې د هغه کور ته لاړ نه شي، له عیسی څخه یې وغوښتل چې 

له کوم ځای څخه چې ولاړ دی، امر وکړي او خادم دې روغ شي. یوزبشي ]رومی افسر[ داسې 

قومانده. زه هم تر خپل قوماندې لاندې عسکر لرم. هغه استدلال وکړ: "ځکه چې زه پخپله یو 

سړی یم، زه یو ته وايم، 'لاړ شه'، هغه ځي، او بل ته وايم، 'راشه، هغه راځي." زه خپل غلام ته 

وايم، "هغه به دا د "هو" سره بدل کړي. )متی ۸: ۹(

راځئ چې د هغه موقف نور هم وڅیړو. د روم په لښکر کې شپږ زره عسکر وو. په هر 

لښکر کې شپیته یوزبشي وو چې د لښکر قوماندان ته یې فرمان ورکو. هر یوزبشي تر خپل 

قوماندې لاندې سل عسکر درلودل. له عیسی سره د رومي افسر خبرې د دې حقیقت سره 

تړاو لري چې د هغه سپاهیان د هغه درناوی کوي او د هغه لوړ پوړي دي ځکه چې هغه 

پخپله د خپل قوماندان اطاعت کاوه. له همدې امله، هغه واک درلود چې د هغه قوماندان 

هغه ته ورکړ، او د هغه قوماندان د روم واک درلود. په ساده اصطلاحاتو کې، هغه وویل: 

"زه تر امر لاندې یم، نو زه واک لرم." زما ټول سرتیري هغه څه کوي چې زه یې وایم، او زما 

خادمان سمدلاسه زما امرونه مني.

هغه وویل: "ځکه زه هم" هغه وپیژندله چې عیسی د خدای خادم او د پاچا تر واک 

لاندې دی؛ نو هغه عسکر پوه شو چې عیسی په روحاني نړۍ کې آسماني ځواک لري، لکه 

څنګه چې یو عسکر د اردو په نړۍ کې ځواک لري. هغه پوهیده چې یوازې یو حکم کافي 

دی او "ناقابلیت" باید اطاعت وکړي؛ لکه څنګه چې د هغه ماتحتان د هغه د امر په اوریدو 

سره کودتا وکړه. 

د عیسی ځواب څه وو؟ "آمین، زه تاسو ته وایم، ما حتی په اسراییلو کې داسې باور نه 

دی لیدلی." )متی ۸: ۱۰(



ستر ایمان

>>  233  <<

ترټولو لوی باور چې عیسی په ځمکه کې د خپل دېرش کلن ژوند په جریان کې ورسره 

مخ شوی و نه د یحیی او نه د هغه د مور مریم باور و. دا ایمان د بنی اسرائیلو څخه نه وه 

چې شفا او معجزې ترلاسه کړي. دا ایمان د هغه د دولسو شاګردانو سره هیڅ تړاو نه درلود. 

دا ایمان د رومي تبعه، یو سرتیري او د اسراییلو د فاتحانو څخه وه. څه شی د هغه ایمان 

دومره لوی کړی؟ هغه د خپل روح ځواک ته تسلیمیدل پوه کړل او په هغې کې یې ګامونه 

پورته کړل. دا د هغه څه سره تړاو لري چې عیسی د لوی ایمان درلودلو په اړه وویل. هغه 

ایمان چې موږ یې پرمخ یوو مستقیم زموږ واک ته سپارلو سره تړاو لري. که زموږ د تسلیمۍ 

کچه لوړه وي، زموږ ایمان لوړ دی. اوس راځئ چې دا د هغه څه سره اړیکه ونیسو چې 

عیسی د لوی ایمان لیواله پیروانو ته وویل: "که تاسو د سرې د تخم په څیر لږ ایمان لرئ، 

تاسو کولی شئ د توت ونې ته ووایاست چې په سمندر کې ریښې وخورئ، او دا به ستاسو 

اطاعت وکړي." )لوقا ۱۷: ۶( عیسی وویل چې دوی باید وکړي یوه کلمه ووایه، او دا ونې به 

د هغه چا اطاعت وکړي چې "هغه څه چې ورته ویل شوي وو!" )لوقا ۱۷: ۱۰(

د بشپړیدو اطاعت

دوهم مهم ټکی چې عیسی د ایمان د زیاتوالي په اړه راپورته کوي د هغه څه بشپړول 

دي چې موږ ته یې امر شوی دی. د هغه دقیق ټکي په داسی ډول دي: "نو هغه څه وکړئ 

چې تاسو ته امر شوی دی." یو خادم د خپل مالک د غوښتنې تر بشپړیدو پورې د خپل کار 

مسولیت لري، او هغه نشي کولی یوازې د هغې یوه برخه یا نمونه ترسره کړي. زموږ څخه 

ډیری وختونه خپل مسؤلیت او دنده پیل کوي مګر هیڅکله یې پای ته نه رسوي، ځکه چې 

دا نور موږ ته په زړه پوري نه دي یا د کار مشکلات او فشارونه ډیریږي. رښتینی او امین 

خادم دا پروژه بشپړه کوي او دا مهمه نه ده چې کار څومره ځواکمن دی یا په لاره کې 

څومره خنډونه دي، په کروندو کې کار کوي، میوه راوړي او خپل مالک ته خواړه چمتو 

کوي. د هغه عمل د ریښتیني اطاعت استازیتوب کوي. 

ابراهیم د ایمان پلار بلل کیږي، )رومیان ۴ :۱۱-۱۲( هغه هیڅ اولاد نه درلود. خدای 

هغه ته په پنځه اویا کلنۍ کې ښکاره شو او ژمنه یې وکړه چې یو زوی به ولري چې د 

ډیرو قومونو مشر شي. ابراهیم علیه السلام له څو کلونو اطاعت او صبر څخه وروسته په 

سل کلنۍ کي خپل پلار وموند. 

خدای ابراهیم ته اجازه ورکړه چې اسحاق ته نږدې شي کله چې د دوی ترمنځ مینه 
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خورا پیاوړې شوه، انجیل وايي: "ابراهیم په سهار کې راپورته شو". )پیدایښت ۲۲: ۳( د هغه 

سمدستي اطاعت ته پام وکړئ، ځینې خلک د هغه څه د اطاعت کولو په اړه چې خدای 

یې ویلي دي، ورځې، اونۍ، میاشتې او حتی کلونه فکر کوي. هرڅومره ژر چې موږ پوه شو 

چې خدای خبرې کړې، موږ باید سمدستي ځواب ووایو. که دا په ژوند کې لوی بدلون وي، 

موږ باید د هغه ځواک لخوا د خپل عمل تصدیق وغواړو چې زموږ په واک کې دی.

ابراهیم د موریار غره ته د رسیدو لپاره درې ورځې وخت نیولی و. درې ورځې سفر به 

هغه ته وخت ورکړي چې فکر وکړي چې څه باید وکړي. کۀ هغه واپس راشى نو په دې دريو 

ورځو کښې به دا کار کولی شى خو واپس نۀ شو. ابراهیم د غره سر ته د رسیدو لپاره ټوله 

لاره روانه کړه او خپل یوازینی زوی یې په هغه قربانګاه باندې وتړلو چې له ځان سره یې 

جوړه کړې وه. هغه چاړه پورته کړه چې اسحاق قربانی کړي، په دې وخت کې د خدای 

فرښتې هغه ودراوه او ویې ویل: "په هلک باندې لاس مه کیږده، او د هغه سره هیڅ کار مه 

کوه، ځکه چې زه اوس پوهیږم چې ته د خدای څخه ویره لري، ځکه چې تا خپل یوازینی 

زوی له ما څخه مه دریغ نه کړ. )پیدایښت ۲۲: ۱۲(

ابراهیم تر پایه اطاعت وکړ! هغه د یوې شیبې لپاره هم نه ودریدلی، حتی که دا د 

هغه د ژوند ترټولو مهم شی، د هغه اسحاق، د هغه میراث، د هغه امید، د خدای څخه د 

هغه وعده قرباني کول وي! د اسحاق مړینه د هغه د خپل مرګ په څیر وه. ابراهیم ثابته 

کړه چې د هغه د اطاعت کولو هیله د هغه د ژمنې څخه ډیره ده. موږ هم باید په خپلو 

زړونو کې دا ډول پریکړې وکړو. اه خدایه نن د داسې نارینه او ښځو یو نسل را پورته کړه!  

په پایله کې خدای وویل:

“زه په خپل ذات قسم خورم، چې تا دا کار وکړ او خپل یوازینی زوی یې 

ونه تیر شو، زه به خامخا تا ته برکت درکړم، او ستا اولادونه به د آسمان د 

ستورو په څیر او د سمندر په ساحل کې د شګو په څیر زیات کړم. د خپلو 

دښمنانو د دروازو قبضه او ستا د نسل څخه به د ځمکې ټول قومونه 

برکت ومومي، ځکه چې تا زما کلام واورېد. )پیدایښت ۲۲: ۱۷-۱۶(

پایه  تر  وه، ځکه چې هغه  ته څومره وعده ورکړې  اولاد  د هغه  او  ابراهیم  خدای 

تاسو ولې فکر کوئ چې عیسی  به د دوی دښمنان وګټی.”  و! “ستا نسل  اطاعت کړی 

وویل: “د دوزخ دروازې به د کلیسا په وړاندې غالب نشي؟” د ابراهیم اطاعت د عیسی 
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ایمان  یا  اطاعت  پرانیستله. د هغه  لپاره د داسې شی چمتو کولو دروازه  لپاره د کلیسا 

لاهم خبرې کوي. اوس په دقت سره ولولئ چې عبرانیانو ته د خط لیکوال د ابراهیم د 

اطاعت په تشریح کې څه وايي: 

“موږ غواړو چې تاسو هر یو د خپلې هیلې تر پایه پورې د پوره کولو لپاره 

ورته جديت وښایئ، او سست مه کوئ، بلکې د هغو کسانو مثال تعقیب 

کړئ چې په ایمان او صبر سره ژمنې میراث لري. کله چې خدای له ابراهیم 

سره وعده وکړه، ځکه چې د هغه څخه بل څوک نه و، هغه په     خپل قسم 

سره هغه ته قسم ورکړ او ویې ویل: زه به خامخا تاسو ته برکت درکړم او 

تاسو به ډیر کړم. او په دې توګه، د صبر سره انتظار کولو وروسته، ابراهیم 

ژمنه وموندله. )عبرانیان ۶: ۱۵-۱۱(

ابراهیم ته د خپل کار د بشپړولو لپاره په ټوله لار کې متعهد و او د شاول اطاعت 

یې په تیرو فصلونو کې پرتله کړ. هغه جنګ ته د تللو او د هغه څه ۹۹٪ ترسره کولو کې 

لیواله و چې ورته امر شوی و. هغه د غوره څخه یوازې یو کوچنی فاصله درلوده او هغه 

فاصله، هغه خدای ته د خپل عمل توجیه کول پیل کړل. په حقیقت کې، هغه د خدای 

لخوا ورکړل شوی حکم بشپړ نه کړ. په سطحه، هغه د دندې بشپړولو ته ډیر نږدې و، 

مګر هغه د هغه د نافرمانۍ لپاره خورا لوی قیمت ادا کړ. هغه خپل »د خوراک میز« 

سم وټاکه، مګر د هغه د زړه انګیزه په هغه څه کې ښکاره شوه چې هغه یې ساتلی و. 

د دې پرځای چې د خپل بادار او هغه چا ته درناوی وکړي چې هغه یې خدمت کړی و، 

هغه خپل امر په خپله ګټه بدل کړ. 

څومره خلک د شاؤل په څیر خپل کار په لیوالتیا او جوش سره پیل کوي او کله چې 

دوی د ستونزو، ناخوالو او پایلو سره مخ شي چې دوی دومره ژر تمه نه درلوده اطاعت 

ته مخه کوي؟ یا نور چې د واک له لارې په لږ انحراف کې خپله ګټه ویني. هر وخت، 

د شاؤل په څیر چې د خدای د قربانۍ لپاره غوره پسونه پریښودل - هغه پسونه چې 

د خدای د مستقیم حکم سره سم وژل شوي - دوی د مذهبي دلایلو او اهدافو سره سم 

خپل عملونه توجیه کوي که چیرې اطاعت بشپړ نه وي، ایمان به نه یوازې وده وکړي، 

بلکه تحلیل به هم شی!

زموږ د شفاعت کونکو ژمنه ریښتیا او تلپاتې ده چې په بشپړ اطاعت کې ژباړل کیږي. د 
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هغه عقیده او اطاعت نه جلا کیدونکي دي، لکه څنګه چې یعقوب په دې آیتونو کې واضح 

کوي )د عمل کلمې پر ځای، ما د »اطاعت عمل« ترکیب کارولی دی(.

» ای ناپوهه، ته غواړې پوه شې چې ولې له اطاعت پرته ایمان بې ګټې 

دی؟ دا ابراهیم نه و چې خپل تقوی یې ثابت کړ، نو د هغه اطاعت په 

اړه څه چې خپل زوی اسحاق په قربانګاه کې وړاندې کړ؟ تاسو ګورئ چې 

د هغه باور او د اطاعت کار په ګډه کار کړی، او د هغه باور د هغه د 

اطاعت کارونو سره بشپړ شوی. او هغه لیکنه پوره شوه چې وايي: ابراهیم 

په خدای ایمان درلود او دا د هغه لپاره صداقت و. او هغه د خدای دوست 

وبلل شو. نو تاسو ګورئ چې د انسان تقوا یوازې په عملونو ثابتیږي، نه د 

ایمان له لارې، هو، لکه څنګه چې بدن د انسان له روح پرته دی، ایمان هم 

د انسان له اطاعت څخه پرته دی. )یعقوب ۲: ۲۰-۲۴ او ۲۶(

په اخري آیت کې ایمان او د اطاعت عمل د انسان له بدن او روح سره پرتله شوی 

دی، د یعقوب په مثال کې تاسو لیدلی شئ چې ایمان له جسمي جسم سره پرتله شوی او 

د اطاعت عمل د انسان له روح سره مشابهت لري. دا دواړه باید یوځای وي ترڅو پدې 

نړۍ کې راڅرګند شي. که روح له بدن څخه جلا شي، بدن مړ کیږي. هرڅومره ژر چې روح 

جلا شي، بدن نشي راژوندي کیدلی مګر دا چې روح بدن ته راستون شي. لکه څنګه چې دا 

د لعزر سره پیښ شوي. دا د اطاعت په عملونو پورې اړه لري، نو یعقوب د دې مثال سره 

ښیې چې ایمان څنګه کامل دی. له همدې امله یعقوب وايي: )بیا د اطاعت د عمل ترکیب 

کارول کیږي( »تاسو ایمان لرئ او زه اطاعت لرم! پرته له اطاعت څخه په ما باور وکړئ، زه 

به تاسو ته خپل ایمان د اطاعت په عمل سره وښیم. » )یعقوب ۲: ۱۸(

له اطاعت پرته ایمان ریښتینی ایمان نه دی. په دې اړه هیڅ غلطي مه کوئ. مقدس 

له لارې بشپړیږي!« رسولانو وپوښتل:  کتاب دا روښانه کوي چې: »ایمان د اطاعت کولو 

»خدای، زموږ ایمان زیات کړئ!«  ګرانه ایمانداره اوس ګورئ چې ما ولې د دې کتاب په پیل 

کې د دې پیغام د اهمیت او اړتیا په اړه لیکلي؟ موږ ټول باید د بدمرغۍ او بې قانونۍ د 

زیاتوالي په دې دور کې دې ټکو ته زیاته پاملرنه وکړو. تاسو شاید ووایاست: »ما فکر کاوه چې 

ایمان د اوریدلو او ایمان څخه راځي.« هو، دا سمه ده، مګر زموږ شواهد هغه عملونه دي چې 

زموږ د اقرار سره مخ دي، نو ځکه موږ ته ویل کیږي چې که موږ کلام واورو او اطاعت ونه 

کړو، موږ دوکه شوی یو. بیا به زموږ ایمان ریښتیا نه وي.
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په ایمان کې لوی جرئت

دا حقیقت یو ځل بیا د پولس په بیان کې د هغو کسانو په اړه چې په کلیسا کې خدمت 

کوي لیدل کیږي، کوم چې په ملت کې موندل شوي، په موقف کې: "او دوی باید لومړی 

وڅیړل شي او که دوی د کلیسا د خادمانو په توګه خدمت وکړي." )اول تیموتاوس ۳: ۱۰(

خادم مشر نه دی، بلکې هغه څوک دی چې د بل امر عملي کوي.  دابلیو. ای. واین 

وايي چې ورته یوناني کلمه خادم یاشماس معنی لري "د خادم اصلي ځانګړتیا". هغه زیاته 

کړه چې دا د هغه چا ځانګړتیا ده چې د بل تر واک لاندې وي. پولس موږ ته وایی چې که 

خدمتګاران په اعتماد کې خدمت وکړي، دا اطاعت دوی په لوړ مقام کې ځای په ځای کوي. 

د آيت په دوام کې، هغه وايي: "زاړه خادمان چې خدمت یې کړی، لوی مقام ته به ورسیږي 

او په مسیح عیسی باندې به په خپل ایمان کې لوی جرئت ولري." )اول تیموتاوس ۳: ۱۳(

د عیسی په څیر خدمتګارانو ته د دوه شیانو وعده ورکړل شوې: لومړی، لوړې کچې ته 

رسیدل چې روحاني وده پکې شامله ده )مزمور ۷۵: ۷( دوهم، د هغه چا لپاره لوی ایمان 

چې په بشپړ ډول اطاعت کوي لکه څنګه چې موږ په مقدس کتاب کې لیدلي دي، ایمان او 

اطاعت په مقدس کتاب کې ډیری مثالونه شتون لري او یو بل پورې تړلي دي.

د هابیل ایمان د هغه په     اطاعت کې څرګند شو، او د هغه شاهد اوس هم زرګونه 	 

کاله وروسته ویل کیږي. )عبرانیان ۱۱: ۴(

خنوخ ایمان په ښکاره اطاعت وکړ، او هغه یې د خدای سره د تګ لامل شو، او په 	 

پایله کې، هغه وتښتول شو او د مرګ څخه وتښتید. 

د نوح ایمان د هغه د اطاعت په واسطه ثابته شوه او هغه او د هغه کورنۍ یې 	 

وژغوره، په داسې حال کې چې ټوله نړۍ په ګناه او غندل شوې وه.

د ابراهیم ایمان، چې د هغه د اطاعت په واسطه ثابت شوی و، هغه د ټولو قومونو 	 

پلار جوړ شو.

د یوسف ایمان چې د هغه اطاعت وکړ، د هغه د کورنۍ لخوا وژغورل شو.	 

د یوشع او کالب ایمان، د دوی د اطاعت له لارې، دوی د ژمنه شوې ځمکې وارثان 	 

کړل. یوشع موسی ته وفادار و او د هغه ځای ناستی شو. هغه ځوان نسل ته د ژمنې 

ځمکې ته لارښوونه وکړه.

راحب روسپی، چې عمل یې د هغې تقوا ثابته کړه، کله چې هغې پیغمبرانو ته وویل 	 
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هغوی ته یې پناه ورکړه او په بله لاره یې ولېږله. )یعقوب ۲: ۲۵( د هغی اطاعت د 

هغه ټوله کورنۍ وژغورله. د هغی دا عمل زموږ لپاره د هغی د صداقت ثبوت دی.

د حنا اطاعت او د کاهن په وړاندې د هغې تابعدارۍ لاره چې هغې ته یې سپکاوی 	 

وکړ، رحم یې جوړ کړ چې د خلکو لپاره د بیدارۍ لامل شو. )د سموییل زیږون(

د داوود اطاعت د هغه په     کارنامو باندې برید نه کولو کې هغه یو لوی پاچا جوړ کړ 	 

چې د زړه له مخې د څښتن پیروي کوي، نه د شاؤل امر تعقیب.

د دانیال، شادراک، مشیک، عبدنیګو اطاعت دوی د خدای او پاچا لخوا محبوب کړل.	 

داؤد،  یفتا،  سمسون،  بارک،  جدعون،  د  چې  ځکه  ووایم؟  څه  نور  "زه 

سموئیل او پیغمبرانو په اړه د خبرو کولو وخت نشته، چا چې په ایمان 

او د زمریانو خولې یې  ټینګ کړ  سره سلطنتونه فتح کړل، عدالت یې 

بندې کړې. د اور سوځولو اور بې وسلې کړ او د تورې له لکۍ څخه یې 

خلاص کړ. د دوی ضعف په قوت بدل شو، دوی په جګړه کې ځواکمن 

شول، دوی ازاد شول؛ دوی خپل ضعف مات کړ او بهرنیو لښکرو ته یې 

ډله شکنجه شوه  بله  او  کړل  ژوندي  را  مړي  خپل  ورکړه. ښځې  ماتې 

او تر هغې يې له خوشې کېدو انکار وکړ، تر څو چې دوی وژغورل شي. 

په وهلو  او  ملنډې وهلې  کړي. ځینې   یې  ترلاسه  قیامت  به ښه  دوی 

شوي.   اچول  ته  زندان  او  شوي  تړل  زنځیرونو  په  حتی  او  شوي  وهل 

او په توره ووژل شول. د پسونو  هغوی سنګسار شول، دوه ټوټې شول 

او  مظلوم  غریب،  دوی  کې،  جامو  پوستکي څخه جوړ شوي  د  وزو  او 

د  او  غرونو  دښتو،  په  دوی  کړه،  نه  خوښ  دوی  د  نړۍ  شوي.  ځورول 

ځمکې په غارونو او درزونو کې بې ځایه شول. دوی ټول د دوی د ایمان 

له امله ښه بلل شوي. په هرصورت، دوی هیڅوک ونه موندل چې دوی 

سره ژمنه شوې وه. )عبرانیان ۱۱: ۳۹-۳۲( 

د عبرانيان لیکوال باور د اطاعت عملونو سره ترکیب کوي. دا دواړه نه جلا کیدونکي 

دي. كه ايمان يوازې د معجزو د ترلاسه كولو لپاره وركړل شوى واى، نو بيا ولې هغه كسان 

هم شامل كړل، چې په دښتو او غرونو كې ګرځېدل، په كړاوونو كې يې لاس درلود؟ دوی په 

پای کې اطاعت وکړ. دا ریښتینی ایمان دی. 
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که تاسو لوی ایمان غواړئ، نو د خدای واک، د هغه مستقیم او د هغه د سپارل شوي 

واک اطاعت وکړئ، تر هغه چې کار بشپړ شي. ستاسو ایمان مستقیم ستاسو د اطاعت سره 

متناسب دی!

د فروتنی ساتنه

وروستی ټکی چې عیسی خپلو پیروانو ته ټینګار کوي د فروتنی چلند درلودل دي. هغه 

وویل: نو تاسو هم د هغه څه په پوره کولو سره چې تاسو ته امر شوی و، ووایه: موږ خادمان 

یو او موږ یوازې خپل وظیفه ترسره کړې، کله چې موږ دا ډول چلند وکړو، موږ د خپل مالک 

څخه د انعام ترلاسه کولو په حال کې یو. هغه څوک چې خپل ځان لوړ کړي هغه به ذلیل 

شي، زموږ څخه څوک چې ځان تواضع کوي د دوی خادمان به لوړ کړي. يعقوب په تاکيد 

سره وايي: "د خداى په وړاندې عاجزي کوئ، ترڅو هغه تاسو لوړ کړي.")یعقوب ۴: ۱۰(

د  موږ  کیدل دي چیرې چې  پاتې  کې  داسې حالت  په  کیدل  پاتې  عاجز  زړه کې  په 

اطاعت اجر ترلاسه کولی شو. د خپل اطاعت لپاره په خپل ځان فخر کول تاسو ټیټوي، حتی 

که تاسو اطاعت کړی وي. دا کولی شي هرڅه له مینځه یوسي چې تاسو تر دې دمه ترلاسه 

کړي دي. تاسو کولی شئ پدې کتاب کې د هوښیار مشورې تعقیب کړئ، مګر په ویاړ سره، 

تاسو به هرڅه له لاسه ورکړئ چې تاسو د اطاعت له لارې ترلاسه کړي. شیطان مسح شوی 

و؛ هغه کامل، د حکمت څخه ډکه او د ښکلا څخه ډکه وه. هغه د خدای لخوا ټاکل شوی 

و او د خدای په سپیڅلي غر کې اوسېده. هغه په     خپلو لارو کې بشپړ و تر هغه چې هغه 

مغرور نه و. بیا هغه د سلطنت څخه په چټکۍ سره راښکته شو لکه څنګه چې رڼا له آسمان 

څخه راوتلې ده. د هغو کسانو د غوره کولو لپاره چې په کلیسا کې یو مهم مقام ته ټاکل 

کیږي، پولس مشوره ورکوي چې "... راځئ چې مغرور نه شو، داسې نه چې موږ فخر وکړو 

او د شیطان د غندنې لاندې راشي." )اول تیموتاوس ۳: ۶(

پولس د خدای د بلنې په اطاعت کې ډیری شیان ترسره کړل. مګر هغه د خپل ژوند په 

جریان کې ډیر عاجز شو، هغه کلیسا ته یو لیک ولیکه چې هغه د خپل دریم لوی انجیل 

سفر په جریان کې د قرنتیان په یوه ناڅاپه سیمه کې جوړه کړې وه. هغه له لسو څخه 

تر یوولسو کلونو پورې د مرګ سره مبارزه وکړه او د یو تجربه لرونکي سرتیري په توګه یې 

د عیسی خدمت وکړ. خو وګورئ چې هغه څه لیکي: "ځکه چې زه په رسولانو کې ترټولو 

کوچنی یم او زه د رسولانو د ویلو وړ نه یم." )اول قرنتیان ۱۵: ۹(
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یا تاسو د هغه په     کلمو کې د عاجزۍ غږ اورئ؟ هغه هم ځان د "رسول" د نوم وړ نه 

ګڼي. زه غواړم ټینګار وکړم چې دا غلط عاجزي نه ده. جعلي عاجزي پوهیږي چې څنګه د 

عاجزۍ څرګندولو لپاره د الفاظو په کارولو سره سم کار وکړي، مګر د چا په زړه او ذهن کې 

عاجزي نشته. دا د دوکی غیر واقعیت دی. مګر کله چې د انجیل لیکوال د روح القدس د 

الهام لاندې لیکي، داسې سړی نشي کولی دروغ ووایی! له همدې امله، کله چې پولس وايي 

چې هغه د رسولانو ترټولو ټیټ دی، نو هغه هڅه نه کوي چې د مصلحت سره ځانګړې 

اصطلاح وکاروي. هغه د ریښتیني عاجزۍ څرګندونه کوي.

اوس د پولس بلی جملی ته پام وکړۍ:»خو زه هر څه که یم، نو یم د خدای د فضل 

کار کړی، خو ځانته  ټولو څخه سخت  له  ما  بر عکس  و.  نه  ثمره  بی  سره چی هیڅکله 

رسولانو څخه سخت  ټولو  د  »ما   )۱۵:۱۰ قرنتیان  )اول  د فضل سره.«  د خدای  بلکه  نه 

کار کړی!« یو شیبه صبر وکړۍ، پولس د فخر په حالت کی دی؟ دا بیان ډیر متکبرانه او 

خودځانی ښکاری، خو داسی نه ده. دا خبری د پولس د وابستګۍ بیانګری دی. د هغه 

خبری چب »د رسولان په منځ کی کوچنی« په دی خبره چی هر څه چی هغه کړی د 

د  چی  څه  هغه  هر  جی  پوهیده  کاملا  هغه  خلاصیږی.  سره  کړی،  یی  فضل  په  خدای 

روحانی پړاوه دی د خدای څخه راځی.

ددی هضم چی پولس »د رسولانو کوچنی« دی سخت دی. د هغه په وخت او یا د 

کلیسا په وخت کی، هغه همیشه د یو لوی رسول په نامه شهره درلود. ټول هغه څه چی 

هغه په ۶۲ میلادی کال، حدودا څلور یا پنځه کاله مخکی د خپل رحلت څخه، افسسیانو ته 

لیکلی، په نظر کی ونیسۍ. په هغه وخت کی چی هغه د اولو قرنتیانو رساله لیکله، د هر 

بل څخه زیات یی کار ترسره کړی و. هغه پخپله دا وخت داسی بیانوی: »که څه هم د کمو 

مقدسانو څخه لا کم یم، خو دا فیض ماته راکړ شو چی د مسیح بی قباسه غنای بشارت 

غیر یهودیانو ته وکړم.« )افسسیان ۳: ۸( کلونه مخکی یی خپل د ټیټو رسولانو څخه ځان 

بللی و خو دلته ځان داسی بیانوی:  »د کمو مقدسینو څخه کم!« یعنی څه؟ که هرڅوک په 

مسیحیت او رهبرۍ کس لهّ غه څخه لوړ وی هغه خپله پولس نه دی؟! خو هغه چی څومره 

ډیر د مسیح خدمت وکړ، خپل ځان یی کوچنی ولید. د هغه فروتنی لا وده کوله. آیا دا 

کیدی شی چی چی د خدای فیض د هغه په زړیدو زیات شوی وی؟ آیا دا ښکاره کوی چی 

خدای څنګه د پولس سره په دومره نږدی اړیکه کی خپلی لاری هغه ته ښکاره کړی وی تر 

غه ځایه چی حتی ددی درک د پطرس رسول لپاره هم سخت و؟ )دوهم پطرس ۳: ۱۶-۱۵( ّ
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آیا ددی په اساس کولی شو ووایو چی موسی چی خدای هغه ډیر فروتنه معرفی کړی 

و، د خدای په لارو د ټولو خلکو چی پر ځمکه و پوهیده؟ )اعداد ۱۲: ۳( شاید دواړو ]پولس 

او موسی[ د لوی ایمان د په لاس راوړلو پوهیدل: هغه راز چی ډیر اندک خلک پری پوهیده.

لیکونه  دوه  هغه  کی،  حدودو  په  میلادی،   ۶۶ تر   ۶۴ کی  وختونو  آخری  په  پولس  د 

تیموتاوس ته واستول او په هغی کی ځان داسی توصیف کړی:» دا هغه خبره ده چی په 

پوره باور سره، چی مسیح عیسی دی نړۍ ته راغی ترڅو ګناهکارانو ته نجات ورکړی، چی 

زه د هغوی په منځ کی لوی څخه یم«. )اول تیموتاوس ۱: ۱۵( هغه خپل ځان د »لویو ګناه 

کارانو« څخه بولی. توجه وکړۍ چی هغه نه وایی: »د هغوی لوی وم« بلکه وایی » زه د 

هغوی منځ کی لوی وم«. 

پس له دومره ډیرو کارونو څخه هغه نه وایی: »چی دا ټول کارونه ما کړی دی او د ټولو 

کارونو زما باید ګران وګڼل شی!«. هغه په خود صفتۍ نه وایی: »ما لوی کارونه کړی او د یو 

لوی رسول د احترام وړ یم!«.هغه حتی دا هم نه دي لیکلي: “زه د رسولانو څخه ترټولو ټیټ 

یم”، کوم چې هغه څو کاله دمخه وکړ. هغه نه دی لیکلی، “زه د مقدسینو څخه کوچنی 

یم،” هغه وویل، “زه د ټولو ګناهکارانو په منځ کې ترټولو لوی یم، که څه هم هغه پوهیده 

چې هغه په     مسیح کې د خدای لخوا توجیه شوی.” )دوهم قرنتیان ۵: ۲۱(. هغه هیڅکله د 

خدای فضل او رحمت له لاسه نه دی ورکړی. په حقیقت کې، څومره چې هغه ژوند کاوه، 

هومره یې د خدای په فضل باندې تکیه کوله. هغه په   دوامداره توګه دا چلند رامینځته کوي 

چې: “زه یو صادق خدمتګار یم او ما یوازې خپله دنده ترسره کړې.”

دا چلند د خپل ژوند په پای کې د پولس له وینا څخه ملاتړ کوي: “وروڼو، زه فکر کوم 

چې زه یو کار کوم، او که زه هغه څه ونه کړم چې شاته دي، ما تر اوسه نه دي ترلاسه کړي؛ 

مګر زه به خپل لاسونه په خپلو اوږو کېږدم او ځان به د هغه څه په لور وغځوم چې مخکې 

دي، زه به هڅه وکړم چې پای ته ورسیږم، زه به هغه انعام ترلاسه کړم چې خدای د عیسی 

مسیح نوم ورکړی دی. )فیلیپیان ۳: ۱۳-۱۴( ایا تاسو کولی شئ فروتنی د هغې د مینځ څخه 

واورئ؟ “زه بریالی شوی نه یم!” هغه اعلان کوي     چې د هغه کارونه د عیسی مسیح د بشپړ 

پیژندلو لپاره د هغه د هڅو په پرتله “هیڅ” ندي. په یاد ولرئ چې خدای خپل ځان عاجزانو 

ته څرګندوي. پولس وايي: “زه خپل ځان مخ په وړاندې وړم ترڅو هغه څه ته ورسیږم چې 

مخکې دي.” د فشار معنی لري او د پرمختګ لپاره ترټولو لوی دښمن او مخالف ځواک دی. 

کله چې موږ د عیسی ژوند څیړو، موږ ګورو چې هغه ستاینه نه ده منلې او خدای ته 
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یې بیرته راګرځوي. هغه حتی هغه چا ته وویل چې هغه یې روغ کړ چې خلکو ته څه پیښ 

شوي راپور نه ورکوي ، مګر د خدای جلال لپاره. 

یو بډایه ځوان حاکم عیسی ته وویل: ای ښه ښوونکیه، مګر عیسی وویل  د خدای پرته 

د بل چا نوم ښه نه دی. ایا هغه د خدای زوی نه و، مګر هغه د خپل پلار ویاړ نه غوښتل؟ 

حتی هغه تقوی چې هغه ښودلی و، عاجز و. هغه وویل: "زما یوغ په خپل ځان واخله او 

زما څخه زده کړه، ځکه چې زه په زړه کې نرم او ټیټ یم، او تاسو به په خپلو روحونو کې 

آرام ومومئ." )متی ۱۱: ۲۹( د خدای مینه عاجزي راولي. موږ ګورو چې: "مینه حسد نه 

کوي، مینه غرور نه کوي او فخر نه کوي."  )اول قرنتیان ۱۳: ۴( غرور د ځان ګټي لټوي، خو 

مینه د ځان ګټي نه غواړي. غرور هر ډول اطاعت ته سپکاوی کوي چې ګټه یې نه وي، مګر 

مینه د هغه عزت لټوي چې دا یې خدمت کوي. موږ اطاعت کوو ځکه چې موږ مینه لرو. 

موږ د بریا په لټه کې یو ځکه چې موږ غواړو د هغه عزت وکړو او موږ غواړو چې د هغه 

ویاړ وي. شاید له همدې امله پولس وویل: "که زه د نبوت ځواک ولرم او په ټولو اسرارونو 

او تعلیماتو پوهیدم، او که زه دومره باور ولرم چې غرونه حرکت کولی شم، مګر مینه نه 

لرم، دا هیڅ شی نه دی." )اول قرنتیان ۱۳: ۲(

خپل تقدیر پوره کول

موږ ته ویل کیږي چې ثمر ولرو او د خدای لپاره اتلان واوسو. یوازې هغه وخت چې موږ د 

هغه په   لاره روان شو موږ کولی شو د هغه لوی نوم ته درناوی وکړو زه دعا کوم چې تاسو دا پیغام 

په دواړو اړخونو کې وګورئ، کوم چې ستاسو نیکمرغي او د خدای جلال دی. کلام ته ودرېږه، 

که څه هم د توجیه کولو په بهیر کې ناپوه ښکاري، مګر د موعظی پرته، هغه کسان وژغورئ چې 

ایمان یې نه وي راوړی: "خدای داسې مصلحت لیدلی چې دوی د جاهلیت له لارې راځي." )اول 

قرنتیان ۱: ۲۱( له بلې خوا، موږ ته ویل شوي دي: "ځکه چې د خدای ناپوهي د انسان له حکمت 

څخه غوره ده." )اول قرنتیان ۱: ۲۵( د ناپوهۍ د حکمت د خدای یادونه، د خدای د پوهې په 

وړاندې له منځه یوسي. )دوهم قرنتیان ۱۰: ۵( 

هغه دلیل چې د اطاعت مخالف وي، غرور دی. دا استدلال د خدای د مشورې په وړاندې 

خنډ دی. دا استدلال د خدای کلام د وروستي واک په توګه نه مني. لکه څنګه چې موږ په دې 

کتاب کې لیدلي، دا خطرناک دی. په دې ورځو کې، خدای د هغو کسانو په لټه کې دی چې په لوی 

ایمان، ځواک او زړورتیا سره پرمخ ځي. دوی به هغه څوک وي چې پولس وايي: "موږ چمتو یو، نو 
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کله چې ستاسو خپل اطاعت بشپړ شي، موږ به د ټولو نافرمانۍ سزا ورکړو." دوهم قرنتیان ۱۰: ۶(

وخت لنډ دی، نو موږ باید اغیزمن واوسو. اطاعت موږ اغیزمن کوي. زما د ایمان په پیل کې، 

زه ډیر فعال وم، مګر زه په اطاعت کې کم وم. زه بې کفایته وم او د هغه دور په اړه د پام وړ 

هیڅ شی نشته. هرڅومره چې زه وده وموم، هومره زه پوهیدم چې که څه هم په اطاعت کې زما 

دوام تل سمدستي پایلې نه ښیې، دا په نهایت کې ما اغیزمن کړی. 

په خدای کې ستاسو تقدیر ستاسو په وړاندې دی کله چې تاسو اطاعت غوره کړئ، تاسو خپل 

برخلیک ته د رسیدو لپاره غوره کوی. هیڅ شی او هیڅوک نشي کولی ستاسو مخه ونیسي. د ډیرو 

کلونو لپاره، دا برخلیک د داوود، یوسف، موسی، یوشع، حنا، نوح، استر او نورو سرپرستانو لپاره 

تیاره او نه لیدل کیده. خو په یاد ولرئ چې د هغو کسانو لپاره چې خپل تقدیر یې پوره کړی، د 

شهرت تالار دی او د ډیرو خلکو نومونه په کې یاد شوي دي. خدای د نارینه او ښځو په لټه کې دی 

چې پدې وروستیو وختونو کې به د دوی نومونه د پاچاهانو لیست کې اضافه کړي چې د مسیح 

د قضاوت څوکۍ کې به درناوی کیږي. زما دعا دا ده چې موږ د هغو کسانو څخه یو چې زموږ د 

ځانګړي خدای جلال لپاره زموږ ماموریت بشپړوي.
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اتلسم فصل

یله پا

هغه میوه چې موږ یې په پناه کې پاتې کیدو سره خورو موږ د 

هغه میلمستیا ته رسوي. دا هغه ځای دی چیرې چې موږ به په 

پراخه کچه شریک کړو.

ما دا کتاب د دې پریکړې سره پیل کړ چې لومړی واده سر و. دا ښځه او میړه د لوی خدای له 

پناه څخه راووتل او د ښه او بد لپاره یې د خدای له چتر څخه بهر یو اصل وموند. دوی د خدای 

ځواک رد کړ، مګر موږ کولی شو د دوی له ناکامۍ او نورو څخه زده کړو ته دوام ورکړو چې دوی 

وروسته راغلل. 

راځئ چې د کتاب د پیل په لور مقاله پای ته ورسوو؛ اجر د هغه چا لپاره دی چې د خدای 

تر سیوري لاندې وي.

زه په خوښۍ سره د هغه په   سیوري کې ناست وم او د هغه میوه زما خوند 

ته خوږه وه. هغه زه میخانی ته راوړم او د زما په سر پوهه مینه وه. )غِزل 

غزلونه ۲: ۴-۳(

د هغه تر سیوري لاندې د ژوند ونې ده. دا میوه د نه منلو وړ خوږه ده. هغه میوه چې د 

آدم او حوا په سترګو کې د عقل او دلیل سره ښه ښکاري، بالاخره د مرګ لامل شوه. دا حقیقت ټول 

هغه میوې دي چې موږ یې د عقل او استدلال له ونې څخه خورو. هغه میوه چې موږ یې د هغه 

په     پناه کې پاتې کیدو سره خورو موږ د هغه لمانځلو ته لار هواروي. دا هغه ځای دی چیرې چې 
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موږ به د هغه په   کثرت کې برخه واخلو.

پداسې حال کې چې تاسو دا کتاب لوستلئ، دا خورا ممکنه ده چې تاسو به درد تجربه کړئ. 

درد تل بد نه دی، په دې حالت کې دا د دوو شیانو نښه ده، لومړی دا چې ستاسو ضمیر بیدار 

او د روح القدس په وړاندې حساس دی. دوهم، د تیښتې لاره شتون لري. دې لارې ته توبه ویل 

کیږي. د مکلفیت او غندنې ترمنځ بنسټیز توپیر شتون لري. دواړه د درد سره تړلي دي، مګر یو یې 

د وتلو لاره لري او بل یې نه لري. توبه، په ساده معنی، د زړه بدلون دی چې د افکارو او عملونو 

د بدلون سبب ګرځي، په حقیقت کې، تاسو ووایاست: "پروردګاره، ما د دوی طریقې تعقیب کړې، 

اوس زه غواړم چې ستا د طریقې اطاعت وکړم." د عقل او استدلال لاره پریږده چې د ښه او بد د 

پوهې د ونې میوه او د برکت بیرته راستنیدل.

د دعا او مراقبت په جریان کې، خپل زړه خلاص کړئ او روح القدس ته اجازه ورکړئ چې 

ستاسو په ژوند کې هغه ساحې په دقت سره په ګوته کړي چیرې چې تاسو نافرمان یاست. که اړتیا 

وي، مختلف فصلونه بیاکتنه وکړئ چې ستاسو وضعیت ته ځانګړي دي. اجازه راکړئ د خدای کلام 

ستاسو ژوند وڅیړی. د هغه د کلام رڼا به نیمګړتیاوې ښکاره کړي. دا برخې ممکن پخپله خدای 

یا د هغه د ټاکل شوي ځواک پورې اړه ولري. هر یو په جلا پاڼه کې ولیکئ. کله چې تاسو وکړئ، 

راځئ چې یوځای دعا وکړو او بخښنه ترلاسه کړو او بیرته راستانه شو.

او  نافرمانۍ  د  زما  ته  چې  کوم  غوښتنه  زه  نوم،  په  عیسی  د  پلار،  آسماني 

تسلیمیدو نشتوالي لپاره ما ته بخښنه وکړئ. ما په خپل عقل ژوند کړی او 

په پایله کې یې په تابع برخو کې روزل شوی یم.

زه: )ستا له لیست څخه هر هغه ګناه چې د هغه د قدرت سره تړاو لري 

اعتراف وکړئ. پدې کې د هغه مستقیم واک او د هغه سپارل شوي واک دواړه 

شامل دي(.

زه د دې هر یو چلند او فکر لپاره توبه کوم. زه له تا څخه غوښتنه کوم چې 

ما وبښئ او د عیسی مسیح په وینه سره ما پاک کړئ.

کورنۍ،  د  زه  چې  وکړم  چلند  داسې  او  شم  تسلیم  ته  واک  ستا  غواړم  زه 

حکومت، کلیسا او ټولنې واک ته تسلیم کړم چې تا زما په ژوند کې ځای 

پر ځای کړی دی، ترڅو زه یوازې ستا اراده ترسره کړم خپله خوښي لټوم. زه 
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یو زړه غواړم چې په اطاعت کې خوشحاله وي. زه خپل ژوند خپل مالک 

عیسی مسیح ته وسپارم او زما ټول سرکشي چلند پریږدم. په هر ډول چې ته 

ما ته غږ کوئ، زه به په خپله خوښه ستا د نوم د ویاړ لپاره تسلیم شم. آمین

که تاسو اړتیا لرئ، یو څوک وګورئ او د واک په پوستونو کې یو لیک ولیکئ، چې تاسو یې په 

جلا جلا پاڼو کې لیکلي دي، او د دوی د بخښنې وخت نه دی، بلکې دا ستاسو د انګیزو د ملامتولو 

یا توجیه کولو وخت دی په هره ستونزه کې ستاسو د رول مسؤلیت منلو فرصت دا به تاسو په 

داسې حالت کې راولي چیرې چې تاسو کولی شئ د خدای په ځای حرکت وکړئ.

مننه چې داسې لاره غوره کړه چې د نړۍ د حرکت سره مخالف وي. په اطاعت سره، موږ به 

د خپل عالي پاچا د اهدافو بشپړولو ته ګړندۍ شو. ستاسو د اطاعت کولو اجر به لوی وي.

"هغه چا ته چې تاسو د لوږې څخه خوندي ساتلی شي او تاسو ته په خپل 

عالي حضور کې بې ګناه او په خورا خوښۍ سره وړاندې کوئ، زموږ یوازینی 

خدای او ژغورونکي ته، د عیسی مسیح په واسطه، زموږ رب، له پیل څخه، 

اوس او د تل لپاره، ویاړدی. جلال، وړتیا او ځواک دی پرتا! آمین.

په یاد ولرئ چې په پناه کی اوسۍ!
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پوښتنې بحث  د 

که تاسو دا کتاب د ویډیو درسونو سره یوځای ولولئ )کوم چې یو ښه نظر دی!(، زه وړاندیز 

کوم چې تاسو د هرې اونۍ ویډیو درس وګورئ او بیا زموږ د ګروپ په بڼه کې د هرې موضوع 

په اړه پوښتنې وکړئ دا د ټولګیوالو لپاره د لیدلو او لوستلو لپاره مناسب دی کتاب یوځای، نو 

خوند واخلئ!

۱ درس

له ۱ څخه تر ۲ فصلونو پورې مهم ټکي

۱. کله چې تاسو د "اختیار" کلمه واورئ، ستاسو لومړی ځواب څه دی؟ ایا تاسو دا د ښه شی 

سره شریک کوئ، لکه د طوفان په وخت کې د چت لاندې پناه اخیستل؟ یا تاسو د یو څه 

منفي په اړه فکر کوئ؛ لکه هغه ریس په څیر چې ستاسو ژوند یې خراب کړ؟

ایا داسې وختونه شتون لري چې تاسو د پوښښ نه کولو پایلو سره مخ شوي  ۲. شاته کتل، 

یاست؟

۳. د دیموکراتیک ذهنیت سره د سلطنت په اصولو پوهیدل ستونزمن کار دی. تاسو په کومو 

لارو کې د ډیموکراتیک فلټر سره د واک لپاره د خدای پلان ته رسیدلي یاست؟ دا څنګه 

ستاسو د پیرودونکو سره د اړیکو په طریقه اغیزه کوي؟

۴. د ټولنې یا کوچنۍ ډلې په تړاو، خدای ماته وښودله چې د خپل شپون تر لارښوونې لاندې 

نه غوښتل د بغاوت بڼه ګڼل کیږي. ایا دا ډول پوهه تاسو حیرانوي؟ ایا تاسو د دې درس 

څخه دمخه زما دریځ توجیه کړی؟
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۲ درس

د ۳، ۴، ۵، ۶ ،۷ فصلونو څخه مهم ټکي

۱. د درس په پیل کې، ما له ګډونوالو وغوښتل چې د "ګناه" کلمې په اوریدو سره د دوی په 

ذهن کې لومړنۍ کلمې وپیژني. کله چې د دې پوښتنې څخه وپوښتل شول ستاسو لومړني 

فکرونه څه وو؟ ستاسو فکرونه څنګه بدل شوي؟

۲. ایا تاسو کله هم د دې توکو هر یو ارزولی دی لکه: شتمني، دنده او اړیکې؟ ایا تاسو د هغه 

څه څخه زده کړل چې خدای تاسو ته ویلي دي؟ کله چې د دې شیانو څخه یو روان وي 

تاسو د خدای اطاعت ته لومړیتوب ورکړی، څه به پیښ شی؟

۳. جزوي اطاعت اطاعت نه، بلکې بغاوت او سرکشي ګڼل کېږي. ایا تاسو یو وخت په یاد لرئ 

کله چې تاسو پای ته رسیدو ټولې لارې تعقیب کړې؟ بیا، یو وخت په یاد ولرئ کله چې 

تاسو یوازې په جزوي توګه اطاعت کوئ. د دوی تر مینځ لوی توپیرونه څه وو او دوی 

څنګه په تاسو اغیزه وکړه؟

د جادو  )۱ سموییل ۱۵:۲۳(  په څیر دی"  ګناه  د  د وجدان  "بغاوت  وايي:  کتاب  ۴. مقدس 

وروستی هدف څه دی؟

۵. د شیطان په مقدس کتاب کې لومړی حکم دا دی: "لکه څنګه چې تاسو غواړئ هغه وکړئ!" 

دا د هغه مثال برعکس دی چې عیسی یې پریښود کله چې هغه وویل: "ځکه چې زه د 

خپلې خوښې د ترسره کولو په لټه کې نه یم، مګر د خدای د خوښې د ترسره کولو لپاره. 

هغه څوک چې زه یی رالیږلی یم." زه یې غواړم. )یوحنا۵: ۳۰( تا څه کړي دي چې خپله 

اراده د خدای له ارادې پورته کړي؟ پایله څه شوه؟ تاسو څه کولی شئ په فعاله توګه د 

خپلې خوښې څخه پورته د خپل آسماني پلار اراده لټولو او اطاعت وکړئ؟
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۳ درس

د ۸، ۹، ۱۰ فصلونو څخه مهم ټکي

۱. په رومیان ۱۳: ۱-۲، کی موږ ګورو چې د ټاکل شوي واک په وړاندې مقاومت د خدای د 

فرمان په وړاندې مقاومت دی. که عیسی تاسو څخه پوښتنه وکړي چې ستاسو په کار ځای، 

کور یا ټولنه کې یو څه وکړئ، ستاسو ځواب څه دی؟ اوس، که یو مشر، روزونکی، پولیس 

افسر، یا بل واک له تاسو څخه د ورته کولو غوښتنه وکړي؟ ایا تاسو به دوی ته ځواب ووایی 

لکه څنګه چې تاسو عیسی ته ځواب ورکوئ؟

۲. مقدس کتاب وايي: "هرڅوک باید حاکم واکونو ته تسلیم شي" )رومیان۱۳: ۱-  ۲( د "سپارل" 

کلمه یو یوناني کلمه ده چې په نظامي او دواړو کې کارول کیږي ملکي کلمه د ملکي موخو 

لپاره کارول کیږي، دا کلمه د نورو د واک یا واک لاندې کولو لیوالتیا څرګندوي. د مقدس 

کتاب دا حکم څنګه د چارواکو او ټاکل شوي واک په اړه ستاسو چلند بدلوي؟

۳. په ۱۹۹۲ کال کې د ولسمشرۍ له ټاکنو وروسته له سختو ورځو تېر شوم. ما د خپګان سره 

مبارزه کوله او داسې ښکاري چې خدای ما ته یادونه کوي چې هغه حیران نه دی چې 

څوک په دفتر کې راځي، ایا کله هم داسې وخت راغلی چې سیاسي پایلې تاسو مایوسه 

کړي، دا د انتخاب په اړه ستاسو چلند څنګه اغیزه کړې؟ 

۴. اشعیا ۱: ۱۹موږ ته وایی: "که تاسو لیوالتیا ولرئ او واورئ، تاسو به د نیکۍ څخه راوتلی 

شئ." تاسو کولی شئ فرمانبردار اوسئ او نا خوښ، یا خوښ او نه اطاعت کونکی. یو وخت 

شریک کړئ کله چې تاسو اطاعت کوئ حتی که تاسو نه غواړئ. دا پرتله کړئ کله چې 

تاسو دواړه خوښ او اطاعت کوئ.

۵. مقدس کتاب غیر مشروط تسلیمیدل ښوونه کوي، نه غیر مشروط اطاعت. موږ باید د خپلو 

مشرانو اطاعت ونه کړو پداسې حال کې چې دوی موږ ته د هغه څه کولو لپاره وايي چې 

د خدای د کلام خلاف وي. ایا تاسو کله هم د یو مشر لخوا وپوښتل شوي چې د خدای د 

کلمې سره په ټکر کې یاست، پایله یې څه وه؟
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۴ درس

د ۱۱، ۱۲ فصلونو څخه مهم ټکي

۱. مقدس کتاب د خدای د خادمانو په توګه د ملکي چارواکو او واکمنانو په اړه خبرې کوي 

تاسو د خپلو ملکي کارمندانو سره څه ډول چلند کوئ؟

۲. شیطان د غلطۍ په موندلو کې ښه دی، مګر عیسی په وفادارۍ سره زموږ په استازیتوب 

شفاعت کوي. د مدعي مدعیانو په اړه، ایا تاسو د تورن یا شفاعت کونکي په توګه کار 

کوئ؟ ایا تاسو د حکومتي مشرانو په اړه په ټوکو خندا کوئ؟ ایا ستاسو زړه ماتیږي کله 

چې یو څوک په ټولنیزو رسنیو کې مشر ته سپکاوی کوي؟

۳. موږ باید د ټولنیزو کارمندانو، بادارانو، ښوونکو، روزونکو او نورو مستند شخصیتونو درناوی 

وکړو. لکه دوی چې د خدای استازي دي. تصور وکړئ چې دا به څه ډول وي که تاسو 

غواړئ دا د عیسی لپاره وکړئ. ایا تاسو په خپل وخت کار ته راغلی یاست؟ ایا تاسو په 

پروژو کې سست یاست؟ دا نمونه څنګه ستاسو په ټولنیز چلند کې بدلون راولي؟

۴. په مقدس کتاب کې د کورنۍ جوړښت روښانه او څرګند دی. تاسو څه فکر کوئ چې موږ په 

کور کې د واک لپاره د خدای پلان منلو څخه منع کوو؟ په خدای باور څنګه د یوې سالمې 

کورنۍ په متحرک کولو کې مهم رول لوبوي؟

۵ درس

د ۱۳، ۱۴ فصلونو څخه مهم ټکي

ټاکلي  پوستونه  د مشرتابه  کې  کلیسا  په  توګه  په شخصي  عیسی  وايي چې  کتاب  مقدس   .۱

)افسسیان ۴: ۱۱-۱۲(. ایا تاسو په شخصي توګه په هغو مسلو کې ښکیل یاست چې ستاسو 

مسؤلیت پورې اړه نلري؟ تاسو څنګه فکر کوئ چې عیسی د هغه مشرتابه په اړه احساس 

کړی چې هغه په     خپل کلیسا کې ټاکلی؟

۲. "حنا" کلونه کلونه دعا کوله چې ماشوم ولري. تاسو ولې فکر کوئ چې خدای د هغه دعا 
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ځواب کړې؟ کله چی یی د مشر درناوی وکړ چی هغه هغی ته سپکاوی وکړ؟

۳. کله چې موږ د یو مشر په اړه بدې خبرې کوو، موږ د خدای حکمت پریږدو او په پایله 

کې، موږ د هغه د ساتنې څخه لیرې کیږو. د مریم، هارون او موسی په کیسه کې، موږ دا 

حقیقت ګورو کله چې مریم په ناحقه توګه په موسی باندې د حبشی ښځې سره د واده 

کولو لپاره نیوکه وکړه. ایا تاسو کله هم په مصیبت کې یاست ځکه چې تاسو د خدای له 

حکمت او حفاظت څخه مخ اړولی و؟

داسې  داسې ښکاري چې ستاسو مشر  یاست چې  داسې حالت کې  په  کله هم  تاسو  ایا   .۴

پریکړه کړې چې عقلمند نه وی؟ شاید ستاسو لارښود مهم معلومات له لاسه ورکړي. پایله 

څه شوه؟ ایا تاسو اوس فکر کوئ چې تاسو کولی شئ وضعیت په بل ډول اداره کړئ تاسو 

له دې څخه کوم درسونه زده کړل؟

۵. د پاچا شاؤل په وړاندې د داوود چلند - حتی کله چې هغه لیونی و او د هغه د وژلو هڅه 

یې کوله - درناوی او تابع و. د دې سخت فصل په مینځ کې، داوود د خدای لخوا پاملرنه، 

راحته او ساتل کیده. تاسو څنګه کولی شئ د درناوي او تسلیم کولو ورته چلند په هغه 

طریقه کې وده ورکړئ چې تاسو خپلو کاروونکو ته ځواب ورکوئ؟

۶ درس

د ۱۵، ۱۶، ۱۷ او ۱۸ فصلونو څخه مهم ټکي

۱. کله چې موږ په اتحاد کې یو شو، نو د کلیسا لپاره یو ویاړ شتون لري. عیسی د خدای جلال 

څرګند کړ کله چې هغه په     ځمکه کې روان و. تاسو څه فکر کوئ کله چې تاسو د "جلال" 

کلمه واورئ؟ ایا تاسو باور لرئ چې د خدای نور شتون لري؟

۲. کله چې د پنتیکوست ورځ راورسیده، ۱۲۰ خلک په کور کې متحد وو. دوی یو فکر، یو زړه 

او یو روح وو. زموږ په کلیساګانو کې نن دا اتحاد او یووالی څنګه کېدای شي؟

۳. د متحده ایالاتو په اردو کې پنځه څانګې شتون لري - پداسې حال کې چې اردو ورته ده، 

د څانګو دندې خورا توپیر لري. په ورته ډول، په کلیسا کې مختلف دندې شتون لري. موږ 
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باید په هغه عملیاتو کې فعال واوسو چې خدای موږ ته په کې ځای ورکړی دی. تاسو څه 

کولی شئ په مختلف ډول د ټولنې برخه شئ چې تاسو یې خوب ګورۍ؟ 

۴. تصور وکړئ چې د خدای د خلکو په توګه به موږ په مختلفو ټولنو، سیمو او ملتونو باندې 

څه اغیزه ولري؛ کله چې موږ د یووالي لپاره د خدای پلان منو؟ تاسو څنګه کولی شئ د خپلو 

ملګرو په سفر کې، په کلیسا او ټولنو کې نور یووالی رامنځته کړئ؟ 



د شیطان لومه
د خپګان له وژونکي لومی څخه آزاد ژوند کول

د شیطان لومی کتاب د دښمن ترټولو فریب ورکونکي لومی افشا کوي ترڅو ایمانداران د خدای 

له ارادې څخه لرې کړي: دا د قهر لومه ده. ډیری په دې لومی کې ننوتی دي مګر دوی حتی نه 

پوهیږي. 

دوکه کیږۍ مه! مسیح ویلی دی »د خوییدلو تیخته نشته« )لوقا ۱۷: ۱(. تاسو په خوییدلو کی 

هیڅ اختیار نه لرۍ، خو کولای شي خپل عکس العمل وټاکۍ. که د هغی سره په سمه توګه 

برخورد وکړۍ، ددی پر ځای چی تاسو تریخ شي نور به هم پیاوړی شۍ. یوازی ستاسو عکس 

العمل دی چی کولی شی ستاسو او د خدای د اړیکو مانع له نځه یووسي. 

جان بیور د دې پیغام له لارې، دا تاسو پیاوړي کوي چې د خدای په اراده کې پاتې شي او له 

شک او بې باورۍ څخه پاک شۍ. تاسو کولی شئ د قرباني ذهنیت پریږدئ او د قهر او مایوسۍ 

پرته ژوند وکړئ. کله چې تاسو خدای ته ډیر تسلیم شۍ، ستاسو ژوند به د بخښنې، سولې او 

دخوښیو څخه ډک وي. 

:MessengerX.comدلته یی پیدا کولی شۍ 



خدایه ته چیرته یی؟!
د ځواک او هدف موندل د صحرا په دوره کې

ښایي خدای مخکې له تاسو سره خبرې کړې وي، مګر اوس هغه خاموشه ښکاري. شاید تاسو په 

ایمان کې پرمختګ کړی وي، مګر تاسو اوس د هغه شتون نه احساس کوئ. که داسی وي، باید 

ووایو: »صحرا ته ښه راغلاست«، د وعدې ترلاسه کولو او د هغې د پوره کولو تر مینځ یو ځای.

مګر ښه خبر دا دی چې د اوس ځای صحرا بې مقصده نه ده. خدای ستاسو د برخلیک لپاره 

چمتو کولو او تجهیز کولو لپاره صحرا کاروي. دا به هغه وخت پیښ شي کله چی تاسو خپله لاره 

په سمه توګه تنظیم کړئ. د هغه څه برعکس چې ډیری یې فکر کوي، د دې دورې تیریدل یوازې 

د خدای انتظار کول ندي. تاسو د سمې لارې په موندلو کې بنسټیز او فعال رول لرئ. که تاسو نه 

غواړئ خپل وخت ضایع کړئ، تاسو باید د صحرا وچ موسم په معنی پوه شئ. 

پدې بصیرت لرونکي کتاب کې، جان بیور تاسو د مقدس کتاب داستاني لید سره مجهز کوي چې 

تاسو سره به د صحرا یا سختو وختونو په نیولو کې مرسته وکړي او هغه لاری ته ننوځي چې 

خدای ستاسو لپاره لري. 

:MessengerX.comدلته یی پیدا کولی شۍ 








